
Artikel från Kulturdepartementet

Konferens: Den ändrade
minoritetslagstiftningen
Publicerad 05 december 2018

Den 4 december 2018 bjöd Kulturdepartementet in till
en konferens om ändrade bestämmelser om de
nationella minoriteternas rättigheter och det allmännas
skyldigheter som träder i kraft den 1 januari 2019.
Under konferensen belystes även möjligheter och
utmaningar kring efterlevnaden av de nationella
minoriteternas rättigheter. Här kan du se hela
konferensen i efterhand.
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Artikel från Kulturdepartementet, Utbildningsdepartementet

Nytt Erasmus-program ger fler
möjligheter
Publicerad 29 november 2018

Utbildnings- och ungdomsministrarna som träffades i
Bryssel 26 november behandlade Erasmus för perioden
2021-2027. Kulturministrarna träffades 27 november
och diskuterade bland annat om mediernas roll för att
stärka motståndet mot desinformation.

Erasmusprogrammet 2021–2027

Erasmus+ är EU:s program för utbildning, ungdom och idrott. Nuvarande
program avslutas 2020. Programmet har hittills gett nära 200 000 svenska
ungdomar och lärare möjlighet att vara i ett annat europeiskt land för att lära
tillsammans med likasinnade från hela Europa.

Rådet antog delar av Erasmus+programmet för perioden 2021-2027.  Bland
annat kommer  programmet att omfatta alla utbildningsnivåer. Det nya
förslaget kan ge fler svenskar möjlighet till erfarenhetsutbyten och nya
perspektiv som bidrar till höjd kvalitet inom utbildningsområdet.

Nästa steg är Europaparlamentets behandling av förslaget.

Diskussion om desinformation

När kultur- och idrottsministrarna träffades den 27 november diskuterade de
mediernas roll för att stärka motståndet mot desinformation.

En av frågorna under diskussionen var vikten av ökad kunskap om
mediernas interna funktion, om transparens och mediernas oberoende.
Ministrarna var överens om att denna utmaning ska hanteras tillsammans

https://www.regeringen.se/


med utökad och bättre samordning inom och mellan EU:s medlemsländer.

Bakgrunden till diskussionen är bland annat en efterlysning från Europeiska
rådet under mötet i oktober om åtgärder för att skydda EU:s demokratiska
system och bekämpa desinformation.

Gymnasie- och kunskapslyftsminister Anna Ekström och kultur- och
demokratiminister Alice Bah Kuhnke företrädde Sverige på mötet.

 



Artikel från Kulturdepartementet, Utrikesdepartementet

Sverigefrämjare, demokrati och
digitalisering
Publicerad 27 november 2018 Uppdaterad 27 november 2018

19-22 november samlades 130 diplomater från över 90
utlandsmyndigheter i Stockholm för att delta i årets
upplaga av Handels-och Sverigefrämjardagarna. Bland
talarna återfanns bland annat statsråden Ann Linde,
Margot Wallström och statssekreterare Per Olsson
Fridh. Temat för i år var ”Relation och utbyten - över
gränser och mellan stuprör”. Dagarna syftade till att
möjliggöra långsiktigt relationsbyggande och kunskap
om att medveten kommunikation måste finnas med
redan från början. Fyra områden identifierades i behov
av full uppmärksamhet: Demokrati och mänskliga
rättigheter, säkerhetspolitik, cybersäkerhet och
desinformation.
- Vi påverkas alla allt mer av en omfattande digitalisering med växande
informationsflöden. Vi ser en ökad polarisering och oroande utveckling för
demokrati, mänskliga rättigheter och rättsstatens principer – även i vårt eget
närområde, sade utrikesminister Margot Wallström inför en fullsatt
konferens. Hon påminde om att vårt samlade arbete med att stå upp för våra
värderingar blir allt viktigare. Där dialog, relationsskapande och strategiskt
främjande- och kommunikationsarbete är viktiga verktyg som kan motverka
såväl en negativ utveckling, som att stötta en positiv.

Den digitaliserade demokratin - hot eller möjlighet?"
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I panelsamtalet "Den digitaliserade demokratin - hot eller möjlighet?"
påpekade Henrik Selin, huvudsekreterare för regeringens utredning Nationell
satsning på medie- och informationskunnighet och det demokratiska
samtalet, att internet måste fortsätta utvecklas då det idag finns en
maktkoncentration – extremt få företag har mycket makt, vilket är en
utmaning för demokratin. Men även affärsmodellen komplicerar i hur
algoritmer fungerar då de snabbt leder in den som söker information på
förstärkta budskap. Demokratiambassadören Rosaline Marbinah beskrev
ändå hoppfullhet och att digitalisering och internet ger röst åt nya grupper
vilket är en förutsättning för demokrati.
- De unga är bättre på källkritik och mindre fördomsfulla. Med mobilen har
jag världen i min hand!, menade hon.

Se hela panelsamtalet i artikeln: Den digitaliserade demokratin - hot eller
möjlighet?

Samarbete över gränser mellan stuprör

Vår samtid möter allt fler gemensamma utmaningar som behöver 
gemensamma lösningar. Därför är samarbete avgörande. Stuprören ska bort,
sade Per Olsson Fridh, statssekreterare på Kulturdepartementet. Han
påminde om Sveriges många kulturmyndigheter och institutioner som har
regeringens uppdrag att verka för ett ökat internationellt och interkulturellt
utbyte:
- Använd er av dem, deras kompetens och deras möjlighet att bidra, var hans
uppmaning. För kom ihåg att kulturen är kittet som håller kvar relationen
mellan människor när allt annat gått förlorat!

Avslutningsvis tackade EU- och handelsminister Ann Linde alla
utlandsmyndigheterna: 
- Ni gör ett enastående jobb varje dag för att främja Sverige, svensk kultur,
svensk handel och svenska värderingar ute i världen!



Artikel från Kulturdepartementet, Utbildningsdepartementet

Desinformation och
Erasmusprogrammet på rådsmöte
Publicerad 22 november 2018

Erasmusprogrammet för perioden 2021–2027 och
mediernas roll för att stärka motståndet mot
desinformation är några av frågorna på dagordningen
när utbildnings-, ungdoms-, kultur- och
idrottsministrarna möts i Bryssel den 26–27 november.

Erasmusprogrammet 2021–2027

Erasmus+ är EU:s program för utbildning, ungdom och idrott. Nuvarande
program avslutas 2020 och det framtida Erasmus föreslås få en fördubblad
budget jämfört med nuvarande program.

Nya förslag i programmet innehåller bland annat satsningar på
universitetsnätverk i Europa, rörlighet för elever i grund- och
gymnasieskolan och bättre kvalitet i yrkesutbildningar.

Programmet ska bidra till att skapa ett gemensamt europeiskt
utbildningsområde.

På mötet kommer ministrarna sannolikt att anta delar av EU-kommissionens
förslag om Erasmus+.

Europeisk solidaritetskår

Ministrarna ska också anta delar av förslaget om en europeisk solidaritetskår
2021–2027. Solidaritetskårens övergripande mål är att ge unga i EU fler
möjligheter till lärande, arbete, rörlighet och engagemang i samhället.
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Övriga frågor på utbildnings- och ungdomssidan är bland annat den
europeiska ungdomsstrategin där rådet vill utveckla det ungdomspolitiska
samarbetet inom den europeiska unionen. Ministrarna ska också diskutera
hur EU:s ungdomsstrategi 2019–2027 ska genomföras på nationell, regional
och lokal nivå och hur ett gemensamt europeiskt utbildningsområde ska
kunna uppnås till 2025.

Kampen mot spridning av desinformation

Det österrikiska ordförandeskapet har valt att diskutera om desinformation
när kultur- och idrottsministrarna träffas den 27 november. Utgångspunkten i
diskussionen är mediernas roll och ansvar för att stärka motståndet mot
desinformation.

Bakgrunden till diskussionen är den tyngd som frågan om
informationspåverkan och desinformation haft inom EU:s institutioner de
senaste åren. Bland annat efterlyste Europeiska rådet under mötet i oktober,
åtgärder för att skydda Europeiska unionens demokratiska system och
bekämpa desinformation.

Erfarenheter av fungerande verktyg i arbetet med att motverka
desinformation och nationella exempel kommer att tas upp under
diskussionen.

Kultur- och idrottsministrarna kommer också att behandla rådets arbetsplan
för kultur 2019–2022.

Gymnasie- och kunskapslyftsminister Anna Ekström och kultur- och
demokratiminister Alice Bah Kuhnke företräder Sverige på mötet.

 

 

 



Artikel från Justitiedepartementet

EU:s gemensamma asylsystem,
migration och gräns- och
kustbevakning på ministermöte
Publicerad 24 oktober 2018

EU:s gemensamma asylsystem samt förslag om
återvändande och EU:s gräns- och kustbevakning var
några av frågorna på dagordningen när rådet för
rättsliga och inrikes frågor möttes 11–12 oktober.
Ministrarna behandlade också ömsesidigt erkännande i
straffrättsliga frågor och e-bevisning.

Migration och EU:s gemensamma asylsystem

EU-kommissionen presenterade under våren och sommaren 2016 ett antal
förslag för att se över hanteringen av asylansökningar inom EU samt reglerna
om vidarebosättning. Ordförandeskapet gav vid rådsmötet en lägesrapport
om de pågående förhandlingarna om dessa förslag. Ministrarna diskuterade
även situationen på migrationsområdet och den pågående reformen av det
gemensamma europeiska asylsystemet.

Europeisk gräns- och kustbevakning och
återvändandedirektivet

Ministrarna hade en riktlinjedebatt om EU-kommissionens förslag om att
förstärka den europeiska gräns- och kustbevakningen, med bland annat en
gränskontrollstyrka om 10 000 personer.

I slutsatserna från Europeiska rådets möte i juni understryker stats- och
regeringscheferna att fler av de migranter som vistas irreguljärt i EU bör
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återvända. I linje med det har EU-kommissionen föreslagit att det nu
gällande återvändandedirektivet ändras. På mötet hade ministrarna en
riktlinjedebatt om det nya förslaget.

Omstrukturering och en andra chans för företagare

Som en del i kapitalmarknadsunionen har EU-kommissionen lagt fram
förslag om omstrukturering och en andra chans för företagare för att minska
antalet konkurser av i grunden fungerande företag. På mötet antog rådet en
allmän inriktning om direktivförslaget.

Ministerrådet kan nu inleda förhandlingar med Europaparlamentet för att nå
en överenskommelse före EU-valet våren 2019.

Grundläggande rättigheter och fria och rättvisa val

Direktören för EU:s byrå för grundläggande rättigheter presenterade byråns
årsrapport. Ministrarna hade även en diskussion om hur fria och rättvisa val
ska kunna säkerställas.

Ömsesidigt erkännande i straffrättsliga frågor, e-
bevis och europeiska åklagarmyndigheten

Ministrarna diskuterade vad som krävs för att öka det ömsesidiga förtroendet
mellan EU-länderna i straffrättsliga frågor.
Ministrarna hade också en riktlinjedebatt om förslagen till förordning
respektive direktiv om e-bevisning från april 2018.

EU-kommissionen gav ministrarna en lägesrapport om arbetet med att inrätta
den europeiska åklagarmyndigheten, Eppo.

Förslag på området rättsliga och inrikes frågor inom
EU:s flerårsbudget 2021–2027

I arbetet med EU:s långtidsbudget för åren 2021–2027 har EU-kommissionen
lagt fram tre förslag inom migrations- och inrikesministrarnas områden.
Förslagen handlar om att inrätta en asyl- och migrationsfond, en fond till stöd
för gränsförvaltning och viseringspolitik samt en fond för inre säkerhet. På
mötet behandlade ministrarna de tre budgetförslagen.



Justitie- och inrikesminister Morgan Johansson, migrationsminister och
biträdande justitieminister Heléne Fritzon och kultur- och demokratiminister
Alice Bah Kuhnke företrädde Sverige på mötet som ägde rum i Luxemburg.

 



Artikel från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet

Migration, skuldsanering och
elektroniska bevis på EU-möte
Publicerad 09 oktober 2018

Migration, elektroniska bevis och grundläggande
rättigheter är några av frågorna på den långa
dagordningen när rådet för rättsliga och inrikes frågor
möts 11–12 oktober. Ministrarna ska också behandla
ömsesidigt erkännande i straffrättsliga frågor och
förslag om återvändande och gränskontroll.

Migration

Ministrarna diskuterar återkommande situationen på migrationsområdet. På
mötet 11–12 oktober kommer ministrarna att bedöma hur arbetet går med de
åtgärder som man beslutat om för att hantera migrationssituationen.

EU:s gemensamma asylsystem

Bland annat pågår reformen av det gemensamma europeiska asylsystemet.
EU-kommissionen presenterade under våren och sommaren 2016 ett antal
förslag för att se över hanteringen av asylansökningar inom EU samt reglerna
om vidarebosättning. På mötet kommer ministrarna att få information om hur
arbetet med de olika förslagen fortskrider

Europeisk gräns- och kustbevakning

I september presenterade EU-kommissionen ett förslag för att förstärka den
europeiska gräns- och kustbevakningen, med bland annat en
gränskontrollstyrka om 10 000 personer. På mötet kommer ministrarna att ha
en riktlinjedebatt om förslaget.
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Återvändandedirektivet

I slutsatserna från Europeiska rådets möte i juni understryker stats- och
regeringscheferna att fler av de migranter som vistas irreguljärt till EU bör
återvända. I linje med det har EU-kommissionen föreslagit att det nu
gällande återvändandedirektivet ändras. På mötet 11–12 oktober kommer
ministrarna att ha en riktlinjedebatt om det nya förslaget.

Omstrukturering och en andra chans för företagare

Som en del i kapitalmarknadsunionen har EU-kommissionen lagt fram
förslag om omstrukturering och en andra chans för företagare som bland
annat syftar till att minska antalet konkurser av i grunden fungerande
företag. På mötet förväntas ministrarna anta en allmän inriktning om
direktivförslaget.

Bättre tillgång till elektroniska bevis

Ministrarna kommer också att ha en riktlinjedebatt om förslagen till
förordning respektive direktiv om e-bevisning som EU-kommissionen
presenterade i april 2018.

De nya reglerna ska ge brottsbekämpande myndigheter inom EU ett effektivt
och ändamålsenligt verktyg för att få tillgång till elektroniska uppgifter som
kan användas som bevisning i straffrättsliga förfaranden. Förslagen innebär
att en myndighet i en medlemsstat kan vända sig direkt till en
tjänsteleverantör, eller dess särskilt utsedda representant, i en annan
medlemsstat med en begäran om att elektroniska uppgifter ska bevaras eller
lämnas ut.

Grundläggande rättigheter

Varje år presenterar EU-kommissionen en rapport om hur EU-länderna
tillämpat stadgan om de grundläggande rättigheterna i EU. På mötet kommer
direktören för EU:s byrå för grundläggande rättigheter, FRA, att diskutera
rapporten med ministrarna som sannolikt antar slutsatser.

Europeiska åklagarmyndigheten

EU-kommissionen ger en lägesrapport om arbetet med att inrätta en



europeisk åklagarmyndighet.

Ömsesidigt erkännande i straffrättsliga frågor

EU-samarbetet på straffrättsområdet bygger på ömsesidigt erkännande. Det
innebär att ett beslut meddelat av en myndighet i en medlemsstat kan
erkännas och verkställas i en annan medlemsstat, utan någon ny prövning i
sak. Ömsesidigt erkännande bygger på ömsesidigt förtroende. Ministrarna
kommer att diskutera vad som krävs för ett ökat ömsesidigt förtroende
mellan EU-länderna. Det sker mot bakgrund av att det den senaste tiden har
det ifrågasatts hur vissa medlemsländer lever upp till sina förpliktelser enligt
bland annat Europakonventionen för mänskliga rättigheter.

Fria och rättvisa val

Ministrarna kommer att ha en debatt för att komma överens om riktlinjer för
att i framtiden säkerställa fria och rättvisa val där personuppgifter skyddas.

Förslag på området rättsliga och inrikes frågor inom
EU:s flerårsbudget 2021–2027

I arbetet med EU:s långtidsbudget för åren 2021–2027 har EU-kommissionen
lagt fram tre förslag som faller under migrations- och inrikesministrarnas
områden. Förslagen handlar om att inrätta en asyl- och migrationsfond, en
fond till stöd för gränsförvaltning och viseringspolitik samt en fond för inre
säkerhet. En riktlinjedebatt ska hållas om dessa.

Justitie- och inrikesminister Morgan Johansson, migrationsminister och
biträdande justitieminister Heléne Fritzon och kultur- och demokratiminister
Alice Bah Kuhnke företräder Sverige på mötet. Mötet äger rum i
Luxemburg.



Artikel

Frukostseminarium om
demokratins utmaningar
Publicerad 29 augusti 2018 Uppdaterad 29 augusti 2018

Kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke har i
dag på ett frukostseminarium presenterat tre
demokratiambassadörer, som tillsammans med Peter
Örn kommer att arbeta i regeringens kommitté
Demokratin 100 år. De tre ambassadörerna är Lena
Posner Körösi, Rosaline Marbinah och Emma Frans.
Kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke bjöd in till
frukostseminarium för att samtala med demokratiambassadörerna om läget i
demokratin, demokratins utmaningar och hur demokratin kan främjas,
förankras och försvaras. Se hela samtalet här!

Regeringens demokratikommitté – Demokratin 100 år
Regeringen vill kraftsamla för att stärka demokratin och har presenterat en
strategi för att främja, förankra och försvara demokratin. Som en del i
arbetet tillsätter regeringen också en demokratikommitté. Kommitténs arbete
leds av Peter Örn. Kommittén har tillsatts mot bakgrund av att det 2021 gått
100 år är det hundra år sedan det första riksdagsvalet hölls i vilket både
kvinnor och män fick rösta. Kommitténs uppdrag är att planera, samordna
och genomföra en samling av insatser och aktiviteter för en stark demokrati.
Kommittén ska uppmuntra en bredd av aktörer i hela landet att delta. Idag
utsågs tre demokratiambassadörer: Lena Posner Körösi, Rosaline Marbinah
och Emma Frans, att tillsammans med Peter Örn arbeta för en stark
demokrati. 
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Artikel från Finansdepartementet, Kulturdepartementet,
Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet,
Regeringskansliet

Statsråden på Stockholm Pride
2018
Publicerad 03 augusti 2018

Arbetet för lika rättigheter och möjligheter för hbtq-
personer är en viktig fråga för regeringen. Ett sätt att
sprida kunskap om regeringens strategi är att medverka
i Pride. Regeringskansliet medverkade för fjortonde
gången och flera statsråd besökte Regeringskansliets
tält för att träffa festivaldeltagare och svara på frågor om
regeringens politik när det gäller hbtq-personer.
Under torsdagen besökte kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke
Regeringskansliets tält. Under lördagen besökte statsminister Stefan Löfven,
finansminister Magdalena Andersson, infrastrukturminister Tomas Eneroth
och gymnasie- och kunskapslyftsminister Anna Ekström tältet.

- Jag vill att Sverige ska vara ett tryggt land att leva i oavsett var du bor, om
du är gammal eller ung, homo- eller hetero, född i Sverige eller i ett annat
land. Alla hbtq-personer ska stolta och trygga kunna gå omkring i vilket
område som helst i hela Sverige, även hand i hand med sin partner. Den
tryggheten och det fördomsfria samhället är mitt mål, säger statsminister
Stefan Löfven.

Festivalbesökarna fick möjlighet att träffa statsråden i Regeringskansliets
tält, testa sina hbtq-kunskaper i en quiz, och ta del av information om hur det
är att jobba inom Regeringskansliet.

– Det måste vara självklart att alla i Sverige ska ha lika rättigheter och
möjligheter. Pride är ett sätt att visa solidaritet med de som utsätts för
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förtryck och manifestera friheten att älska och vara precis den du är, säger
kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke.

I år arrangeras EuroPride 2018 gemensamt mellan de två festivalerna
Stockholm Pride och West Pride och äger rum i Stockholm 27 juli – 5
augusti och i Göteborg 14 – 19 augusti. EuroPride är en festivaltitel som
varje år får användas av en europeisk festival för HBTQ-personer.
Arrangemanget lockar besökare från hela Europa.



Artikel från Kulturdepartementet, Miljödepartementet,
Näringsdepartementet, Socialdepartementet, Utbildningsdepartementet,
Utrikesdepartementet

Inriktningen för Sveriges
ordförandeskap i FN:s
säkerhetsråd presenterad
Publicerad 28 juni 2018

Sveriges ordförandeskap i FN:s säkerhetsråd inleds
den 1 juli och tar sin utgångspunkt i folkrätt, mänskliga
rättigheter, jämställdhet och ett humanitärt perspektiv.
Prioriteringarna under det svenska ordförandeskapet är
kvinnor, fred och säkerhet, barn och väpnad konflikt,
klimat och säkerhet. Det var en av nyheterna på
regeringens pressfika den 28 juni.
Utrikesminister Margot Wallström ledde årets första pressfika och berättade
bland annat om grundvärderingar och prioriteringar inför Sveriges andra och
sista omgång som ordförande i FN:s säkerhetsråd. Med utgångspunkt i
folkrätt, mänskliga rättigheter, jämställdhet och ett humanitärt perspektiv
kommer det svenska ordförandeskapet att fortsätta prioritera kvinnor, fred
och säkerhet, barn och väpnad konflikt, klimat och säkerhet.

Pressmeddelande (utrikesminister Margot Wallström): 
Prioriteringar inför Sveriges ordförandeskap i FN:s säkerhetsråd  

Sverigeförhandlingens storstadsavtal godkänns

I början av juni presenterade regeringen en nationell plan för infrastrukturen
för åren 2018–2029. Det är en satsning på totalt 700 miljarder kronor och
den största järnvägssatsningen i modern tid. Regeringen har i dag tagit beslut
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om flera av de avtal som gäller storstäderna.

Pressmeddelande (infrastrukturminister Tomas Eneroth): 
Regeringen godkänner Sverigeförhandlingens storstadsavtal  

Tidiga stödinsatser till elever

1 juli 2019 införs bestämmelser i skollagen om en garanti för tidiga
stödinsatser till elever i förskoleklass och lågstadiet. Alla som berörs av
garantin för tidiga stödinsatser ska få förutsättningar att förbereda sig. Därför
får Skolverket och Specialpedagogiska skolmyndigheten (SPSM) i uppdrag
att genomföra kompetenshöjande insatser och ge stöd inför
implementeringen.

Pressmeddelande (utbildningsminister Gustav Fridolin): 
Läsa, skriva, räkna – så förbereder regeringen för garantin  

Stärkt minoritetspolitik

Regeringen har beslutat om skrivelsen Nystart för en stärkt minoritetspolitik.
I skrivelsen utvecklas inriktningen för de delar av minoritetspolitiken som
inte är lagstiftning. Bland annat höjs organisationsbidraget till de nationella
minoriteterna och formerna för språkcentrum för de nationella
minoritetsspråken ses över.

Pressmeddelande (kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke): 
Nystart för en stärkt minoritetspolitik  

Källsortering nära hemmet

Producenter får fullt ekonomiskt ansvar för insamling av förpackningar och
returpapper. Insamlingen ska också ske bostads- eller kvartersnära, till
skillnad från dagens insamlingssystem där återvinningsstationer är
huvudregel. Från 2021 ska kommunerna tillhandahålla system för separat
insamling av matavfall från hushållen.

Pressmeddelande (miljöminister Karolina Skog): 
Mer tillgänglig källsortering nära hemmet  

Plan mot könsstympning



Kvinnor och flickor ska slippa könsstympning. Kvinnor och flickor som
utsatts för könsstympning ska få rätt vård och stöd. Regeringen har därför
beslutat om en nationell handlingsplan för att förebygga och motverka
könsstympning.

Pressmeddelande (barn-, äldre- och jämställdhetsminister Lena Hallengren): 
Regeringen har beslutat om en plan mot könsstympning 



Artikel från Kulturdepartementet

Regeringskansliet på Stockholm
Pride 2018
Publicerad 27 juni 2018

För fjortonde gången deltar Regeringskansliet på
Stockholm Pride. Arbetet för lika rättigheter och
möjligheter för hbtq-personer är en viktig fråga för
regeringen. Ett sätt att sprida kunskap om regeringens
arbete är att medverka i Pride.
I Pride Park medverkar Regeringskansliet för att informera om regeringens
politik när det gäller hbtq-personer. Festivalbesökarna får möjlighet att träffa
flera statsråd i tältet, testa sina hbtq-kunskaper i en quiz, och ta del av
information om hur det är att jobba inom Regeringskansliet.

Europride är ett internationellt arrangemang som lockar besökare från hela
Europa. I år arrangeras EuroPride 2018 gemensamt mellan de två
festivalerna Stockholm Pride och West Pride och äger rum i Stockholm 27
juli – 5 augusti och i Göteborg 14 – 19 augusti.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Kulturdepartementet

Ett rundabordssamtal om
konstens frihet
Publicerad 25 juni 2018

Den 12 juni bjöd kultur- och demokratiminister Alice
Bah Kuhnke in till samtal om konstens frihet. Nio
forskare och aktörer inom kulturlivet med olika ingångar
och perspektiv träffades för att bland annat belysa
betydelsen av konstnärlig frihet utifrån dess egenvärde
och roll i samhället.
- Jag är djupt oroad över vad som sker i vår omvärld. Men tongångar och
gränsförflyttningar sker även i Sverige, lokalt och regionalt. Jag vill därför
rusta inför arbetet när villkor och ramar ska förhandlas, för att bidra till att
den konstnärliga friheten bibehålls och förstärks, sade Alice Bah Kuhnke när
hon inledde samtalet.

Syftet med samtalet var att bland annat att i ett fritt samtal mellan deltagarna
belysa olika former av förutsättningar, ansvar och beroenden som omger
konstnärligt skapande utifrån utgångspunkter som: Vad betyder den
konstnärliga friheten för ett samhälle? Hur ska den konstnärliga friheten
försvaras? och Hur ser hoten mot den konstnärliga friheten ut just nu och
historiskt?

Samtalet kom bl.a. att beröra olika perspektiv och utmaningar som uppstår
när man hävdar konstens egenvärde. I det sammanhanget efterlystes behovet
av en djupare diskussion om begreppets innebörd och tolkning. Vidare
gjordes flera jämförelser mellan det konstnärliga skapandet och den fria
forskningen. Nära kopplat till denna fråga var även resonemanget om statens
styrning med armslängds avstånd. Vikten av robusta myndigheter som kan
tåla samhälleliga påfrestningar underströks som ett fundament samtidigt som
styrningen av dessa ska vara tydliga och transparanta. Frågan om
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konstnärers utsatthet och därmed risken för konstnärlig självcensur var ett
annat viktigt tema. 

Statssekreteraren Per Olsson Fridh sammanfattade avslutningsvis samtalet
med att bland annat lyfta fram att han tog med sig tankar om vikten av
institutionell robusthet, utmaningarna i att bedöma kvalitet, behovet av
långsiktighet och transparens i bidragsstöd, maktdelningens olika
förutsättningar och roller, samt att hot och hat aldrig får normaliseras.

Bakgrund till samtalet

Konstnärspolitiska utredningen Konstnär – oavsett villkor? togs emot av
kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke den 28 mars. Den 12 maj
gick betänkandet ut på remiss. I den sedvanliga processen med att lägga fram
en proposition sker vid behov även inhämtande av kompletterande underlag,
perspektiv och kunskap. Detta samtal var ett sådant tillfälle.

Deltagare vid samtalet var:

Ludvig Beckman, professor i statsvetenskap vid Stockholms universitet.
Stefan Ingvarsson, kulturråd i Moskva.
Ann-Christine Nykvist, fd utredare Konstnärernas villkor.
Jenny Johannisson, docent biblioteks- och informationsvetenskap vid
högskolan Borås.
My Klockar Linder, idé- och lärdomshistoriker vid Uppsala universitet.
Shirin Ahlbäck Öberg, docent i statsvetenskap vid Uppsala universitet.
Susanne Rydén, preses vid Musikaliska akademien.
Hans Ruin, professor i filosofi vid Södertörns högskola.
Bo-Erik Gyberg, senast rektor för Stockholm dramatiska högskola.

Den konstnärspolitiska utredningen 

Betänkandet Konstnär – oavsett villkor? (SOU 2018:23) lämnar en rad
bedömningar och förslag till förändringar och utveckling av
konstnärspolitiken.

Betänkandet Konstnär – oavsett villkor? (SOU 2018:23) har remitterats och
synpunkter ska lämnas senast den 31 augusti.

Regeringens åtgärder för den fria konsten



Regeringen avsätter totalt 115 miljoner kronor fr.o.m. 2018 för att förbättra
förutsättningarna för den fria konsten i hela landet. Satsningen innebär en
förstärkning med 60 miljoner kronor av stipendier och ersättningar som
fördelas direkt till konstnärer. Anslagen till fria grupper inom
scenkonstområdet tillförs 25 miljoner kronor och Konstnärsnämndens stöd
till enskilda konstnärer inom teater-, dans och musikområdet förstärks med
18 miljoner kronor.

Regeringens övriga åtgärder för att förbättra förutsättningarna för den fria
konsten är:

Handlingsplan för det fria ordets försvar. Med handlingsplanen stärker
regeringen arbetet med att förebygga och hantera hot och hat mot
journalister, politiskt förtroendevalda och konstnärer då dessa aktörer är
särskilt utsatta i det demokratiska samtalet.

Var sjätte författare och bildkonstnär har varit utsatt för hot,
trakasserier, stöld, våld eller skadegörelse det senaste året. Nästan var
femte författare har utsatts för hot eller trakasserier och ungefär hälften
av alla hot kommer via internet. Det som utmärker bildkonstnärerna är
att nästan en tiondel har varit utsatta för våld, stöld, eller skadegörelse
av verk. Konstnärsnämnden har haft regeringens uppdrag att utveckla
former för att vägleda konstnärer som utsätts för hot, hat och
trakasserier. Myndigheten lanserade inom ramen för detta uppdrag i
mars 2018 webbguiden Motverka hot och hat – en vägledning.

Statens kulturråd har regeringens uppdrag att verka för fler fristäder
samt för en utveckling av fristadssystemet i Sverige. För 2018 öronmärks
medel i Kulturrådets RB för en nationell samordnare av fristadsystemet.
Frågan uppmärksammas också under det svenska ordförandeskapet i
nordiska ministerrådet. Sverige är idag det land som har flest kommuner
eller regioner anslutna till organisationen ICORN International Cities of
Refuge Network.



Artikel från Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke samlade till
stormöte för att fortsätta arbetet
med #metoo
Publicerad 15 juni 2018

I höstas svepte #metoo över världen. Den 8 november
2017 gjordes ett upprop under #tystnadtagning. I
uppropet, som samlade över 700 namnunderskrifter,
vittnade kvinnliga skådespelare om sexuella
trakasserier. Under följande veckor kom flera upprop
inom kulturområdet men också många från andra
branscher och yrkesgrupper. Nu, ett halvår senare, är
frågan fortfarande lika aktuell.
Konsekvenser börjar synas och krav ställs på förändring. Kultur- och
demokratiminister Alice Bah Kuhnke samlade därför ett stort antal chefer,
generaldirektörer och ansvariga från Kulturdepartementets myndigheter,
institutioner, stiftelser och bolag till ett stormöte under rubriken "#metoo –
arbetet fortsätter!".

– Jag vill samla er här idag för att visa att vi måste fortsätta arbetet mot
sexuella trakasserier på våra arbetsplatser och i samhället. Ni som chefer är
oerhört viktiga i detta arbete. Och jag som ansvarig minister för era
verksamheter släpper inte taget om denna fråga förrän jag ser en reell
förändring. Jag biter mig fast som en grävling, sa Alice Bah Kuhnke.

Behov av kunskap

Diskrimineringsombudsmannen Agneta Broberg, som också var en av de
inbjudna, hade en särskild punkt i programmet för eftermiddagen.
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Tillsammans med kollegorna Lovisa Strömberg och Peter Wråke berättade
DO om vad arbetsgivaren, enligt diskrimineringslagen, har för ansvar för att
motverka sexuella trakasserier på arbetsplatsen.

"Etik, jämställdhet och ledarskap"

Men frågorna kring sexuella trakasserier är komplexa och allt kan inte lösas
genom lagtexter. För att få breddat perspektiv och nya tankar och idéer till
lösningar så bjöd ministern in Tomas Brytting, professor i organisationsetik,
Sophie Linghag, forskare inom genus, organisation och ledning och
organisationskonsult Christina Franzén till ett samtal kring "etik, jämställdhet
och ledarskap inom organisationer". Samtalet leddes av moderator Hanna
Gerdes som även är jurist och expert inom mänskliga rättigheter. Cheferna
fick diskutera runt borden och dela med sig av sina egna erfarenheter kring,
till exempel saker som kan kännas svåra eller vilket stöd som de skulle önska
för att hantera eventuella sexuella trakasserier och övergrepp inom sina
verksamheter.

Ministerns 10-punktsprogram

Mötet ägde rum på Tekniska museet. Deltagarna fick också en presentation
av museets pågående utställningen "En kod som förändrar världen -
#metoo". En återblick illustrerar hur tekniken, i form av sociala medier och
mobiltelefoner, möjliggjorde den enorma kraften i #metoo.

Stormötet var en del i det 10-punktsprogram som Alice Bah Kuhnke
presenterade i slutet av förra året för att på ett systematiskt sätt motverka
diskriminering på arbetsplatser inom kultursektorn. Med dessa steg ska
regeringen stärka arbetet för att förebygga och hantera sexuella trakasserier
och övergrepp.



Artikel från Kulturdepartementet

Regeringens politik för mer kultur i
hela landet
Publicerad 05 juni 2018

Kultur i hela landet är en förutsättning för att uppnå det
nationella kulturpolitiska målet om att alla ska ha
möjlighet att delta i kulturlivet. Regeringen har under
mandatperioden på olika sätt stärkt förutsättningarna
och flyttat fram positionerna för kultur i hela landet. Nya
stödformer har införts, ny politik har utvecklats och
befintliga verksamheter har förstärkts för att främja
kulturens utveckling. Den statliga kulturbudgeten, som
har ökat med ca 1,5 miljarder kronor under
mandatperioden, möjliggör att många nya och befintliga
verksamheter runt om i Sverige kan vidareutvecklas och
att besökare och publik kan ta del av ett brett och
mångfacetterat kulturliv.
De nationella kulturpolitiska målen återspeglar regeringsformens
bestämmelse om att den enskildes personliga, ekonomiska och kulturella
välfärd ska vara grundläggande mål för den offentliga verksamheten. De
nationella kulturpolitiska målen är styrande för statliga aktörer och
vägledande för offentliga aktörer utanför det statliga området.

Regeringen har översiktligt sammanfattat mandatperiodens kulturpolitiska
satsningar i skrivelsen Kultur i hela landet (skr. 2017/18:264). Skrivelsen
fokuserar på de statliga insatserna - på regeringens kulturpolitik - mer kultur
till fler i hela landet.

Skr. 2017/18:264 Kultur i hela landet
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Kulturens offentliga finansiering – ett gemensamt
ansvar

En grundbult i den svenska kulturpolitiken är att den offentliga
finansieringen av kulturpolitiken delas av kommuner, regioner och stat.
Detta fastslogs redan i den kulturpolitiska propositionen från 1974
(prop.1974:28). Sammantaget satsade stat, kommun och landsting ca 27
miljarder kronor på kulturområdet 2016. Staten står för 44 procent av
kulturutgifterna, kommunerna för 41 procent och landstingens andel ligger
på 15 procent. Denna fördelning har varit konstant under de senaste tio åren.

En stark statlig kulturbudget

Den statliga kulturbudgeten har under mandatperioden haft en historisk
ökning med nära 1,5 miljarder kronor och uppgår till dryga 8,3 miljarder
kronor 2018. Kulturbudgeten motsvarar därmed 0,84 procent av
statsbudgeten vilket är en ökning från 2014 då den var 0,8 procent.

Överblick över statliga medlens regionala utfall 2014
och 2016

Det är angeläget att de statliga medlen inom kulturpolitiken kommer hela
landet till del. Regeringen följer därför upp fördelningen av det statliga stödet
ur denna aspekt, bl.a. utifrån myndigheters rapporteringar och genom
särskilda uppföljningsuppdrag. Exempelvis redovisar Statens kulturråd
vartannat år det regionala utfallet av 28 myndigheters och institutioners
verksamheter och bidrag som kan härledas och fördelas i ett regionalt
perspektiv. Det regionala utfallet avser hur myndigheterna och
organisationerna kunnat följa upp eller uppskatta hur deras bidragsgivning
och kostnader kommit olika län till del.

Kultursamverkansmodellen – statens stöd till
regional och lokal kultur

Staten lämnar ett betydande stöd till regional och lokal kultur, ca 1,4
miljarder kr. Stödet fördelas länsvis till landstingen av Statens kulturråd.
Landstingen får därefter fördela stödet till verksamheter i länet. Regeringen
har under mandatperioden förstärkt och aviserat tillfälliga förstärkningar på
totalt ca 429 miljoner kronor fram till år 2020. 2015 förstärktes modellen
permanent med 15 miljoner kronor.



I samband med landsbygdspropositionen (prop 2017/18:179) har regeringen
aviserat att kultursamverkansmodellen kommer att förstärkas med 20
miljoner per år 2019-2020. I propositionen bedömer regeringen att tillgången
till kultur bör vara god i hela landet och att skillnader över landet bör
minska. Relevanta myndigheter kommer att få i uppdrag att se över
landsbygdens tillgång till och deltagande i kultur, samt hur uppföljningen av
hur statens medel når landsbygden kan vidareutvecklas.

Kultur i hela landet genom andra politikområden

Kulturlivets förutsättningar för att utvecklas runt om i landet påverkas av hur
andra politikområden arbetar med och påverkar kulturområdet.
Kulturverksamheter bidrar samtidigt på många sätt till nationella mål inom
flertalet politikområden.
Exempel på verksamheter inom andra politikområden:

Det civila samhällets roll för kultur i hela landet
Regional tillväxt, inkl. medel från EU:s struktur- och investeringsfonder
Konstnärliga utbildningar
Folkbildningen med studieförbunden
Public service företagens kulturuppdrag
Nytt mediestöd för stärkt lokal journalistik
Landsbygdspolitiken



Artikel från Kulturdepartementet, Utbildningsdepartementet

Kulturarv, nyckelkompetenser och
ungdomars roll i samhället på EU-
möte
Publicerad 25 maj 2018

När ministrarna för utbildning, ungdom, kultur och idrott
träffades 22 och 23 maj i Bryssel antog de uppdaterade
nyckelkompetenserna för livslångt lärande. Ministrarna
behandlade även ungdomars roll i samhället och
kulturarvet i EU:s politik.

Utbildning

På rådsmötet antog ministrarna en omarbetad rekommendation om vilka
nyckelkompetenserna bör vara för livslångt lärande. Syftet var att uppdatera
den nuvarande rekommendationen från 2006 och ta hänsyn till förändringar i
samhället och på arbetsmarknaden.

De nya nyckelkompetenserna är:
• läs- och skrivkunnighet
• flerspråkighet
• matematisk kompetens och kompetens inom naturvetenskap och teknik
• digital kompetens
• personlig och social kompetens samt kompetens att lära sig att lära
• medborgarskapskompetens
• entreprenörskompetens
• kompetens på området kulturell medvetenhet och kulturyttringar.

Rådet beslutade även att främja gemensamma värderingar, utbildning och
den europeiska dimensionen i utbildning samt att gå vidare i arbetet att skapa
ett europeiskt utbildningsområde.
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Ungdom

Ministrarna diskuterade även vilken roll ungdomarna kan ha i skapandet av
trygga samhällen. Bland annat konstaterades att ungas rörlighet,
ungdomsarbete och olika former av lärande kan hjälpa till att motverka
utanförskap och radikalisering.

Kultur

På rådsmötet för kulturfrågor diskuterade ministrarna en långsiktig vision
vad kulturen kan bidra med till EU efter 2020. Fokus låg på vad som kan
göras på EU-nivå för att främja kulturens roll som drivkraft för förändring.

Ministrarna fattade även beslut om behovet av att föra in kulturarvet i alla
politikområden i EU.

Gymnasie- och kunskapslyftsminister Anna Ekström och Per Olsson Fridh,
statssekreterare hos kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke
representerade Sverige på mötet.

 



Artikel från Kulturdepartementet, Utbildningsdepartementet

Beslut om nyckelkompetenser för
livslångt lärande på EU-möte
Publicerad 17 maj 2018

När ministrarna för utbildning, ungdom, kultur och idrott
träffas 22 och 23 maj kommer de att besluta om
nyckelkompetenser för livslångt lärande. Ministrarna
kommer även att behandla ungdomars roll i samhället
och kulturarvet i EU:s politik.

Utbildning

Rådet kommer att fatta beslut om att uppdatera listan på nyckelkompetenser
för livslångt lärande från 2006. Nyckelkompetenserna är kunskap som alla
behöver i ett kunskapsbaserat samhälle. Uppdateringen görs för att kunna
möta utvecklingen i samhället och på arbetsmarknaden.

De nya föreslagna nyckelkompetenserna:
• Läs- och skrivkunnighet
• Flerspråkighet
• Matematisk kompetens och kompetens inom naturvetenskap och teknik
• Digital kompetens
• Personlig och social kompetens samt kompetens att lära sig att lära
• Medborgarskapskompetens
• Entreprenörskompetens
• Kompetens på området kulturell medvetenhet och kulturyttringar

Regeringen stöder förslaget då de uppdaterade nyckelkompetenserna
sammanfaller väl med svenska prioriteringar.

Som uppföljning till Europeiska rådets möte i december 2017 kommer
utbildningsministrarna även att anta slutsatser om att etablera ett gemensamt
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europeiskt utbildningsområde.

Ungdom

På rådsmötet kommer ministrarna att fatta beslut om vilken roll ungdomar
har i uppbyggnaden av trygga samhällen. Ungas rörlighet, ungdomsarbete
och olika former av lärande kan hjälpa till att motverka utanförskap och
radikalisering. Ett sätt är att främja mobilitet och kontakter mellan ungdomar
över landsgränser.

Regeringen stödjer förslaget och ser positivt på att öka ungdomars
engagemang på olika områden.

Kultur

Det Bulgariska ordförandeskapet har tagit initiativ för att kulturarvet ska
synliggöras bättre inom EU:s övriga politikområden. Kulturministrarna
kommer att fatta beslut om att framhäva kulturarvet i EU:s politik.

Gymnasie- och kunskapslyftsminister Anna Ekström och Per Olsson Fridh,
statssekreterare hos kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke
representerar Sverige på mötet.

Producerat av EU-representationen

 



Artikel från Kulturdepartementet

Kulturpolitiskt toppmöte om
kulturpolitiska utmaningar i Malmö
8–9 maj
Publicerad 16 maj 2018

Under två spännande dagar samlades nordiska
kulturpolitiker och tjänstemän på lokal, regional och
nationell nivå för att diskutera kulturpolitiska
utmaningar.
I år är Sverige ordförande i Nordiska ministerrådet och det övergripande
temat för det svenska ordförandeskapet är ett inkluderande, innovativt och
tryggt Norden. Ett kulturministermöte hölls i Malmö den 9 maj inom ramen
för det nordiska kulturpolitiska toppmötet som arrangerades på Malmö Live
8–9 maj. Toppmötet är en del av det officiella svenska
ordförandeskapsprogrammet.

– Vi samlas för att stärka vår nordiska gemenskap och för att utbyta lokala
och regionala perspektiv för att främja det kulturpolitiska samarbetet. På så
sätt hoppas vi att Norden ska kunna fortsätta vara en föregångare som
kreativ och öppen konst- och kulturregion, sade kultur- och
demokratiminister Alice Bah Kuhnke.

Detta kulturpolitiska toppmöte är det första i sitt slag då politiker och
tjänstemän från alla nivåer i Norden samlades för att diskutera
kulturpolitiska utmaningar. De två dagarna kom främst att handla om att
diskutera likheter och möjligheter mellan de nordiska länderna utifrån lokal,
regional och nationell nivå, snarare än att lyfta fram skillnader. I samtalen
betonades bland annat vikten av tillgången till ett mer jämlikt kulturliv.
Deltagarna lyfte även fram behovet av att synliggöra lokal kulturproduktion
– allt bra sker inte bara i storstäder eller stora regioner.
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Så hur kan man tillsammans utifrån olika politik- och tjänstemannanivåer
bidra till ett starkare, bredare och jämlikare kulturliv? 
Dialog mellan de olika nivåerna lyftes fram som en återkommande
framgångsfaktor. Andra framgångsfaktorer som lyftes var att administrativa
gränser inte får vara ett hinder, och att tydliga mål och roller behöver
tillkomma inom flernivåsamverkan.

Mer regelbundna erfarenhetsutbyten 

Toppmötet berörde inte bara den lokala, regionala och nationella nivån utan
även den nordiska nivån. Att Nordiska ministerrådet i högre grad arbetar
med frågor om kultur i glesbygd, landsbygd och små kommuner var en av
många konkreta förslag. Ett annat förslag var att den nationella nivån
behöver bli bättre på att fånga upp vad som görs lokalt och regionalt, inte
minst för att ta vara på det som kan vara av värde på den nordiska nivån.
Det som slutligen underströks som särskilt viktigt och mest uppskattat med
dagarna var att få mötas och lära av varandra, inte minst erfarenhetsbytet
mellan politiker och tjänstemän. Deltagarna efterfrågade därför en
regelbunden upprepning av toppmötet för samtliga nivåer.

Ett starkt kultursamarbete för ett hållbart Norden

Under kulturministermötena, som sker två gånger per år, träffas Danmark,
Finland, Färöarna, Grönland, Island, Norge, Sverige och Åland för att dels
utbyta erfarenheter med varandra, men också för att fatta beslut om
kultursamarbetet i Nordiska ministerrådet. Vid årets möte, som var en del av
det kulturpolitiska toppmötet, diskuterades bland annat public service-frågor
och framtida gemensamma nordiska kultursatsningar i utlandet.

De nordiska kulturministrarna kommenterar mötet:

"Att mötas och utbyta erfarenheter lägger grunden för att bättre kunna möta
framtiden för det nordiska kultursamarbetet och stärka samspelet mellan
nordisk, nationell, regional och lokal nivå på det kulturpolitiska området. Det
nordiska kultursamarbetet ska präglas av värden som demokrati,
yttrandefrihet och civilsamhällets betydelse både i och utanför Norden. Ett
brett förankrat kultursamarbete ska utveckla gemenskap och förståelse
mellan alla som bor i Norden och bidra till stärkt sammanhållning. Vi ser
också att kulturområdet - och samhället i stort - står inför utmaningar. Därför
är det än viktigare med samarbete mellan de olika nivåerna inom och över
våra landsgränser. Vi ser fram emot att få ta del av och vidareföra de



diskussioner som mötesdeltagarna har hållit under kulturpolitiska toppmötes
båda dagar."

Under ministermötet diskuterades även #metoo och kulturministrarna
skickade efter mötet ut ett gemensamt uttalande:

"Vi, de nordiska kulturministrarna, är fast beslutna att göra vad vi kan för att
få till denna ändring. Vi har mycket att lära av varandras erfarenheter.
Därför ska diskussionen också framöver vara i fokus på nationell, nordisk
och internationell nivå och är lika viktiga i alla våra ansvarsområden –
kultur, media och idrott."

Diskussionerna under mötet kommer att sammanställas i en rapport med en
framtidsinriktad analys. Rapporten kommer att finnas tillgänglig för alla att
läsa här. 

 



Artikel från Kulturdepartementet

Frågor och svar om skrivelsen En
politik för engagemang
Publicerad 08 maj 2018

Civila samhället gör stora insatser varje dag, för
demokratin, i välfärden, mot ensamhet och utsatthet. Nu
lägger regeringen fram skrivelsen ”En politik för
engagemang – långsiktighet och oberoende för
civilsamhället” till riksdagen med målet att stärka
långsiktigheten och oberoendet för civila samhället. Här
är det du behöver veta om skrivelsen och regeringens
politik för civilsamhället.

Varför är det viktigt med ett starkt civilsamhälle? 

Ett självständigt, starkt och mångfacetterat civilsamhälle är en central del i
en levande demokrati. Människors frivilliga engagemang och organisering
behövs i ett Sverige som håller ihop och där vi känner gemenskap och tillit
till varandra. Det är därför viktigt att det civila samhället har goda och
långsiktiga förutsättningar för att verka och att dess oberoende värnas.

Vad gör regeringen för att stärka civilsamhället?

Regeringen har under mandatperioden utformat en rad åtgärder som stärker
dialogen med det civila samhället, ökar kunskapen hos offentliga aktörer och
skapar bättre förutsättningar för det civila samhällets verksamheter. I
skrivelsen redogör regeringen för de åtgärder som gjorts för att stärka
långsiktighet, stabilitet och oberoendet för det civila samhället. 

Vad bör man veta om skrivelsen?
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1. Att regeringen beskriver sina insatser under mandatperioden och
inriktningen för politiken som är att stärka långsiktighet och oberoende
för civilsamhället.

2. Att skrivelsen i stora delar utgår från utredningen Palett för ett stärkt
civilsamhälle från 2016.

3. Att skrivelsen även rymmer nya initiativ och åtgärder som bidrar till:

ändamålsenliga former för dialog och samråd med civilsamhället för att
gemensamt kunna lösa aktuella samhällsproblem,
ökad kunskap bland offentliga aktörer om det civila samhällets betydelse
och särart,
långsiktig, förutsebar och rättssäker hantering av statsbidrag,
bättre villkor för civilsamhällets egna verksamheter.

Åtgärder inom de fyra områdena: dialog, kunskap,
bidrag och verksamhet

Ökad kvalitet och långsiktighet i dialogen med det civila
samhället 

Exempel på åtgärder:

Regeringen har infört sakråd som arbetsmetod i Regeringskansliet för att
förbättra regeringens beslutsunderlag och för att stärka departementens
samordning i dialogen med det civila samhället.

Regeringen har tillsammans med organisationer i det civila samhället
gjort en överenskommelse om dialog och samråd mellan regeringen och
det civila samhällets organisationer på nationell nivå. 

Mer kunskap om det civila samhället

Exempel på åtgärder:

Regeringen förstärker arbetet med kunskapsutveckling och
kunskapsspridning som syftar till att förbättra villkoren för det civila
samhället. Förstärkningen syftar bl.a. till kompetensutveckling bland
offentliga aktörer, ökad myndighetssamverkan och kunskapsstöd för det
civila samhället. Regeringen tillför sju miljoner kronor från 2018 för
detta arbete, huvudsakligen till det arbete som Myndigheten för
ungdoms- och civilsamhällesfrågor bedriver.



Långsiktiga bidrag som stärker det civila samhällets
självständighet

För att säkra existensen av ett självständigt civilsamhälle stödjer den svenska
staten ideella organisationer genom bl.a. statsbidrag i olika former. För att
värna bidragssystemens legitimitet är det viktigt att offentliga medel inte
hamnar hos organisationer som bedriver verksamhet som står i strid med
samhällets grundläggande värderingar. Det är också viktigt att statsbidragen
så långt som möjligt präglas av stabilitet och förutsebarhet.

Exempel på åtgärder:

Under mandatperioden har regeringen ökat statsbidragen via
förordningar riktade enbart till civilsamhällesorganisationer från 7,5
miljarder till 9 miljarder kronor. Räknar man in de förordningar som
avser statligt stöd till både civilsamhällesorganisationer och andra
målgrupper ökade beloppet under samma period från 11,5 miljarder till
13,7 miljarder kronor. 

Regeringen strävar efter en mer ändamålsenlig tillämpning av befintliga
regler och rutiner för statlig bidragsgivning till det civila samhällets
organisationer. Avsikten är att stödet ska bli mer långsiktigt, förutsebart
och enhetligt. En departementspromemoria har tagits fram av
Kulturdepartementet och skickats ut på remiss.

Regeringen har tillsatt en utredning som ska se över demokrativillkoren i
statsbidragsförordningar och tillämpningen av dessa villkor. Utredningen
ska föreslå ett förtydligat, rättssäkert och enhetligt demokrativillkor som
beaktar föreningsfriheten.

Långsiktigt stärkta förutsättningar för det civila samhällets
verksamheter

Utredningen Palett för ett stärkt civilsamhälle identifierade åtgärder som dels
kan förbättra det civila samhällets möjligheter att bedriva sin verksamhet,
dels minska organisationernas administrativa börda. 

Exempel på åtgärder som regeringen vidtagit bl.a. mot bakgrund av
utredningen: 

Regeringen har under 2015–2018 förstärkt stödet till organisationer i det



civila samhället för verksamhet riktad till asylsökande och nyanlända. 

Regeringen har förstärkt bidragen till allmänna samlingslokaler med 20
miljoner kronor per år 2017–2018 och beräknar att tillföra ytterligare 10
miljoner kronor per år 2019–2020.

Regeringen har initierat ett långsiktigt reformprogram för att minska och
motverka segregation. I detta arbete är det civila samhället en prioriterad
del. 

Regeringen har förstärkt det civila samhällets arbete mot hot och hat i
det offentliga samtalet samt beslutat om en stödförordning för
säkerhetshöjande åtgärder för organisationer i det civila samhället.

Regeringen har under perioden arbetat med inriktningen att underlätta
för de organisationer som vill erbjuda välfärdstjänster. Utifrån
Välfärdsutredningens förslag har regeringen bedömt att idéburna aktörer
inte bör omfattas av alla de krav som ställs på andra för att få tillstånd
att ta emot offentlig finansiering. Regeringen har därtill initierat eller
vidtagit ett antal åtgärder för att underlätta för det civila samhället att
erbjuda välfärdstjänster, t.ex. förenklingar vid upphandling av
välfärdstjänster som understiger tillämpligt EU-tröskelvärde, reserverat
deltagande i upphandlingar, strategi för sociala företag och vägledning
för myndigheter om bl.a. socialt företagande, inklusive idéburet
företagande.



Artikel från Kulturdepartementet

Mer kultur till fler barn och unga
Publicerad 09 april 2018

Regeringen föreslår i Vårändringsbudgeten för 2018 att
Statens kulturråd får 10 miljoner kronor som ska gå till
kultur för barn och unga i en tillfällig satsning under
2018. Satsningen kompletterar den omfattande
bidragsgivningen som Kulturrådet redan idag riktar mot
kultur för barn och unga. Satsningen är en
överenskommelse mellan regeringen och
Vänsterpartiet.
– Att redan i tidig ålder få sjunga, rita, dansa och ta del av kultur är av
betydelse för alla barn, oavsett var i landet de bor. Med denna satsning
förstärker vi det viktiga arbetet som Statens kulturråd och andra aktörer i
hela landet gör, säger kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke.

En central målsättning för kulturpolitiken är att främja barn och ungas
möjligheter att ta del av konst och kultur av hög kvalitet, på landsbygd såväl
som i större städer och att möjligheterna till eget skapande ökar.  Det är av
särskild betydelse att nå fler målgrupper.

Medlen kommer att utgöra ett komplement till den omfattande
bidragsgivning som Kulturrådet har redan idag. De nya medlen innebär en
generell ambitionshöjning i syfte att låta fler barn och unga få möjlighet till
konst och kultur och att stimulera det egna skapandet. Regeringen kommer
att återkomma kring hur uppdraget till Kulturrådet ska formuleras.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Kulturdepartementet

Regeringen stärker stödet till
mindre biografer i hela landet
Publicerad 03 april 2018

I Vårändringsbudgeten för 2018 satsar regeringen
ytterligare 15 miljoner kronor under 2018 för att tillfälligt
förstärka stödet till mindre biografer och filmfestivaler.
Detta är en förstärkning utöver den satsning om 25
miljoner kronor årligen som genomförs 2016 - 2019.
Satsningen är en överenskommelse mellan regeringen
och Vänsterpartiet.
– Kultur i hela landet är en hjärtefråga för mig. De medel vi sedan tidigare
prioriterat för biografer på mindre orter och till filmfestivaler har varit hett
eftertraktade. Så därför förstärker vi denna satsning med ytterligare 15
miljoner i år, säger kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke.

Svenska Filminstitutet får i uppgift att besluta om den närmare användningen
av stöden utifrån de behov som finns i målgruppen.  Det kan till exempel
innebära en ökning av stödbelopp per ansökan eller att öppna upp stöd till
bredare målgrupper. Det kan också handla om förstärkt stöd till andra
aktörer som bidrar till en levande filmkultur i hela landet, till exempel
filmfestivaler.

Detta är en av flera satsningar på svensk film och filmproduktion som
regeringen har gjort under mandatperioden.
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Artikel från Kulturdepartementet, Utbildningsdepartementet

Fler lärare till kulturskolan – nu
fördelas pengar till lärosätena
Publicerad 29 mars 2018

Idag har regeringen beslutat om fördelning av medel för
att fler kulturskolelärare ska utbildas. De lärosäten som
tilldelas medel är Lunds universitet, Göteborgs
universitet, Umeå universitet, Stockholms universitet,
Stockholms konstnärliga högskola och Stockholms
Musikpedagogiska Institut.
– Detta är en viktig del i den nationella strategin för kulturskolan som vi
nyligen presenterade. Förutsättningarna för att fler barn i Sverige ska få testa
sina vingar, utmana sin nyfikenhet, stå på en scen, spela ett instrument,
fotografera, programmera och måla behöver bli ännu bättre, säger Alice Bah
Kuhnke, kultur- och demokratiminister.

För att förbättra förutsättningarna för att rekrytera lärare till kulturskolan
föreslår regeringen en permanent satsning på ett kulturskolekliv motsvarande
25 miljoner kronor för 2018, och beräknar 40 miljoner kronor årligen fr.o.m.
2019. När satsningen är fullt utbyggd kan de här särskilda medlen, lågt
räknat, komma att motsvara 150–200 utbildningsplatser per år. Satsningen
innebär bl.a. bättre information om befintliga utbildningsvägar, fler
utbildningsplatser, fortbildningsinsatser och utvecklingsmedel till vissa
lärosäten för att ta fram utbildningar med relevans för kulturskolan.

– Kärnan i kulturskolan är lärarna och inom några år väntar stora
pensionsavgångar samtidigt som kulturskolans utbud breddas. Därför
behöver vi säkerställa att fler kulturskolelärare utbildas och att personer som
idag har en konstnärlig utbildning får möjlighet till en pedagogisk utbildning,
säger Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och
forskning.
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Totalt handlar dagens beslut om nästan 19 miljoner kronor som betalas ut i
april. Av de 25 miljoner kronor som avsatts för 2018 har 4 miljoner redan
gått till ett uppdrag till Universitets- och högskolerådet och Statens kulturråd
att tillsammans kartlägga behovet av, och informera om, högskoleutbildning
av relevans för den kommunala kulturskolan.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet,
Kulturdepartementet, Miljödepartementet, Näringsdepartementet,
Socialdepartementet, Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Regeringen växlar upp arbetet för
att bryta segregationen
Publicerad 23 mars 2018

En högt prioriterad fråga för regeringen är att bryta
segregationen. Arbetet sker på flera fronter och tio
ministrar arbetar tillsammans för att vända utvecklingen
och bidra till minskade klyftor och ett tryggt Sverige som
håller ihop. Regeringens arbete bedrivs inom ramen för
ett långsiktigt reformprogram för minskad segregation
för perioden 2017–2025 och leds av samordnings- och
energiminister Ibrahim Baylan.
För att säkerställa att arbetet sker på bred front samlas de mest berörda
ministrarna regelbundet i en statsrådsgrupp för minskad segregation. Det
senaste mötet i statsrådsgruppen den 21 mars 2018 blickade framåt och
fokuserade på ytterligare långsiktiga åtgärder som behövs. Diskussionen
kretsade kring fem målsättningar: bekämpa brottsligheten, minska
långtidsarbetslösheten, lyfta skolorna och elevernas resultat, stärka
samhällsservicen och minska boendesegregationen, och stärka demokratin
och stödja det civila samhället. Ett mycket viktigt steg i arbetet är den
miljardsatsning på statsbidrag till kommuner med områden med
socioekonomiska utmaningar som regeringen fattade beslut om den 15 mars.

- Regeringen har redan vidtagit omfattande åtgärder för att minska
segregationen och klyftorna i vårt land, men nu växlar vi upp arbetet
ytterligare. Satsningen på 2,2 miljarder årligen som vi nyligen presenterade är
en viktig åtgärd men vi behöver göra mer och vi behöver tänka långsiktigt,
säger samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan.
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Artikel från Kulturdepartementet

Nu breddas dialogen mellan
civilsamhället och regeringen
Publicerad 21 februari 2018

En överenskommelse om en gemensam stödstruktur för
dialog och samråd har idag tecknats mellan regeringen
och det civila samhället på nationell nivå.
Överenskommelsen vidareutvecklar den tidigare
Överenskommelsen inom det sociala området och
öppnar för nya möjligheter till dialog och samråd.
- Den här överenskommelsen banar väg för en förbättrad dialog och
samverkan med det civila samhället, därför har regeringen varit angelägen
om att kunna sluta denna överenskommelse, säger kultur- och
demokratiminister Alice Bah Kuhnke.

Syftet med breddningen är att kunna lösa hinder och hitta former för
samverkan där behoven är som störst. Regeringen har även tillfört
överenskommelsens kansli tre miljoner kronor årligen för en breddad
verksamhet.

- Det civila samhällets organisationer gör stora insatser i Sverige, inom
många arenor. För att det offentliga ska kunna göra sitt jobb behövs
civilsamhällets kunskaper och perspektiv. Den här överenskommelsen lägger
grunden till det, säger ministern.

Överenskommelsen har sitt fokus på den nationella nivån och tecknas mellan
regeringen och paraplyorganisationer inom civilsamhället. De organisationer
som från början valt att ansluta är Civos – Civilsamhällets organisationer i
samverkan, Famna – Riksorganisationen för idéburen vård och social
omsorg, Forum – Idéburna organisationer med social inriktning och LSU –
Sveriges ungdomsorganisationer. Ytterligare paraplyorganisationer inbjuds
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att ansluta.

Läs överenskommelsen här:
Överenskommelse om en stödstruktur för dialog och samråd mellan
regeringen och det civila samhället på nationell nivå



Artikel från Kulturdepartementet

Om vägar framåt efter #metoo-
uppropet i kultursverige
Publicerad 15 februari 2018

Kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke ledde
Kulturdepartementets seminarium ”Ut ur skuggorna in i
strålkastarljuset” på Folk och Kultur, ett nytt
kulturpolitiskt konvent om konst och kultur i hela
Sverige. Syfte: att lyfta fram det fortsatta arbetet efter
#metoo-uppropet. Och visa nya vägar framåt.
- Det är en förmån att vara kulturminister och få möta, lyssna till och samtala
med kulturarbetare och andra engagerade som kan bidra till förändring, sa
kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke, inför ett fullsatt
seminarium.

Men vad har hänt sedan den 8 november? Vad är nycklarna i det
förändringsledarskap som krävs? Och vad har vi gjort för fel tidigare? var
några av frågeställningarna ministern lyfte för att tillsammans med den
inbjudna panelen ringa in de viktigaste förutsättningarna som krävs för att få
till en förändring - en varaktig och hållbar förändring. Bland annat lyftes att
alla måste ta ansvar och våga erkänna problemen, vikten av mod och att
tänka nytt, men även att det handlar om makt och representation.

- Gör det du kan, utifrån den du är, med det du har, där du är, var kultur- och
demokratiminister uppmaning, så vi slipper stå här om ett år och skämmas
över att inget har hänt.
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Artikel från Kulturdepartementet

Vem får vara med i det nordiska
kulturlivet?
Publicerad 09 februari 2018 Uppdaterad 09 februari 2018

På Nordiska kulturpolitiska dagen som ägde rum på
Dansens Hus den 29 januari samlades 400
beslutsfattare, forskare och kulturutövare från hela
Norden. Det främsta syftet var att diskutera integration
och inkludering i det nordiska kulturlivet.
Sveriges kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke invigde dagen
med att rikta ett stort tack till Kulturanalys Norden och det norska
Kulturrådet för ett angeläget arrangemang och spännande program. Hon
fortsatte med att belysa vikten av det nordiska samarbetet.

- Det nordiska samarbetet är väldigt viktigt och för att det ska fortsätta vara
angeläget måste det kunna fånga upp viktiga strömningar i samhället. Kraven
från kulturlivet och samhället i stort att vi kulturministrar i högre grad ska ta
oss an frågor om jämställdhet, integration och mångfald växer sig allt
starkare.

Samtal om diskriminering i kulturvärlden och #metoo

Efter invigningstalet fick Alice Bah Kuhnke sällskap på scenen av den
norska kulturministerns rådgivare Frida Blomgren. Tillsammans förde de en
dialog om diskriminering i konst- och kulturvärlden och om vad som kan
tänkas vara grundskälen till problemet. I samtalet lyftes även uppropet
#metoo. Kultur- och demokratiministern berättade om de 10 första
kulturpolitiska steg som regeringen tagit fram med anledning av uppropet.

- Situationen som den är i dag, med bristande jämställdhet och mångfald är
inte acceptabel. Vi måste finna sätt att ta oss an de strukturer som gjort
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metoo-uppropet nödvändigt, sa Alice Bah Kuhnke.

Kulturlivets möjligheter och utmaningar att bidra till
inkludering och integration

I panelsamtal under dagen berördes frågor som till exempel hur kultursektorn
i Norden kan bli mer jämställd, på vilket sätt mångfalden kan öka hos våra
kulturinstitutioner och vad som krävs av kulturlivet för att i framtiden
inkludera nya röster.

Under programpunkten "Perspektiv på integration och inkludering – vad
säger forskarna?" diskuterades integrationspolitikens och kulturpolitikens
möten och gränsdragningar samt kulturlivets möjligheter och utmaningar att
bidra till inkludering och integration. Kulturanalys Norden presenterade även
tre rapporter som belyser hur inkluderande kulturlivet i Norden är i
jämförelse med inkluderingen mellan de nordiska länderna. Det framgick
bland annat att de statligt finansierade kulturinstitutionerna i Norden är
jämställda, men att det bland de anställda männen är vanligare att ha ett
konstnärligt yrke eller en chefsposition än vad det är bland de anställda
kvinnorna.

Diskussionerna och presentationerna varvades under dagen med
uppträdanden. Skådespelerskan och författaren Evin Ahmad läste ur sin
nyutkomna bok "En dag ska jag bygga ett slott av pengar" och deltagarna
fick se ett utdrag ur dansverket "Rhythm, Roots and Revolution".



Artikel från Kulturdepartementet

Det samiska folkets nationaldag,
den 6 februari, jubileumsåret 2018
Publicerad 09 februari 2018

I år är det hundra år sedan det första samiska
landsmötet hölls på svensk mark, närmare bestämt i
Staare (Östersund) i Sverige. Kultur- och
demokratiminister Alice Bah Kuhnke deltog i det
högtidliga firandet i Östersund.
Redan 1904 bildade Elsa Laula den första samiska riksorganisationen,
Lapska Centralförbundet. Hon förstod tidigt vikten för det samiska folket att
organisera sig.

Den 6 februari 1917 hade Elsa Laula och Daniel Mortenson kallat till det
allra första landsmötet. Det ägde rum i Trondheim i Norge. På mötet deltog
samer från både Norge och Sverige. Året efter, 1918, tog Vilhelmina-Åsele
sameförening initiativ till ett samiskt landsmöte i Sverige.

Att lära ut samisk historia

Innan den officiella invigningen deltog ministern vid förhandsvisningen av
UR:s satsning "Min samiska historia", en tv-serie i fyra avsnitt som riktar sig
till ungdomar i årskurs 7–9. I serien följer man fyra unga samer som på olika
sätt är präglade av sin historia. Det handlar om förfäders erfarenheter av
tvångsförflyttningar, rasbiologiska undersökningar och nomadskolor som
lämnat spår, men också om stoltheten över det samiska arvet. Programmen
finns tillgängliga via UR Play.

Diskriminering mot samer

Ministern hann även med ett möte med Gaaltijes styrelse. Stiftelsen Gaaltije
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driver det sydsamiska kulturcentret Gaaltije till gagn för det samiska folkets
kulturella och kristna intressen. På kulturcentret visades utställningen "Vad
ska bort – främlingsfientlighet, rasism eller kolonialism?" Alice Bah Kuhnke
tog del av utställningen som bygger på citat från verkligheten. Dels rasistiska
glåpord, dels citat från officiella dokument, som domar och vetenskapliga
artiklar, som visar hur djupt rotad diskrimineringen mot samer är.

Invigningen

Alice Bah Kuhnke höll invigningstalet från Rådhustrappan i Östersund. Hon
talade om Elsa Laulas gärning, men också om den splittring som tidigare
skedde på 1700-talet då nationsgränserna i Norden drogs.

– Fortfarande gäller olika villkor för samerna i de tre nordiska länderna. När
Elsa Laula dog 1931 hade alla de föreningar hon startat och varit drivande i
upphört. Men idag vet vi att hon spelat en stor roll för den samiska
rättighetskampen, för demokratin och för framväxten av starka samiska
organisationer och till med Sametinget.

Invigningsdagen avslutades med högtidsmiddag tillsammans med bland andra
representanter från Sametinget, norska och finska sametingens presidenter
och representanter för ryska samer samt samiska organisationer.



Artikel från Kulturdepartementet, Utbildningsdepartementet

Vi gratulerar på samernas
nationaldag
Publicerad 05 februari 2018

Idag, den 6 februari, firas det samiska folkets
nationaldag. Det är också ett jubileumsår. 1917 hölls
det första samiska landsmötet i Trondheim i Norge och i
år är det 100 år sedan det första landsmötet hölls i
Sverige. Utbildningsminister Gustav Fridolin och kultur-
och demokratiminister Alice Bah Kuhnke vill särskilt
uppmärksamma detta och skicka en hälsning.
– Jag känner oerhörd stolthet över den samiska kulturen och över att få kalla
mig sameminister, säger Alice Bah Kuhnke som också befinner sig i
Östersund för att delta i firandet.

– Den samiska historien är också vår historia. Alla barn i Sverige ska lära sig
om urfolket och den historia vi delar. Vi ska inte väja för de mörkare delarna
av den svenska statens historia. Bara genom att lyfta upp allt i ljuset kan vi
bygga en bra framtid tillsammans, hälsar Gustav Fridolin.
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Artikel från Kulturdepartementet

Program för kultur: Sveriges
ordförandeskap 2018 i Nordiska
ministerrådet
Publicerad 29 januari 2018

Det övergripande temat för det svenska
ordförandeskapet i Nordiska ministerrådet 2018 är Ett
inkluderande, innovativt och tryggt Norden.
Kultursektorn har en avgörande roll i förverkligandet av
denna vision. Här presenteras det svenska
ordförandeprogrammet för kultur.
"Sveriges ordförandeskapsår ska bli ett år av inspiration, eftertanke och
skaparglädje i ett inkluderande, innovativt och tryggt Norden. För mig som
kultur- och demokratiminister står yttrandefriheten alltid i centrum. Kulturen
ska vara en dynamisk, utmanande och obunden kraft med yttrandefrihet som
grund. I dag står yttrandefriheten inför betydande utmaningar, i världen i
stort, men även i Norden. Det nordiska samarbetet har aldrig varit viktigare",
säger Alice Bah Kuhnke.

Det Hållbara, Kreativa, Interkulturella, Unga och
Digitala Norden

Det svenska ordförandeskapsprogrammet för kultur utgår 2018 från fem
teman: det Hållbara, Kreativa, Interkulturella, Unga och Digitala Norden.
Strategin togs fram redan 2013 och reviderades 2016.

Under årets ordförandeskap har Sverige valt att fördjupa frågeställningarna i
dessa teman för att möta utmaningar som bl.a.: Hur vi kan säkra de fri- och
rättigheter som vi i Norden har kämpat hårt för, där yttrandefriheten är en av
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de mest grundläggande? Hur vi ska föra öppna samtal om vilken framtid vi
vill ha? Hur människor ska känna samhörighet trots att man lever sitt liv på
olika sätt?

Det hållbara Norden
I och med antagandet av Agenda 2030 har hela världen ett gemensamt
ramverk för hållbar utveckling, även om utmaningarna ser olika ut. En tydlig
roll för kulturen återfinns i det mål som det samnordiska programmet har valt
som sitt fokusområde – det tolfte målet om att främja hållbara konsumtions-
och produktionsmönster. Kreativitet kan visa vägen – designen och
arkitekturen är här av särskild betydelse. De nordiska länderna har redan
framflyttade positioner vad gäller den kulturella och kreativa sektorns
livskraft såväl som innovativa hållbarhetslösningar, men det finns ytterligare
potential att främja de lösningar för hållbara konsumtions- och
produktionsmönster som uppstår i designen och arkitekturen.

Det kreativa Norden
Ett gott klimat för professionellt kulturskapande förutsätter goda
utbildningsmöjligheter, goda ekonomiska förutsättningar
men även möjligheten att kunna ge uttryck för sin kreativitet utan
att tystas vare sig av offentliga institutioner eller av rädsla för hot och hat.
Att detta ansvar inte slutar vid våra gränser visar sig inte minst genom att
Norden är den region i världen som erbjuder flest fristäder till förföljda
konstnärer. 

Det interkulturella Norden
Mångfalden mellan, och inom, de nordiska länderna har alltid funnits. Denna
mångfald har blivit allt tydligare under senare år, med ökade influenser från
övriga världen. Att mångfalden alltid har varit en integrerad del av Norden
tydliggörs inte minst av regionens mångfasetterade kulturarv, som tydligt
visar på samspelet mellan Norden och resten av världen. I de nordiska
länderna finns flera erkända nationella minoriteter och urfolk. Det finns
också samhällsbärande språk som genom sin ringa storlek ändå är sårbara.
De nordiska länderna är alla parter i Unescos konvention från 2005 om
skydd för och främjande av mångfalden av kulturyttringar och har därmed
åtagit sig att värna och stärka förutsättningarna för att dessa kulturyttringar
ska kunna bevaras och utvecklas.

Det unga Norden
Nordiska ministerrådets vision är att Norden ska vara den bästa platsen i
världen för barn och unga. En stor del av denna vision kan förverkligas
genom kultursamarbetet, som enligt de nordiska kulturministrarnas strategi



ska prioritera konst och kultur för, av och med barn och unga. Det egna
skapandet är avgörande för såväl kreativitet som självförtroende under
resten av livet. Att detta synsätt präglar Norden tydliggörs bland annat av att
alla de nordiska länderna har någon form av offentligt finansierade musik-
eller kulturskolor öppna för alla. God tillgång till konst, kultur och det egna
skapandet måste vara en självklarhet för alla barn, oavsett övriga
förutsättningar. I de nordiska kulturministrarnas strategi betonas vikten av att
lägga särskilt fokus på barn och unga i utsatta positioner. I detta ingår
ensamkommande och nyanlända barn och unga.

Det digitala Norden
Digitaliseringen står i centrum för det övergripande svenska
ordförandeskapet för Nordiska ministerrådet. Strategin för kultursamarbetet
slår fast att digital förmedling är en viktig del av arbetet med att
demokratisera tillgången till både kulturarv och nyproducerad konst och
kultur i Norden. Den snabba digitala utvecklingen har skapat både
möjligheter och stora utmaningar för det demokratiska samtalet. Det finns på
många sätt bättre förutsättningar för att uttrycka, sprida och ta del av olika
åsikter, idéer och information och därigenom ifrågasätta andras ståndpunkter
och bilda opinion. Samtidigt har digitaliseringen medfört ett förändrat
informationsutbud och har åtföljts av ett hårdnat samtals- och debattklimat.

Välkomna till Sveriges ordförandeskapsår 2018!



Artikel från Kulturdepartementet

Kulturpolitiska satsningar som
träder i kraft vid årsskiftet
Publicerad 29 december 2017 Uppdaterad 29 december 2017

År 2017 går mot sitt slut och ett nytt år står för dörren.
Efter årsskiftet träder flera av regeringens nya
kulturpolitiska satsningar ikraft.
Nedan presenteras ett urval av uppdrag från regleringsbreven till
myndigheter inom kulturpolitiken. Samtliga regleringsbrev går att läsa på
Ekonomistyrningsverkets webbplats esv.se.

Förbättrade förutsättningar för den fria konsten där 115 miljoner kronor
tillförs årligen från och med 2018. Satsningen innebär bland annat en
förstärkning av stipendier och ersättningar som fördelas direkt till
konstnärer av Konstnärsnämnden.
Kungliga biblioteket får 25 miljoner kronor årligen 2018–2020 för att
hantera uppdraget om digitalt kompetenslyft via bibliotek.
Nya Nationalmuseum får 65 miljoner kronor 2018 och 42 miljoner
kronor årligen från och med 2019. Nationalmuseum förbereder för
nyöppnandet av museet hösten 2018.
Satsningar på jubileumsåret "Ingmar Bergman 100 år" där Dramaten,
Bergmancenter på Fårö och Stiftelsen Ingmar Bergman tillförs totalt 8
miljoner kronor 2018. Likaså tillförs anslaget filmstöd 5 miljoner kronor
från 2018 och ytterligare 10 miljoner kronor från 2019 för att
digitalisera, bevara och tillgängliggöra filmarvet.
15 miljoner kronor fördelas mellan Operan, Dramaten och Riksteatern
årligen under 2018–2020 för satsningar på digitala utsändningar av
föreställningar.
Statens konstråd blir ett nav för kunskapsutveckling för offentlig konst
och får 20 miljoner kronor årligen 2018–2020.
Statens maritima museer tillförs 47 miljoner kronor och får samtidigt nya
uppgifter då de transporthistoriska museerna och samlingarna inordnas
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från Trafikverket.
Statens centrum för arkitektur och design (ArkDes) tillförs 5 miljoner
kronor från och med 2018 i syfte att inrätta en ny forskningsfunktion för
gestaltad livsmiljö.
Kulturrådet får i uppdrag att avsätta medel för en nationell samordnare
av fristadssystemet – ett system som under en begränsad period kan ge
skydd till konstnärer som förföljs i sina hemländer.
I Kulturrådets regleringsbrev öronmärks 500 000 kronor till Carl Eldhs
ateljémuseum.
Ett nationellt kulturskolecentrum inrättas i Statens kulturråd. För detta
avsätts 10 miljoner kronor årligen från och med 2018.
Statens kulturråd tillförs 250 miljoner kronor årligen 2018–2020 för att
öka utbudet och tillgängligheten till biblioteksverksamhet i hela landet.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet,
Kulturdepartementet, Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Utbildningsdepartementet

Möten med myndigheter och
arbetsmarknadens parter om
sexuellt våld och trakasserier
Publicerad 15 december 2017

Med anledning av #metoo-uppropen har den svenska
regeringen initierat möten om sexuellt våld och
trakasserier med bland annat arbetsmarknadens parter,
myndighets- och näringslivschefer samt initiativtagarna
bakom uppropen.
De dialogmöten som regeringen har haft med olika aktörer har haft fokus på
arbetsgivarens ansvar för att motverka sexuellt våld och trakasserier och
vilka åtgärder som redan har genomförts. Samtalen har även handlat om
vilka eventuella brister som finns vad gäller lagar och regler och vilka
åtgärder som behöver göras.

Den 6 mars träffade jämställdhetsminister Åsa Regnér representanter
från 65 Me too-upprop på Historiska museet och mottog deras
gemensamma kravlista med sju åtgärdsförslag som rör arbetsliv,
samhälle och skola.

Den 9 november 2017 träffade kulturminister Alice Bah Kuhnke
företrädare för nationalscenerna med anledning av det första svenska
uppropet #tystnadtagning. Statsrådet har även haft möte med
Diskrimineringsombudsmannen och dialoger med ett antal aktörer inom
kultursektorn.

Den 23 november träffade justitieminister Morgan Johansson och
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jämställdhetsminister Åsa Regnér cheferna för Polismyndigheten,
Åklagarmyndigheten, Domstolsverket och Brottsförebyggande rådet. 

Pressmeddelande: Morgan Johansson och Åsa Regnér bjuder in
myndighetschefer för att diskutera sexuella trakasserier 

Den 24 november träffade ministern för högre utbildning och forskning
Helene Hellmark Knutsson generaldirektörerna för
Universitetskanslersämbetet, Universitets- och högskolerådet samt
Vetenskapsrådet med anledning av #akademiuppropet Statsrådet har
även haft möte med expertgruppen för jämställdhet i högskolan.

Den 30 november träffade utbildningsdepartementets statsråd Gustav
Fridolin, Helene Hellmark Knutsson och Anna Ekström företrädare för
skoluppropen #tystiklassen, #räckupphanden och #ickegodkänt
tillsammans med representanter från elevorganisationerna, civilväsendet,
skolväsendets fackliga organisationer och skolmyndigheterna.

Den 30 november samlade bostadsminister Peter Eriksson företrädare
för byggbranschen. Statsrådet bjöd även in initiativtagarna till uppropet
#sistaspikenikistan.

Artikel: Byggbranschen agerar för att stoppa kränkningar och övergrepp

Den 8 december träffade arbetsmarknadsminister Ylva Johansson och
jämställdhetsminister Åsa Regnér arbetsmarknadens parter samt
myndighetscheferna på Arbetsmiljöverket och
Diskrimineringsombudsmannen.

Artikel: Möte med anledning av #metoo: "Tillämpningen av regler och
det förebyggande arbetet måste bli bättre"

Den 11 december träffade jämställdhetsminister Åsa Regnér
initiativtagarna till uppropen i olika branscher för #metoo

Artikel: #MeToo-uppropen på Rosenbad för att tala med regeringen
Näringsminister Mikael Damberg har kallat samtliga ordföranden i
statliga bolag till möten den 15 och 18 januari.

 



Artikel från Kulturdepartementet

Sakråd om ytterligare åtgärder för
att motverka afrofobi
Publicerad 05 december 2017

Regeringen presenterade en nationell plan mot rasism,
liknande former av fientlighet och hatbrott i november
2016. Inom ramen för planen bedrivs ett aktivt arbete
mot bland annat afrofobi och afrofobiska hatbrott. Som
ett led i detta arbete bjöd statssekreterare Karin
Strandås in till sakråd för att diskutera ytterligare
åtgärder för att motverka afrofobi i Sverige.

Nationell plan mot rasism, liknande former av
fientlighet och hatbrott

Redan i förarbetet till planen ”Samling mot rasism”, under hösten 2015,
deltog representanter från det civila samhället, politiker och tjänstepersoner.
Planen omfattar förutom afrofobi även antisemitism, antiziganism,
islamofobi, rasism mot samer och liknande former av fientlighet, till exempel
homofobi och transfobi.

Som ett led i att genomföra planen anordnar regeringen så kallade sakråd för
att diskutera vilka ytterligare åtgärder som behövs för att motverka rasism
och hatbrott i vårt land.

Sakråd med civilsamhället och myndigheter 

Den 28 november bjöd statssekreterare Karin Strandås in representanter för
afrosvenskar och berörda myndigheter till ett sakråd om afrofobi. De som
kunde komma till mötet var representanter för Afrosvenskarnas Forum för
Rättvisa, Afrosvenskarnas Riksförbund, Cinemafrica och TRYCK samt
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Forum för levande historia, Polismyndigheten, Åklagarmyndigheten,
Diskrimineringsombudsmannen och Länsstyrelsen i Stockholms län. 

– Alla uppdrag från regeringen till olika myndigheter om rasism omfattar
afrofobi, men det finns också ett antal uppdrag från regeringen som har ett
särskilt fokus på afrofobi. Vi träffas här idag för att diskutera vilka ytterligare
åtgärder som behöver göras, sa Karin Strandås i sin inledning till mötet.

Myndigheterna redogjorde inledningsvis för sitt arbete. Detta följdes av
diskussioner som utgick från de strategiska områdena som planen lyfter
fram; utbildning och forskning, förebyggande arbete på nätet, civila
samhället och rättsväsendet.

Stort behov av insatser

Representanterna från det civila samhället vittnade om övergrepp och rasism
som finns i samhället; i skolan, på nätet, i vården och i vardagen. Behovet av
riktade insatser och åtgärder mot afrofobi är stort.

Diskussionerna kom bland annat att handla om hur de utbildningsinsatser
som görs ska nå fler och att rikta utbildningar till särskilt viktiga grupper.

Hatet på nätet ökar också och det har haft till följd att många afrosvenskar
inte är närvarande online på grund av risken för hot. Vi bygger upp våra
samhällskontakter med myndigheter på nätet, till exempel
Försäkringskassan. Vad händer då grupper av människor drar sig undan från
det offentliga rummet eller från nätet?

Civilsamhället har en viktig roll i den nationella planen mot rasism och
hatbrott. Diskussionen kom även att handla om hur samarbetet med
myndigheterna ska formas och att det civila samhället inte kan ta över det
arbete som myndigheterna förväntas utföra.

Många förslag och synpunkter som kom upp under det två timmar långa
mötet, som statssekreterare Karin Strandås och tjänstepersonerna från
Regeringskansliet tog med sig i det fortsatta arbetet med att genomföra
planen mot rasism, liknande former av fientlighet och hatbrott.

 

 



 



Artikel från Kulturdepartementet, Miljödepartementet

Alice Bah Kuhnke och Karolina
Skog talade på Arkitekturgalan
Publicerad 01 december 2017

Den 28 november deltog miljöminister Karolina Skog
och kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke på
Arkitekturgalan i Stockholm.
Ministrarna berättade om regeringens arbete med att ta fram satsningar för
att stärka de gröna stadsbyggnadsfrågorna samt om den kommande politiken
för arkitektur, form och design för hållbara gestaltade livsmiljöer.

Karolina Skog talade om hur arkitektur och stadsplanering kan bidra till att
lösa många av de utmaningar samhället står inför. Hon meddelade att den
nya politiken strävar efter att skapa förutsättningar för en större helhetssyn
för den byggda miljön.

- Regeringen har en ambition att hitta ett helhetsperspektiv för politiken om
arkitektur, stadsutveckling och bostadspolitik där staten går från att vara
kravställare till att vara en aktör som ger riktning och verktyg för kommuner
och regioner, sa miljöminister Karolina Skog.

Även Alice Bah Kuhnke lyfte fram vikten av att staten ska vara ett
föredöme inom arkitektur. Den nya politiken kommer innefatta nya mål och
strukturer för statliga byggherrar och fastighetsförvaltare att förhålla sig till.
Den kommer också stärka förutsättningarna för att alla offentliga aktörer ska
kunna följa efter för att bidra till ökad innovationskraft och initiativ som
prioriterar gestaltningen av våra offentliga miljöer.
Alice Bah Kuhnke berättade om arbetet som följt sedan hon tog emot
förslagen från utredningen Gestaltad livsmiljö.

- Vi har lagt tid på att gå igenom remissvaren. Fört samtal med många
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myndigheter. De som ska säkerställa att den politik som vi jobbar fram blir
en politik som håller samman och bär. Många remissinstanser har också lyft
vikten av att ha en gemensam syn. Så att vi inte gör adhoc-satsningar som
inte gör skillnad för människor som ska bo och leva, sa Alice Bah Kuhnke.

Ministrarna meddelade att propositionen om arkitektur, form och design för
hållbara gestaltade livsmiljöer samt skrivelsen Levande städer kommer
överlämnas till riksdagen i början av nästa år.
Arkitekturgalan som arrangeras av Sveriges Arkitekter, är en årligt
återkommande mötesplats inom arkitektur, med arkitekter och branschfolk.
Under dagen medverkade internationella föreläsare, politiker och aktörer i
samhällsbyggnadsbranschen.



Artikel från Kulturdepartementet, Utbildningsdepartementet

Beslut om europeisk
solidaritetskår, utbildning och
tillgång till kultur på
ministerrådsmöte
Publicerad 24 november 2017

När rådet för utbildning, ungdom, kultur och idrott
träffades 20 och 21 november kunde ministrarna nå ett
beslut om den europeiska solidaritetskåren. De kom
även överens om en ny EU-agenda för högre utbildning
samt om att främja tillgången till kultur via digitala
medel.

Ungdom

Inför kommande förhandlingar med Europaparlamentet enades ministrarna
om rådets position om kommissionens förslag till förordning om den
europeiska solidaritetskåren. Detta är ett nytt EU-initiativ som tagits fram för
att stödja volontärarbete och arbetslivserfarenhet för ungdomar.

Utbildning

Rådet kom överens om en ny agenda för högre utbildning. Det övergripande
målet är att modernisera den högre utbildningen och se till att den går i takt
med snabba samhällsförändringar. Den nya agendan handlar även om att
utveckla den högre utbildningens roll inom innovation och regional
utveckling samt om frågor om effektivitet och kvalitetssäkring inom högre
utbildning.
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Kultur

När kulturministrarna träffades 22 november antog de rådsslutsatser om att
främja tillgången till kultur via digitala medel. Bland annat framhävde de
möjligheterna till ny teknik för kulturorganisationer för att bättre nå ut till
befintliga eller nya intressegrupper. Ministrarna diskuterade också vad som
kan göras gemensamt på europeisk nivå inom kulturområdet samt hur
kulturen kan bidra till att hålla samman våra samhällen.

Idrott

Idrottsministrarna debatterade idrottens stora utmaningar under 2000-talet.
De diskuterade idrottsledares roll i samhället samt hur samarbetet mellan
idrottsrörelsen och nationella regeringar kan förbättras. Internationella
olympiska kommitténs ordförande Thomas Bach deltog i denna debatt.

Gymnasie- och kunskapslyftsminister Anna Ekström och minister för högre
utbildning och forskning Helene Hellmark Knutsson representerade Sverige.



Artikel från Kulturdepartementet

MR-dagarna i Jönköping. Alla var
där!
Publicerad 21 november 2017

Jönköping öppnade famnen och bjöd in till nordens
största forum om Mänskliga rättigheter, MR-dagarna
2017. Det blev tre dagar fyllda av diskussioner,
debatter, inspiration, seminarier och utställningar. Och
alla var där! Det var allt från tunga organisationer,
statliga myndigheter och kommuner till mindre
föreningar och lokala initiativ.
Flera tusen människor samlades, möttes och delade med sig av kunskap och
erfarenheter. Många exempel och berättelser vittnar också om att de
mänskliga rättigheter inte kan tas för givna utan är något som vi alltid måste
kämpa för och försvara. Årets tema för dagarna var ”De mänskliga
rättigheternas framtid”.

Nationell plan mot rasism och hatbrott

Även i år arrangerade Kulturdepartementet ett välbesökt seminarium. Alice
Bah Kuhnke ledde paneldiskussionen ”Regeringens nationella plan mot
rasism, liknande former av fientlighet och hatbrott” som lockade ett tusental
åhörare. Förutom kultur- och demokratiministern deltog Mikael Öhman
Almén från Forum för Levande Historia, Helena Dal från Statens medieråd,
Eva Sund från Polisen, Isak Reichel från Judiska Centralrådet och Katri
Linna från Civil Rights Defenders.

Alice Bah Kuhnke poängterade att den nationella planen mot rasism och
hatbrott är ett aktuellt och pågående arbete och att hon löpande träffar både
stora och mindre organisationer för att diskutera hur man bekämpar rasismen
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i vårt land. Ministern lyfte också fram att seminariet skulle ses som en del i
denna plan genom att samla in och diskutera kunskap och erfarenheter.

– Vi ska idag prata om regeringens nationella plan mot rasism, liknande
former av fientlighet och hatbrott, men det här mötet är också en del av
själva handlingsplanen. I planen lyfts fram vikten av att samtala och
interagera med det civila samhället. Så vad är väl då bättre än att diskutera
rasism och hatbrott under MR-dagarna då så många från det civila samhället
är samlade, sa ministern i sitt inledningstal.

Representanterna från myndigheterna redogjorde kort för vilka insatser de
genomfört och vad de planerade att genomföra. Mikael Öhman Almén
berättade till exempel om Forum för Levande Historias uppdrag att ansvara
för samordning och uppföljning inom ramen för planen. Myndigheten
genomför dessutom bland annat regelbundna erfarenhets- och
kunskapsutbyten främst mellan myndigheter som arbetar med dessa frågor.

Civilsamhället, som representerades av Judiska Centralrådet och Civil Rights
Defenders fick möjlighet att lyfta fram synpunkter på arbetet så här långt,
och bidra med förslag på hur arbetet kan göras än bättre. Katri Linna
menade att kunskap och utbildning är viktigt, men att det är avgörande att
börja i de egna leden hos myndigheterna. Om inte kunskap och attityder är
ordentligt förankrade internt, så är det omöjligt att visa ett samlat och
professionellt ansikte utåt.

Ministern deltog i länsstyrelsernas seminarium

Senare under eftermiddagen deltog Alice Bah Kuhnke även i seminariet
”Från kritik till statistik: FN:s rekommendationer på regional nivå”.
Länsstyrelserna har bland annat fått i uppdrag av regeringen att sprida
kunskap om rekommendationernas innehåll.

Tobias Rahm, som är samordnare för länsstyrelsernas utvecklingsuppdrag för
mänskliga rättigheter, presenterade en färsk rapport om FN:s
rekommendationer till Sverige. Rapporten sammanfattar ett urval av
rekommendationer som Sverige har fått från internationella
granskningsorgan och innehåller statistik som kan användas för att bedöma
hur det ser ut i de olika länen. I rapporten kan man till exempel läsa att 2015
befann sig åtta procent av den vuxna befolkningen i Sverige i riskzonen för
fattigdom och att rätten till lämplig bostad möter påfrestningar i och med att
nästan nio av tio kommuner uppskattar att de har brist på bostäder. Vidare
kan man läsa att 2014 utsattes mer än var fjärde förtroendevald för



trakasserier, hot eller våld. Rapporten syftar till att underlätta samsyn och
därmed samordning kring arbetet med att nå full respekt för Sveriges
internationella åtaganden.

Regeringskansliet på plats på mässan

Regeringskansliet medverkade med en monter i utställningen. MR-
ambassadören Annika Ben David fanns på plats och berättade om
regeringens internationella arbete och bland annat om 135 landrapporter om
mänskliga rättigheter, demokrati och rättsstatens principer som regeringen
presenterade i april 2017. Rapporterna ska bidra till öppenhet och
transparens i vitala frågor om utrikes- och säkerhetspolitik.

I montern visades en stor del av regeringens arbete inom området som till
exempel regeringens strategi för det nationella arbetet med mänskliga
rättigheterna, arbetet mot rasism och hatbrott, regeringens strategi för romsk
inkludering, och arbetet som pågår inom hbtq-området.

MR-dagarna flyttar runt i landet och stafettpinnen går nu vidare till
Stockholm, som kommer att arrangera dagarna under 2018.



Artikel från Kulturdepartementet, Utbildningsdepartementet

Regeringens insatser för att stärka
läsningen
Publicerad 30 oktober 2017

Betydelsen av läsförståelse och förmåga att tillgodogöra
sig skriftlig information kan knappast överskattas.
Regeringen genomför en rad olika insatser och
aktiviteter för att stärka läsningen både i och utanför
skolan. 2016 initierade regeringen olika insatser i syfte
att stärka att höstlovet blir ett läslov, på samma sätt som
februarilovet är ett sportlov.
För att uppmärksamma läslovet och inspirera till läsning satsar regeringen 5
miljoner kronor årligen 2017-2020.

Redan i dag tar många kulturinstitutioner, till exempel Kulturhuset i
Stockholm och teatrar runt om i landet, samt många bibliotek initiativ till att
genomföra läsfrämjande aktiviteter under skollov. Genom satsningen stödjer
regeringen genomförandet av dessa och andra läsfrämjande insatser inför
och under skollov.

Kulturrådet fördelar sedan flera år tillbaka bidrag till läsfrämjande insatser.
Stödet uppgick till cirka 17 miljoner kronor 2016. Exempel på regeringens
satsningar för att stärka läsningen:

Läslyftet, en kompetensutvecklingsinsats för förskollärare, lärare, och
skolbibliotekarier som bland annat syftar till att stimulera barns språk-,
läs- och skrivutveckling och förbättra elevers läsförståelse och
skrivförmåga genom att stärka och utveckla kvaliteten i undervisningen.

Satsningar på språk-, läs- och skrivutvecklare i förskolan och skolan
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genom Nationellt centrum för språk-, läs- och skrivutveckling.

Läsdelegationen som har i uppdrag att samla alla aktörer – skola, kultur
och föreningsliv – runt insatser för läsning i och utanför skolan.

Bokstart som syftar till att stärka små barns språkutveckling.

En ökning av utbudet och tillgängligheten till biblioteksverksamhet i hela
landet.

Personalförstärkningar i skolbiblioteken.

Satsningar på speciallärare och specialpedagoger genom bland annat en
utökning av platserna på lärarutbildningen för dessa grupper.

Specialpedagogik för lärande, en kompetensutvecklingsinsats för att
stärka den specialpedagogiska kompetensen generellt hos lärare.

Införandet av kunskapskrav i läsförståelse och obligatoriska
bedömningsstöd i läs- och skrivutveckling i årskurs 1.

Förtydligandet av förskoleklassens och fritidshemmets pedagogiska
uppdrag.

Statens kulturråd har ett utvidgat uppdrag att ta initiativ till, samordna
och följa upp läsfrämjande insatser av nationellt intresse.

Kulturrådet fördelar ett inköpsstöd till litteratur för folk- och
skolbibliotek för att främja barns och ungas läsintresse.

Inom ramen för kultursamverkansmodellen kan medel fördelas till
litteratur och läsfrämjande verksamheter.

Regeringen har även under hösten 2017 lämnat en proposition till riksdagen
om en läsa-skriva-räkna-garanti som syftar till att elever i behov av stöd
tidigt ska få de stödinsatser som de behöver för att nå målen i svenska,
svenska som andraspråk och matematik på lågstadiet.

Under läslovet kan samhället utanför skolan samlas för att stärka barns
läsning. Kulturinstitutioner kan jobba för att nå fler barn, fotbollsklubben
kanske tar med barnen till biblioteket i slutet av en träning,



skolbibliotekarien jobbar lite extra med lärarna på fritidshemmet och
folkbiblioteket tänker ut ett nytt sätt att nå föräldrar och barn som vanligen
inte besöker biblioteket eller bokbussen.



Artikel från Utbildningsdepartementet

Ungas sociala inkludering i utsatta
områden – tema för det
Ungdomspolitiska rådet
Publicerad 28 september 2017

Den 18 september träffade ungdomsminister Anna
Ekström och kultur- och demokratiminister Alice Bah
Kuhnke det Ungdomspolitiska rådet. Temat för mötet
var ungas sociala inkludering i utsatta områden.
Rådet samlar företrädare för olika ungdomsorganisationer och är ett forum
för dialog mellan regeringen och det unga civilsamhället. Även
representanter för myndigheter och forskarsamhället deltar i rådet. Det är ett
av de cirka 50 fasta forum för samråd med det civila samhällets
organisationer som Regeringskansliet har. Ungdomspolitiska rådet
representerar en mångfald av organisationer så som
solidaritetsorganisationer, religiösa organisationer, politiska organisationer
och organisationer för unga med funktionsnedsättning. Rådet träffas 2-4
gånger per år.

En viktig del av ungdomspolitiken är regeringens dialog med ungdomar.
Syftet med rådet är att regeringen ska få bidrag till sin omvärldsanalys på det
ungdomspolitiska området och förankra förslag inom ungdomspolitiken med
representanter för politikens målgrupp.

Vid rådsmötet fick organisationerna möjlighet att presentera sitt arbete med
ungas sociala inkludering i utsatta områden för statsråden. Därefter
diskuterade deltagarna hur den sociala inkluderingen kan öka i det unga
civilsamhället och vad regeringen kan göra för att stödja organisationernas
arbete med att öka ungas sociala inkludering i utsatta områden. Vikten av att
skapa möten mellan unga med olika bakgrund betonades och regeringen
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uppmanades av rådsmedlemmarna att ge det unga civilsamhället
förutsättningar att fortsätta sitt arbete på området. Anna Ekström och Alice
Bah Kuhnke tackade för presentationerna och inspelen. De underströk
civilsamhällets viktiga roll i demokratin och uppmanade rådsdeltagarna att
manifestera sina kunskaper och resurser och inse kraften i att gå samman
och göra saker ihop.

Mötet avslutades med att Anna Ekström underströk vikten av det arbete som
görs i det unga civilsamhället och betydelsen av en nära dialog med
ungdomsorganisationerna.

- Det unga civilsamhället spelar en viktig roll för att hålla ihop samhället. Det
är centralt att det finns goda möjligheter att engagera sig i alla delar av
Sverige, oavsett om det är i storstädernas ytterområden eller på landsbygden,
säger Anna Ekström.

 



Artikel från Kulturdepartementet

Regeringen satsar 35 miljoner
kronor till det fria ordets försvar
Publicerad 28 september 2017

Regeringen beslutade den 13 juli om handlingsplanen
Till det fria ordets försvar. Med handlingsplanen tar
regeringen ett samlat grepp och inleder ett mer
systematiskt arbete för att minska utsattheten för hot
och hat i det offentliga samtalet. Totalt satsar regeringen
35 miljoner kronor under 2017-2020 på arbetet.
Medlen är fördelade så att 5 miljoner kronor tilldelas årligen 2017–2020. I
budgetpropositionen för 2018 stärks arbetet ytterligare med 5 miljoner
årligen 2018–2020.

Handlingsplanen syftar till att bidra till att minska utsatthet för hot och hat
mot journalister, förtroendevalda och konstnärer, men också ett stärkt
grundläggande stöd som ska vara tillgängligt för alla.

Detta ska ske genom att:

se till att de som utsätts får stöd,
sprida kunskap om hur hot och hat tar sig uttryck och påverkar de som
utsätt,
stärka rättsväsendets arbete.

Varför är det viktigt att ta fram en handlingsplan mot hot
och hat?

Sverige har en långtgående lagstiftning för yttrandefrihet. Men samtidigt är
det inte självklart att alla som vill, väljer att delta i samhällsdebatten idag på
grund av hot och hat. Det är ett demokratiproblem. Vi måste se det faktum
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att vi tycker olika som en styrka. Samtidigt får anti-demokratiska röster
aldrig stå oemotsagda. Självcensur, anpassning och normalisering av hot och
hat måste tas på största allvar. Det offentliga samtalet är allas samtal. Därför
kraftsamlar regeringen till det fria ordets försvar.

Varför har handlingsplanen riktade åtgärder mot
journalister, förtroendevalda och konstnärer?

Regeringen tar särskilt allvarligt på att journalister som granskar makten,
förtroendevalda som representerar medborgarna och konstnärer som
ifrågasätter och kommenterar samhället – utsätts för hot och hat. När hatet
tystar aktörer i det fria ordets tjänst måste vi vara extra vaksamma. Utöver
att den enskilda personen drabbas, utgör hot och hat ett angrepp på rollen
som journalist, förtroendevald eller konstnär. Ett samtal med hot och hat är –
och måste betraktas som - ett hot mot demokratin.

Hur ser det grundläggande stödet ut?

Alla som utsätts för hot och hat i det demokratiska samtalet ska ha tillgång
till ett grundläggande stöd. Bland annat har Brottsoffermyndigheten fått i
uppdrag att ta fram ett utbildnings- och informationsmaterial. Materialet ska
kunna användas brett – av myndigheter och organisationer som behöver
bättre verktyg för att stödja utsatta personer – men också av enskilda
personer. Regeringen har även beviljat Brottsofferjouren
medel. Brottsofferjourens telefoncentral och de lokala jourerna ska kunna
erbjuda bättre stöd till enskilda individer som utsätts för hot och hat.

Regeringen kommer även att stärka möjligheterna för det civila samhället att
söka stöd för att förebygga hot och hat mot det demokratiska samtalet.

Se hela handlingsplanens åtgärder:

Artikel: Regeringen antar handlingsplan mot hat och hot mot journalister,
förtroendevalda och konstnärer

 



Artikel från Kulturdepartementet

Satsningar på totalt 85,1 miljoner
kronor inför de allmänna valen
2018 och Europaparlamentsvalet
2019
Publicerad 20 september 2017 Uppdaterad 20 september 2017

De senaste tre nationella allmänna valen har andelen
röstande ökat. Det gäller även de två senaste svenska
Europaparlamentsvalen. Samtidigt finns det fortfarande
stora skillnader i valdeltagande mellan olika
befolkningsgrupper och valdistrikt. Därför föreslår
regeringen i budgetpropositionen för 2018 en rad
insatser som totalt uppgår till 85,1 miljoner kronor för att
öka intresset för och deltagandet i valen 2018 och 2019.
Bland annat avser regeringen att genomföra skolval, ge stöd till
organisationer inom det civila samhället och medel till de politiska partierna
för informationsinsatser.

Totalt handlar det om 85,1 miljoner kronor under 2018–2019 för
valdeltagarinsatser. För de allmänna valen 2018 avsätts 50,3 miljoner
koronor och för Europaparlamentsvalet 2019 avsätts 34,8 miljoner kronor.

Insatserna inriktas främst mot befolkningsgrupper som i mindre utsträckning
röstar än övriga röstberättigade, samt mot socioekonomiskt svaga områden
där valdeltagande är lågt. Detta för att stimulera ett högt och mer jämlikt
valdeltagande.

Bakgrund:
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I riksdagsvalet 2014 var det endast 48 procent som röstade i det valdistrikt
med lägst valdeltagande. I det valdistrikt som hade högst deltagande röstade
95 procent av de röstberättigade.

Det finns ett visst samband mellan valdistriktens valdeltagande och hur de är
befolkningsmässigt sammansatta. Valdistrikt med lägre deltagande
kännetecknas av låga medelinkomster, låg utbildningsnivå och en hög andel
utrikes födda bland de röstberättigade.



Artikel från Kulturdepartementet

Förstärkning av stöd till det
samiska folkets och de nationella
minoriteternas kultur
Publicerad 20 september 2017 Uppdaterad 20 september 2017

Regeringen föreslår en betydande ökning av såväl
Sametingets som Statens kulturråds stöd till det
samiska folkets och de nationella minoriteternas kultur.
För första gången avsätter också regeringen långsiktiga
medel till barn- och ungdomsfilm på minoritetsspråken.
Det finns en stor efterfrågan på, och behov av, ökat stöd till det samiska
folkets och de nationella minoriteternas kultur. Regeringen stärker därför
betydligt det statliga stödet till både konst och kulturarvsinstitutioner.

Stödet till det samiska folkets och de nationella minoriteternas
kulturverksamhet ökas med 10 miljoner kronor från och med 2018. I detta
ingår att regeringen stärker Statens kulturråds och Sametingets
bidragsgivning, men även Svenska Filminstitutets främjande av tillgången till
film för barn och unga på de nationella minoritetsspråken. Av dessa medel
avsätts 500 000 kronor årligen 2018-2020 för kulturförmedlingsstöd genom
Finlandsinstitutet.

I tillägg till detta tillför regeringen 1 miljon kronor från och med 2018 till
Ájtte, Svenskt fjäll- och samemuseum, samt 1,5 miljoner kronor årligen
2018–2020 för att tillfälligt förstärka Stiftelsen Judiska museet i Stockholm.

Att stärka, utveckla, synliggöra eller på annat sätt främja det samiska folkets
och de nationella minoriteternas kultur och kulturarv möjliggör för dessa att
själva kunna förmedla sin historia, sitt språk och sin identitet. Något som är
ett led i regeringens arbete med att säkerställa efterlevnaden av det samiska
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folkets och övriga nationella minoriteters rättigheter.



Artikel från Kulturdepartementet

Regeringen satsar på att stärka
arkitektur-, form- och
designarbetet för hållbart
gestaltade livsmiljöer
Publicerad 20 september 2017 Uppdaterad 20 september 2017

Arkitektur, form och design påverkar alla människor
dagligen. I budgetpropositionen för 2018 lämnar
regeringen förslag om att stärka och utveckla arkitektur-,
form- och designområdet och arbetet med hållbara
gestaltade livsmiljöer med totalt 28 miljoner kronor
årligen för 2018–2020 och med 5 miljoner kronor från
och med 2021.
I syfte att stimulera kunskapsutveckling inom arkitektur, form och design för
hållbart gestaltade livsmiljöer tillförs Statens centrum för arkitektur och
design (ArkDes) 5 miljoner kronor per år från och med 2018 för en ny
forskningsfunktion med inriktning på gestaltad livsmiljö.

Vidare avser regeringen att stärka förutsättningarna för en mötesplats för
arbetet med arkitektur, form och design och hållbara gestaltade livsmiljöer i
södra Sverige genom ett bidrag till Form/Design Center i Malmö med 3
miljoner kronor årligen för 2018–2020.

Regeringen tillför även Statens konstråd 20 miljoner kronor årligen för 2018–
2020 för att stärka myndighetens utåtriktade arbete med kunskapsutveckling
inom offentlig konst i gestaltningen av gemensamma miljöer.
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Artikel från Kulturdepartementet

10 miljoner till ett nationellt
kulturskolecentrum
Publicerad 20 september 2017 Uppdaterad 20 september 2017

I budgetpropositionen för 2018 föreslår regeringen att
Statens kulturråd tillförs 10 miljoner kronor från och
med 2018 för inrättandet av ett nationellt
kulturskolecentrum i myndigheten. Satsningen
genomförs för att Statens kulturråd ska kunna fungera
som ett nationellt nav.
Syftet med satsningen är att bidra till att göra den kommunala kulturskolan
mer tillgänglig och jämlik och skapa förutsättningar för en nationell strategi
för den kommunala kulturskolan. Ett nationellt kulturskolecentrum i Statens
kulturråd ger förutsättningar för samverkan, kunskapsutveckling och
uppföljning samt att initiera och sprida forskning på området.

Den kommunala kulturskolan ska fortsatt ha samma viktiga roll för barn och
unga och kulturlivet i stort.
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Artikel från Kulturdepartementet

Regeringen satsar på nya
Nationalmuseum
Publicerad 20 september 2017 Uppdaterad 20 september 2017

Regeringen föreslår att Nationalmuseum tillförs 65
miljoner kronor för 2018 och 42 miljoner per år från och
med 2019. Den engångsvisa ökningen med 23 miljoner
kronor för 2018 hänger samman med de ökade
kostnaderna i samband med Nationalmuseets flytt in i
de renoverade lokalerna på Blasieholmen.
Sedan våren 2013 har byggnaden på Blasieholmen varit stängd för
renovering och ombyggnation, den första genomgripande renoveringen och
ombyggnaden av huvudbyggnaden för Nationalmuseum på nästan 150 år.

Byggnaden behövde rustas för att uppfylla de krav som ställs på ett modernt
konstmuseum vad gäller klimat, säkerhet, miljö, tillgänglighet och logistik.
Dessutom var driften mycket oekonomisk. Under de senaste tre åren har en
fullt modern museibyggnad utvecklats med hjälp av avancerad teknik och
innovationer, samtidigt som de kulturhistoriska värdena har bevarats.

Satsningen på Nationalmuseums huvudbyggnad på Blasieholmen- en av
Europas bäst bevarade museibyggnader från mitten av 18oo-talet – ses även
som en satsning på det gemensamma kulturarvet och en satsning som ökar
byggnadens tillgänglighet och öppenhet för att ge mer kultur till fler.
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Artikel från Kulturdepartementet

Kulturmiljövården stärks med 25
miljoner kronor
Publicerad 20 september 2017 Uppdaterad 20 september 2017

Regeringen föreslår i budgetpropositionen för 2018 att
bidraget till kulturmiljövård ökar med 25 miljoner kronor
per år från och med 2018. Satsningen innebär att
regeringen stärker förutsättningarna för att
kulturmiljöarbetet ska kunna svara upp mot angelägna
ändamål. Exempel på det är bildande av kulturreservat
och tillgängliggörande av kulturmiljöer
Kulturmiljöbidraget stärker förutsättningarna för att kulturmiljöer bevaras,
används och utvecklas och stärker därigenom ett hållbart samhällsbygge i
såväl i städer som på landsbygden. Fördelningen av bidraget beslutas av
Riksantikvarieämbetet och länsstyrelserna och får bland annat användas till
direkta vårdåtgärder av fysiska kulturmiljöer, till kunskapsunderlag och
projekt som bidrar till att öka tillgänglighet och delaktigheten i kulturmiljöer.
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Artikel från Kulturdepartementet

Regeringen satsar ytterligare
miljoner för att värna det
demokratiska samtalet mot hot
och hat
Publicerad 20 september 2017 Uppdaterad 20 september 2017

Det demokratiska samtalet får inte begränsas av hot och
hat. Regeringen förstärker därför det förebyggande
arbetet för att värna det demokratiska samtalet mot hot
och hat med ytterligare fem miljoner kronor årligen
2018-2020. Detta blir ett ytterligare tillskott till de 5
miljoner kronor per år för perioden 2017-2020 som
avsattes i budgetpropositionen för 2017.
Alla som deltar i det offentliga samtalet ska ha tillgång till ett grundläggande
stöd när de utsätts för hot och hat. Därför stärker regeringen möjligheterna
för det civila samhället att söka stöd för att förebygga hot och hat mot det
demokratiska samtalet. Regeringen kommer också stödja särskilda insatser
riktade mot politiskt förtroendevalda under valåret 2018.

Bakgrund:
Det hårda samtals- och debattklimatet har försämrat förutsättningarna för det
offentliga samtalet. För att trygga demokratin är det avgörande att samhället
skapar förutsättningar för en öppen och inkluderande samhällsdebatt med
det fria ordet i centrum. Regeringen beslutade därför den 13 juli om
handlingsplanen Till det fria ordets försvar – åtgärder mot utsatthet för hot
och hat bland journalister, förtroendevalda och konstnärer. I handlingsplanen
tar regeringen ett samlat grepp om frågor som rör hot och hat mot aktörer i
det fria ordets tjänst.
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Artikel från Kulturdepartementet

Regeringen vill stödja
säkerhetshöjande åtgärder i det
civila samhället
Publicerad 20 september 2017 Uppdaterad 20 september 2017

Särskilda åtgärder genomförs för det civila samhällets
fortsatta möjligheter att sprida kunskap, mobilisera och
stärka kapaciteten i arbetet för mänskliga rättigheter
samt för att värna demokratin.
Risken att utsättas för hot, hat och våld får inte vara hinder för arbete med
mänskliga rättigheter. Regeringen avser därför att se över och tillsätta en ny
stödordning för säkerhetshöjande åtgärder. För att möjliggöra detta avsätter
regeringen 22 miljoner kronor 2018 respektive 2019 och 15 miljoner kronor
från och med 2020. De tidigare avsatta medlen för säkerhetshöjande åtgärder
för trossamfund överförs till denna nya stödordning.

Det civila samhället är en nyckelaktör bland annat i arbetet mot rasism och
för inkludering. I "Samlat grepp mot rasism – nationell plan mot rasism,
liknande former av fientlighet och hatbrott" framgår att vissa företrädare har
framfört att rasism och hatbrott har inneburit att det civila samhällets
möjligheter att aktivera sig och bedriva verksamhet försvagats väsentligt av
säkerhetsskäl.

Exempelvis har judar och muslimer vittnat om att skadegörelse, våldsdåd
och hot begränsat det civila samhället till den grad att man ibland tvingats
ställa in aktiviteter, upphöra med verksamhet eller vidta rigorösa och
kostsamma säkerhetsåtgärder.

Regeringen pekar på att det behövs särskilda åtgärder för det civila
samhällets fortsatta möjligheter att sprida kunskap, mobilisera och stärka
kapaciteten i arbetet för mänskliga rättigheter samt för att värna demokratin
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eller med olika metoder påverka och förändra attityder, normer och
strukturer i samhället.

En ny stödordning för fördelning av medel ska tas fram och därefter ska
medlen fördelas.



Artikel från Kulturdepartementet

Satsning på digitala utsändningar
inom scenkonsten
Publicerad 20 september 2017 Uppdaterad 20 september 2017

Regeringen föreslår att 15 miljoner årligen under 2018-
2020 fördelas mellan Kungliga Dramatiska Teatern AB,
Kungliga Operan AB och Riksteatern för satsningar på
digitala utsändningar av föreställningar.
Det finns ett stort behov av att flytta fram positionerna vad gäller
digitalisering inom hela kulturområdet bland annat vad gäller utbudet och
tillgång till scenkonst, för att bidra till mer kultur till fler.

Regeringen vill göra det möjligt för nationalscenerna och andra scener att
livesända föreställningar i hela landet så att alla kan ta del av utbudet, inte
bara de som kan besöka scenerna.

Möjligheterna att använda digitala tjänster för att sprida kultur är en fråga
som alltfler kulturinstitutioner uppmärksammar samtidigt som det sker en
strukturomvandling när det gäller distribution, produktion och konsumtion av
olika kulturformer.

Flera scenkonsthus investerar för tillfället i digitaliseringsteknik och
kunskapsuppbyggnad om digitala frågor, då man ser en ökad efterfrågan på
sändningar av föreställningar till digitala biografer, men kanske främst av
streamade förställningar (både direkt och ur arkiv) via Internet ("Play-
tjänster").
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Artikel från Kulturdepartementet

Nivån på filmanslaget upprätthålls
Publicerad 20 september 2017 Uppdaterad 20 september 2017

Regeringen föreslår att filmanslaget tillförs 25 miljoner
kronor per år från och med 2020. Därmed upprätthålls
nivån på filmanslaget efter 2019, då den särskilda
satsningen på biografer på landsbygden och mindre
orter avslutas.
Satsningen ger filmbranschen besked om långsiktiga ekonomiska
förutsättningar, vilket lägger grunden för en gynnsam utveckling för svensk
film.

Den särskilda satsningen på biografer på landsbygden och mindre orter tar
slut 2019 och utvärdering av den får visa vilka behov som finns. Medlen ska
fördelas utifrån de mål som riksdagen antagit för filmpolitiken. Ett av målen
är att "Allt fler ser värdefull film som sprids och visas i olika visningsformer i
hela landet." Stödsystemet i detalj kommer att utformas av Filminstitutet,
efter samråd med branschen.
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Artikel från Kulturdepartementet

Regeringen föreslår förstärkt
satsning mot diskriminering
Publicerad 20 september 2017 Uppdaterad 20 september 2017

Diskriminering måste bekämpas. Regeringen vill därför
förstärka arbetet mot diskriminering genom att öka
anslaget till Diskrimineringsmannen, DO, med 10
miljoner kronor, vilket är en ökning med 9 procent
jämfört med nuvarande anslagsnivå. De lokala
antidiskrimineringsbyråerna föreslås få ytterligare 15
miljoner kronor, vilket är en dubblering.
Skyddet mot diskriminering är en av hörnstenarna i arbetet för de mänskliga
rättigheterna. De personer som utsätts för diskriminering ska få sina
rättigheterna tillvaratagna och det ska finnas ett effektivt förebyggande
arbete mot diskriminering i hela landet.

Diskrimineringslagen har på senare år förstärkts. Den 1 januari 2017
ändrades diskrimineringslagens bestämmelser om aktiva åtgärder.
Ändringarna innebär att aktiva åtgärder inom arbetslivet och
utbildningsområdet ska omfatta samma diskrimineringsgrunder som
diskrimineringsförbudet och att lönekartläggningar för jämställda löner ska
genomföras årligen. Därutöver har regeringen överlämnat en proposition till
riksdagen med ett förslag till ett utvidgat skydd mot diskriminering i form av
bristande tillgänglighet. Förslaget innebär att nuvarande undantag för företag
med färre än tio anställda inom området varor och tjänster tas bort.

DO har tillsyn över att diskrimineringslagen följs. Det är ett brett uppdrag
och berör många olika områden. DO:s arbete med att utreda ärenden,
bedriva generell tillsyn inom områden med förändringsbehov och arbetet
med tillsyn över arbetsgivares och utbildningsanordnares förebyggande
arbete är viktigt och föreslås därför att stärkas.
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Lokala och regionala antidiskrimineringsbyråer finns över hela Sverige. De
arbetar med att erbjuda juridisk rådgivning och stöd till personer som
upplever sig utsatta för diskriminering samt med att utbilda och bilda opinion
i diskrimineringsfrågor i lokala och regionala sammanhang. Byråerna är en
del av civilsamhället och har en annan roll än vad en myndighet som DO har.



Artikel från Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke på folkmöte i
Århus om samskapande
stadsutveckling
Publicerad 19 september 2017

Den 16 september deltog kultur- och demokratiminister
Alice Bah Kuhnke vid Nordic City Networks folkmöte om
samskapade stadsutveckling. Medverkade gjorde även
Danmarks kulturminister Mette Bock och Middelfarts
borgmästare Johannes Lundsfryd.
Nordic City Network är en tankesmedja och nätverk bestående av 17
nordiska städer. Nätverket bildades för tre år sedan och dess mission är att
sätta människor, värden, gemenskap, välfärd och demokrati i centrum för
stadsutveckling. September 2015 höll NCN sitt första Folkmöte i Århus
tillsammans med medborgare, politiker och tjänstepersoner. I år återvände
nätverket till Århus - dels för att fira det europeiska kulturhuvudstadsåret
som äger rum där i år och dels för att genomföra ett uppföljande nordiskt
medborgarmöte mellan den 16-18 september.

Alice Bah Kuhnke om den kommande
arkitekturpolitiken

Kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke presenterade sina tankar
om samskapande stadsutveckling och berättade om det pågående arbetet
med den kommande arkitekturpolitiken.

– Det krävs omställning på många plan i vårt samhälle för att handskas med
vår tids utmaningar. Därför känns det extra angeläget att det just nu pågår ett
intensivt arbete på min hemmaplan. Nu skriver nämligen Sveriges regering
fram en ny sammanhållen politik för arkitektur, form, design och hållbara
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gestaltade livsmiljöer. Vi ser till helheten och samlar höga ambitioner genom
att formulera nya nationella mål för att skapa levande städer och regioner i
hela vårt land, sa Alice Bah Kuhnke i sitt tal.

Panelsamtal om kulturens roll för samskapande
stadsutveckling

I programmet deltog även Johannes Lundsfryd, politiker i Middelfart
kommun och Danmarks kulturminister Mette Bock. I en panel ledd av Märta
Stenevi, stadsbyggnadskommunalråd i Malmö, deltog de tillsammans med
kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke och samtalade om modeller
för samskapande stadsutveckling och om kulturen har en roll att spela i detta
arbete.

I samband med konferensen besökte Alice Bah Kuhnke konstmuseet ARoS
för att se och uppleva installationen Your Rainbow Panorama av dansk-
isländska konstnären Olafur Eliasson. Ett permanent konstverk som består
av en 150 meter lång och tre meter bred cirkulär gångväg i glas i alla
spektrumets färger.

Århus europeisk kulturhuvudstad 2017 
2017 är Århus europeisk kulturhuvudstad. Staden lyfter fram detta genom
olika arrangemang, festivaler och stadens spännande arkitektur som
genomsyras av en dynamisk blandning av historia och urbanitet. På temat
”Let's Rethink” är Århus under hela 2017 ett stort kulturellt laboratorium där
ambitionen är att tänka nytt och skapa kreativa lösningar på samhällets
utmaningar.

Folkmöte Århus arrangerades av Nordic City Network i samarbete med
Aarhus kommun, Sager der Samler och Academy of Urbanism.



Artikel, Sakråd från Kulturdepartementet

Sakråd om islamofobi
Publicerad 13 september 2017

I mars 2017 bjöd regeringen in till ett första sakråd och
uppstartsmöte kring Nationell plan mot rasism, liknande
former av fientlighet och hatbrott. I planen anges bland
annat att regeringen kommer att bjuda in till årliga
sakråd om islamofobi, för att underlätta och effektivisera
kunskapsinhämtning och annan kommunikation om
islamofobi mellan regeringen och civila samhällets
organisationer. Ett första sakråd om islamofobi ägde
rum på Kulturdepartementet den 30 augusti 2017.
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Artikel från Kulturdepartementet

Kultur- och demokratiminister Alice
Bah Kuhnke besökte Kalmar
Publicerad 12 september 2017

Kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke
besöker under hösten verksamheter och personer som
är engagerade i prioriterade frågor inom
Kulturdepartementets ansvarsområden. Några av dessa
prioriterade frågor är mediepolitiken och hot och hat mot
journalister. Med anledning av detta besökte ministern
Kalmar den 8 och 9 september - till det fria ordets
försvar.
Den 8 och 9 september reste kultur- och demokratiminister Alice Bah
Kuhnke till Kalmar för att bland annat besöka Medieinstitutet Fojo och
tidningskoncernen Gota Media. På agendan stod mediepolitiken och hot och
hat mot journalister med utgångspunkt utifrån regeringens handlingsplan Till
det fria ordets försvar Åtgärder mot utsatthet för hot och hat bland
journalister, förtroendevalda och konstnärer. 

Handlingsplanen inleder ett mer systematiskt arbete för att värna det
offentliga samtalet och innehåller riktade åtgärder mot journalister,
förtroendevalda och konstnärer, men även ett stärkt grundläggande stöd som
är tillgängligt för alla. Viktigt i arbetet är ett stärkt rättsväsende och att
säkerställa att det finns kunskap om hur omfattande problemen är.
Journalister är på grund av sin arbetssituation många gånger särskilt utsatta
för hot och hat. Var tredje journalist har utsatts för hot det senaste året enligt
en undersökning från Göteborgs universitet från 2016. 

-  Risken att utsättas för hat och hot har ökat i takt med att vårt samhälle
polariseras. Därför stärker regeringen nu de förebyggande insatserna, sade
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kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke vid sitt besök i Kalmar.

Medieinstitutet Fojo vid Linnéuniversitetet fortbildar journalister
Inom ramen för handlingsplanen Till det fria ordets försvar har
Medieinstitutet Fojo fått i uppdrag att identifiera, utveckla och genomföra
kompetens- och kapacitetsutvecklande insatser riktade till journalister och
redaktioner för att förebygga och hantera utsatthet för hot och hat.
I uppdraget ingår bl.a. att bygga upp en digital kunskapsbank, genomföra
seminarier för kunskaps- och erfarenhetsutbyte samt utforma och ge råd och
stöd anpassade för målgruppen.



Artikel från Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke besökte
Marinmuseum och konstprojekt i
Karlskrona
Publicerad 21 augusti 2017

Kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke
besöker under hösten verksamheter och personer som
är engagerade i prioriterade frågor inom
Kulturdepartementets ansvarsområden. Under ett besök
i Karlskrona såg ministern en akvarellutställning skapad
genom ett samarbete mellan pensionerade
ubåtsofficerare och nyanlända ungdomar på
Marinmuseum samt Statens konstråds projekt i
Mellanstaden. Båda besöken gav exempel på hur konst
och kulturarvsinstitutioner kan skapa förutsättningar för
nya mötesplatser.

Marinmuseum skapar oväntade möten

Museerna utgör levande kunskapsinstitutioner som förvaltar vårt
gemensamma kulturarv. För Marinmuseum i Karlskrona handlar det om den
svenska marinens historia. Men museerna utgör också viktiga mötesplatser. I
somras öppnade Marinmuseum en ny akvarellutställning ”Med bilden till
språket” som är ett resultat av möten mellan före detta ubåtsofficerare och
ensamkommande och nyanlända ungdomar på Marinmuseum. Målet med
projektet var att öppna en mötesplats där de unga nyanlända och de äldre
volontärerna kunde träffas för att lära känna varandra, dela sina upplevelser
och bygga nya erfarenheter.
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Under besöket på Marinmuseum fick ministern en visning av den nya
utställningen samt övriga utställningar. Besöket avslutades vid museets
största attraktion, u-båtshallen, där ministern fick se den högteknologiska
ubåten Neptun från insidan.

Konst händer – offentlig konst banar väg för en ny
kulturell mötesplats

Därefter besökte ministern ett av pilotprojekten inom Konst händer, som är
en del av regeringssatsningen Äga rum, med grundidén att skapa mer kultur
för fler. I Mellanstaden, en halv mil norr om centrala Karlskrona, finns
föreningen Mellanstadens Folkets Hus och Park, vars mål är att forma en
kulturell mötesplats i ett bostadsområde som i övrigt saknar platser där
människor kan mötas. Med utgångspunkt i ett stort lokalt engagemang och
med ett brett stöd från bland annat de boende och Karlskronahem, håller nu
konstnären Johanna Gustafsson Fürst på uppdrag av Statens konstråd på att
utveckla ett konstverk på platsen. Konstverket kommer att placeras på
panncentralens skorsten och kommer att markera och stärka en möjlig
torgbildning utanför panncentralen.

Arbetet med konstverket har också skapat en mängd synergier bland annat
uppmärksamhet kring områdets riskabla trafiksituation. Projektet utgör ett
konkret exempel på hur konst och den konstnärliga processen kan bidra till
att skapa offentliga miljöer som utgår från människan.



Artikel från Statsrådsberedningen

Grundvatten,
ungdomsarbetslöshet och
handlingsplan till det fria ordets
försvar i fokus på pressfika
Publicerad 13 juli 2017

Regeringen fattade i dag beslut om att ge ett uppdrag åt
Sveriges geologiska undersökning (SGU) att under
2017 intensifiera kartläggningen av grundvatten i
områden där bristen är särskilt problematisk. Det var en
av nyheterna som presenterades på regeringens
pressfika den 13 juli.
SGU kommer dessutom att i höstens budgetproposition få cirka 30 miljoner
kronor i utökade medel per år de kommande tre åren för att förstärka den
grundvattengeologiska informationsinsamlingen.
– Om vi inte får mer nederbörd har vi en lika allvarlig situation som förra
året. Det är en akut fråga för kommuner att arbeta förebyggande med, sade
näringsminister Mikael Damberg.

Pressmeddelande: Regeringen intensifierar jakten på grundvattnet

Ungdomsarbetslösheten den lägsta på 14 år

Regeringens pressfika leddes av arbetsmarknads- och etableringsminister
Ylva Johansson som informerade om att ungdomsarbetslösheten nu är den
lägsta på 14 år. Antalet arbetslösa ungdomar (15-24 år) uppgick till 110 000 i
maj 2017.

Pressmeddelande: Ungdomsarbetslösheten den lägsta på 14 år
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Handlingsplan till det fria ordets försvar

Andra nyheter var att regeringen i dag har beslutat om en handlingsplan till
det fria ordets försvar. Detta för att stärka arbetet med att förebygga och
hantera hot och hat mot journalister, politiskt förtroendevalda och
konstnärer, grupper som är särskilt utsatta i det demokratiska samtalet.

Pressmeddelande: Regeringen antar handlingsplan mot hat och hot mot
journalister, förtroendevalda och konstnärer

Regeringen presenterade också ett fjärde åtgärdspaket kopplat till
livsmedelsstrategin. Det handlar om sex satsningar om totalt 38 miljoner
kronor som alla bidrar till att stärka hållbarhet och konkurrenskraft i den
svenska livsmedelskedjan.

Pressmeddelande: Regeringen presenterar ett fjärde åtgärdspaket för stärkt
konkurrenskraft i livsmedelskedjan

Dessutom redogjorde EU- och handelsminister Ann Linde för
frihandelsavtalet mellan EU och Japan. Med avtalet finns stor potential att
öka handeln parterna emellan. Två tredjedelar av svenska företag som i dag
exporterar till Japan är småföretag. Den japanska marknaden är särskilt
viktig för län som Uppsala, Dalarna, Västernorrland, Stockholm och
Jämtland.



Artikel från Kulturdepartementet

Regeringen antar handlingsplan
mot hat och hot mot journalister,
förtroendevalda och konstnärer
Publicerad 13 juli 2017

Regeringen beslutar i dag om en handlingsplan till det
fria ordets försvar. Med handlingsplanen stärker
regeringen arbetet med att förebygga och hantera hot
och hat mot journalister, politiskt förtroendevalda och
konstnärer då dessa aktörer är särskilt utsatta i det
demokratiska samtalet.

Handlingsplanen är regeringens systematiska arbete
för det demokratiska samtalet

Handlingsplanens innehåll:

Alla som deltar i det demokratiska samtalet ska ha tillgång
till ett grundläggande stöd vid utsatthet för hot och hat.

Brottsoffermyndigheten får i uppdrag att ta fram ett utbildnings- och
informationsmaterial. Materialet ska kunna användas brett – av
myndigheter och organisationer som behöver bättre verktyg för att
stödja utsatta personer – men även av enskilda personer.
Regeringen beviljar Brottsofferjouren medel för att utveckla och stärka
verksamhetens stöd till enskilda individer som utsätts för hot och hat i
samband med att de deltar i det offentliga samtalet. Brottsofferjouren
ska utveckla det stöd som organisationen kan ge till personer som utsätts
för hot och hat.
Regeringen stärker under 2018 möjligheterna att söka stöd för icke-
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statliga initiativ som bidrar till att förebygga hot och hat mot det
demokratiska samtalet, t.ex. i syfte att utveckla guider och riktlinjer,
handlingsprogram, utbildningar och genomförande av
erfarenhetsutbyten.

Riktade åtgärder gentemot journalister, konstnärer och
förtroendevalda.

Medieinstitutet Fojo vid Linnéuniversitetet har fått i uppdrag att
utveckla insatser för att förebygga och hantera hot och hat mot
journalister. I uppdraget ingår bl.a. att bygga upp en kunskapsbank och
en tjänst som erbjuder anpassat råd och stöd för målgruppen.

Sveriges Kommuner och Landsting (SKL) tilldelas ytterligare medel för
att stödja kommuner, landsting och regioner i att bygga upp ett
systematiskt arbete gentemot förtroendevalda under 2017. Projektet
påbörjades 2016.

Konstnärsnämnden får extra medel för att ta fram en webbaserad guide
för stöd till utsatta konstnärer för att motverka hot, hat, våld, trakasserier
och diskriminering. Kunskap om hur utsatthet för hot och hat utvecklas
över tid.

Kunskap om hur utsatthet för hot och hat utvecklas över
tid   

Brottförebyggande rådet kommer att få i uppdrag att genomföra
Politikernas trygghetsundersökning (PTU) för valåret 2018.
Brottsförebyggande rådet kommer under 2017 att redovisa PTU för
mellanvalsåret 2016.

Göteborgs universitet har fått i uppdrag att vidareutveckla
kartläggningen av hot och hat mot journalister. Kartläggningen kommer
att presenteras hösten 2017.

Lagstiftningen behöver ses över.

Regeringen har i en lagrådsremiss den 8 juni 2017 föreslagit att det
straffrättsliga skyddet för den personliga integriteten stärks och
moderniseras.



Regeringen kommer att utreda möjligheten till ett förstärkt straffrättsligt
skydd för förtroendevalda. Utredningen ska komplettera
beslutsunderlaget i betänkandet Jakten på makten (SOU 2006:46) som
innehåller ett sådant förslag.

Rättsväsendets arbete behöver förstärkas.

Regeringen kommer särskilt att följa Polismyndighetens arbete på
området. I Polismyndighetens regleringsbrev för 2018 avser regeringen
att ge myndigheten ett krav att återrapportera vilka åtgärder som
vidtagits som ett resultat av arbetet mot brott som hotar de
grundläggande fri- och rättigheterna och den fria åsiktsbildningen.
Myndigheten ska föra ett resonemang kring vilka effekter åtgärderna
bedöms ha lett till eller bedöms komma att leda till och hur detta arbete
ska fortsätta utvecklas. Det är av särskild vikt att det finns en upprättad
kontakt mellan lokala medieaktörer och Polismyndigheten.

Fler åtgärder

Regeringen har en rad åtgärder som syftar till att värna det demokratiska
samtalet och det öppna pluralistiska samhället, bl.a. inom demokrati,
mänskliga rättigheter, jämställdhet och arbetet mot extremism, sexism och
rasism. 



Artikel från Kulturdepartementet, Miljödepartementet,
Näringsdepartementet

Öppet seminarium om
arkitekturpolitiken i Visby
Publicerad 06 juli 2017

Hur kommer regeringens politik för arkitektur och
hållbar stadsutveckling se ut? Detta lyftes i ett särskilt
seminarium i Arkitekturträdgården i Visby onsdagen
den 5 juli med de tre ansvariga ministrarna Alice Bah
Kuhnke, Karolina Skog och Peter Eriksson.
Under ett välbesökt seminarium arrangerat av Sveriges Arkitekter under
Almedalsveckan i Visby, berättade miljöminister Karolina Skog, kultur- och
demokratiminister Alice Bah Kuhnke och bostads- och digitaliseringsminister
Peter Eriksson om det pågående arbetet med regeringens kommande politik
för och satsningar inom arkitektur och hållbar stadsutveckling.

Frågor som berördes under seminariet handlade bland annat om hur de tre
departementen samarbetar kring frågorna och hur ministrarna ser på
arkitekturens roll och vikt i samhället. Går det att balansera både hög
kvantitet och hög kvalitet när det kommer till att bygga nya bostäder och nya
stadsområden?

– När vi bygger som nästan aldrig förr så behöver också politiken ställa sig
frågan: Vad vi bygger, hur vi bygger och för vem vi bygger, berättade Alice
Bah Kuhnke.

I arbetet med en ny politik för arkitektur och hållbar stadsutveckling arbetar
regeringen bland annat med att ta fram skrivelsen Levande städer – en
politik för hållbar stadsutveckling, som ska lämnas till riksdagen. Skrivelsen
ger uttryck för de politiska ambitionerna inom hållbar stadsutveckling.
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Regeringen arbetar också för att ta fram målsättningar för den fysiska
gestaltningen. I dag finns sex mål för arkitektur, form och design, som
riksdagen beslutat om. Den kommande propositionen som lanseras senare i
höst, kommer uppdatera dessa mål för att skapa en bred och samlad politik
på området.

Propositionen berör många samhällsområden, bland annat inom politiken för
en hållbar stadsutveckling, plan-, bygg- och bostadspolitiken och regeringens
långsiktiga reformprogram för minskad segregation 2017-2025. Regeringen
vill skapa förutsättningar för att en medveten arkitektur och design möjliggör
och bidrar till högre livskvalitet för fler.

– Det är viktigt att stärka arkitekturens och designens roll i plan- och
byggprocessen. Utmaningen är att klara både kvalitet och kvantitet samtidigt,
berättade Peter Eriksson.

Ett av perspektiven som lyfts fram i skrivelsen Levande städer handlar om
barnens plats i fysiska miljöer. Enligt Karolina Skog krävs ett inkluderande
och socialt perspektiv där barn får mer utrymme och inflytande.

– Nu vill regeringen göra barnkonventionen till lag i Sverige.
Barnperspektivet måste synas i hur vi bygger våra städer mycket mer än det
gjort hittills. En stad som är bra för barnen är bra för alla, berättade Karolina
Skog.

Som ett led i den nya politiken för arkitektur, form och design för hållbara
gestaltade livsmiljöer berättade ministrarna om förslaget att Boverkets
ansvar för arkitekturfrågor ska stärkas, bland annat genom inrättandet av en
riksarkitekt.

Seminariet avslutades med öppna reflektioner och medskick till regeringens
fortsatta arbete med frågorna framförda av Louise Masreliez,
förbundsordförande Sveriges Arkitekter, Daniel Markström, regionchef
stadsprojekt Stockholm på Jernhusen och Lena Andersson, VD på
Älvstranden utveckling. Samtalet modererades av Tobias Olsson,
förbundsdirektör vid Sveriges Arkitekter.



Artikel från Kulturdepartementet, Socialdepartementet

Kultur och hälsa hör ihop
Publicerad 30 juni 2017

Kultur och hälsa står alltmer i fokus för forskningen,
både i Sverige och i omvärlden. Även samarbeten
mellan kulturaktörer och ansvariga inom sjuk- och
hälsovården runt om i landet ökar. Sång, musik, dans
och läsande är helt enkelt bra för hälsan.
Kulturdepartementets statssekreterare Per Olsson Fridh och Lina Glans,
politiskt sakkunnig på Socialdepartementet, träffade i maj kulturpolitiker från
Sveriges alla län, förutom Stockholm, för att ta del av verksamheter runt om i
landet som arbetar med att integrera kultur och hälsa.

- Det krävs mer än klassisk hälso- och sjukvårdspolitik för att uppnå det
folkhälsopolitiska målet, sa Lina Glans och menade att kulturpolitik är ett av
de områden som kan bidra till en bättre folkhälsa.

Exempel som de regionala kulturpolitikerna lyfte fram var bl.a. dans för unga
med psykisk ohälsa, dans för vuxna med Parkison, minnesträning med hjälp
av museers utställningar och kulturstödd rehabilitering. 

Landets samtliga vårdcentraler har även fått information i form av en
kulturhälsobox som innehåller material om dans, musik, bild, teater och film,
men även övningar i stillhet, skrivna och framtagna av spjutspetsforskare,
författare och kulturproducenter.

Regeringens politik för jämlik hälsa
Kommissionen för jämlik hälsa har nyligen överlämnat slutbetänkandet
Nästa steg mot en mer jämlik hälsa (SOU 2017:47) till regeringen. Detta
betänkande kommer att remitteras till såväl hälso- och sjukvårdsområdet
som till olika kulturaktörer.

https://www.regeringen.se/


 



Artikel från Kulturdepartementet

Svenska demokratitrender 2016 -
Regeringens uppföljning av
demokratin
Publicerad 26 juni 2017

En rapport från SOM-institutet om hur demokratin
utvecklas mellan valen visar att befolkningens intresse
för politik fortsätter att ligga på en historiskt hög nivå.
Rapporten Svenska demokratitrender 2016 har på uppdrag av regeringen
tagits fram av forskarna Sofia Arkhede och Henrik Ekengren Oscarsson vid
Göteborgs universitet. Rapporten redovisar bland annat hur svenska folkets
förtroende för demokratin och dess institutioner ser ut, hur nöjd
befolkningen är med demokratins sätt att fungera och graden av politiskt
intresse.

- Förtroendet för svenska politiker ökar något trots att det är ett mellanår. Vi
ser även en något högre skattning i andelen som anser att de är mycket nöjda
eller ganska nöjda med demokratin i Sverige jämfört med med hösten 2015
då svenskarna var mer missnöjda. Det fallet har bromsats, säger Henrik
Ekengren Oscarsson.

- Det är viktigt att inte enbart ta hänsyn till kortsiktiga förändringar från år
till år när slutsatser ska dras. Ett bra kunskapsunderlag ger politiken
möjlighet att bättre överblicka demokratins utveckling, även mellan valen,
säger Daniel Wohlgemuth, ämnessakkunnig i demokratifrågor på
Kulturdepartementet.

Exempel ur rapporten:

Intresset för politik kvar på hög nivå
Det politiska intresset i Sverige ligger kvar på samma höga nivå som
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under 2015, de högsta nivåerna sedan mätningarna påbörjades 1986. 63
procent av den vuxna befolkningen uppger att de är mycket eller ganska
intresserad av politik. Större andelar män (70%) än kvinnor (57%)
uppger att de är intresserade. Intresset för politik är också större i
storstäderna (73%) jämfört med på landsbygden och i mindre tätorter
(56%). 36 procent av befolkningen diskuterade under 2016 politik minst
en gång i veckan. Även detta ligger historiskt sett på en jämförelsevis
hög nivå, den högsta sedan mitten av 1990-talet.

Den svenska demokratin får väl godkänt men oroande minskning
kvarstår
De allra flesta i befolkningen är nöjda med hur demokratin fungerar i
Sverige. Andelen som är nöjda minskade dock kraftigt mellan 2014 och
2015 och andelen har endast ökat svagt i mätningen 2016. Rapporten
visar att lågutbildade är mindre nöjda än högutbildade och att personer
bosatta på landsbygden är mindre nöjda än personer bosatta i andra
typer av regioner. Skillnaderna mellan kvinnor och män är små. På ett
liknande sätt är de allra flesta i Sverige nöjda med demokratin i den egna
kommunen. Även här minskade dock andelen nöjda mellan 2014 (71%)
och 2016 (65%) och är den lägsta sedan 2004.

Förtroendet för politiska institutioner kvar på låg nivå 
Förtroende för de centrala demokratiska institutionerna minskade tydligt
mellan 2014 och 2015. 2016 kvarstår det minskade förtroendet på
samma nivå. Andelen i befolkningen som har ett mycket eller ganska
stort förtroende för riksdagen, regeringen och kommunstyrelserna är
högre bland högutbildade än bland lågutbildade, men det är det bland de
högutbildade som förtroendet minskat kraftigast sedan 2014. Andelen i
befolkningen som har mycket eller ganska stort förtroende för EU-
kommissionen respektive Europaparlamentet är i båda fallen 16 procent.

Relativt få upplever att de kan påverka politiska beslut men
utvecklingen går i rätt riktning
19 procent av den vuxna befolkningen anser att de har mycket goda eller
ganska goda möjligheter att påverka beslut på nationell nivå och 25
procent på kommunal nivå. Andelen som upplever att de kan påverka
politiska beslut uppvisar en långsam men stadig ökning sedan
millennieskiftet. Det råder inga betydande skillnader mellan män och
kvinnor när det gäller den upplevda möjligheten att kunna påverka
politiska beslut. Andelen som anser att de har möjlighet att påverka
politiska beslut är större bland högutbildade än lågutbildade och större



bland yngre än äldre personer.



Artikel från Kulturdepartementet, Näringsdepartementet

Rundabordssamtal om statlig och
offentlig förebildlighet
Publicerad 26 juni 2017

Den 23 maj anordnades ett rundabordssamtal på
Kulturdepartementet i samarbete med
Näringsdepartementet, inom ramen för arbetet med den
kommande propositionen om arkitektur, form och
design för hållbara gestaltade livsmiljöer. Samtalsledare
och värdar var statssekreterarna för Kultur- respektive
Näringsdepartementen, Per Olsson Fridh och Alf
Karlsson.
I en ny politik för hållbara gestaltade livsmiljöer kan nya skarpa mål handla
om kvalitet, omsorgsfull gestaltning, innovationskraft, ekologisk balans och
socialt välbefinnande. Inkludering och tillgänglighet är nyckelbegrepp och
kulturhistoriska, estetiska och konstnärliga värden ska lyftas.

- Offentliga aktörer spelar en viktig roll för utvecklingen både som beställare,
utförare och företrädare för frågorna. Därför är samtalet idag och ert
deltagande vid diskussionsbordet betydande för oss, inledde statssekreterare
Per Olsson Fridh samtalet.

Regering och riksdag har genom myndigheter och bolag ansvar för stora
bestånd av offentliga lokaler och miljöer. Staten är både byggherre,
fastighetsförvaltare, hyresvärd och hyresgäst. I dessa olika roller har staten
både ett stort ansvar och goda möjligheter att skapa hållbara gestaltade
livsmiljöer genom medveten arkitektur, form och design.

Statssekreterare Alf Karlsson lyfte fram Boverkets prognos på 710 000
bostäder fram till år 2020 och vilken påverkan prognosen har på vilka

https://www.regeringen.se/


verktyg regeringen kan bidra med i arbetet.

Under mötet närvarade olika aktörer inom statliga och offentliga sektorn.
Tillsammans diskuterade man statens och det offentligas behov samt
möjligheter att utveckla och bäst förvalta den arkitektur, design och
gestaltning som påverkar många människors vardag.



Artikel från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet,
Näringsdepartementet

Immateriella värden bygger
Sveriges välstånd
Publicerad 16 juni 2017

– Sverige är inte bara en stormakt i kreativitet. Sverige
är en supermakt, sa justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson under tisdagens event i Rosenbad.
Över hundra representanter för näringsliv, organisationer och myndigheter
närvarade i Rosenbad för att ta del av regeringens strategiska arbete för
immateriella tillgångar och berätta om sina utmaningar. Från regeringen
medverkade statsråden Alice Bah Kuhnke, Mikael Damberg och Morgan
Johansson.

Här är det frestande att skriva att "branschen var samlad" men det vore
förstås en grov förenkling. Då fler än vart tredje arbetstillfälle i Sverige
genereras i immaterialrättsintensiva företag skulle landets samtliga
konferensanläggningar förmodligen inte rymma de berörda.

Immateriella tillgångar kan vara sådant som skyddas av upphovsrätten, eller
som går att skydda med patent, varumärkes- eller designskydd. Men det kan
vara så mycket mer: allt som människor i företagen kan, forskningsresultat,
utbildningar, avtal, licenser och samarbeten.

Morgan Johansson talade om immateriella tillgångar och immaterialrätt som
ett viktigt område som tar för lite plats. Det har ansetts som lite nördigt och
något för experter. Men historiskt sett har skaparkraften i Sverige varit helt
avgörande för att bygga vårt ekonomiska välstånd.

Vid sidan av traditionella uppfinningar och innovationer växer sig nu också
kulturella och kreativa näringar allt starkare. Musik, design och film har
blivit "svenskgrenar" ute i världen.
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Visste du till exempel att Sverige ligger på fjärde plats i antalet
Oscarsnomineringar för bästa utländska film? Eller att tv-serien Bron har
sålts till över 160 länder?

Varför är vi så kreativa? Förutsättningar som lyftes fram var generell välfärd,
utbildning för alla, jämställdhet i fokus och en trygg arbetsmarknad. Sverige
har också en kommunal kulturskola som för många är en inkörsport till att
utöva kultur och vårt land ligger långt fram i digitaliseringen.

Piratkopieringen ett stort problem

Undersökningar har visat att minst 40 procent av Sveriges BNP genereras
från immateriella tillgångar i företagen. Men Sverige har ännu inte nått sin
kreativa potential. Många idéer som skulle kunna skapa värden rinner ut i
sanden. Dessutom har vi problemen med piratkopiering och illegal
nedladdning.

Johansson menade att Sverige har haft en naiv inställning till piratkopiering.
Man har resonerat som att "det drabbar ju ingen annan" och "det finns inga
brottsoffer". Men det finns brottsoffer: kulturarbetarna och de som satsat
resurser i dessa projekt.

Dessutom dräneras varumärken på sitt värde om man inte kan vara säker på
att en vara eller tjänst är vad den utger sig för att vara. Så mycket som 5
procent av EU:s import beräknas vara piratkopior.

Regeringen satsar på kunskap om immateriella
värden

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg talade om den höga
tillväxten och att Sveriges ekonomi går starkt uppåt. Många av de jobb som
nu skapas är kunskapsarbeten, högt upp i näringskedjan.

– Sverige har svart bälte i att ställa om, säger Mikael Damberg. Start-up-
företagen växer och blir fler, men vi ser också att tillverkningsindustri som
lämnat landet väljer att flytta tillbaka. Kreativa näringar – som bygger
uteslutande på immateriella tillgångar – ökar. Men den generella kunskapen
om immateriella tillgångar är för låg, särskilt bland små- och medelstora
företag.

Damberg framhåller att Patent- och registreringsverket spelar en viktig roll.



PRV har sedan ett år tillbaka ett utökat uppdrag att informera om
immaterialrätten och sedan förra veckan också ett speciellt uppdrag att
informera om upphovsrätten och motverka piratkopiering. Damberg ser
också PRV som en viktig som utbildare i andra länder.

Även Vinnova har fått ett särskilt uppdrag, att forska kring immateriella
tillgångar och tillväxt, och arbeten bedrivs på Tillväxtverket, Chalmers,
Business Sweden, Team Sweden och inom EU-kommissionen.

En revidering av upphovsrättsdirektivet är att vänta. Regeringen hyser också
stora förhoppningar om att få det enhetliga patentsystemet i Europa på plats.
Med det väntas företagens kostnader för patent minska och det blir färre
domstolar att förhålla sig till.

Man ska kunna försörja sig som konstnär

– Att Ruben Östlund vann Guldpalmen i Cannes är så stort att man borde få
läsa om det i tidningen varje dag, säger kulturminister Alice Bah Kuhnke.
Men bakom framgångar ligger oerhört hårt arbete. Därför måste vi skapa
goda förutsättningar för kulturarbetare och konstnärer, fortsätter Kuhnke.
Man ska kunna leva på sitt arbete som konstnär.

Det är över 20 år sen regeringen tog ett helhetsgrepp om den statliga
konstnärspolitiken och hon har därför tillsatt en konstnärspolitisk utredning.
Utredningen ska bland annat se över strukturerna för ersättningar och stöd
till konstnärer och ska redovisas i februari 2018.

Andra åtgärder är att biblioteksersättningen – ersättningen till författare,
fotografer och tecknare för att deras verk lånas ut på våra bibliotek – har
höjts kraftigt. Statens medieråd har fått ett uppdrag att informera om
upphovsrättsliga rättigheter och skyldigheter och vad som är ett brott mot
upphovsrätten.

Kulturministern har samlat branschaktörer i den upphovsrättsliga
näringskedjan för samtal om upphovsrätt, som resulterade i en
uppförandekod som ska öka samarbetet och stärka upphovsrätten.

Många förändringar...

Sedan regeringen tillträdde har en utredning tillsatts för att se över
straffskalorna för upphovsrätts- och varumärkesintrång. Man har också
tillsatt en utredning för att modernisera reglerna om beslag och husrannsakan



bland annat i den digitala miljön.

Sedan 1 september 2016 finns Patent- och marknadsdomstolen (PMD) och
Patent- och marknadsöverdomstolen (PMÖD) som samlat immaterialrätts-,
marknadsförings- och konkurrenträttsmål från en rad domstolar. På så sätt
ska mål behandlas både mer enhetligt och snabbare, vilket ger högre kvalitet
på domar och mer kostnadseffektiv verksamhet. Under seminariet framkom
klara indikationer på att man redan ser en sådan positiv utveckling.

Numera finns det också möjlighet att förstöra varumärkesförfalskningar av
EU-varumärken som passerar EU. Inom en snar framtid kommer det finnas
samma möjlighet att ingripa mot intrång i nationella varumärken och en ny
varumärkeslagstiftning ska införas som moderniserar och förenklar
regelverket. Från 1 juli 2017 gäller också nya regler om medling i
upphovsrättstvister.

...och fler att vänta

Politikernas del i eventet på Rosenbad avslutades med frågan hur statsråden
ser på den fortsatta mandatperioden.
Mikael Damberg vill se större fokus på investeringar i Sverige. Investeringar
driver innovationer och stärker därmed Sveriges ekonomi.

Morgan Johansson menar att sekretesslagstiftningen måste ändras för att
skydda forskningsresultat och möjliggöra för fler att söka patent. Man
arbetar också för att stärka följerätten, det vill säga den ersättning som
konstnärerna får när deras originalkonstverk säljs vidare på konstmarknaden.
Ett utkast till lagrådsremiss kommer att skickas ut på remiss inom en snar
framtid. Sverige leder också arbetet på EU-nivå med att införa ett enhetligt
patentsystem, som när det är på plats bedöms öka BNP i EU med över 300
miljarder kronor per år.

Alice Bah Kuhnke arbetar intensivt med frågan om hot och hat, ett arbete
som kommer fortsätta mandatperioden ut. Konstnärer är en av de mest
utsatta yrkesgrupperna i landet, jämte journalister och lokala
förtroendevalda. Vidare kommer en handlingsplan att presenteras inom kort
som stärker arbetet med att förebygga förtroendevaldas, journalister och
konstnärers utsatthet för hot och hat. Även rundabordssamtalen ska följas
upp.

Efter politikerpanelen fortsatte dagen med inspirerande tal av
myndighetsrepresentanter och företrädare för organisationer och företag som



alla jobbar med – eller är beroende av – sina immateriella tillgångar. Helt
klart har alla sina utmaningar, men med detta event i Rosenbad har vi tagit
ännu ett steg för att ta till vara Sveriges kreativa potential.



Artikel från Kulturdepartementet

Kulturdepartementet tillsätter
utredning om inrättande av ett
nationellt center för romska frågor
Publicerad 09 juni 2017

Regeringskansliet har beslutat om att ge en utredare
inom Kulturdepartementet i uppdrag att närmare utreda
möjligheterna för hur ett nationellt center för romska
frågor ska kunna inrättas. I uppdraget ingår bl.a. att
föreslå vilka specifika uppgifter centret ska ha, att utreda
och föreslå om centret ska inrättas inom ramen för
befintlig myndighetsstruktur samt att utreda hur romskt
deltagande och inflytande i centret kan säkerställas.
Departementsrådet Charlotta Wickman kommer att leda utredningsarbetet
och ska beakta förslagen som lämnats av Kommissionen mot antiziganism
(SOU 2016:44). Uppdraget ska redovisas senast den 15 februari 2018.

- Regeringen har de senaste åren intensifierat arbetet mot antiziganism och
för romsk inkludering. Men det finns behov av att fortsätta bekämpa
antiziganismen och öka romers möjligheter att delta i samhällsbygget och
främja sin kultur och sitt språk. Med denna utredning vill vi undersöka
möjligheten att stärka upp insatserna ytterligare genom ett särskilt center för
romska frågor, säger Alice Bah Kuhnke.

I sitt betänkande föreslog Kommissionen mot antiziganism att regeringen ska
inrätta ett nationellt center för romska frågor och tillsätta en utredning för att
ta fram ett mer detaljerat förslag om hur detta ska gå till. Behovet av centret
grundade sig i kommissionens slutsats att situationen för romers åtnjutande
av de mänskliga rättigheterna i Sverige är allvarlig.
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Genomförandet av strategin för romsk inkludering är ett långsiktigt arbete
som har starkt stöd i riksdagen. Detta arbete fortsätter inom flera
samhällsområden. Fler myndigheter och kommuner har involverats i
strategin.
Kraftsamling mot antiziganism



Artikel från Kulturdepartementet

Kulturskola och konst på agendan
när Alice Bah Kuhnke besökte
Västerås
Publicerad 08 juni 2017

Kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke
besöker under våren prioriterade verksamheter inom
Kulturdepartementets ansvarsområden. Två av dessa
frågor är kulturskolor och en hållbar gestaltad livsmiljö.
Ministern inviger utställningen ”Den fria leken” som
beskriver hur konsten kan bidra till en stadsutveckling
som är inkluderande och tillgänglig även för barn.

Framgångsrik kulturskola – betydelsen av
tillgänglighet

Fokus för ministerns besök i Västerås var verksamheter som bidrar till att
kultur når fler. Ministern besökte Västerås kulturskola som når cirka 3000
elever och som bland annat erbjuder stimulerande verksamheter för barn och
unga som är i behov av särskilt stöd.

Kulturskolans värdegrund utgår från människan, mötet och magin, där
undervisning byggs utifrån eleven. Mötet bygger på en mångfald av grupper
och lärsituationer. Magin är en vägledande kraft i skapandet som ger
människan möjlighet att hitta sätt att uttrycka sig och växa.

Mötet med kulturskolans elever följdes av ett samtal med skolledningen samt
kulturnämndens ordförande där bl.a. kulturskolans verksamhet,
kulturskoleutredningen och regeringens kulturskolesatsning stod på agendan.
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Konst händer - stadsutveckling som är tillgänglig och
inkluderande även för barn

Som del i arbetet med att formulera en ny politik för arkitektur, form, design
och hållbara gestaltade livsmiljöer besökte Alice Bah Kuhnke även
konstprojektet Ballongen – lek på riktigt. Projektet genomförs i samverkan
mellan Västerås konstmuseum, Västmanlands läns museum, Konstfrämjandet
Västmanland, Folkrörelsernas Konstfrämjande och Knytpunkten på Råby.
Syftet med projektet är undersöka frågor kring barnets frihet och
begränsningar i stadsrummet.

Projektets namn är hämtat från det stora lektältet Ballongen på Råby som
anordnades av konstnärer och boende på Råby 1969. Ambitionen var då att
skapa fria ytor för lek och skapande i staden, genom aktioner och samtal om
humanistiska värden i stadsutvecklingen. Med utgångspunkt i detta projekt
har fyra regionala konstnärer utformat nya tillfälliga ytor för lek och
konstnärligt skapande för barn i åldrarna 6-12 år i stadsdelen Råby.

Nu tas projektet vidare genom Konst händer, som är en del av regeringens
satsning Äga rum, vilket gör det möjligt för de boende och civilsamhället i
Råby att tillsammans med en konstnär arbeta vidare med konst i området.
Satsningen utgår från de boendes behov och önskemål och präglas av ett
brett invånarinflytande.

Ministern samtalade med nyckelpersonerna i konstprojektet Ballongen om
hur de tillsammans med Statens konstråd tar projektet vidare. Dagen
avslutades med att ministern invigde utställningen "Den fria leken" på
Västerås konstmuseum, vilken är finalen på konstprojektet Ballongen – lek
på riktigt.



Artikel från Kulturdepartementet, Utrikesdepartementet

Ändringar i
prenumerationstjänsten för
området Demokrati och mänskliga
rättigheter
Publicerad 02 juni 2017

Det kommer att göras ändringar i
prenumerationstjänsten för vissa områden på
regeringen.se från och med den 5 juni. Ändringarna
påverkar bland annat dig som prenumererar på
områdena Nationella minoriteter, Politiken mot
diskriminering och rasism, Samepolitik eller Folkrätt.
Ovanstående områden kommer att bli en del av området Demokrati och
mänskliga rättigheter och därmed tas bort som egna prenumerationsområden.
Om du inte redan prenumererar på Demokrati och mänskliga rättigheter
behöver du därför lägga till det området i din prenumeration.

Så gör du för att ändra din prenumeration

1. Klicka på länken " Ändra din prenumeration" som finns längst ner i alla
prenumerationsutskick från regeringen. Du kommer då till sidan
"Prenumerera på innehåll via e-post".

2. Klicka på "Välj område". De val du har gjort sedan tidigare är redan
markerade. Om inte området "Demokrati och mänskliga rättigheter" redan är
markerat kan du lägga till det nu.

3. Klicka på "Skapa/ändra prenumeration".
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Artikel från Kulturdepartementet, Utbildningsdepartementet

Ungdom, utbildning och
audiovisuellt i fokus på rådsmöte
Publicerad 24 maj 2017

På rådsmötet i Bryssel 22-23 maj enades ministrarna
bland annat om det framtida samarbetet på
ungdomsområdet. Rådet nådde också en
överenskommelse om att revidera EU-reglerna för
audiovisuella medietjänster inför kommande
förhandlingar med Europaparlamentet.
Rådet behandlade frågor om utbildning, ungdom, kultur och idrott.
Ministrarna enades bland annat om en ny strategi för det europeiska
ungdomssamarbetet från 2018. Den nuvarande ungdomsstrategin som löper
ut i slutet av året antogs under Sveriges ordförandeskap 2009.

Gymnasie- och kunskapslyftsminister Anna Ekström framhöll bland annat
vikten av att unga lär sig kritiskt tänkande och mediekunnighet
och refererade till professor Hans Roslings arbete.
- I en värld av alternativa fakta och förenklade svar är det viktigare än
någonsin att basera information på fakta.

Lyssna till ungdomarna

Utbildningsministrarna höll en policydebatt på temat "att bygga Europas
framtid - lyssna till och stödja ungdomar".

Medlemsländerna betonade bland annat vikten av en öppen och kontinuerlig
dialog med ungdomar för att uppmuntra dem att bli aktiva
samhällsmedborgare. Genom att elever och studenter involveras i
beslutsprocesser som rör utbildning så stöds de i sin utveckling att förstå dem
och påverka sin situation. Erasmus+ lyftes fram som ett mycket viktigt
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program för stöd till detta arbete.

Regler för audiovisuella medietjänster revideras

Efter förhandlingar nådde rådet en överenskommelse om direktivet som
reglerar audiovisuella medietjänster, det så kallade AV-direktivet.

EU-kommissionen har föreslagit en revidering av AV-direktivet med
anledning av den tekniska och marknadsmässiga utvecklingen på
mediemarknaden. Ändringarna syftar till att göra reglerna mera lika för tv
och beställ-tv när det kommer till skydd av minderåriga, reklamregler och
regler för att främja europeiska produktioner.

Nu vidtar förhandlingar mellan rådet och Europaparlamentet om ett slutligt
beslut.

Kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke och gymnasie- och
kunskapslyftsminister Anna Ekström representerade Sverige vid mötet.



Artikel från Kulturdepartementet, Utbildningsdepartementet

Ministrar diskuterar utbildning,
ungdom och audiovisuellt
Publicerad 17 maj 2017

Europeiskt ungdomssamarbete och elevinflytande i
utbildningen står på dagordningen för rådsmötet i
Bryssel 22-23 maj. Rådet ska dessutom komma
överens om förslaget om nya regler för audiovisuella
medietjänster, AV-direktivet.
På rådsmötet behandlar ministrarna frågor rörande utbildning, ungdom,
kultur och idrott.

Ministrarna med ansvar för audiovisuella frågor ska nå en överenskommelse
om EU-kommissionens förslag till nya regler för direktivet om audiovisuella
medietjänster, även kallat AV-direktivet.

Bakgrunden är den tekniska utvecklingen och att konsumenter ändrar sina
tittarvanor och tittar mer på bland annat beställ-tv, exempelvis Netflix.
Kommissionen föreslår en utjämning mellan tv och beställ-tv när det gäller
skydd av minderåriga, reklamregler och regler för att främja europeiska
produktioner. Förslaget innebär också att videodelningsplattformar såsom till
exempel Youtube, ska omfattas av direktivet.

EU-samarbete på ungdomsområdet

Det europeiska ramverket för ungdomsfrågor löper ut vid årsskiftet
2018/2019. Rådet ska därför anta slutsatser i syfte att förbereda ett nytt
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ramverk för EU-samarbetet på ungdomsområdet efter 2018.

Elevinflytande i utbildningen

Utbildningsministrarna ska i en policydebatt diskutera hur utbildningen kan
förbättras så att den blir högkvalitativ för alla elever och studenter.
Diskussionen förväntas kretsa kring vikten av elevers och studenters
inflytande i utbildningen. Utöver det ska ministrarna anta en
rekommendation om en europeisk referensram för kvalifikationer för
livslångt lärande.

Anna Ekström, gymnasie- och kunskapslyftsminister och Alice Bah Kuhnke,
kultur- och demokratiminister representerar Sverige vid mötet.



Artikel från Kulturdepartementet

Kultur- och demokratiminister Alice
Bah Kuhnke besökte Eskilstuna
på pressfrihetens dag
Publicerad 05 maj 2017

Kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke
besöker under våren verksamheter och personer som
är engagerade i prioriterade frågor inom
Kulturdepartementets ansvarsområden. Några av dessa
prioriterade frågor är mediepolitiken och hot och hat mot
journalister. Med anledning av detta besökte ministern
Eskilstuna under Pressfrihetens dag den 3 maj.
Ministerns program under Pressfrihetens dag i Eskilstuna bestod av två
arrangemang: En rundvisning på Eskilstuna-Kuriren och samtal med Jimmie
Näslund, koncernen Eskilstuna-Kurirens vd, Eva Burman, Marie Hillbom
och Anna Falk, chefredaktörer på koncernens tidningar, samt Alex Voronov,
ledarskribent och politisk redaktör på Eskilstuna-Kuriren. Samtalet belyste
lokaljournalistikens utmaningar som övergången från pappersprenumeration
till digital betalningsmodell, den tappade annonsmarknaden där pengar i stor
utsträckning istället går till globala aktörer såsom t.ex. Google och Facebook,
lokaljournalistikens relation till public service och tunga
distributionskostnader, men framförallt kom samtalet att uppehålla sig vid
falska nyheter och hot och hat mot journalister. Och det hot det utgör mot
demokratin.

-          Vår reporter Mathias Ståhle tog sig in bakom kulisserna på
organisationen Granskning Sverige, och avslöjade en främlingsfientlig
gruppering under falsk identitet som ringer upp makthavare, journalister och
andra som förekommer i det offentliga samtalet. Han synliggjorde en
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trollfabrik, och att det inte är enskilda människor som hotar och trakasserar
utan att det är en mycket välorganiserad orkestrering. Ståhle påvisade även
kopplingen mellan Granskning Sverige och sajten Fria Tider, berättade Eva
Burman, Eskilstuna-Kurirens chefredaktör.

Jimmie Näslund, koncernens vd, berättade även att hot, hat och trakasserier
kraftigt ökat mot tidningens medarbetare de senaste åren, och att mycket av
tidningens resurser läggs på att stärka medarbetares trygghet, t ex genom
bevakning och förstärkt skalskydd på redaktionen. 

-          Medierna har en avgörande betydelse i det demokratiska samhället.
Det är min absoluta övertygelse att betydelsen av professionella medier och
högkvalitativ journalistisk granskning dessutom är större i dag än kanske
någonsin tidigare. Hur vi säkrar allmänhetens tillgång till levande och god
journalistik i framtiden oavsett var i Sverige man bor, är den viktigaste
mediepolitiska frågan just nu. Det är därför regeringens ansvar att både
värna en vidsträckt yttrandefrihet och att stärka oberoende medier, sade
Alice Bah Kuhnke.

Samtalet om trollfabriken, falska nyheter och hot och hat mot journalister
fortsatte därefter i ett öppet seminarium på Munktell Science Park. I det
avslutande panelsamtalet medverkade kultur- och demokratiminister Alice
Bah Kuhnke tillsammans med Jeanette Gustavsdotter, vd för
Tidningsutgivarna, Eva Burman och Christer Sjöqvist, lokalpolisområdeschef
i Eskilstuna. Även här kretsade samtalet främst runt hot, hat och trakasserier.
Den oroväckande bild som framkom under samtalet är att hot och hat mot
journalister upplevs öka.

– Det handlar om tilliten och förväntningarna på samhället – att visa hela
kedjan, att hot och hat ger större åverkningar som i sin tur leder till
självcensur och att tilliten går förlorad om man tror att samhället accepterar
hot och hat. Studenter på journalisthögskolorna tror idag att hot och hat ingår
i yrket. Men hot och hat är oacceptabelt. Det är ett hot mot demokratin, sade
Alice Bah Kuhnke.

Ministern framhöll att det till en början behövs konkreta åtgärder för att
motverka hot och hat – som t.ex. att journalister ska ha en enkel
direktkontakt till polisen för att slippa sitta i telefonkö när de vill anmäla hot.
Men det är inte tillräckligt – även hela rättssamhället måste mobilisera för att
hot och hat ska kunna minska. Regeringen kommer inom några månader
dessutom att presentera en handlingsplan som stärker arbetet med att
förebygga förtroendevaldas, journalisters och konstnärers utsatthet för hot



och hat. Handlingsplanen är ett steg för att arbeta mer systematiskt med
dessa frågor. För ett stärkt förebyggande arbete behövs mer kunskap om
utsatthet och de konsekvenser som hot och hat får, medvetenhetshöjande
åtgärder och bättre stöd för de som utsätts för hot och hat.

-          Yttrandefriheten är en av de viktigaste rättigheter vi har. Men vi
måste alltid balansera fri- och rättigheter mot varandra, som t.ex.
yttrandefrihet mot rätten att inte bli hotad och utsatt för hets och hat. Dom
som vill störa systemet vet hur man utnyttjar systemet. Det måste vi ta på
största allvar, underströk Christer Sjöqvist, lokalpolisområdeschef i
Eskilstuna.

Jeanette Gustavdotter avslutade kvällens panelsamtal om pressfrihet med
orden:

-          Hot mot journalister är ett större brott mot demokratin, det är ett
demokratibrott. Syftet är att få journalisten att tystna. Det är därför viktigt
att våga ta debatten. Nättrollen är få, och organiserade, men vi är fler. Men
allra viktigast för pressfriheten är att stå upp för den, ta ansvar och betala för
det man läser.

Ministern fick även motta en staty föreställande J A Selander som var
chefredaktör på Eskilstuna-Kuriren i över 40 år. 



Artikel från Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnkes tal på
Museernas vårmöte 2017
Publicerad 02 maj 2017

Den 25 april öppnade Museernas vårmöte 2017 i
Södertälje. Temat för årets konferens handlade om hur
digitaliseringen av samhället och museisektorn
påverkar museernas verksamheter och arbetssätt.
Kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke invigningstalade på
konferensen genom denna inspelade film. Vårmötet arrangerades av Sveriges
Museer tillsammans med Torekällbergets friluftsmuseum och medverkande
organisationer var bland annat Livrustkammaren, Skoklosters slott &
Hallwylska museet, Nationalmuseum, Nordiska museet, Riksutställningar,
Stockholms läns museum, Medeltidsmuseet och Stadsmuseet i Stockholm.
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Artikel från Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke besökte
Uppsala
Publicerad 27 april 2017

Kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke
besöker under våren verksamheter och personer som
är engagerade i prioriterade frågor inom
Kulturdepartementets ansvarsområden. Den 20 april
var det Uppsalas tur med möten på Uppsala Nya
Tidning, en nyetablerad kulturskola samt besök av det
nya och gröna bostadsområdet Rosendal.

Besök i Uppsalas nya och gröna bostadsområde
Rosendal

Som del i arbetet med att formulera en ny politik för arkitektur, form, design
och hållbara gestaltade livsmiljöer besökte Alice Bah Kuhnke det nya
bostadsområdet Rosendal. På plats mötte ministern Uppsalas stadsarkitekt
Claes Larsson tillsammans med medarbetarna Anna Sander,
huvudprojektledare för Rosendal-satsningen och Elisabet Jonsson, chef för
plan och bygg. Deltog gjorde även Uppsalas båda kommunalråd Erik Pelling
(S) och Maria Gardfjell (Mp). Under en guidad tur i området delade de med
sig av sina erfarenheter av att ta fram kommunens nya arkitekturpolicy;
Arkitektur Uppsala. Policyn ger alla aktörer i kommunen en gemensam
plattform för hur man utformar den byggda miljön.

– Målet är att skapa långsiktiga värden för en attraktiv, vacker, hållbar och
levande stad. Policyn kommer guida arbetet framåt med hur det växande
Uppsala kan utformas arkitektoniskt och säkra att intressanta miljöer bevaras
på ett pietetsfullt sätt. Uppsala befinner sig i en spännande tid, där framtidens
Uppsalasiluett utformas, berättade Claes Larsson.
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Rosendal som ligger några minuters cykelavstånd från centrum, växer fram i
ett av Sveriges främsta kunskapskluster med två universitet och Akademiska
sjukhuset som granne.

Mångfald är det ledord som Uppsala kommun utgått från i och med
utvecklingen av Rosendal. Bebyggelsen och ytorna mellan husen ska
genomsyras av variation i uttryck och vara multifunktionella. Dels för att
skapa upplevelserika, tilltalande stadsrum och dels för miljöns skull. Det
inbegriper småskalighet som ska bidrar till trygghet och uppmuntra till att
röra sig till fots och cykel i de offentliga rummen. Uppsala vill minska
negativa konsekvenser för miljön genom att hushålla med utrymme och
resurser.

Området förväntas inrymma cirka 4 500 bostäder och cirka 100 000
kvadratmeter mark för universitetsanknuten verksamhet.

– Att ta del av Uppsala kommuns arbete med att bygga nya och hållbara
bostadsområden har varit väldigt inspirerande. Det ger mig ännu fler
argument för behovet av en gemensam nationell politik för ett grönt
samhällsbygge, säger Alice Bah Kuhnke.

Satsning på medborgarjournalistik

Alice Bah Kuhnke besökte även Uppsala Nya tidning (UNT). NTM-
koncernen, där UNT ingår, har beviljats sammanlagt 3,8 miljoner kronor i
utvecklingsstöd av presstödsnämnden vid Myndigheten för press, radio och
tv. Pengarna ska delfinansiera en satsning på medborgarjournalistik. Inom
ramen för projektet ska vanliga medborgare rekryteras, utbildas och coachas
till att skriva, fotografera och filma, främst för de digitala kanalerna. UNTs
vd chefredaktör och ansvarig utgivare Kalle Sandhammar berättade om
satsningen. Samtalet kom även att handla om den lokala journalistikens
utmaningar, hot och hat mot journalister och vikten av att det finns en
mångfald av starka medier som bidrar till att upprätthålla det demokratiska
samhället.

Uppsala Kulturskola i samverkan med civila
samhället

Ytterligare ett besök i Uppsala var kulturskolan i Uppsala där kulturskolechef
och rektor Bo Frick berättade om skolans verksamhet och deras samarbete
med det civila samhället, bland annat i ett körprojekt för integration med



Sensus och Rädda Barnen. Uppsala kulturskola (före detta Uppsala
musikskola) har sedan 1956 erbjudit undervisning i både centrala Uppsala
och i de olika stadsdelarna, totalt över 30 platser runt om i kommunen.
Sammanlagt 2 000 elever undervisas av 60 lärare och medverkar i närmare
200 konserter och program om året i Uppsala kommun. Kulturskolan bjöd
också besökarna på uppträdanden framförda av skolans elever.



Artikel från Kulturdepartementet, Utbildningsdepartementet

Om vikten av att läsa
Publicerad 20 april 2017

Hösten 2016 tillsatte regeringen en Läsdelegation
under ledning av stadsbibliotekarie Katti Hoflin.
Läsdelegationen är del av regeringens satsning Hela
Sverige läser för barnen. Uppdraget är att samordna
läsfrämjande insatser i och utanför skolan.
Statsråden Alice Bah Kuhnke och Gustav Fridolin inledningstalade på
Läsdelegationens seminarium om vikten att läsa.

- Att kunna läsa, att förstå ords betydelse och kunna hantera en text är inte
bara viktigt för att kunna vara en del av det demokratiska samhället,
läsningen kan också öppna dörrar till nya världar och insikter. Litteraturen är
för många en källa till inspiration, nya insikter, mod och livslust. Den
utvecklar oss som människor och är dessutom något som varje barn har rätt
till, säger Alice Bah Kuhnke, kultur- och demokratiminister.

- Att kunna läsa och skriva spelar en avgörande roll för delaktigheten i det
demokratiska samhället. Man ska kunna bilda sig en egen uppfattning, få
perspektiv utanför sin egen filterbubbla och uttrycka sina egna erfarenheter.
Därför måste hela vuxenvärlden hjälpas åt med att bygga en bildningskultur
där alla barn får goda förutsättningar att lära sig läsa och skriva, och därmed
kan självförverkliga sig som samhällsmedborgare, säger Gustav Fridolin,
utbildningsminister.

Syftet med seminariet var att få en gemensam plattform att samtala utifrån
och att skapa mötesplatser och nätverk för aktörer som arbetar med läsning i
och utanför skolan, t.ex. representanter från kultur- och
utbildningsförvaltningar, läs- och skrivutvecklare i skolan, skol- och
folkbibliotekarier, representanter från föreningslivet, intresseorganisationer
och elevrådsorganisationer.
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Läsdelegationens arbete

Läsdelegationens inledande arbete har handlat om att skapa en överblick
över vad som redan görs, vad av det som fungerar bra och kan utvecklas
men även var det finns brister som behöver åtgärdas.

Läsdelegationen har identifierat några områden som är särskilt viktiga för att
barn och ungas läsförståelse ska förbättras, och för att barn och unga ska få
en starkare lust och motivation att läsa. Det handlar bland annat om lärares
kompetens inom läs- och skrivfrågor, att det behöver finnas vuxna förebilder
kring läsning, vikten av tidiga insatser, exempelvis i samverkan med BVC,
förskola och skola, och behovet av välfungerande skolbibliotek som ses som
en pedagogisk resurs i skolans verksamhet.

- Läsning är en grundforskning i konsten att vara människa, och läsningen
ger oss möjligheter att erövra ett rikt språk som är en förutsättning för att
kunna navigera i en komplex värld. För att barn och unga ska erövra ett rikt
språk måste de utveckla sin motivation och lust att läsa, såväl i som utanför
skolan. Tidiga insatser spelar stor roll för barns fortsatta kunskapsutveckling
och sociala utvecklig. Det är därför av stor vikt att vuxna i barnens närhet
exempelvis läser för dem från en tidig ålder, såväl i hemmet som i förskolan.
Likaså är det viktigt att läsning finns under barns och ungas fritid i form av
exempelvis vuxna förebilder inom idrottsrörelser eller föreningsliv, säger
Katti Hoflin, ordförande i Läsdelegationen.

Lässatsningar från regeringen:

Läsdelegationen

Läsdelegationens uppdrag är att samordna läsfrämjande insatser inom och
utanför skolan. Det finns en rad bra initiativ och insatser inom skola,
kulturliv, föreningsliv och idrott, och syftet med en samordning är att öka
effekten av dem. Satsningen ska bidra till att ge alla barn och unga mer
likvärdiga förutsättningar för en fullgod läsförmåga och lustfyllda
läsupplevelser. Uppdraget ska slutredovisas i mitten av 2018.

Bokstart – läsinspiration till småbarnsföräldrar i
socioekonomiskt utsatta områden

Regeringen kommer att utvidga Kulturrådets pågående satsning Bokstart,
som syftar till att tidigt stimulera små barns språk- och läsutveckling.



Satsningen riktar sig till föräldrar med små barn och innebär att framför allt
barnhälsovård och folkbibliotek samverkar för att nå dem med inspiration
och information kring läsning. Delar av Bokstart riktas i dag till
socioekonomiskt utsatta områden, och regeringen vill utvidga satsningen till
fler kommuner och regioner.

Utvidga Läslyftet till förskola och skolbibliotek

Läslyftet är en fortbildningsinsats i språk-, läs- och skrivutveckling för lärare
i förskoleklass, grund- och gymnasieskolan och motsvarande skolformer.

Fortbildningen syftar till att utveckla kvaliteten i undervisningen genom att
ge lärare fler verktyg och perspektiv för att arbeta med elevernas läs- och
skrivutveckling. Regeringen avser utöka Läslyftet till att även omfatta
förskollärare och skolbibliotekarier.

Ytterligare reformer för att förstärka läsningen

Regeringen gör utöver insatserna inom Hela Sverige läser med barnen ett
flertal ytterligare reformer för att förstärka läsningen inom såväl
Utbildningsdepartementets som Kulturdepartementets ansvarsområden. Det
handlar bland annat om en läsa-skriva-räkna-garanti i lågstadiet, förstärkt
specialpedagogisk kompetens i skolan, personalförstärkningar i skolbibliotek
och en nationell biblioteksstrategi.



Artikel från Kulturdepartementet

Waldemarsudde blir självständigt
från Nationalmuseum
Publicerad 18 april 2017

Regeringen föreslår i vårbudgeten för 2017 att
konstmuseet Prins Eugens Waldemarsudde avskiljs
organisatoriskt från Nationalmuseum. Med förändringen
får Prins Eugens Waldemarsudde ökade förutsättningar
att bedriva en bra verksamhet i enlighet med
föreskrifterna i prins Eugens testamente. Förslaget
väntas träda ikraft den 1 juli 2017.
Frågan har utretts och förberetts under en lång tid. Genom att avskilja Prins
Eugens Waldemarsudde från Nationalmuseum, löser regeringen de
organisatoriska problem som har funnits sedan staten tog över ansvaret år
1995. Verksamheten kommer framöver i dess helhet ingå i stiftelsen och de
medel som idag går till Prins Eugens Waldemarsudde via myndigheten
Nationalmuseum med Prins Eugens Waldemarsudde, kommer istället att utgå
via anslag 8:3 Bidrag till vissa museer.

Myndigheten Nationalmuseum med Prins Eugens Waldemarsudde kommer
framöver att enbart heta Nationalmuseum.
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Artikel från Kulturdepartementet

Satsning på skolval peppar unga
väljare
Publicerad 18 april 2017

I Vårändringsbudgeten för 2017 satsar regeringen fem
miljoner kronor till MUCF för förberedande arbete av
skolval i samband med de nationella allmänna valen
2018 och Europaparlamentsvalet 2019. Insatsen når ett
stort antal elever: cirka 1 800 skolor deltog i skolvalen
inför riksdagsvalet 2014.
Skolval ger både en konkret upplevelse av hur det är att rösta och ger
skolorna tillfälle att diskutera frågor om det demokratiska systemet och
demokratins principer. Satsningen riktas till gymnasieelever och
högstadieelever i samband med valen 2018 och 2019. Särskilt fokus läggs på
att tillgängliggöra skolvalen för skolor i socioekonomiskt utsatta områden.

Myndigheten för ungdoms- och civilsamhällesfrågor (MUCF) har sedan 2002
fått medel att samordna skolval i samband med riksdagsval. 2014 var första
gången myndigheten samordnade skolval inför Europaparlamentsvalet.
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Artikel från Kulturdepartementet

Mötesplatser, kulturarv och
kulturskola på agendan när Alice
Bah Kuhnke besökte Örebro
Publicerad 07 april 2017

Kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke
besöker under våren verksamheter och personer som
är engagerade i prioriterade frågor inom
Kulturdepartementets ansvarsområden. Under besöket i
Örebro såg ministern bland annat musik- och
dansföreställningar på Kullagret, en Kulturskola för barn
och ungdomar med funktionsnedsättningar.

Medborgardrivna mötesplatser – viktiga för
demokratin

Ministern inledde sitt besök i Örebro i bostadsområdet Vivalla. Ett område
med hög arbetslöshet, låga utbildningsnivåer, lågt valdeltagande och hög
brottslighet, men också med mycket lokalt engagemang.

I Vivalla hölls konferensen Den medborgardrivna mötesplatsen – en del i
satsningen "Nya mötesplatser" som drivs av Folkets Hus och Parker.
Satsningen stödjer föreningar och nätverk i socioekonomiskt utsatta områden
som vill skapa mötesplatser där sådana saknas.

- Vi behöver mötesplatser där vi kan kämpa för våra demokratiska
rättigheter och stärka människor, sa Alice Bah Kuhnke, som i konferensens
inledning betonade vikten av det lokala engagemanget och mod.

Myndigheten för ungdoms- och civilsamhällesfrågor (MUCF) har sedan 2015
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haft i uppdrag att fördela statsbidrag till organisationer i det civila samhället
som driver lokala resurscenter för demokratisk delaktighet. Idag finns lokala
resurscenter i åtta av landets mest socioekonomiskt utsatta områden. Vivalla
är ett av dessa.

Stöd till allmänna samlingslokaler fördelas av Boverket, i form av
investeringsbidrag eller som utvecklingsbidrag (av ungdomsverksamhet).
Regeringen har från och med i år ökat stödet med 20 miljoner per år, och
socioekonomiskt utsatta områden ska prioriteras.

Nya perspektiv i kulturmiljöarbetet i Örebro län

I ett kylslaget väder var det sedan samling vid det stora vattentornet
Svampen, ett av Örebros populäraste besöksmål. Där skruvade ministern upp
en byggnadsminnesplakett. Medverkade gjorde även landshövding Maria
Larsson och kommunstyrelsens ordförande Kenneth Nilsson. Svampen
byggdes på 1950-talet och är ett byggnadsminne som representerar det
moderna samhällets utveckling. (Plaketten kom dock upp 12 år efter det att
länsstyrelsen utsett Svampen till byggnadsminne.)

Väl uppe i Svampens hatt berättade Mia Geijer och Jonas Jansson om
länsstyrelsens kulturmiljöarbete i Örebro län. Länsstyrelsen arbetar medvetet
med att, vid sidan av det mer traditionella kulturmiljöarbetet, lyfta olika
perspektiv och nya berättelser om kulturarv som tidigare inte har kommit
fram eller varit underrepresenterade för att på så sätt göra kulturmiljöarbetet
mer inkluderande och angeläget. Genom att samverka med bl.a.
civilsamhället, skolor och skådespelare bjuds också andra aktörer in till att
vara med och berätta t.ex. i film och teater.

I februari presenterade regeringen en samlad kulturarvspolitik. Proposition
innehåller många förslag för en långsiktigt hållbar kulturarvspolitik och berör
bl.a. museer, arkiv och kulturmiljö. Riksantikvarieämbetet föreslås en stärkt
roll som samlande kulturarvsmyndighet genom samordningsansvar för
museifrågor, samordning av kulturarvssektorns digitaliseringsfrågor samt
med uppdrag om att inrätta en centrumfunktion för att utveckla
kulturarvsarbetet.

En jämlik och tillgänglig kulturskola – Kullagret

På eftermiddagen besökte ministern Kullagret, en kulturskola för barn och
unga med olika funktionsnedsättningar. Där får alla möjlighet att utifrån egna



förutsättningar skapa med bild och form, dansa, spela instrument, sjunga och
spela teater.

Alice Bah Kuhnke samtalade först med Lars Hilmersson, Mats Öhlund och
Mari Molander kring Kullagrets framväxt och förutsättningar.

- Vi möter eleverna på dagtid, i skolorna. Det skapar en trygghet och vi når
alla barn i skolan och särskolan. Kullagrets verksamhet tillför också ett värde
till skolan, vi bidrar till att utveckla barnens lärande, sa verksamhetschef
Lars Hilmersson.

Samtalet kom också in på de svårigheter som uppstår i och med
kommungränserna. Kullagret kan inte erbjuda kulturskola till alla barn som
går i skola i Örebro kommun, eftersom en del barn som går i skola i Örebro
kommun bor i en annan kommun i länet.

Dagens avslutades med att barn- och ungdomar tillsammans med personal
bjöd på några medryckande sång- och dansnummer.

Inom Kulturdepartementet bereds just nu Kulturskoleutredningens förslag,
som har varit på remiss till i mitten av mars.



Artikel från Kulturdepartementet

Ministern reste till Sundsvall och
Härnösand för att samtala om
medier, kulturarv och rasism
Publicerad 23 mars 2017

Kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke reser
under våren ut i landet för att besöka verksamheter och
personer som är engagerade i prioriterade frågor inom
Kulturdepartementets ansvarsområden. Några av dessa
frågor, som ministern vill samtala om, är mediepolitik,
kulturarv, diskriminering, rasism och samepolitik.

God journalistik i hela landet

För att diskutera lokalmediers roll och utmaningar reste Alice Bah Kuhnke
till Sundsvall för att besöka tidningsredaktionen för Sundsvalls Tidning, en
del av Mittmedia i Västernorrland. Ministern träffade bland andra
chefredaktören och ansvariga utgivaren Karin Näslund som berättade om
verksamheten.

I Medieutredningen finns analyser av de strukturella förskjutningarna på
mediemarknaden. Utvecklingen går mot minskad användning av traditionella
medier, medier med allsidig nyhetsförmedling, bevakning och granskning har
svårt att finansiera sitt uppdrag och alltfler områden i Sverige står utan
kvalitativ journalistisk bevakning.

- Medierna har en avgörande betydelse för vårt demokratiska samhälle.
Därför är det viktigt att vi säkrar allas tillgång till god journalistik, oavsett var
i Sverige man bor, sa Alice Bah Kuhnke.

För att möta de förändrade förutsättningarna har de på Sundsvalls tidning
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bland annat inrättat en gemensam nyhetsdesk med alla titlar i länet, det finns
även en gemensam natt-webb. Vidare finns också vissa gemensamma
funktioner för Mittmedia-koncernen i Sundsvall, som till exempel redigering
för samtliga dagstidningar och sporten. Karin Näslund berättade att antalet
anställa på redaktionen inte har minskat, men det har skett en viss förändring
av kompetenser.

5i12-rörelsen mot rasism

Dagen efter gick resan vidare mot Härnösand. En klarblå himmel och en
stark vårsol mötte ministern där hon träffade representanter från 5i12-
rörelsen i länsmuseets lokaler. Rörelsen startade i mitten av 80-talet och
arbetar med opinionsbildning mot rasism och främlingsfientlighet och för
människors lika värde. Namnet "5i12" vill visa att klockan är mycket, men
att det inte är för sent.

Under senaste åren har arbetet lokalt påverkats av mottagningen av
asylsökande och det stora engagemang som mobiliserats bland enskilda och
inom civilsamhället. Ett exempel på rörelsens verksamhet är den stora
manifestationen på torget i Härnösand som anordnas årligen den femte
december.

Konstutställning om hur samer behandlats då och nu

På samma museum fanns utställningen "Maadtoe" ("Ursprung" på
sydsamiska) av konstnärerna Anders Sunna och Michiel Brouwer. Ministern
fick en presentation av utställningen där konstnärerna ger sin bild av hur
samerna har behandlats i nutid och dåtid. Verken berättar personligt om en
familjs öde, om en över fyrtio år lång rättskamp och om samisk historia.
Utställningen tar även upp hur den svenska rasbiologin påverkat samerna
och den exploatering som drabbat den samiska kulturen.

I regeringens nationella plan mot rasism, liknande former av fientlighet och
hatbrott, som presenterades i november 2016, är det första gången som
regeringen identifierar och benämner rasismen mot samer. Forum för
levande historia har också fått i uppdrag av regeringen att genomföra
utbildningsinsatser, bland annat om rasism mot samer.

Samtal om försoning

Som ett avslut på besöket i Härnösand intog Alice Bah Kuhnke lunchen



tillsammans med biskop Eva Nordung Byström. Samtalet kom att till stor del
handla om Härnösands stifts samiska arbete, där Eva Nordung Byström är
drivande kraft, och om Svenska kyrkans försoningsarbete gentemot det
samiska folket.

Förra året presenterades en vitbok, som dokumenterar övergrepp som till
exempel tvångskristnandet av samer under 1600-talet och enskilda prästers
medverkan i de rasbiologiska undersökningarna under 1920-talet. Ministern
konstaterade att samernas situation i dag hänger samman med historien.
Därför är kunskap om historien och dess samband med dagens villkor för
samer viktigt för regeringens arbete.



Artikel från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet

Uppstartsmöte för genomförandet
av den nationella planen mot
rasism, liknande former av
fientlighet och hatbrott
Publicerad 20 mars 2017

I slutet av november 2016, presenterade regeringen
”Samlat grepp mot rasism och hatbrott, Nationell plan
mot rasism, liknande former av fientlighet och hatbrott”.
För att komma igång med genomförandet av planen
bjöd ansvariga ministrar in till ett så kallat sakråd den
14 mars i år.
Nationell plan mot rasism, liknande former av fientlighet och hatbrott ska ses
som ett verktyg för att förebygga och motverka rasism och polarisering i
samhället och skapa förutsättningar för ett solidariskt och sammanhållet
Sverige. Med planen vill regeringen ta ett samlat grepp och skapa en
helhetssyn. Olika aktörer och organisationer ges genom planen bättre
förutsättningar för att kunna samverka, insatserna kan följas upp och det
samlade arbetet utvecklas. Forum för levande historia har fått i uppdrag att
ansvara för att samordna och följa upp arbetet med planen.

Det fanns ett stort intresse att delta och att bidra till arbetet med den
nationella planen och ett flertal synpunkter framfördes under mötet. Ett
sextiotal deltagare representerade aktörer från det civila samhället, ansvariga
myndigheter och handläggare från Regeringskansliet.

– Välkomna till det allra första sakrådet i samband med nationell plan mot
rasism, liknande former av fientlighet och hatbrott, inledde kultur- och
demokratiministern mötet och fortsatte; Detta är också första gången som

https://www.regeringen.se/


regeringen tar ett samlat grepp kring dessa frågor. Dagens samråd kommer
att fokusera på de fem strategiska områden som pekas ut i planen.

De strategiska områdena är; förbättrad samordning och uppföljning, ett mer
aktivt rättsväsende, ett förstärkt förebyggande arbete på nätet, mer kunskap,
utbildning och forskning och slutligen civila samhället: ökat stöd och
fördjupad dialog.

Minnesanteckningar från sakrådet kommer att publiceras på regeringen.se
inom några veckor.



Artikel från Kulturdepartementet

Kulturarv och det samiska folkets
kultur- och livsvillkor var i fokus
när Alice Bah Kuhnke besökte
Umeå
Publicerad 14 mars 2017

Kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke
besökte Umeå den 10 mars i samband med att staden
firade den traditionsenliga samiska veckan, som blivit
ett återkommande arrangemang. Ministern passade på
att göra flera besök och samtala kring det samiska
folkets kultur, språk och samhällsliv men också om
kränkningar och rasism som riktas mot det samiska
folket i vårt land.

Kvinnor som politisk kraft

Regeringens samepolitik vill verka för en levande samisk kultur byggd på en
ekologisk hållbar rennäring och andra samiska näringar. Under samiska
veckan uppmärksammades särskilt kvinnornas situation. Kvinnor som
kulturbärare, som håller kunskaper och traditioner levande. Men också
kvinnor som visionärer och politisk kraft.

Alice Bah Kuhnke inledde sitt Umeå-besök på Kvinnohistoriskt museum.
Museichef Maria Perstedt hälsade välkommen till museet som invigdes 2014
i Umeås nya kulturhus Väven. Museets uppdrag är att, med ett historiskt
perspektiv, fokusera på könsrelationer ur ett maktperspektiv och på
föreställningar kring kön och identitet och att verka för jämställdhet och
samhällsförändring. Museet har inga egna samlingar, utan medborgare och
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organisationer lämnar förslag på utställningar och program.

Resan fortsatte till Västerbottens länsmuseum där ministern bland annat fick
ta del av utställningen Rock Art in Sápmi. Länsmuseet berättade också om
sitt arbete för att medverka till samiska mänskliga kvarlevor, som finns i
museets samlingar återförenas och återbegravs i samverkan med en lokal
samisk aktör.

Rasism mot samer

Vid efterföljande besök med Svenska Samers Riksförbund, SSR, träffade
ministern verksamhetschef Jenny Wik Karlsson och Ellacarin Blind,
handläggare. De fick möjlighet att samtala kring den utsatthet för
kränkningar, rasistiska kommentarer och diskriminering som många samer
vittnar om. Lokalt kan det till exempel handla om mobbning i skolan eller
kränkningar i sociala medier. Andra frågor som ministern lyfte var det
pågående arbetet med Nordisk samekonvention, NSK. Där tittar man nu på
vad en ratificering innebär för svensk del. Under våren inleds en
förankringsprocess mot det samiska civilsamhället. Öppenhet och dialog med
Sametinget och samiska organisationer är viktigt. Förslag om att införa en
konsultationsordning bereds också inom Regeringskansliet.

Umeå - samiskt förvaltningsområde

Umeå kommun blev 2010 del av det samiska förvaltningsområdet enligt
lagen om nationella minoriteter. Kommunen har bland annat verksamheter
inom äldre- och barnomsorg. Alice Bah Kuhnke ville därför passa på att
besöka förskolan Passaren, där kommunen håller på att bygga upp en samisk
förskoleavdelning. För närvarande har de verksamhet cirka en dag i veckan
då ett mindre antal barn får modersmålsstöd. Verksamheten har ännu inte
kommit igång ordentligt på grund av att för få barn hittills har anmälts.

Att skydda samiska som minoritetsspråk

Ministern avslutade sitt Umeå-besök hos universitetet. Ingela Valfridsson,
biträdande prefekt vid Institutionen för språkstudier berättade om den
ämneslärarutbildning i samiska språken som Umeå universitet erbjuder, mot
bakgrund av Sveriges åtaganden enligt Europarådets ramkonvention om
skydd för nationella minoriteter och den europeiska stadgan om landsdels-
och minoritetsspråk. Ministern fick möjlighet att lyssna och diskutera kring
de utmaningar och möjligheter om institutionen brottas med. Ett stort



problem har varit att locka studenter till utbildningen vilket medfört att
istället erbjuda samiska inom den kompletterande pedagogiska utbildningen.
Genom distansutbildning kan utbildningen erbjudas över ett utspritt
geografiskt område.



Artikel från Försvarsdepartementet, Kulturdepartementet

Genderfrågor i fokus när
försvarsministern och kultur- och
demokratiministern besökte
Kungsängen
Publicerad 08 mars 2017 Uppdaterad 08 mars 2017

Den 8 mars besökte försvarsminister Peter Hultqvist
tillsammans med kultur- och demokratiminister Alice
Bah Kuhnke Nordic Centre for Gender in Military
(NCGM) i Kungsängen. Centret är en del av
Försvarsmakten och arbetar nationellt och internationellt
med att öka kunskapen om genderfrågor.
Nordic Centre for Gender in Military invigdes för drygt fem år och har sedan
uppstarten fått en internationell betydelse. En bakomliggande anledning till
detta är att FN:s säkerhetsråd för 17 år sedan antog resolutionen 1325 vars
grundtanke är att i större utsträckning inkludera kvinnor i arbetet med fred
och säkerhet och att beakta både mäns och kvinnors perspektiv i detta
arbete.
- Det arbete som görs här är en viktig del i den feministiska utrikespolitiken
och det arbete som görs under vårt medlemskap i FN:s säkerhetsråd, säger
Peter Hultqvist.

Under svensk ledning ger centret inte bara stöd till den svenska
Försvarsmakten utan även till de nordiska länderna, FN och Nato om hur
man kan införliva genderfrågor i samband med internationella insatser.
- Genderfrågan är en central del i arbetet för de mänskliga rättigheterna.
Därför är det så viktigt att Sverige driver detta utvecklingsarbete framåt, för
att involvera kvinnor och flickor i arbetet med fred och säkerhet, säger Alice
Bah Kuhnke.
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Vid besöket fick ministrarna bekanta sig med den kursverksamhet som äger
rum på centret i Kungsängen. För närvarande pågår det en kurs där 35
kursdeltagare från länder som exempelvis Japan, Kamerun, Kanada,
Nederländerna och Finland får lära sig mer om bland annat vilka skilda risker
som man ska ta hänsyn till för kvinnor respektive män i en krissituation.



Artikel från Kulturdepartementet

Filmfotografen Linus Sandgren
sätter Sverige på den
internationella filmkartan
Publicerad 27 februari 2017 Uppdaterad 27 februari 2017

I natt svensk tid vann Linus Sandgren Oscar 2017 i
kategorin bästa filmfotograf för filmen La La Land.
Regeringen vill skicka sina varmaste gratulationer till
filmfotografen.
- Det är med stor glädje jag skickar mina varmaste gratulationer till dig
Linus. Din välförtjänta Oscar för bästa foto i filmen La La Land inspirerar
oss alla att sträva efter att bli bättre på det vi gör och nå våra drömmar.
Grattis och lycka till med alla kommande projekt, hälsar kultur- och
demokratiminister Alice Bah Kuhnke och fortsätter:

- Jag är en av många som gläds över att Linus Sandgren blivit tilldelad en
Oscar. Hans arbete kommer med detta pris att uppmärksammas ytterligare
och kommer sannolikt inspirera många filmarbetare i Sverige och i världen.
Dessutom glänser Oscarsstatyetten så pass starkt att Sverige i stort och
svensk film generellt får en gnutta välförtjänt dos av framgångsfläkten.
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Artikel från Socialdepartementet

Brett engagemang för ny
funktionshinderspolitik
Publicerad 23 februari 2017 Uppdaterad 23 februari 2017

-Det är avgörande att funktionshindersperspektivet syns
i all politik. När vi talar om mäns våld mot kvinnor
behöver vi exempelvis lyfta att kvinnor med
funktionsnedsättningar är särskilt utsatta för våld, sa
barn-, äldre- och jämställdhetsminister Åsa Regnér när
hon tillsammans med kultur och demokratiminister Alice
Bah Kuhnke genomförde årets första möte med
Funktionshindersdelegationen.
Alice Bah Kuhnke inledde mötet med att tala på temat Politiken för
demokrati och mänskliga rättigheter. Efter kultur- och demokratiministerns
genomgång följde en dialog om politiken. Maria Johansson, ordförande Lika
Unika, talade därefter på temat mänskliga rättigheter,
funktionshinderpolitiken och intersektionalitet.

Tvärsektoriell ny funktionshinderspolitik engagerar
brett i Regeringskansliet

Statsrådet Åsa Regnér redogjorde för beredningsläget för flera aktuella
frågor inom funktionshinderspolitiken. Arbetet med att ta fram en ny
funktionshinderspolitik är i full gång på departementet. En proposition är
planerad. Funktionshinderspolitiken är tvärsektoriell och beredningsarbetet
pågår på många enheter i hela Regeringskansliet.

Funktionshindersfrågor viktiga i departementets
arbete med Agenda 2030
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Åsa Regnér redogjorde för några av de internationella åtaganden som är
aktuella under året. I sommar håller FN ett politiskt högnivå-forum om
Agenda 2030 och de globala utvecklingsmålen.

– Vid det mötet redovisar Sverige hur vi arbetar med att genomföra agendan.
Myndigheternas, näringslivets och civilsamhällets arbete spelar här en viktig
roll. I Socialdepartementets underlag till redovisningen är
funktionshindersfrågorna en viktig del, sa Åsa Regnér.

Regeringen prioriterar det fortsatta arbetet med att genomföra Agenda 2030.

Socialt toppmöte i Göteborg

I Göteborg genomförs i november ett socialt toppmöte för rättvisa jobb och
tillväxt. Statsminister Stefan Löfven och EU kommissionens ordförande
Jean-Claude Juncker är värdar för mötet.

Kommissionen för jämlik hälsa informerade

Under mötet presenterade professor Olle Lundberg, ordförande
i Kommissionen för jämlik hälsa, innehållet i kommissionens arbete och
samtalade delegationens företrädare. Se Kommissionens
informationsmaterial i högerspalten.



Artikel från Kulturdepartementet, Utrikesdepartementet

Sakråd ny metod för att inhämta
kunskaper från civilsamhället
Publicerad 16 februari 2017 Uppdaterad 16 februari 2017

Regeringen har infört en ny arbetsmetod, kallad sakråd,
för att på ett systematiskt sätt ta vara på civilsamhällets
expertis i olika sakfrågor. Sakråd kompletterar andra
former av samråd och ökar kvaliteten i regeringens
underlag.
- Regeringen vill stärka det civila samhällets röster, säger Per Olsson Fridh,
statssekreterare hos kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke. Tack
vare metoden sakråd kan Regeringskansliet få del av kunskap från det civila
samhället på ett mer effektivt och transparent sätt.

Syftet med sakråd är att bidra till att höja kvaliteten i regeringens underlag
genom att fördjupa och bredda regeringens kunskap och perspektiv i frågor
där det civila samhällets organisationer har viktiga bidrag att ge. Sakråd
initieras av Regeringskansliet. Metoden är flexibel och kan användas i olika
omfattning och i alla typer av frågor inom Regeringskansliet, t.ex. för en tidig
dialog eller när det finns behov av snabb kunskapsinhämtning. Vid behov
kan även andra aktörer än det civila samhället bjudas in att delta.

Information om pågående och avslutade sakråd kommer att publiceras på
regeringens webbplats.

Principer till grund för sakråd

Metoden sakråd utgår från de sex principer som är grunden för regeringens
politik för det civila samhället: självständighet och oberoende, dialog,
kvalitet, långsiktighet, öppenhet och insyn samt mångfald. 

- I och med mångfaldsprincipen bejakar regeringen olika synsätt inom
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civilsamhället, säger Maria Nilson på enheten för demokrati och det civila
samhället på Kulturdepartementet, som har hållit i arbetet med att ta fram
sakråd.

Det civila samhället har spelat en viktig roll i framtagandet av sakråd – drygt
100 organisationer har medverkat i arbetet. Sakråd har också testats i flera
pilotfall under 2016.

Brett användande av sakråd

Sakråd börjar nu användas brett inom Regeringskansliet. Först ut är ett
sakråd arrangerat av EU- och handelsminister Ann Linde. Sakrådet kallas
EU-sakråd och handlar om Europeiska kommissionens förslag till
tjänstepaket och åtgärder på tjänsteområdet. Inbjudna är företrädare för
arbetsmarknadens parter, intresseorganisationer och berörd myndighet.

- Sakråden ger en bra struktur och inramning för dialoger som vi har med det
civila samhället och andra aktörer. De kommer att vara en viktig del av
regeringens arbete för att stärka samrådsformerna och öka delaktigheten i
EU-arbetet, säger Oscar Stenström, statssekreterare hos EU- och
handelsminister Ann Linde.



Artikel från Kulturdepartementet

27 projekt inom Kreativa platser
ska ge mer kultur till fler
Publicerad 08 februari 2017 Uppdaterad 08 februari 2017

Regeringen har gett Kulturrådet i uppdrag att fördela
cirka 100 miljoner kronor under tre år, inom ramen för
satsningen Äga rum. I den första utlysningen har 27
kulturprojekt över hela landet beviljats medel.
Kulturrådet samlade i början av februari de 27 projekt som beviljats medel
till ett gemensamt uppstartsmöte för inspiration och nätverkande. Kultur-
och demokratiminister Alice Bah Kuhnke höll ett inledningsanförande och
lyssnade också till presentationer av flera av projekten.

- Det här är en satsning som har tillit till att människor själva bäst identifierar
sina behov av förändring. Kultur ska vara en fri och obunden kraft. Vi
behöver fria röster – och kritiska röster – för att utvecklas som land, sa
kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke.

Projekt över hela Sverige

Projekten som beviljats medel finns i hela landet och i stad, förort och
glesbygd. För 2016 fick 27 sökanden dela på totalt 32 miljoner kronor.
Projekten omfattar allt från musikteater, berättande, hiphop,
konstutställningar och idrottssamarbeten till poesi, film och "bitchråd".

- Det här är en modig satsning som ska bidra till att nya saker görs och på
nya sätt, både konstnärligt och kulturpolitiskt. Jag är väldigt spänd på att få
följa dessa projekt som drivs av ert engagemang, sa kultur- och
demokratiministern.

Äga rum och Kreativa platser
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Regeringens satsning Äga rum pågår 2016-2018 i områden med
socioekonomiska utmaningar eller lågt valdeltagande. Satsningen uppgår till
totalt 130 miljoner kronor och utgår från de boendes behov och önskemål
och ska präglas av ett brett invånarinflytande.

Syftet är att öka den demokratiska delaktigheten och att fler ska kunna bidra
till kulturens återväxt och utveckling i hela landet.

Statens kulturråd och Statens konstråd ansvarar för att genomföra
satsningen. Kulturrådets del av Äga rum-satsningen kallas för Kreativa
platser.



Artikel från Kulturdepartementet

Hälsning till Samiskt
Parlamentariskt Råd
Publicerad 07 februari 2017 Uppdaterad 07 februari 2017

Sametingspresidenterna och ministrarna med ansvar
för samiska frågor lyckönskar alla samer till firandet av
Tråante 2017.
"Vi – både sametingen och regeringarna – har ett gemensamt mål att montera
ner gränshinder och underlätta samarbetet mellan samerna i våra nordiska
länder.

Vi är därför glada över att ha kommit i hamn med förhandlingarna om en
gemensam nordisk samekonvention. Målet med denna konvention är att vi
kan stärka samernas rättigheter och få mer harmoniserade rättsregler i våra
tre länder.

Nu ska sametingen behandla förslaget till nordisk samekonvention. Det är
först när sametingen gett sina godkännanden till konventionen som
regeringarna i de tre länderna kan gå vidare med arbetet att underteckna och
ratificera konventionen.

Det är glädjande att se att så många samer från alla delar av Sápmi nu är
samlade på Tråante i Trondheim - för att fira 100- års dagen av det första
samiska landsmötet. Vi önskar alla ett härligt firande."
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Artikel från Kulturdepartementet

Samernas nationaldag med
högtidligt 100 års-firande
Publicerad 06 februari 2017 Uppdaterad 06 februari 2017

Den 6 februari 2017 är det inte bara samernas
nationaldag, det är också hundra år sedan det första
gränsöverskridande mötet där syd- och nordsamer från
Norge och Sverige möttes i Trondheim och började
organisera sig politiskt för första gången. Kultur- och
demokratiminister Alice Bah Kuhnke deltar i firandet
som äger rum i Trondheim.
Initiativet till det första samiska landsmötet 1917 togs av den sydsamiska
kvinnan Elsa Laula Renberg (1877-1931). Elsa Laula var både feminist och
frihetskämpe. När hon var 27 år bildade hon den första samiska
riksorganisationen Lapska Centralförbundet som hon även blev ordförande
för. Elsa Laula kämpande hela sitt liv för att förbättra förhållandena för det
samiska folket. Hennes gärning blir särskilt betydelsefull eftersom hon
verkade i en tid när kvinnor ännu inte hade rösträtt i Sverige.

Norges kung och ministrar deltar

Kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke, som är ansvarigt statsråd
för det samiska folkets språk och kulturarv, deltar i firandet i Trondheim
eller Tråante som staden heter på sydsamiska.

– Samerna är Sveriges urfolk. Regeringen har ett ansvar för att idag, 100 år
efter det första gränsöverskridande mötet, stärka möjligheterna till ett
levande samiskt samhällsliv och kultur. Det är en uppgift vi tar på största
allvar. Mycket arbete återstår, säger Alice Bah Kuhnke.
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Vid invigningen av Tråante 2017 deltar Sametingen i Norge, Finland och
Sverige, HM Kung Harald, statsminister Erna Solberg och flera statsråd i den
norska regeringen, FN:s specialrapportör i urfolksfrågor Victoria Tauli
Corpuz samt företrädare från finska och svenska regeringen.

Konferens om sanning och försoning

Utöver den officiella invigningen arrangerar Samiskt parlamentariskt råd en
parlamentarikerkonferens med de tre sametingen, där deltar även statsråden
med ansvar för samiska frågor i Sverige och Norge och FN:s
specialrapportör. Temat för konferensen är sanning och försoning. De tre
sametingen kommer bland annat att prata om det arbete som de har knutet
till temat. Nordisk samekonvention kommer också att diskuteras under
konferensen.

Det största samiska arrangemanget som anordnats

Under resten av veckan äger flera möten och konferenser rum, bland annat
anordnar Samiskt parlamentariskt råd en ungdomskonferens. Vid sidan av
den mer politiska delen av firandet så arrangeras en rad kulturella aktiviteter
med utställningar, seminarier, konserter och filmvisningar. Tråante 2017 är
det största samiska arrangemang som anordnats i Sápmi sett till aktiviteter,
möten och antal tillresta personer från hela Sápmi samt med nationell och
internationell politisk närvaro. Firandet pågår mellan den 4-12 februari.



Artikel från Kulturdepartementet

Den internationella minnesdagen
för Förintelsens offer
Publicerad 27 januari 2017 Uppdaterad 27 januari 2017

Den 27 januari högtidlighålls den internationella
minnesdagen för Förintelsens offer. Det är samma
datum som förintelselägret Auschwitz-Birkenau
befriades 1945. Det är en dag till minnet av alla som
mördades under Förintelsen och en dag för alla som vill
uttrycka sitt stöd för alla människors lika värde.
I år infaller den 27 januari på en fredag, det vill säga samma dag som
sabbaten, därför valde den judiska församlingen i Göteborg, tillsammans med
den romska kvinnoföreningen Trajosko Drom, Svenska kyrkan och
Göteborgs stad, att högtidlighålla minnesdagen under torsdagskvällen.

Minneshögtiden till minne av Förintelsens och rasismens offer i Domkyrkan i
Göteborg inleddes med att domprost Karin Burstrand hälsade välkommen
och en tyst minut hölls för Förintelsens offer.

Kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke höll ett känslosamt
anförande. Hon inledde med att tala om författaren och psykologen Hédi
Fried. Hédi Fried överlevde Auschwitz och Bergen-Belsen och har ägnat sitt
liv åt att outtröttligt beskriva sina år i lägren. För att vi inte ska glömma.

– Vi människor hänger på ett mycket påtagligt sätt samman med tiden före
oss. Och vår betydelse för det som ska komma går inte att ifrågasätta, sa
Alice Bah Kuhnke och fortsatte:

– Vi är länkar från det som varit till det som ska bli. Och det innebär ett
ansvar. Vittnesmålen från förintelselägren är svåra att ta till sig och vi värjer
oss för att berätta för våra barn om det fasansfulla som människor är kapabla
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till. Ändå måste vi det. Eftersom vi vet att det kan hända igen.

Domkyrkan i Göteborg var fullsatt och samlade cirka 800 personer som
deltog i minneshögtiden. Finstämd musik blandades med flera talare,
däribland biskop Per Eckerdal, George Brown från kommittén för Mänskliga
Rättigheter och flera romska och judiska överlevare från Förintelsen.

Den internationella minnesdagen för Förintelsens offer högtidlighålls på
många platser världen över.



Artikel från Kulturdepartementet

Regeringen föreslår en samlad
kulturarvspolitik
Publicerad 08 december 2016 Uppdaterad 08 december 2016

Den 8 december presenterar kultur- och
demokratiminister Alice Bah Kuhnke lagrådsremissen
Kulturarvspolitik. Därmed tar regeringen för första
gången ett helhetsgrepp om kulturarvsområdet som ett
eget politikområde. I remissen beskrivs regeringens
övergripande kulturarvspolitiska prioriteringar och en
rad bedömningar och förslag presenteras, bland annat
en ny museilag. I en historisk bakgrund beskrivs
kulturarvsområdets framväxt och de
samhällsförändringar som gjort att kulturarvsfrågorna i
dag är viktigare än någonsin tidigare.

Utgångspunkterför en samlad kulturarvspolitik

Kulturarv kan förstås som spår och uttryck från det förflutna som tillskrivs
värde och används i samtiden. Kulturarvet är inte något statiskt utan
förändras över tid.

Enskilda människor kan använda kulturarvet för bildning, kunskap och
konstnärliga upplevelser. Det kan både ha som funktion att bidra till
gemenskap och tas till utgångspunkt för kritiskt ifrågasättande.

Med en tilltagande polarisering mellan grupper i samhället är det viktigt att
se att olika sätt att närma sig det förflutna inte utesluter varandra.

Regeringens prioriteringar
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För att kulturarvets värden ska komma hela samhället till del är regeringens
bedömning att det offentliga kulturarvsarbetet bör vidareutvecklas så att:

det gemensamma kulturarvet blir en angelägenhet för alla,
det offentliga samtalet vidgas och fördjupas, och
medskapande och engagemang främjas.

Regeringen har redan tidigare återinfört fri entré till statliga museer.

I lagrådsremissen lämnar regeringen nu bland annat förslag till en museilag
och förslag till ändringar i kulturmiljölagen. I särskilda avsnitt redovisas
bedömningar om:

internationella kulturarvsfrågor,
museisektorns struktur,
kulturarvsinstitutionernas samlingsförvaltning och kulturföremål,
kulturmiljöpolitik och det kyrkliga kulturarvet,
statens förvaltning av kulturhistoriskt värdefulla fastigheter, och
frågor som rör digitalisering, arkiv och bibliotek.

Förslag till museilag

I enlighet med ett förslag från den statliga museiutredningens (SOU 2015:89)
lämnas ett förslag till museilag där det huvudsakliga syftet är att stärka
institutionernas oberoende och status som kunskapsinstitutioner.

Museilagen innehåller bestämmelser om det allmänna museiväsendet, det vill
säga museer som drivs av stat, landsting och kommun samt till exempel
stiftelsemuseer vars styrelser i huvudsak utses av det allmänna.

Lagen innehåller en särskild bestämmelse om museernas självständiga
ställning i förhållande till den politiska beslutsnivån. I lagen förtydligas att
politiken inte ska lägga sig i innehåll eller perspektiv i museiverksamheterna.

Lagen utgår från att det övergripande ändamålet för museerna i det allmänna
museiväsendet är att främja kunskap, kulturupplevelser och fri
åsiktsbildning. Allmänna utgångspunkter för museernas arbete med
samlingsförvaltning, kunskapsuppbyggnad och publik verksamhet anges i
lagen.

Vidare regleras att museer och museihuvudmän inom det allmänna
museiväsendet ska samverka i syfte att ge alla i hela landet tillgång till



museernas samlade resurser.

Till skillnad från i dag får statliga museer möjlighet att donera föremål till
bland annat kommunala museer, detta som ett steg i arbetet med att göra
kulturarvet tillgängligt och relevant i hela landet. Kommunala museer får en
möjlighet att låna ut föremål genom ett undantag från den så kallade
lokaliseringsprincipen.

Förslag till ändringar i kulturmiljölagen

I lagrådsremissen föreslås att regelverket för utförsel av kulturföremål
moderniseras och förenklas. De kulturföremål som inte får föras ut ur landet
utan särskilt tillstånd ska vara sådana som kan antas ha funnits i Sverige i
minst 75 år och kan vara av stor betydelse för kulturarvet. I kulturmiljölagen
införs särskilda bedömningskriterier för om ett föremål är av stor betydelse
för kulturarvet.

Ändringar i kulturmiljölagen föreslås även när det gäller regleringen av
kyrkliga kulturminnen. Länsstyrelsen ska pröva frågor om fastställelse av
gränserna för en kyrkotomt och det förtydligas vad som är tillståndspliktigt
när det gäller vegetation på kyrkotomter och begravningsplatser.

Organisationsutveckling inom kulturarvsområdet

Regeringen redovisar i lagrådsremissen en rad bedömningar kring hur
organisationsstrukturen på kulturarvsområdet bör vidareutvecklas.

Riksantikvarieämbetet föreslås stärkas i sin roll som samlande kultur-
arvsmyndighet. Myndigheten bör ta över flertalet av de uppgifter som i dag
utförs av Riksutställningar och ges ett samordningsansvar för museifrågor.
Riksantikvarieämbetet bör även ta över uppgiften att samordna
kulturarvssektorns digitaliseringsfrågor samt få ett särskilt uppdrag om att
inrätta en centrumfunktion för att utveckla kulturarvsarbetet.

För att skapa bättre förutsättningar att belysa Sveriges historia bör
uppgifterna i myndigheten Livrustkammaren och Skoklosters slott med
Stiftelsen Hallwylska museet inordnas i Statens historiska museer från den 1
januari 2018.

Regeringen gör också bedömningen att den nuvarande organisationen av
statens transporthistoriska museer och samlingar bör ses över.



Ett stärkt kulturmiljöarbete

För att ta till vara den potential som kulturmiljön utgör för ett hållbart
samhälle, bör ett antal myndigheter ges i uppdrag att utarbeta vägledande
strategier för kulturmiljöfrågor. Det gäller bland annat Trafikverket,
Naturvårdsverket och Tillväxtverket. Strategierna ska belysa hur
myndigheternas arbete bidrar till de nationella kulturmiljömålen.

Lagrådsremissen innehåller även en samlad strategi för statens förvaltning av
kulturfastigheter. I strategin anges bland annat att förvaltningen av
kulturfastigheter är en viktig del av den statliga kulturpolitiken och att de
kulturhistoriskt mest värdefulla fastigheterna även i fortsättningen ska
förvaltas i myndighetsregi. I strategin beskrivs vidare hur till exempel
myndighetssamverkan och uppföljning kan effektiviseras.

Särskilda satsningar

Regeringen gör i lagrådsremissen bland annat bedömningen att det ska
införas ett utökat stöd till det civila samhällets och de nationella
minoriteternas kulturarvsarbete.

En bred arkivutredning kommer att tillsättas.

Vidare görs bedömningen att en fri entré-reform på arkivområdet ska
utredas, för att släktforskare och andra fritt ska få ta del av till exempel
folkbokföringsmaterial. Öppen data är ytterligare ett steg för att göra
kulturarvet tillgängligt runt hela landet.

Fortsatt massdigitalisering av kulturarvsmaterial ska också möjliggöras vid
det så kallade mediakonverteringscentret i Fränsta.



Artikel från Justitiedepartementet

Lagstiftningsarbete
Publicerad 01 december 2016 Uppdaterad 14 december 2016

Ett modernt och starkt straffrättsligt skydd för den
personliga integriteten

Den tekniska utvecklingen och framväxten av internet har inneburit positiva
förändringar för yttrandefriheten och den demokratiska debatten.
Utvecklingen har emellertid även medfört att hot och andra former av
kränkningar av den personliga integriteten har tagit nya former. För att bättre
kunna motverka hot och allvarliga kränkningar, såväl på internet som i
övrigt, krävs att det straffrättsliga regelverket är anpassat efter den karaktär
problemen har i dag. Utredningen om ett modernt och starkt straffrättsligt
skydd för den personliga integriteten föreslår i betänkandet Integritet och
straffskydd (SOU 2016:7) att det straffrättsliga skyddet för den personliga
integriteten stärks och moderniseras i flera avseenden. Utredningen föreslår
bl.a. att straffbestämmelserna om olaga hot och ofredande utvidgas och att
förtals- och förolämpningsbestämmelserna moderniseras. Utredningen
föreslår också att brottskatalogen i lagen (1998:112) om ansvar för
elektroniska anslagstavlor utvidgas till att omfatta även bl.a. olaga hot (dvs.
att det ska finnas en skyldighet att ta bort meddelanden vars innehåll
uppenbart utgör olaga hot). Förslagen är visserligen inte särskilt inriktade på
hatbrott. De brott som omfattas av utredningens förslag har dock inte sällan
rasistiska och homofobiska motiv. En förstärkning av det straffrättsliga
skyddet för den personliga integriteten i allmänhet ger därför bättre
möjligheter att motverka även hatbrott. Betänkandet har remitterats.
Regeringen arbetar med att ta fram de lagförslag som behövs för att
säkerställa ett starkt och väl avvägt skydd för den personliga integriteten.

Utredningen om transpersoners straffrättsliga skydd
m.m.

Utredningen om transpersoners straffrättsliga skydd m.m. föreslår i sitt
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betänkande Ett utvidgat straffrättsligt skydd för transpersoner m.m. (SOU
2015:103) att det straffrättsliga skyddet för gruppen transpersoner respektive
enskilda transpersoner ska utvidgas genom att grunden könsidentitet och
könsuttryck läggs till i bestämmelserna om hets mot folkgrupp (även som
tryck- och yttrandefrihetsbrott), olaga diskriminering och åtal för
förolämpning. Vidare föreslår utredningen att transpersoner uttryckligen ska
omfattas av straffskärpningsregeln i 29 kap. 2 § 7 brottsbalken.

Bestämmelsen ska därmed innehålla, som en försvårande omständighet,
grunden att ett motiv för brottet har varit att kränka en person eller en grupp
av personer på grund av könsidentitet eller könsuttryck. Utredningen föreslår
även att ordet ras i lagstiftningen ersätts med andra uttryck samt att uttrycket
könsöverskridande identitet och uttryck ersätts med könsidentitet och
könsuttryck. Regeringen lämnade en proposition till riksdagen i december
2017.

Prop. 2017/18:59 Ett utvidgat skydd för transpersoner



Artikel från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet

En enhetlig praktisk tillämpning av
begreppet hatbrott
Publicerad 01 december 2016 Uppdaterad 14 december 2016

Dåvarande Rikspolisstyrelsen, Åklagarmyndigheten och
Brottsförebyggande rådet redovisade i början av 2015
resultatet av ett uppdrag om att verka för en, inom och
mellan myndigheterna, enhetlig praktisk tillämpning av
begreppet hatbrott.
I rapporten konstateras att en mer enhetlig tillämpning av begreppet hatbrott
ger bättre förutsättningar att identifiera, kartlägga och lagföra hatbrott.
Myndigheterna konstaterar även att en enhetlig tillämpning skulle ge
hatbrottsstatistiken en starkare verksamhetsanknytning och göra att den
bättre speglade de brottsutredande myndigheternas förståelse av
hatbrottsbegreppet.

Brottsförebyggande rådet lyfter i redovisningen fram att den gemensamma
definitionen även fortsättningsvis lämnar öppet för tolkning och att det krävs
ett mer omfattande arbete för att uppnå en likartad redovisning av hatbrott.
Även regeringen ser behov av att myndigheterna fortsätter arbetet med att
verka för en, inom och mellan myndigheterna, enhetlig praktisk tillämpning
av begreppet hatbrott.
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Artikel från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet

Hatbrottsstatistiken
Publicerad 01 december 2016 Uppdaterad 14 december 2016

För regeringen är det centralt att den kunskap som
produceras om hatbrott är användbar och utgör ett bra
underlag för att kunna genomföra relevanta insatser.
Statistiken över polisanmälningar med hatbrottsmotiv
har dock tydliga brister, samtidigt som det krävs stora
resurser för att ta fram den.
Statistiken kan ge indikationer på hur hatbrott uppmärksammas i
polisanmälningar och information om de anmälda händelserna, men den ger
inte en komplett och helt rättvisande bild av de hatbrott som anmäls till
polisen. Det går heller inte att utifrån statistiken dra några slutsatser om
hatbrottens omfattning i samhället, eftersom inte alla hatbrott anmäls och
anmälningsbenägenheten kan variera över tid och mellan olika grupper.

Regeringen anser att möjligheterna att få bättre och djupare kunskap om
hatbrott bör analyseras. Utgångspunkten är att statistik över anmälda
hatbrott ska fortsätta att tas fram. Regeringen anser dock att det finns behov
av att se över om delar av de resurser som i dagsläget används för att
producera denna statistik skulle kunna användas för att på andra sätt
fördjupa kunskapen om hatbrottslighetens omfattning och karaktär, utsatta
individers och gruppers behov och rättsväsendets hantering av hatbrott.
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Artikel från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet

Åklagarmyndigheten
Publicerad 01 december 2016 Uppdaterad 14 december 2016

Åklagarmyndigheten omorganiserades den 1 oktober
2014 genom att sju geografiska åklagarområden samt
en nationell åklagaravdelning inrättades. Syftet med
omorganisationen var bl.a. att skapa motsvarade
struktur som Polismyndighetens nya organisation för att
öka förutsättningarna för att höja effektiviteten avseende
utredning och lagföring av brott.
Under 2015 genomförde Åklagarmyndigheten en granskning av åklagarnas
handläggning av hatbrott. Granskningen omfattar 300 ärenden som
registrerats som hatbrott i Brottsförebyggande rådets statistik för 2013 och
som handlagts av åklagare i diarieföringssystemet Cåbra. Resultatet visar
bl.a. på svårigheterna med att föra statistik över hatbrottsärenden. Enligt
granskningen utgör en fjärdedel av de ärenden som registrerats som hatbrott
inte sådana brott i straffrättslig mening. Enligt Åklagarmyndigheten kan det i
dessa ärenden på objektiva grunder konstateras att det inte är fråga om
hatbrott, alternativt saknas uppgifter som ger stöd för att det funnits
diskriminerande motiv bakom de anmälda gärningarna. Vidare framgår av
granskningen att de vanligaste anmälda hatbrotten utgörs av
ärekränkningsbrott, dvs. förtal, grovt förtal och förolämpning. Ett
respektfullt bemötande där rättsligt och annat stöd erbjuds brottsoffret
tillsammans med större noggrannhet och kvalitet i inledande
målsägandeförhör anges som särskilt viktiga faktorer för att öka lagföringen
av hatbrott.
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Artikel från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet

Polismyndigheten
Publicerad 01 december 2016 Uppdaterad 14 december 2016

Undersökningar visar att många som utsätts för hatbrott
har ett lågt förtroende för polisen och dess förmåga att
utreda och lagföra hatbrott, vilket kan påverka
anmälningsbenägenheten. När en person blir angripen
för vad han eller hon är eller ser ut att vara, tenderar
detta att drabba personen hårt.
Den 1 januari 2015 ombildades de 21 polismyndigheterna, Rikspolisstyrelsen
och Statens kriminaltekniska laboratorium till en sammanhållen myndighet,
Polismyndigheten. Det övergripande målet med reformen är att skapa
förutsättningar för ett förbättrat verksamhetsresultat och en högre kvalitet i
arbetet, bl. a. genom tydligare ledning och styrning, större enhetlighet, ökad
flexibilitet och ett mer effektivt resursutnyttjande.

Den nya myndigheten ger t.ex. en betydligt större möjlighet att vid behov
snabbt flytta resurser mellan olika geografiska och sakliga
verksamhetsområden. En sammanhållen myndighet förenklar också
spridningen av nya eller ändrade arbetsmetoder och bidrar därigenom till ett
bättre genomslag för nationella strategier. Ombildningen förutses även skapa
bättre förutsättningar för myndighetssamverkan på nationell nivå.

För att stärka Polismyndighetens arbete mot hatbrott har rikspolischefen
påkallat en ambitionsnivåhöjning som kommer till uttryck i ett s.k. strategiskt
initiativ – "Grundläggande fri- och rättigheter". En målsättning med
initiativet är att uppklaring och lagföring ska öka och att medarbetarna ska få
en större kunskap om och förståelse för hatbrottsproblematiken för att lättare
kunna identifiera ett hatbrottsmotiv vid ett brottstillfälle och därefter ha ett
bredare perspektiv i utredningens alla steg.
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Artikel från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet

Ett mer aktivt rättsväsende
Publicerad 29 november 2016 Uppdaterad 14 december 2016

Hatbrott kan aldrig accepteras i ett demokratiskt
samhälle. Förutom den kränkning som den enskilda
individen utsätts för, kan sådana brott leda till rädsla
och otrygghet hos andra människor som tillhör samma
grupp. Rättsväsendet lägger därför stor vikt vid arbetet
för att motverka och bekämpa hatbrott.
Många hatbrott kommer aldrig till rättsväsendets kännedom. Det kan bero på
att brottsoffret känner skam och inte vill medge sin utsatthet. Det kan även
bero på att den drabbade upplever sig inte bli tagen på allvar i kontakten
med rättsväsendet. För många har utsattheten tyvärr blivit en del av
vardagen och detta kan bidra till att den drabbade inte anmäler.

Polismyndighetens webbplats

Åklagarmyndighetens webbplats
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Artikel från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet

Ett förstärkt förebyggande arbete
på nätet
Publicerad 29 november 2016 Uppdaterad 14 december 2016

Olika rapporter visar att budskap som ger uttryck för
rasism, liknande former av fientlighet och extremism och
som tidigare endast fördes fram i extrema sammanhang
nu dagligen sprids i kommentarsfält och sociala medier
och därmed får genomslag i högre grad i dag än
tidigare.
Högerextrema grupper använder t.ex. olika forum på internet för att beskriva
flyktingar på ett rasistiskt vis och hetsar mot dem genom att utmåla dem som
ett hot mot det svenska samhället.

Med ökad tillgång till och användning av internet blir det allt viktigare att
höja medie- och informationskunnigheten. Med internet är det lätt att såväl
publicera som förändra information. Att dela information blir allt enklare
med sociala medier.

Regeringen anser att det finns behov av att förbättra skyddet mot rasism,
liknande former av fientlighet och hatbrott på internet. Dialog behöver ske
med företrädare för leverantörer av sociala medier i syfte att de ska ta ett
större ansvar i dessa frågor.
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Artikel från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet

Civila samhället: ökat stöd och
fördjupad dialog
Publicerad 29 november 2016 Uppdaterad 14 december 2016

Organisationer i det civila samhället är centrala aktörer
när det gäller att skapa förutsättningar för ett Sverige
som håller ihop. Det finns omfattande kunskap och ett
stort engagemang inom dessa organisationer i frågor
om rasism och liknande former av fientlighet och många
goda idéer om åtgärder.
Ett flertal projekt drivs bl.a. i syfte att ta fram och sprida kunskap, att
mobilisera och stärka kapaciteten i arbetet mot rasism eller att med olika
metoder påverka och förändra attityder, normer och strukturer i samhället.

Regeringen anser att det är mycket viktigt att det förs kontinuerliga dialoger,
i form av t.ex. samråd eller sakråd, mellan regeringen och det civila
samhällets organisationer i dessa frågor. Det finns behov av att bredda och
fördjupa regeringens kunskap och perspektiv samt – med respekt för
varandras roller – bidra till att skapa ömsesidig förståelse och förtroende.
Dialogerna ska präglas av ansvar och ömsesidighet, utgå från bådas
förutsättningar och tillvarata båda sidors perspektiv och kompetens.

Tidigare givna bidrag till det civila samhällets organisationer inom detta
område visar på goda resultat och effekter. Ökad kunskap och att projektets
verksamhet kommer att fortsätta efter att finansieringen är slut är några
effekter som kunnat konstateras. Regeringen anser att det finns behov av
stöd för projekt mot rasism och liknande former av fientlighet som drivs av
organisationer i det civila samhället.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet

Förbättrad samordning och
uppföljning
Publicerad 29 november 2016 Uppdaterad 14 december 2016

Ett flertal aktörer arbetar med olika frågor om rasism,
liknande former av fientlighet och hatbrott i Sverige i
dag. Regeringen anser att utformningen av en
samordnings- och uppföljningsstruktur utgör en central
insats för att uppnå regeringens mål.
Det finns behov av årlig uppföljning som tydliggör utvecklingen på området
för både regeringen och riksdagen och som kan utgöra beslutsunderlag för
framtida åtgärder. Uppföljningen ska peka på såväl brister som förbättringar.
Det bidrar till att driva på utvecklingen. Forum för levande historia har
därför fått i uppdrag att samordna och följa upp arbetet inom ramen för den
nationella planen mot rasism, liknande former av fientlighet och hatbrott.

I planen framför regeringen att det på sikt kan bli aktuellt att uppgiften att
samordna och följa upp arbetet inom området blir permanent för en
myndighet. I dagsläget finns det inte heller ett av riksdagen fastställt mål för
arbetet mot rasism och liknande former av fientlighet. I planen anför
regeringen därför även att behovet av ett särskilt mål för samhällets
långsiktiga arbete på området kommer att övervägas.
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Artikel från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet

Mer kunskap, utbildning och
forskning
Publicerad 24 november 2016 Uppdaterad 24 november 2016

Regeringen anser att skolan är en nyckelinstitution i det
långsiktiga främjandet av en värdegrund som utgår från
alla människors lika värde och allas rätt att bli
behandlade som individer på lika villkor. Utbildning ger
människor tillgång till bildning för personlig utveckling
och förutsättningar till ett aktivt deltagande i ett
demokratiskt samhälle.
Genom skolan ges barn och unga utbildning i grundläggande demokratiska
värden och mänskliga rättigheter. Rasistiska tendenser ska aktivt motverkas
och bemötas med kunskap och öppen diskussion. Människolivets
okränkbarhet, individens frihet och integritet är exempel på värden som
ingår i skolans värdegrund och som skolan ska gestalta och förmedla. På
detta sätt spelar skolan genom sitt främjande arbete en viktig roll i att
förebygga rasism och våldsbejakande extremism.

I syfte att bidra till att skapa ett jämlikt samhälle präglat av respekt för alla
människors lika värde och rättigheter och till att främja demokratin finns
behov av utbildning specifikt om olika former av rasism och fientlighet och
om hatbrott. Det finns flera olika former av rasism och liknande fientlighet
som kan ha olika bakgrund och även ta sig uttryck på olika sätt. Regeringen
anser även att det är viktigt att relevanta yrkesgrupper har kunskap om detta.
Det handlar om yrkesgrupper som i sin verksamhet arbetar med frågor som
rör rasism eller liknande former av fientlighet eller som i myndighetsutövning
respektive i sin publika verksamhet möter personer som utsätts för rasism
eller liknande former av fientlighet. Det kan t.ex. röra sig om skolpersonal,
anställda vid arbetsförmedlingar, socialarbetare och polisanställda.
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Inom kulturområdet finns viktiga kunskapsinstitutioner med förmåga att nå
ut brett och vara viktiga arenor för diskussion och debatt. Enligt de
nationella kulturpolitiska mål som antagits av riksdagen ska kulturen vara en
dynamisk, utmanande och obunden kraft med yttrandefriheten som grund.

Regeringen anser att det är viktigt att genom t.ex. särskilda minnesdagar
uppmärksamma hur olika former av rasism har präglat Sverige och delar av
vår befolkning under historien. Det finns behov av att särskilt
uppmärksamma minnesdagar för övergrepp som skett mot olika folkgrupper
och minoriteter. Ett sådant uppmärksammande erbjuder även lämpliga
tillfällen att fördjupa diskussionen om hur vi i dag ska kunna komma förbi de
förenklade föreställningar och attityder som fortfarande gör rasismen möjlig.

Även forskningen spelar en viktig roll för att belysa rasismen. Det har sedan
länge bedrivits forskning som berör dessa frågor. För att bidra till ett än
större forskningsfält på området anser regeringen att det finns behov av det
breda och tvärvetenskapliga forskningsprogram om rasism som inletts och
som ska utveckla kunskap och metoder som är vetenskapligt förankrade.
Forskning för att öka förståelsen av bakgrunden till rasism, rasismens
utveckling över tiden och dess konsekvenser för människor och samhällen
behöver stärkas, sammanföras och bilda grund för vidareutvecklingen av ett
samhällsrelevant forskningsområde. Det behövs även en bättre bild av
situationen när det gäller rasism och liknande former av fientlighet i Sverige.



Artikel från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet

Förord
Publicerad 24 november 2016 Uppdaterad 24 november 2016

Sverige ska vara ett land fritt från rasism och hatbrott. Regeringen tar med
denna plan ett samlat grepp om det viktiga arbete i dessa frågor som utförs
av flera myndigheter, regionala och lokala aktörer samt organisationer inom
det civila samhället. Planen är ett verktyg för att förebygga och motverka
rasism och polarisering i samhället och skapa förutsättningar för ett
solidariskt och sammanhållet Sverige.

Rasism skapar en grogrund för hatbrott. Det berör oss alla. För att bekämpa
rasismen och hatbrotten krävs en helhetssyn. Med en nationell plan mot
rasism, liknande former av fientlighet och hatbrott får Sverige den
möjligheten. Aktörer ges genom denna plan bättre förutsättningar för att
kunna samverka, insatser kan följas upp och det samlade arbetet utvecklas.
Den nationella planen pekar ut fem strategiska områden som det kommer att
ligga särskilt fokus på i regeringens kommande arbete.

Sverige har genom historien varit ett land där en mångfald av synsätt, åsikter
och perspektiv kommit till uttryck och samexisterat. Det innebär att det
svenska är sammansatt. Det samiska, det afrosvenska, det romska, det
muslimska och det judiska ingår tillsammans med mycket annat i det som är
det svenska. Samtidigt har rasism och rasbiologiska föreställningar funnits i
vårt land länge och under vissa tidsepoker också varit statligt sanktionerad
politik.

Utvecklingen i dagens Sverige är komplex. Å ena sidan visar undersökningar
att stöd för öppenhet och inkludering ökar över tid men å andra sidan vittnar
många samtidigt om ett mer hätskt samhällsklimat där rasismen visar sig allt
tydligare. Engagemanget för människors lika värde och tillgång till rättigheter
och möjligheter är och har varit stort i Sverige. När allt fler vittnar om ett
hårdnande samhällsklimat måste vi ta vara på den kraft och möjlighet till
förändring som det engagemanget bär på. Ungdomar är en särskild målgrupp
för det arbetet.
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Kampen för inkludering och mot rasism är inget enskilt projekt. Det är ingen
engångsinsats – utan ett kontinuerligt och brett arbete. Ansvaret ligger på oss
alla att bedriva det varje dag i varje del av vårt samhälle.

För Sverige är vi allihop – tillsammans.

Alice Bah Kuhnke
Kultur- och demokratiminister

Anders Ygeman
Inrikesminister

Morgan Johansson
Justitie- och migrationsminister



Artikel från Kulturdepartementet, Utbildningsdepartementet

Ungdomspolitik och kultur i fokus
på EU-möte
Publicerad 23 november 2016 Uppdaterad 23 november 2016

Ministrar i EU med ansvar för utbildning, ungdom, kultur
och idrott möttes i Bryssel den 21-22 november. Frågor
på dagordningen var bland annat europeisk
ungdomspolitik, kulturens roll i EU:s utrikes relationer
och ett Europaår för kulturarv 2018.
Den första mötesdagen ägnade EU:s utbildningsministrar bland annat åt att
diskutera europeiska ungdomar och hur de mer kan inkluderas i utvecklingen
av EU.

Diskussionen fördes mot bakgrund av de stora utmaningar som EU står inför
såsom polarisering och brexit och att forskningen varnar för att dagens unga
är den första generationen på 80 år som har sämre livsvillkor än sina
föräldrar.

- Jag övertygad om unga framför allt behöver tillgång till utbildning, arbete
och bostad. Det är viktigt att fortsätta att göra framsteg på de här områdena
för att vinna ungas förtroende, sade Anna Ekström, gymnasie- och
kunskapslyftsminister vid mötet.

Rådet antog en rekommendation om en kompetensgaranti som ska ge
möjlighet till kompetenshöjning för dem som inte uppnått
gymnasieutbildning.

Kulturens betydelse för EU:s utrikesrelationer

Kulturministrarna i sin tur diskuterade internationella kulturella förbindelser.
Sverige betonade bland annat vikten av öppenhet och dialog i dagens oroliga
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värld.

- Kulturen och kulturens betydelse för att främja yttrandefrihet och
demokratisk utveckling är viktigare än någonsin, sade kultur- och
demokratiminister Alice Bah Kuhnke vid mötet.

Kulturministrarna enades om ett Europaår för kulturarv 2018 inför
förhandlingar med Europaparlamentet om ett slutligt beslut.

Slutligen gav kommissionen en lägesrapport om revideringen av direktivet
om audiovisuella tjänster, AV-direktivet.

Anna Ekström, gymnasie- och kunskapslyftsminister och Alice Bah Kuhnke,
kultur- och demokratiminister representerade Sverige vid rådsmötet.



Artikel från Kulturdepartementet

Mänskliga rättighetsdagarna 2016
Publicerad 22 november 2016 Uppdaterad 22 november 2016

Under tre novemberdagar ägde Mänskliga
rättighetsdagarna 2016 rum i Malmö. Temat för årets
dagar var ”Det handlar om dina rättigheter”.
Regeringskansliet arrangerade flera seminarier och
bidrog med en monter där besökarna också fick
möjlighet att träffa nya MR-ambassadören Annika Ben
David.

Intresset stort för regeringens MR-strategi

En av många intressanta programpunkter var det nyinsatta seminariet om
regeringens MR-strategi som Kulturdepartementet och MR-dagarna bjöd in
till. En panel bestående av Morten Kjaerum från Raoul Wallenberg institutet,
Jenny Jansson Pearce från MR-fonden, Anna Lindenfors från Amnesty
International och Tobias Rahm från Länsstyrelsen i Jönköping hade bjudits
in för att diskutera strategin och det fortsatta arbetet framöver. Intresset var
stort och långt ifrån alla som ville lyssna till seminariet fick plats i salen.

Full respekt är utgångspunkten

Kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke inledde seminariet med att
presentera regeringens strategi för det nationella arbetet med mänskliga
rättigheter. Strategin innehåller två delar, dels själva strategin och dels en
översiktlig nulägesrapport om arbetet med att efterleva de
rekommendationer som Sverige fick inom ramen för granskningen i FN:s råd
för mänskliga rättigheter 2015.

- Målet för regeringens MR-politik är ambitiöst, nämligen att säkerställa full
respekt för Sveriges internationella åtaganden om mänskliga rättigheter. Och
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då menar vi verkligen full respekt! Detta är utgångspunkten för MR-strategin
och för regeringens fortsatta arbete, sa ministern i sin presentation.

Sammanhållen struktur

I strategin kan man läsa att efterlevnaden av Sveriges internationella
åtaganden om mänskliga rättigheter inte kan tas för given, vare sig på kort
eller på lång sikt. Därför menar regeringen att även i fortsättningen måste
steg tas mot en sammanhållen struktur för att främja och skydda de
mänskliga rättigheterna på en övergripande nivå.

- Vad betyder då detta? fortsatte ministern. Jo, vi måste hela tiden hålla MR-
frågorna levande. Vi kan inte ta för givet att de mänskliga rättigheterna alltid
efterlevs. Vi är inte klara med MR-arbetet bara för att strategin är beslutad.
Det behövs en sammanhållen struktur för att främja och skydda de
mänskliga rättigheterna och vi kommer att fortsätta arbetet mot en sådan
struktur.

I en sammanhållen struktur vill regeringen att en oberoende nationell MR-
institution inrättas med riksdagen som huvudman. MR-arbetet behöver vara
samordnat och systematiskt inom offentlig sektor och det behövs ett starkt
stöd för arbetet med mänskliga rättigheter i civila samhället och näringslivet.

Panelen var överlag positiv till att regeringen presenterar en strategi för
arbetet med de mänskliga rättigheterna, att strategin tar ett helhetsgrepp och
att många aktörer ges ett ansvar. Men de pekade också på bristen av visioner
och framåtsträvande. En synpunkt som lyftes fram var att det behövdes
tydligare mål för att få verksamheter och organisationer att arbeta
tillsammans. En annan synpunkt handlade om behovet av indikatorer för att
strategin ska kunna följas upp och för att fastslå att arbetet är på rätt väg.
Panelen lyfte även tematiska sakområden där man ser att fortsatt arbete
krävs.

En oberoende MR-institution

En oberoende MR-institution diskuterades också och panelen välkomnade
en sådan och talade om en mötesplats eller en neutral plats för diskussion,
med access till alla nivåer. Panelen menade att man måste ha en hög
ambition när en MR-institution inrättas och att det är viktigt att den inte blir
kraftlös.



Sveriges nationella minoriteter och samer – nästa
steg?

I det andra seminariet som arrangerades av Kulturdepartementet
debatterades Sveriges nationella minoriteter och samer. Representanter från
de olika grupperna deltog i en panel tillsammans med kultur- och
demokratiministern.

Situationen ser olika ut för de olika minoriteterna och de brottas med olika
frågor. För flera av grupperna är språkfrågan viktig. Att våga, vilja och
kunna tala sitt språk är för många centralt för identiteten. Att bibehålla och
utveckla sin kultur och bevara de väsentliga beståndsdelarna i sin identitet är
en rättighet enligt internationella åtaganden. Det handlar om att bevara och
stärka religion, språk, traditioner och kulturarv.

En gemensam åsikt är att kunskapen och kännedomen om de nationella
minoriteterna och det samiska folket behöver spridas i samhället i stort. Flera
i panelen lyfte fram behovet av tidig utbildning i skolan. Ministern skickade
också med följande avslutningsord:

- Jag vill skicka med alla er som är här och lyssnar ett uppdrag. Arbeta aktivt
i vardagen med att sprida kunskap och kännedom om rättigheter och
skyldigheter. Det är genom kunskap som vi bygger förutsättningar för
förändring, sa Alice Bah Kuhnke.



Artikel från Kulturdepartementet, Utbildningsdepartementet

EU-möte om utbildning, ungdom
och kultur
Publicerad 18 november 2016 Uppdaterad 18 november 2016

I Bryssel möts den 21-22 november ministrar i EU med
ansvar för utbildning, ungdom, kultur och idrott.
Ministrarna ska bland annat diskutera ungdomspolitik,
en kompetensgaranti, förebyggande av radikalisering
och det audiovisuella direktivet. Utöver det ska rådet
enas om Europaåret för kulturarv 2018.
Utbildningsministrarna väntas komma överens om en kompetensgaranti som
ska öka förutsättningarna för arbete och positiv löneutveckling för européer.
Kommissionen konstaterar i förslaget att många européer idag har brister vad
avser kompetenser och kvalifikationer. Avsikten är att de som inte uppnått
gymnasieutbildningsnivå ska få möjlighet att höja kompetensen och därmed
öka anställningsbarheten.

Enligt regeringen är kompetensgarantin helt i linje med svensk politik vad
gäller satsningar på kompetens och utbildning.

Kompetensagenda för ett konkurrenskraftigt Europa

Rådet väntas anta en resolution om den nya kompetensagendan där
kompetensgarantin är en del av förslaget.

Regeringen förväntas välkomna resolutionen och poängtera att den inte är
bindande för EU-länderna och inte har några budgetära konsekvenser,
varken för stats- eller EU-budgeten.

Fokus på europeiska ungdomar
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Utbildningsministrarna ska diskutera hur europeiska ungdomar kan
inkluderas mer i utvecklingen av EU. Det är mot bakgrund av att Europa och
EU står inför stora utmaningar såsom till exempel ökad polarisering och
brexit. Forskningen varnar för att dagens unga är den första generationen på
80 år som har sämre livsvillkor än sina föräldrar.

I diskussionen förväntas regeringen utgå från den nationella
ungdomspolitiken att alla ungdomar ska ha goda levnadsvillkor, makt att
forma sina liv och inflytande över samhällsutvecklingen.

Förebyggande av radikalisering

Rådet ska anta slutsatser om förebyggande av våldsbejakande extremism.
Regeringen har framfört att det i arbetet mot våldsbejakande extremism och
terrorism är viktigt med en balans mellan de repressiva säkerhetsaspekterna
och ett långsiktigt främjande och förebyggande arbete, bland annat inom
utbildning.

Revidering av audiovisuella direktivet

På den andra mötesdagen behandlar kulturministrarna kommissionens
förslag till ett reviderat direktiv för audiovisuella medietjänster, det så
kallade AV-direktivet.

Europaår för kulturarv 2018

Slutligen ska kulturministrarna enas om Europaåret för kulturarv 2018 inför
förhandlingar med Europaparlamentet. Syftet med förslaget är att förbättra
medvetenheten om både möjligheterna och utmaningarna på
kulturarvsområdet, samt att lyfta fram EU:s gemensamma arbete inom
kulturarvsområdet.

Regeringen välkomnar att kulturarvsfrågorna uppmärksammas inom det
europeiska samarbetet.

Gymnasie- och kunskapslyftsminister Anna Ekström och kultur- och
demokratiminister Alice Bah Kuhnke representerar Sverige vid rådsmötet.



Artikel från Kulturdepartementet, Miljödepartementet,
Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen

Ett forum för att forma
Östersjöregionens framtid
Publicerad 15 november 2016 Uppdaterad 15 november 2016

Att skapa en gemensam framtid byggd på förtroende
och dialog är en nödvändighet för Östersjöregionens
välstånd och säkerhet. Det var budskapet när
statsminister Stefan Löfven invigningstalade på
Strategiforumet för EU:s Östersjöstrategi.
Det övergripande syftet med årets forum var att stimulera till en diskussion
om hur Östersjöregionen bör rusta sig inför framtida utmaningar och
möjligheter ur ett 2030-perspektiv och inom ramen för EU:s Östersjöstrategi.
Strategiforumet hölls på Münchenbryggeriet i Stockholm den 8-9 november
och samlade ett rekordstort deltagande med över 1 300 personer från hela
Östersjöregionen. Deltagarna företrädde såväl politisk nivå, näringsliv,
akademin som civilsamhälle.

Från socialt entreprenörskap till EU-
Rysslandsamarbete

Under två intensiva dagar arrangerades ett 40-tal politiska seminarier,
workshops, och andra aktiviteter om bland annat digitalt och socialt
entreprenörskap, samarbete mellan EU-Ryssland, bioekonomi, cirkulär
ekonomi och ett hållbart hav.

Det var det sjunde strategiforumet i ordningen och det första som hållits i
Sverige. Sveriges regering stod som värd tillsammans med Nordiska
ministerrådet, i nära samarbete med Europeiska kommissionen. Förutom
statsministern deltog från regeringen även kultur- och demokratiminister
Alice-Bah Kuhnke, landsbygdsminister Sven-Erik Bucht,
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infrastrukturminister Anna Johansson samt miljöminister Karolina Skog.

Gemensam säkerhet

I sitt invigningstal tryckte statsminister Stefan Löfven på betydelsen av
samarbete som är både drivande och framåtsyftande.

– Vi är här för att vi själva ska hålla i styråran och inte bara låta oss påverkas
av händelser i omvärlden. Vi är här för att forma Östersjöns framtid. Så
välkomna till Sverige, välkomna till Stockholm, och välkomna till det otroligt
viktiga arbete vi har framför oss.

– Jag tror mycket på tanken om gemensam säkerhet. Gemensam säkerhet är
ett begrepp som lanserades av en utav mina företrädare, Olof Palme och tar
sin utgångspunkt i att vi måste samarbeta över landsgränser och skapa en
gemensam framtid byggd på förtroende och dialog. Precis som vi gör här i
dag, sade statsministern.

Tal av statsminister Stefan Löfven



Artikel från Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke delade ut
Gollegiella 2016, nordiskt samiskt
språkpris
Publicerad 09 november 2016 Uppdaterad 09 november 2016

Kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke delade
ut Gollegiella 2016, nordiskt samiskt språkpris, till
systrarna Ingá-Márja och Máret Steinfjell och till
makarna Kirsi Paltto och Jan Skoglund Paltto.
Prisutdelningen ägde rum i samband med mötet mellan de nordiska
ministrarna ansvariga för samiska frågor och sametingspresidenterna i de
nordiska länderna, som hölls i Stockholm den 8 november.

Sydsamisk talkshow

Ingá-Márjá Steinfjell och Máret Steinfjell, som båda är journalister, belönas
bland annat för den sydsamiska talkshowen Steinfjell & Steinfjell, som sänds
i Sverige, Norge och Finland och som uppmuntrat vuxna, barn och unga att
använda det samiska språket. Talkshowen har på kort tid har blivit en viktig
del av språkrevitaliseringen i hela Sápmi.

Vi har, och har haft, väldigt roligt och vi har fantastiska lyssnarsiffror. Det
ska inte vara möjligt att ett språk, som i era rapporter sägs ha femhundra
talare, har artontusen lyssnare varje fredag, sa Ingá-Márjá Steinfjell i sitt
tacktal.

Skolportal på nybörjar- och fortsättningsnivå

Kirsi Paltto och Jan Skoglund Paltto får priset för sitt mångåriga arbete med
att främja de samiska språken, nordsamiska, sydsamiska och lulesamiska. De
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har, genom kreativt arbete, byggt en grund inom tolknings- och
översättningsverksamhet, som vidareutvecklats till ett brett spektra av
verksamheter, bland annat en skolportal på nätet. De har genom åren haft,
och har också idag, en viktig roll som utvecklare av språkinlärningsmetoder
och verktyg för såväl nybörjare som modersmålstalande barn, ungdomar och
vuxna.



Artikel från Kulturdepartementet, Socialdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Lässatsning för att stimulera fler
barn och unga att läsa mer
Publicerad 31 oktober 2016 Uppdaterad 31 oktober 2016

I Sverige är läsvanorna stabila för den svenska
befolkningen som helhet. Men det finns oroande
tendenser som att andelen unga som läser regelbundet
minskar och att god läsförmåga i hög grad bestäms av
till exempel föräldrars utbildningsnivå. Regeringen vill
förbättra läsförmågan och öka läsningen bland barn
och ungdomar i hela landet och genomför därför en
särskild lässatsning, Hela Sverige läser med barnen.
En god läsförmåga är grundläggande för att barn ska klara kunskapskraven i
skolan. I regeringens särskilda lässatsning samlas skola, kultur, idrott och
föreningsliv för läsfrämjande insatser under paraplyet "Hela Sverige läser
med barnen". Inom ramen för satsningen kommer höstlovet stärkas som ett
läslov, en läsdelegation har tillsatts och regeringen utvidgar de pågående
satsningarna Bokstart och Läslyftet.

- Det brukar sägas att det krävs 5000 timmar för att träna upp sin
läskondition, gå från att staka sig genom en text till att läsa med flyt och lust.
Alla de timmarna ryms inte i skolans schema. Vi ska läsa mer i skolan, men
vi måste också läsa mer hemma och alla barn – oavsett hur många böcker
man har i bokhyllan hemma – måste oftare hamna i situationer där man kan
upptäcka läsning, säger utbildningsminister Gustav Fridolin.

Läslovet

För att uppmärksamma läsning görs en rad aktiviteter och som ett led i det
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arbetet har regeringen beslutat att hädanefter kalla för, och stärka höstlovet
som, ett läslov. Under läslovet kan samhället utanför skolan samlas för att
stärka barns läsning. Det blir ett tillfälle då kulturinstitutioner får jobba mer
för att nå fler barn, då fotbollsklubben kanske tar med barnen till biblioteket
i slutet av en träning, då skolbibliotekarien jobbar lite extra med lärarna på
fritidshemmet och folkbiblioteket tänker ut ett nytt sätt att nå föräldrar och
barn som vanligen inte går dit.

För att stimulera läslovet kommer Regeringen att satsa 5 miljoner kronor
årligen 2017–2020 så att kulturinstitutioner runt om i landet ges möjlighet att
få stöd att genomföra läsfrämjande aktiviteter under skollov.

Redan i år har många kulturinstitutioner och bibliotek tagit initiativ till just
sådana aktiviteter. Kulturrådet fördelar redan sedan flera år tillbaka bidrag
till läsfrämjande insatser. Stödet uppgår till ca 20 miljoner kronor årligen.

- Nu i novembermörkret hoppas jag verkligen att alla får möjlighet att
förgylla vardagen med en god bok. Låt lovet bli ett riktigt läslov där du får
upptäcka nya perspektiv eller äventyr. Jag kommer ta tillfället i akt att läsa
mycket och det hoppas jag att du också får möjlighet att göra. Med din familj
och dina vänner eller på egen hand, säger Helene Hellmark Knutsson,
minister för högre utbildning och forskning.

Läsdelegationen

Läsdelegationen – under ledning av stadsbibliotekarie Katti Hoflin – har i
uppdrag att samordna läsfrämjande insatser inom och utanför skolan. Det
finns idag en rad bra initiativ och insatser inom skola, kulturliv, föreningsliv
och idrott, och syftet med en samordning är att öka effekten av dem.
Satsningen ska bidra till att ge alla barn och unga mer likvärdiga
förutsättningar för en fullgod läsförmåga och lustfyllda läsupplevelser.
Uppdraget ska slutredovisas i mitten av 2018.

- Läsning är nyckeln till att kunna utvecklas, och att kunna ta del av hela
vårt demokratiska samhälle. Läsning och böcker har betytt allt för mig. Om
det inte vore för att bokbussen kom varannan vecka till min by mitt i skogen
i Småland så hade jag inte varit den människa jag är, säger kultur- och
demokratiminister Alice Bah Kuhnke.

Bokstart – läsinspiration till småbarnsföräldrar i
socioekonomiskt utsatta områden



Regeringen kommer att utvidga Kulturrådets pågående satsning Bokstart,
som syftar till att tidigt stimulera små barns språk- och läsutveckling.
Satsningen riktar sig till föräldrar med små barn och innebär att framför allt
barnhälsovård och folkbibliotek samverkar för att nå dem med inspiration
och information kring läsning. Delar av Bokstart riktas i dag till
socioekonomiskt utsatta områden, och regeringen vill utvidga satsningen till
fler kommuner och regioner.

Utvidga Läslyftet till förskola och skolbibliotek

Läslyftet är en fortbildningsinsats i språk-, läs- och skrivutveckling för lärare
i förskoleklass, grund- och gymnasieskolan och motsvarande skolformer.

- Det blir allt viktigare att förstå texter, också komplexa texter. Därför är det
avgörande att både killar och tjejer läser mycket och kan förstå och använda
det de läser, säger barn-, äldre- och jämställdhetsminister Åsa Regnér.

Fortbildningen syftar till att utveckla kvaliteten i undervisningen genom att
ge lärare fler verktyg och perspektiv för att arbeta med elevernas läs- och
skrivutveckling. Regeringen avser utöka Läslyftet till att även omfatta
förskollärare och skolbibliotekarier.

- Läsning är så mycket mer än bara text i en bok. Genom att läsa kan du
färdas i länder du aldrig kan komma till och uppleva svunna och kommande
tidsåldrar. Du kan inse samband du inte hade tänkt dig och förstå människor
du annars inte begripit dig på. Utan läsning hade världen varit oändligt
mycket fattigare, säger gymnasie- och kunskapslyftsminister Anna Ekström.

Ytterligare reformer för att förstärka läsningen

Regeringen gör utöver insatserna inom Hela Sverige läser med barnen ett
flertal ytterligare reformer för att förstärka läsningen inom såväl
Utbildningsdepartementets som Kulturdepartementets ansvarsområden. Det
handlar bland annat om en läsa-skriva-räkna-garanti i lågstadiet, förstärkt
specialpedagogisk kompetens i skolan, personalförstärkningar i skolbibliotek
och en nationell biblioteksstrategi.



Artikel från Kulturdepartementet

En ny filmpolitik
Publicerad 28 oktober 2016 Uppdaterad 12 september 2017

Från den 1 januari 2017 har Sverige en ny filmpolitik.
Det innebär nya förutsättningar för svensk film och
svensk filmproduktion. Regeringens styrning av
filmpolitiken liknar nu i större omfattning styrningen av
andra kulturpolitiska områden.
Film i alla dess former är en av de viktigaste uttrycksformerna i vår tid.
Rörliga bilder gestaltar och förmedlar en mångfald berättelser om mänskligt
liv och når ut till de allra flesta oavsett ålder och bakgrund. Den nya
filmpolitiken syftar till att stärka förutsättningarna för att fler unika
filmberättelser ska få utvecklas och nå sin publik. En del i detta är att
förbättra förutsättningarna för produktion, utveckling, lansering och visning
samt att stärka villkoren för de som skapar film.

Grunden för den nya filmpolitiken är de filmpolitiska mål som beslutats av
riksdagen i juni 2016.

Samråd med branschen när filmpolitiken genomförs

Filminstitutet har en central roll för genomförandet av filmpolitiken. Med
utgångspunkt i de nya målen förbereder Filminstitutet – efter samråd med
branschen – formerna för den hur den nya politiken ska implementeras. Fyra
särskilda råd, bestående av personer med stort kunnande om film och
filmbranschen, har utsetts för att stärka filmbranschens insyn och inflytande i
Filminstitutet. 

Råden bistår bland annat i utformningen av de filmpolitiska stöden. 

De filmpolitiska stöden
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De filmpolitiska stöden är av central betydelse för genomförandet av
filmpolitiken. All stödgivning ska syfta till att uppnå de filmpolitiska målen
och präglas av transparens, förutsägbarhet och långsiktighet. Med respekt för
principen om armlängds avstånd mellan politiken och de konstnärliga
besluten bör regeringens styrning av de nationella filmstöden vara begränsad.

Många av de filmpolitiska stöden, både när det gäller stöd för produktion och
stöd för distribution och visning, fungerar på samma sätt under 2017 som
tidigare. Förändringar i stödsystemen - för att bättre uppfylla de filmpolitiska
målen - genomförs successivt.

Filmbranschen är beroende av långsiktiga och stabila villkor. Ett filmprojekt
tar ofta många år i anspråk och aktörerna måste känna trygghet i att de
finansiella villkor som ligger till grund för den initiala finansieringen även
gäller när filmen är färdigställd. Snabba förändringar riskerar att försämra
systemens trovärdighet i branschen och därmed även investeringsviljan från
privata finansiärer.

Biografmomsen

Biograferna har en unik betydelse för filmkonsten och som kulturella
mötesplatser i hela landet. Den nya filmpolitiken ska bidra till utvecklingen
av de traditionella visningsformerna, men också ta tillvara de möjligheter
som de nya digitala visningsformerna erbjuder.

I samband med att filmavtalet upphörde höjdes mervärdeskattesatsen för
tillträde till biografföreställningar från 6 procent till 25 procent. Den ökade
kostnaden för biograferna kompenseras delvis genom att den tio-procentiga
biografavgiften har försvunnit.

Kulturdepartementet och Filminstitutet följer noga effekterna av den nya
politiken och även de ekonomiska konsekvenserna för de berörda aktörerna.
Inledningsvis ligger särskilt fokus på biograferna och effekterna av den höjda
mervärdesskatten. 



Artikel från Kulturdepartementet

Nätetikett för upphovsrätt
Publicerad 26 oktober 2016 Uppdaterad 26 oktober 2016

Kultur- demokratiminister Alice Bah Kuhnke bjöd
tillsammans med PRV:s generaldirektör Susanne Ås
Sivborg in till möte och samtal om upphovsrätt i digitala
miljöer måndagen den 24 oktober. I samband med
mötet antogs en särskild uppförandekod rörande olovlig
hantering av upphovsrättsskyddat material.
Mötet var en del i regeringens och PRV:s satsning på att öka kunskapen om
upphovsrätten i digitala miljöer.

Kultur- och demokratiministern har sedan ett år tillbaka fört
rundabordssamtal med ett antal aktörer som alla i olika omfattning berörs av
den olovliga hanteringen av upphovsrättskyddat material.

Syftet med samtalen har varit att samla branschens olika aktörer och
åstadkomma en samsyn både gällande problemet och vilka insatser som
krävs.

Som ett resultat av det arbetet antog ett antal branschorganisationer inom
upphovsrätt i anslutning till mötet en uppförandekod rörande olovlig
hantering av upphovsrättsskyddat material.

Parterna vill:

1. Bidra till att göra internet till en trygg och laglig plats för konsumenter och
företag

2. Understryka att upphovsrätten är en viktig grundsten för tillväxt,
innovation och en sund och hållbar kultur- och mediemarknad

3. Samarbeta för att begränsa ekonomisk brottslighet, som baseras på
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upphovsrättsintrång

4. Samarbeta för att främja innovation, investeringar och utvecklingen av
lagliga alternativ



Artikel från Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke besökte
kulturarvsinstitutioner i
Washington
Publicerad 25 oktober 2016 Uppdaterad 25 oktober 2016

I slutet av september 2016 gjorde kultur- och
demokratiminister Alice Bah Kuhnke en resa till
Washington för att utbyta erfarenheter kring
kulturarvsfrågor med några av USA:s ledande
organisationer inom området. Dessutom deltog
ministern på invigningen av The National Museum of
African American History.
Besöket inleddes med en rundvandring på Library of Congress.
Kongressbiblioteket i Washington D.C. betraktas allmänt som USA:s
nationalbibliotek och grundades år 1800 av Thomas Jefferson. Idag är det ett
av världens absolut största och mest välkända bibliotek, med cirka 25
miljoner böcker och över 30 miljoner manuskript, kartor och tidskrifter. Det
sammanlagda materialet representerar totalt 470 språk.

Besöket kombinerades med ett möte med representanter från American
Folklife Center. De delade med sig av verksamhetens verktyg för att bevara
och presentera den amerikanska folkkulturen. Detta görs framförallt genom
program för forskning, dokumentation, arkivering, kulturarrangemang och
publikationer.

Möte med Smithsonians samlade experter på digitalisering

Nästa möte ägde rum på Smithsonian Castle där den svenska delegationen
fick träffa Smithsonians experter och projektledare som varit engagerade i
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det stora digitaliseringsarbete som genomsyrat många av Smithsonians
verksamheter de senaste åren. Smithsonian är världens största
museikomplex, med 19 museer och nio forskningscenter runt om i världen,
varav många i Washington. Samtalet kom bland annat att handla om deras
mass-digitaliseringsprogram.

Invigning av The National Museum of African American
History

Den 24 september invigdes det nya National Museum of African American
History and Culture i Washington DC. President Barack Obama var en av de
många talarna under invigningsceremonin.

– Afroamerikansk historia är inte på något sätt separerad från den större
amerikanska berättelsen. Den är inget sidospår i den amerikanska
berättelsen, den är central för den amerikanska berättelsen, sade Barack
Obama.

Alice Bah Kuhnke var inbjuden till invigningen tillsammans med Sveriges
USA-ambassadör Björn Lyrvall.

– Vad kan ett nytt museum spela för roll i hur framtiden kommer att te sig?
Det återstår att se. Men så mycket är säkert att här, liksom hemma i Sverige,
behöver vi många fler platser att mötas på. Fler arenor för att med
vetenskapliga metoder förstå vilka vi är, var vi kommer ifrån, vad vi är
kapabla till och vart vi ska, kommenterade Alice Bah Kuhnke.

Besök vid Kalmar Nyckel i Delaware

Efter invigningen av det nya museet, begav sig hela svenska delegationen till
staden Wilmington i Delaware, i det tidigare Nya Sverige. Där finns en
hemmahamn för en modern replik av fartyget Kalmar Nyckel som byggdes
1997. Kalmar Nyckel var ett av de fartyg som 1638 fraktade huvudparten av
de svenska kolonisterna till Nya Sverige.

Representanter från lokala organisationer, som Kalmar Nyckel Foundation,
Old Swedes Foundation, Delaware Swedish Colonial Society, New Sweden
Center och Farmstead, berättade om sitt arbete och utbildningssatsningar för
barn och unga. Vidare fick delegationen en visning av skeppet, innan kvällen
fortsatte med en gala till förmån för Kalmar Nyckel och dess olika projekt.



Besök vid Newseum

Ytterligare ett besök gjordes vid Newseum. Till skillnad från många andra
museer jobbar Newseum till större del med tillfälliga utställningar om
aktuella nyhetshändelser och samlar främst på nyhetshistoriska föremål.

Museets chef tog emot delegationen, efter en rundvandring på museet, för att
samtala om museets roll. Samtalet kom bland annat att handla om hur man
utifrån ett yttrandefrihetsperspektiv kan tala om det förgångna som ett
demokratiskt rum.

Besöken ministern gjorde i USA är ett led i arbetet med den planerade
kulturarvspolitiska propositionen.



Artikel från Kulturdepartementet

Kulturmiljö i fokus när Alice Bah
Kuhnke besökte länsstyrelsen i
Kronoberg
Publicerad 21 oktober 2016 Uppdaterad 21 oktober 2016

Den 7 oktober reste kultur- och demokratiminister Alice
Bah Kuhnke till Växjö, bland annat för att träffa
medarbetare vid länsstyrelsen i Kronobergs län. Mötet
präglades av hur länsstyrelsen arbetar med
kulturmiljöfrågor.
Under besöket låg fokus på hur Länsstyrelsen i Kronobergs län verkar för att
uppnå de nationella kulturmiljömålen och hur kulturmiljöfrågor tar plats i
den regionala utvecklingsstrategin.

- Det var intressant att få ta del av hur länsstyrelsen tillsammans med andra
aktörer gör för att strategin också ska ge konkreta avtryck, kommenterade
Alice Bah Kuhnke med anledning av länsstyrelsens presentation.

Att arbeta tvärsektoriellt och att föra breda dialoger med lokala aktörer är
några av de byggstenar som länsstyrelsen sett som framgångsfaktorer för
arbetet.

Ministerns besök på länsstyrelsen i Kronoberg är ett led i arbetet med den
planerade kulturarvspolitiska propositionen.
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Artikel från Kulturdepartementet

Näthat – ett hot mot det
demokratiska samtalet
Publicerad 14 oktober 2016 Uppdaterad 14 oktober 2016

Kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke och
statssekreterare Per Olsson Fridh bjöd den 5 oktober in
till ett samtal om näthat. Rundabordssamtalet är det
femte i en serie på temat ”Samling mot hot och hat”. De
kunskaper och erfarenheter som kommer fram ska
användas i arbetet för att förebygga hot och hat och
värna det demokratiska samtalet.
Aktörer med kunskaper och erfarenheter kring frågor om näthat, men med
olika utgångspunkter och perspektiv, fanns representerade vid mötet.
Deltagarna kom bland annat från myndigheter, civilsamhälle och
forskningsvärlden. Syftet med samtalet var att diskutera näthatet ur olika
perspektiv och ta del av deltagarnas syn på vad som mer behöver göras i det
förebyggande arbetet mot näthat.

Underlag till handlingsplan

- Vi är flera i regeringen som har ansvar för frågor som rör hot och hat – mitt
ansvar gäller det förebyggande arbetet. Många insatser pågår redan idag,
men jag vill veta vad ni tror behövs för att arbetet ska bli mer systematiskt,
sa kultur- och demokratiministern som inledning till diskussionerna kring
bordet.

Regeringen kommer under 2017 att presentera en handlingsplan i syfte att
inleda ett mer systematiskt arbete för att förebygga hot och hat bland
centrala aktörer för det demokratiska samtalet som förtroendevalda,
journalister och kulturskapare. Ambitionen är att se hatet ur ett bredare
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perspektiv: i det offentliga rummet, på nätet och i sociala medier.

- Det förebyggande arbetet ligger nära arbetet mot rasism, extremism och
könsstereotypa normer och värderingar. Regeringen har t.ex. nyligen gett
Statens medieråd i uppdrag att kartlägga skyddet av barn och unga på
internet när det gäller rasism, liknande former av fientlighet, hatbrott och
extremism. Nu vill vi fånga upp era erfarenheter i Kulturdepartementets
fortsatta arbete med att förebygga näthat, sa statssekreterare Per Olsson
Fridh.

Vuxnas ansvar lyftes

Näthat är ett välkänt fenomen och deltagarna i samtalet kunde berätta om
många tidigare och pågående insatser, särskilt när det gäller olika typer av
stödmaterial och verktyg för att stärka barn och unga i sin vardag online.
Samtidigt var ett återkommande tema under samtalet vikten av att vuxna
kommunicerar mer med barn och unga om nätet. En ny undersökning från
Novus visar också att många barn och unga vill prata mer om livet på nätet
med vuxna.

Ett återkommande ämne var skolans roll och ansvar när det gäller det
förebyggande arbetet. Men även i öppna fritidsverksamheter, i föreningslivet
och hemma måste det finnas vuxna som är rustade att ta diskussioner om
svåra ämnen och som stöttar barn i deras medievardag. Även vikten av att
uppmärksamma barn och unga som kan vara särskilt utsatta, exempelvis
unga personer med kognitiva funktionsnedsättningar, lyftes fram.

Situationen för journalister som är särskilt utsatta för hot och hat uttrycktes
som akut. Därför diskuterades behovet av direkta insatser, men också vikten
av de långsiktiga perspektiven i det förebyggande arbetet. Andra frågor som
togs upp var bland annat ursprunget till hat och hot, värderingar och etik,
behovet av forskning och vikten av ett genusperspektiv.

De som deltog vid rundabordssamtalet kom från Statens medieråd,
Myndigheten för ungdoms- och civilsamhällesfrågor, Skolinspektionen,
Datainspektionen, Surfa Lugnt, Internetstiftelsen i Sverige, Nätaktivisterna
och Institutet för Juridik och Internet. Dessutom deltog forskare från Umeå
universitet, Lunds universitet, Linnéuniversitetet samt en journalist och
författare.

Ett samtal återstår



Detta rundabordssamtal var det femte i en serie på temat ”Samling mot hot
och hat”. De tidigare har handlat om hot och hat riktat mot förtroendevalda,
journalister, kulturskapare och kulturinstitutioner. Nästa samtal, som också
är det sista i serien, kommer att handla om unga kvinnors erfarenheter av att
vara opinionsbildare.



Artikel från Kulturdepartementet

Regeringen bjöd in till
uppstartsmöte för romsk
inkludering
Publicerad 07 oktober 2016 Uppdaterad 07 oktober 2016

Regeringen antog 2012 en strategi för romsk
inkludering, där målet är att den rom som fyller 20 år
2032 ska ha likvärdiga möjligheter i livet som den som
inte är rom. Den tjugoåriga strategin är nu inne på sitt
femte år. En hel del initiativ och åtgärder har
genomförts men mycket arbete återstår.
Arbetet med att genomföra strategin har gått nu in i en ny fas. Regeringen
har avsatt 58 miljoner kronor för arbetet 2016–2019 och flera insatser har
beslutats under våren. Syftet med uppstartsmötet var att samla de aktörer
som kommer att vara viktiga för arbetet de närmaste åren så att de får en
gemensam bild av det arbete som väntar. Alla behövs för att nå framgång.

Romsk delaktighet centralt i arbetet

Bland deltagarna på mötet fanns bland andra Regeringskansliets romska
referensgrupp som tillsammans med de romska företrädare som verkar på
regional och lokal nivå är centrala aktörer i arbetet med strategin. Kultur-
och demokratiminister Alice Bah Kuhnke som bjudit in till uppstartsmötet
poängterade i sitt inledningstal hur viktigt det är med romsk delaktighet och
inflytande för att nå framgång i arbetet:

- Jag ser tre utgångspunkter för arbetet framöver, att fler romer på ett
tydligare sätt måste vara involverade i arbetet, att vi måste använda oss av
erfarenheter och kunskap från arbetet hittills, och att fler flickor och kvinnor
i arbetet med romsk inkludering behöver involveras i arbetet för att
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säkerställa att insatserna kommer dem till del.

Ministern underströk också betydelsen av att arbetet fortsätter framåt.

- Först hade vi pilotkommunerna, nu har vi utvecklingskommunerna. Nu är
det allvar. Vi vill ha resultat, sa ministern och fortsatte; Vi har tagit små steg
framåt men nu måste vi ställa högre krav för att vi ska kunna bli ännu bättre.

Pilotkommunerna delade sina erfarenheter

I ett efterföljande panelsamtal delade pilotkommunerna Göteborg,
Helsingborg och Linköping med sig av sina erfarenheter. Representanter från
Göteborg berättade att det fanns en stor politisk enighet i kommunen att
arbetet med romsk inkludering är viktigt. Men det fanns ett misstroende
mellan romer och andra i kommunen som de behövde komma tillrätta med.
Arbetet har lett till att kommunstyrelsen nu har gett ett uppdrag att ta fram
förslag om former för ett permanent samrådsförfarande.

Linköpings kommun berättade bland annat om hur de köpte in en
föreningsutbildning som ett sätt att stödja romska organisationer och
samtidigt hitta företrädare för de romska grupperna att samråda med.

Helsingborg berättade om sitt samarbete med föreningen Vorta Drom och om
hur brobyggarna i kommunen, som både arbetat operativt i skolorna men
också mer strategiskt mot lärare, rektorer och politiker, har bidragit till
romskt deltagande i arbetet men också till ökad kunskap om den romska
historien i kommunen.

Myndigheterna ger stöd

En hel del kunskap och informationsmaterial har tagits fram i arbetet med
strategin för användning på lokal nivå. Skolverket presenterade delar av sitt
material för arbetet med nationella minoriteter och Socialstyrelsen berättade
om sitt uppdrag att utbilda socialtjänsten utifrån det material om bemötande
och ett inkluderande arbetssätt som myndigheten har tagit fram.

Involvera kvinnor och unga i arbetet

En utmaning i genomförandet av strategin är att involvera fler kvinnor och
unga i arbetet. Marcela Kovacsova från föreningen Trajsko Drom berättade
om projektet "Rättigheter med stil". Projektet syftar till att stärka romska



kvinnors kapacitet att själva bevaka sina rättigheter och att öka modet att
våga agera. Ett mervärde är att romsk klädkultur lyfts fram och bevaras.
Föreningen sprider också kunskap till myndigheter och organisationer om
den romska gruppen.

Erland Kaldaras från Romska ungdomsförbundet berättade om föreningens
arbete och menade att det är viktigt att ha med föräldrar och andra vuxna
när man jobbar med ungdomar för att arbetet ska nå framgång. Förbundet
har arbetat med jämställdhetsprojekt för att synliggöra skillnader i hur vi ser
på tjejer och killar men också med ökat inflytande för tjejer. Man utbildar
också hälsoinspiratörer som har fokus på kvinnohälsa och har inrättat en
studentfond som ger stöd till unga att klara skolan.

Romska ungdomsförbundet framhöll att det civila samhällets roll är att ge
människor möjlighet att ta ansvar. Organisering gör att individer växer. Det
är därför viktigt med stöd från myndigheterna. Både Myndigheten för
ungdoms- och civilsamhällesfrågor och Kulturrådet deltog i samtalet och
kunde berätta om deras delvis nya uppdrag att stöda romska organisationer
både finansiellt och på andra sätt.

Utvecklingskommunerna tar arbetet vidare

Alice Bah Kuhnke sammanfattade dagen med att det är viktigt att bygga på
de erfarenheter och framgångsfaktorer som vi hittills har sett. Regeringen
kommer att följa arbetet i de nya utvecklingskommunerna särskilt under de
kommande åren. Det finns en viss otålighet att komma igång nu och det är
viktigt att inte tappa fart.

Ministern berättade också att riksdagen har uttalat ett stort stöd för arbetet
med romsk inkludering. Regeringskansliet rapporterar även om arbetet till
Europakommissionen som följer upp arbetet med romsk inkludering i EU:s
medlemsländer.



Artikel från Kulturdepartementet

Arbetsgivaren har ett stort ansvar
för att förebygga utsatthet på
kulturinstitutionerna
Publicerad 29 september 2016 Uppdaterad 29 september 2016

Kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke bjöd
den 21 september in representanter från olika
kulturinstitutioner till ett samtal om hot och hat som
riktas mot dessa institutioner. Rundabordssamtalet är
det fjärde i en serie på temat ”Samling mot hot och hat”.
De kunskaper och erfarenheter som kommer fram ska
användas i arbetet med att ta fram en handlingsplan.
Kultursinstitutioner som bibliotek, museer, scenkonst- och andra konst- och
kulturarvsverksamheter fanns representerade vid mötet som var ett viktigt
led i regeringens fortsatta kunskapsinsamlande. Kunskapen på området
kommer idag från fackförbundet DIK som har gett ut en rapport om
arbetsmiljön biblioteken.

Mer kunskap behövs inför arbetet med en
handlingsplan

- Det här är ett viktigt samtal. Vi behöver fånga upp vad som händer i
samhället när det gäller hot och hat. Under 2017 ska vi i regeringen ta fram
en handlingsplan för att värna det demokratiska samtalet mot hot och hat, sa
kultur- och demokratiministern som inledning till diskussionerna kring
bordet.

Senare i höst presenterar Myndigheten för kulturanalys en rapport om hur
arrangörer och uppdragsgivare till konstnärer och författare som t.ex.
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gallerier, utställningshallar, bibliotek och förlag, hanterar hot. Även de
centrala museerna har svarat på frågor om i vilken utsträckning de har
upplevt hot eller trakasserier. Rapporten blir den första i sitt slag.

Gunnar Myrberg, Myndigheten för kulturanalys, presenterade preliminära
resultat från rapporten. Några reflektioner var att otrygga arbets- och
anställningsvillkor är ett grundproblem, att anställda på kulturinstitutioner
påverkas, att det finns ett stort engagemang men bristande resurser samt att
det finns en möjlig spänning mellan säkerhetstänk och ideal om öppenhet
och inkludering.

Arbetsgivaransvar lyftes fram

Flera runt bordet tog upp det ansvar som arbetsgivaren har. Det kan handla
om riskbedömningar, säkerhetsåtgärder och om att i ledarskapet kunna
hantera oro hos personalen.

De exempel på hot och hat som deltagarna berättade om belyste att det
skiljer sig en del mellan olika verksamheter, t.ex. om det är i storstad eller på
mindre orter, om det är en stor institution med större resurser eller mindre,
om det handlar om anställd personal eller om verksamhet som drivs ideellt.

Gemensam nämnare är dock engagemanget att vara en aktiv part i det
demokratiska samtalet och för yttrandefriheten samt att vara delaktig i
samtidsfrågor. Kulturinstitutionernas utsatthet, som också beskrivdes i
termer av ett uppskruvat debattklimat, drabbar inte minst verksamheter som
arbetar utifrån kritiska perspektiv och för en ökad samtidsrelevans. I det
sammanhanget lyfte flera deltagare fram risken för självcensur.

De kulturinstitutioner som deltog vid rundabordssamtalet var: Västerbottens
museum, Malmö museer, Folkets hus och parker, Svensk biblioteksförening,
Sveriges Hembygdsförbund, Fackförbundet DIK, Myndigheten för
kulturanalys, Riksförbundet Sveriges museer, Nätverket Klister, Kulturhuset
Stadsteatern, Statens Historiska museer, Svensk scenkonst, Statens kulturråd
samt Stockholms stadsbibliotek.

Fler samtal i höst

Detta rundabordssamtal är det fjärde i en serie på temat "Samling mot hot
och hat". De tidigare har handlat om hot och hat riktat mot förtroendevalda,
journalister och kulturskapare. Nästa samtal kommer att handla om näthat.



Artikel från Kulturdepartementet, Utbildningsdepartementet

Läsdelegation tillsätts för att främja
barns och ungas läsande
Publicerad 22 september 2016 Uppdaterad 23 september 2016

Utbildningsminister Gustav Fridolin och kultur- och
demokratiminister Alice Bah Kuhnke presenterade
direktiven till en Läsdelegation vid Bokmässan i
Göteborg den 22 september. Ordförande för
delegationen blir stadsbibliotekarie Katti Hoflin.
Regeringen genomför flera satsningar för att främja ökat läsande. Inom Hela
Sverige läser med barnen samlas alla aktörer som genomför lässatsningar
under ett paraply. Det blir den nya Läsdelegationens uppdrag att kartlägga
och samordna läsfrämjande insatser inom skola, kultur, idrott och
föreningsliv.

Syftet med Läsdelegationens uppdrag är att bidra till att ge alla barn och
ungdomar mer likvärdiga förutsättningar för en fullgod läsförmåga och
lustfyllda läsupplevelser.

Barn, unga och unga vuxna läser allt mindre och internationella
undersökningar visar att läsförmågan bland barn och unga har försämrats.
Regeringen anser att det är oroande eftersom god läsförmåga har stor
betydelse för både individen och samhället som helhet.

– Katti Hoflin är som klippt och skuren för det här uppdraget. Hon är driven,
kunnig och tar plats i debatten för att fler barn och unga ska lockas att läsa
mer, säger Alice Bah Kuhnke.

– Läsförståelse är grundläggande för allt lärande. Och det finns inga
genvägar. Vi måste ha mer läsning i skolan, föräldrar måste läsa mer med
sina barn och barn måste få fler tillfällen att själv upptäcka läsningen. Allt
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och alla behövs. Delegationen kommer samla Sverige med målet att jobba
tillsammans för att stärka läsning. Det är en helt avgörande uppgift för vår
framtid, som demokrati och kunskapsekonomi, säger Gustav Fridolin.

Katti Hoflin som är stadsbibliotekarie i Stockholm blir ordförande för
Läsdelegationen.

– Regeringen har bett mig leda den här delegationen och det tycker jag är
modigt. Vi behöver hitta nya vägar till barnen, så att de längtar efter att läsa,
inte tvingas till det. Nu ska arbetet bli konkret i hela landet. Det är en stor
uppgift men det känns jättebra, kommenterar Katti Hoflin.

Delegationens arbete ska pågå till och med juni 2018.



Artikel från Kulturdepartementet

Ny lässatsning ska få fler barn och
unga att läsa
Publicerad 22 september 2016 Uppdaterad 22 september 2016

Regeringen satsar totalt 60 miljoner kronor under fyra år
på läsfrämjande insatser inom kulturområdet.
Satsningar görs även inom skolans område. Syftet är att
förbättra läsförmågan och öka läsningen bland barn
och ungdomar i hela landet. Satsningarna ingår i
budgetpropositionen för 2017 som bygger på en
överenskommelse mellan regeringspartierna och
Vänsterpartiet.
Betydelsen av läsförståelse och förmåga att tillgodogöra sig skriftlig
information kan knappast överskattas. Genom läsningen lär vi oss att förstå
andras tankar, reflektera, dra slutsatser och argumentera. Redan från tidig
ålder är litteratur och läsupplevelser viktiga för att bygga upp språket och
läsförmågan.

Även om läsvanorna är stabila för den svenska befolkningen som helhet
finns oroande tendenser. Det finns stora skillnader mellan olika
befolkningsgrupper och andelen unga som läser regelbundet minskar. Vidare
har svenska elevers läsförmåga försämrats markant på ganska kort tid. På
området läsfrämjande föreslår regeringen därför följande satsningar:

Bokstart

Den läsfrämjande insatsen Bokstart som Statens kulturråd tagit initiativ till
förstärks med 10 miljoner kronor årligen 2017–2020. Förstärkningen innebär
att satsningen kan utvidgas till att omfatta fler regioner och att satsningen på
ett tydligare sätt också kopplas till förskolan. Bokstart är ett samarbete
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mellan barnhälsovård och folkbibliotek i syfte att stimulera små barns
språkutveckling. Satsningen byggdes under 2016 ut till att omfatta fem
områden i olika delar av landet.

Läslov

Regeringen föreslår att 5 miljoner kronor årligen 2017–2020 tillförs för
läsfrämjande insatser under skollov. För att stötta läsrörelsens initiativ
"Läslov vecka 44" vill regeringen bland annat stödja läsfrämjande aktiviteter
inför och under skollov. Det finns också behov av litteratur- och
läsfrämjande insatser på de nationella minoritetsspråken.

Hela Sverige läser med barnen

Regeringen har tillsatt en delegation med uppdrag att inom ramen för
satsningen "Hela Sverige läser med barnen" samla de insatser för
läsfrämjande som görs både inom och utanför skolan. Syftet är att bidra till
att ge alla barn och ungdomar mer likvärdiga förutsättningar för en fullgod
läsförmåga och att stimulera lusten till läsning.



Artikel från Kulturdepartementet

Fortsatt arbete för ett Sverige som
håller ihop – regeringen satsar
132 miljoner kronor
Publicerad 20 september 2016 Uppdaterad 20 september 2016

Regeringen kraftsamlar för det öppna och demokratiska
samhället. I 2016 års ekonomiska vårproposition
presenterades satsningar inom ramen för ett Sverige
som håller ihop. Arbetet fortsätter med fler insatser för
ett samhälle med öppna mötesplatser, mer lokalt
kulturutbud och ett förstärkt civilsamhälle, men även
åtgärder mot diskriminering, extremism och hot och hat.
Totalt satsas 132 miljoner kronor i budgetpropositionen
för 2017 och i höständringsbudgeten för 2016.
Satsningarna ingår i budgetpropositionen för 2017 och
höständringsbudgeten 2016 som bygger på en
överenskommelse mellan regeringspartierna och
Vänsterpartiet.
Regeringen möter de utmaningar som Sverige står inför med förstärkta
satsningar för ett öppet och demokratiskt samhälle. Ett Sverige med ökade
klyftor och ökad segregation riskerar att polariseras allt mer när mötesplatser
och kontaktytor mellan olika människor försvinner.

Vårt land kännetecknas av pluralism och mångfald och har en stor resurs i
detta, men är samtidigt sårbart för misstro mellan grupper. Denna misstro
kan också utnyttjas av rasistiska och våldsbejakande extremistiska rörelser.

De som gör sina röster hörda, till exempel journalister, förtroendevalda och
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kulturutövare, utsätts alltför ofta för hat och hot. Den hårdnande
samtalstonen riskerar att tysta röster som inte ska tystas, och
medieutvecklingen medför att allt fler mediekonsumenter befinner sig i
informationsbubblor där den egna åsikten bara bekräftas och sällan utmanas.

Satsningar för ett Sverige som håller ihop

För att bromsa utvecklingen mot ett mer splittrat samhälle satsar regeringen
på ett Sverige som håller ihop. Satsningarna syftar bland annat till att
förbättra tillgången till förenings- och samlingslokaler särskilt i
socioekonomiskt utsatta områden, till att öka kunskapen om våldsbejakande
extremism och radikalisering och hur detta kan förebyggas, samt till att
stärka barn och unga som medvetna och kritiska medieanvändare.

Budgetpropositionen för 2017 innehåller också en handlingsplan för att
värna det demokratiska samtalet mot hot och hat. Det offentliga rummet
behöver värnas mot näthat. Journalister, politiker och kulturutövare ska
kunna verka utan att utsättas för hot och hat. I Höständringsbudgeten tillförs
det civila samhället och trossamfunden 35 miljoner kronor för att förstärka
organisationernas verksamheter riktade till asylsökande och för nyanländas
etablering.

Även satsningar på kulturområdet syftar till ett sammanhållet och öppet
Sverige. Bland annat föreslår regeringen att Statens historiska museer och
Statens museer för världskultur tillförs medel för att få bättre förutsättningar
att arbeta för en kunskapsbaserad och reflekterande historieskrivning. Vidare
föreslås att kultursamverkansmodellen förstärks för att fler i Sverige ska få
tillgång till ett fritt och vitalt kulturliv.



Artikel från Kulturdepartementet

Regeringen satsar på bättre villkor
för kulturen
Publicerad 20 september 2016 Uppdaterad 20 september 2016

I budgetpropositionen för 2017 satsar regeringen på
bättre villkor för kulturen genom att stärka scenkonsten
och höja biblioteksersättningen. Syftet med regeringens
utökade satsningar är att ge mer kultur för fler i hela
landet. Satsningarna ingår i budgetpropositionen för
2017 som bygger på en överenskommelse mellan
regeringspartierna och Vänsterpartiet.

259 miljoner kronor till stärkt musik i hela landet

Regeringen stärker scenkonsten med totalt 259 miljoner kronor under 2017–
2020. Förstärkningen syftar till att det ska finnas ett fortsatt brett utbud av
musik av hög kvalitet och god tillgänglighet till musikverksamheter i hela
landet. Kulturen kan därmed nå fler. Huvuddelen av förstärkningen kommer
att fördelas inom kultursamverkansmodellen. Både Statens kulturråd och
landstingen ska därför uppmärksamma musikområdet i sin bidragsgivning.
En del av förstärkningen kommer även att fördelas till Kungliga Operan och
Drottningholms Slottsteater.

Utöver musiksatsningen stärker regeringen hela kultursamverkansmodellen
med totalt 120 miljoner kronor under 2017–2020.

Bättre villkor för kulturskapare

Regeringens överenskommelse med upphovsmännens organisationer innebär
en betydande förstärkning av biblioteksersättningen även 2017. En höjning
av ersättningen gjordes också 2016.
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För 2017 beräknas den totala biblioteksersättningen uppgå till cirka 156,8
miljoner kronor, vilket är en höjning med 7,8 miljoner kronor jämfört med
2016. Jämfört med 2016 kommer anslaget till ersättningar och bidrag till
konstnärer att höjas med nära 15 miljoner kronor under nästa år. Totalt
kommer anslaget att uppgå till 395,5 miljoner kronor.

De enskilda kulturskaparna är viktiga delar av kulturlivet. För att behålla ett
levande och vitalt kulturliv är det viktigt att kulturskapare kan arbeta under
rimliga villkor. Regeringen ser ett fortsatt behov av att analysera och se över
kulturskaparnas villkor.



Artikel från Kulturdepartementet

Ett levande och gemensamt
kulturarv
Publicerad 19 september 2016 Uppdaterad 19 september 2016

Budgetpropositionen för 2017 innehåller flera
satsningar och reformer som värnar ett öppet och
tillgängligt kulturarv. Bland annat föreslås att resurser
tillförs såväl digitalisering av det svenska filmarvet som
flera museer i syfte att främja demokrati och skapa ökad
delaktighet. Satsningarna ingår i budgetpropositionen
för 2017 som bygger på en överenskommelse mellan
regeringspartierna och Vänsterpartiet.
Grundtanken i regeringens kulturarvspolitik är att kulturarvet är i ständig
utveckling och formas av människor tillsammans. Alla ska ha rätt att vara
med och forma kulturarvet. Tillsammans med andra reformer, bland annat
inom kulturområdet, ska även kulturarvspolitiken bidra till ett inkluderande
Sverige som håller ihop.

Museimyndigheter främjar demokratin

Statens historiska museer och Statens museer för världskultur tillförs vardera
4 miljoner kronor per år under fyra år för att få bättre förutsättningar att
arbeta för en kunskapsbaserad och reflekterande historieskrivning.
Människors historiebruk och användning av kulturarvet är en viktig kraft i
den demokratiska samhällsutvecklingen. Vårt samhälle kan idag beskrivas
som allt mer polariserat. Det är därför angeläget att de statliga museerna har
resurser att bidra till ett Sverige som håller ihop.

Det civila samhället inom kulturarvsområdet ska
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kunna söka nya stöd

Regeringen utvecklar och förstärker bidraget till kulturmiljövård för att
möjliggöra stöd till det civila samhällets aktörer inom kulturarvsområdet, till
exempel inom hembygdsrörelsen. Det civila samhällets engagemang är en
viktig förutsättning för att nå ut till många och i hela landet. Bidraget tillförs i
detta syfte tre miljoner kronor årligen under fyra år.

En utökad satsning på ett mer tillgängligt filmarv

Den pågående satsningen på digitalisering av filmarvet förstärks med 2,5
miljoner kronor från och med 2017. Redan har totalt 141 filmer digitaliserats
från 2014 till och med 2015. Tack vare digitaliseringen kan fler filmer ur det
gemensamma filmarvet visas både i Sverige och utomlands, samt bevaras för
framtiden.

Statens museer för världskulturs arbete med hotat
kulturarv

Statens museer för världskultur får 1,3 miljoner kronor från och med 2017
för att utveckla ett långsiktigt arbete som främjar skydd av hotat kulturarv i
bland annat Syrien och Irak. På grund av pågående internationella konflikter
sker utbredd förstörelse av ovärderliga lämningar och illegal handel med
kulturföremål. Statens museer för världskultur har upparbetade kontakter
med internationella aktörer och goda möjligheter att utveckla detta arbete.



Artikel från Kulturdepartementet

Regeringen satsar på mer lokal
kultur i hela landet
Publicerad 16 september 2016 Uppdaterad 16 september 2016

Regeringen föreslår att totalt 120 miljoner kronor under
fyra år tillförs Kultursamverkansmodellen, en modell
som ger landstingen ett utökat ansvar att fördela vissa
statliga bidrag till lokal och regional kulturverksamhet.
Syftet med den satsningen är att skapa ett mer jämlikt
kulturutbud i hela landet och ge fler tillgång till kultur.
Satsningen ingår i budgetpropositionen för 2017 som
bygger på en överenskommelse mellan
regeringspartierna och Vänsterpartiet.
Tillgång till ett fritt och vitalt kulturliv är en förutsättning för ett öppet
samhälle som främjar delaktighet och demokrati. Det är en bärande idé för
regeringens samhällsbygge att kulturlivet behöver vara tillgängligt för fler
och i hela landet.

Regeringen anser att en förstärkning av kulturen lokalt och regionalt, både
inom ramen för de regionala institutionernas verksamhet och inom det fria
kulturlivet, även är viktigt mot bakgrund av den växande klyftan mellan
storstad och land.

Regeringen föreslår därför att Kultursamverkansmodellen förstärks med 30
miljoner kronor per år under 2017–2020. De tillförda resurserna ska gå till
mer regional och lokal kultur och ge ökade möjligheter till regionala
prioriteringar och variationer i kulturutbudet.
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Artikel från Kulturdepartementet

Mer film till fler
Publicerad 16 september 2016 Uppdaterad 16 september 2016

Regeringen föreslår nya satsningar för att mer film ska
nå fler. Genom att avskaffa granskningsavgifterna,
förstärka satsningen på digitalisering av filmarvet med
2,5 miljoner kronor årligen och öka filmstödet med 20
miljoner kronor från och med 2019 tar regeringen
ytterligare ett steg mot det målet. Satsningarna ingår i
budgetpropositionen för 2017 som bygger på en
överenskommelse mellan regeringspartierna och
Vänsterpartiet.
Regeringens mål är att mer film ska nå fler. Svensk film ska vara ett
självklart och tillgängligt val för publiken. Den ska spridas och visas i olika
visningsformer i hela landet. Filmen är en central konstform i det moderna
samhället. Den når ut till de allra flesta oavsett ålder och bakgrund och har
därmed en unik genomslagskraft. Med sitt uttryck bidrar filmen både till att
beskriva och utmana samtiden – till att underhålla och ifrågasätta.

Granskningsavgifterna avskaffas

För att mer film ska nå fler vill regeringen under 2017 avskaffa de så kallade
granskningsavgifterna. Regeringen aviserar i budgetpropositionen att ett
sådant förslag kommer att lämnas under hösten 2016. När avgifterna
försvinner kommer filmdistributörernas kostnader att minska med 3-4
miljoner kronor om året. Det frigör resurser som filmbranschen kan använda
till annat, till exempel ökade insatser för lansering av film eller för
investeringar i produktion av ny film. Genom att avskaffa avgifterna blir det
också möjligt för distributörerna att låta fler filmer åldersklassificeras.
Framför allt små distributörer med smalare filmer har inte alltid haft
ekonomiska möjligheter att låta åldersklassificera sina filmer. Om fler filmer
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lämnas in för klassificering kan också fler filmer bli tillgängliga för barn och
unga under 15 år.

I dag betalas granskningsavgifterna av filmdistributörerna för att Statens
medieråd ska sätta åldersgränser på de filmer som ska visas på biograf för
barn under 15 år.

Ett mer tillgängligt filmarv

Regeringen föreslår att den pågående satsningen på digitalisering av
filmarvet förstärks med 2,5 miljoner kronor årligen från och med 2017. På
samma sätt som ny film kan ge nya insikter om samtiden kan filmerna ur det
gemensamma filmarvet ge värdefulla inblickar i andra tiders liv, värderingar
och frågeställningar. Därför är det viktigt att det digitaliserade filmarvet
bevaras på ett långsiktigt sätt och kan visas för fler både i Sverige och
utomlands.

Ökat filmstöd

Den nya filmpolitiken föreslås förstärkas genom att ytterligare 20 miljoner
kronor årligen avsätts i filmstöd från och med 2019. Att skapa film tar tid.
Det kräver långsiktighet och stabila ekonomiska villkor.



Artikel från Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke firade
Hembygdens helg på Skansen
Publicerad 12 september 2016 Uppdaterad 12 september 2016

Kulturminister Alice Bah Kuhnke besökte Skansen när
Sveriges hembygdsförbund firade 100-årsjubileum i
augusti 2016.
När hembygdsförbundet firade 100-årsjubileum på Skansen i Stockholm
gjorde kultur- och demokratiministern ett besök på friluftsmuseet som ett led
i arbetet med den planerade kulturarvspolitiska propositionen. Syftet med
besöket var att lyssna till och ta del av kunskap från representanter från
hembygdsföreningar från hela landet.

Generalsekreterare för Sveriges Hembygdsförbund, Jan Nordwall guidade
Alice Bah Kuhnke mellan de regionala hembygdsförbunden som visade upp
verksamheter och sysslor i gårdarna.

Kulturministern besökte flera aktiviteter och samtalade med de
medverkande, bland annat i Delsbogården från Hälsingland som hade ett 15-
tal hälsingar på plats, bland annat riksspelman Britt-Marie Swing, liksom
skräddare, knypplerska och knivmakare. 
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Artikel från Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke med på
temadag om demokrati och kultur
Publicerad 02 september 2016 Uppdaterad 02 september 2016

Kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke deltog
på temadagen Jämlik scen, som arrangerades av
kulturorganisationen ShareMusic & Performing Arts
torsdagen den 1 september 2016.
 Frågan för dagen var hur en jämlik scen ska kunna bli verklighet, utifrån
olika erfarenheter, bakgrund och funktionsvariationer.

Kultur- och demokratiministern höll ett anförande där hon lyfte upp vikten
av att alla människor ska kunna nyttja sina rättigheter genom att både utföra
och ta del av kultur.

- Regeringen har beslutat att mänskliga rättigheter ska stärkas. Det gäller alla
politikområden och jag behöver få hjälp med de prioriteringar vi behöver
göra. Där spelar Share Music och andra organisationer som står bakom den
här dagen en stor roll, sa Alice Bah Kuhnke.

Efter anförandet deltog kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke
även i ett samtal på scenen med Sanaka Samarasinha, chef för FN-kontoren i
Vitryssland. 

Några av frågorna som diskuterades var på vilket sätt kulturen kan bidra till
de globala utvecklingsmålen och hur ett inkluderande samhälle ska vara.
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Artikel från Kulturdepartementet

Medaljen Illis quorum meruere
labores till tre personer inom
kulturområdet
Publicerad 01 september 2016 Uppdaterad 12 oktober 2016

Regeringen belönar tre personer inom kulturområdet
genom att tilldela dem medaljen Illis quorum meruere
labores. Utdelningarna sker i oktober.
Medaljen Illis quorum meruere labores används för att belöna personliga
insatser på riksplanet för kulturella, vetenskapliga och andra allmännyttiga
ändamål.

De tre personer som belönas är arkeologen och tidigare riksantikvarien
Margareta Biörnstad, Kjersti Bosdotter, tidigare kulturansvarig vid IF Metall
och museichefen vid Statarmuseet Barbro Franckié. Medaljerna överlämnas
av kulturminister Alice Bah Kuhnke den 5 och 12 oktober.

- Vårt kulturarv upprätthålls av människor som med kunskap och
engagemang gör omfattande insatser. De tre personer som belönas har
genomfört extraordinära insatser som kommer oss alla till gagn, säger kultur-
och demokratiminister Alice Bah Kuhnke.

Om mottagarna

Kjersti Bosdotter, tidigare kulturansvarig vid IF Metall, tilldelas medaljen i
guld av tolfte storleken med inskriften Illis quorum meruere labores för
hennes långvariga och omfattande insatser för att främja arbetarkultur och
för att uppmärksamma arbetarrörelsens historia. Kjersti Bosdotter har som
kulturansvarig vid IF Metall lyft fram kulturfrågorna inom arbetarrörelsen,
bland annat genom att se till att förbundet bevarar sin historik, driva olika
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kulturella projekt och sköta kontakten med olika museer. 

Margareta Biörnstad, arkeolog och tidigare riksantikvarie, tilldelas
medaljen i guld av tolfte storleken med inskriften Illis quorum meruere
labores för hennes betydelsefulla insatser för kulturmiljöarbetet i Sverige och
för kulturarvets bevarande runt om i världen. 

Margareta Biörnstad har bland mycket annat arbetat aktivt för utveckla
Birka och Gamla Uppsala till turistmål av hög klass. Efter Balkankrigets slut
initierade hon stiftelsen Kulturarv utan gränser och blev dess första
ordförande. Efter sin pension har hon forskat och publicerade år 2015 boken
Kulturminnesvård i efterkrigstid.

Barbro Franckié, kulturproducent och museichef vid statarmuseet, tilldelas
medaljen i guld av åttonde storleken med inskriften Illis quorum meruere
labores för hennes mångåriga och betydelsefulla engagemang för arbetarnas
historia och för hennes insatser för att lyfta fram och stärka
arbetslivsmuseerna.

Barbro Franckié har sammantaget gjort väsentliga insatser för att lyfta fram
och stärka arbetslivsmuseerna. Genom att uppmärksamma Franckiés gärning
uppmärksammas också betydelsen av arbetslivsmuseerna generellt.



Artikel från Kulturdepartementet

Samråd med nationella minoriteter
om kulturarv
Publicerad 31 augusti 2016 Uppdaterad 31 augusti 2016

I slutet av augusti bjöd Per Olsson Fridh,
statssekreterare hos kultur- och demokratiminister Alice
Bah Kuhnke, in representanter från Sveriges nationella
minoriteter till Kulturdepartementet för ett så kallat
samråd inför regeringens kommande proposition om
kulturarvsfrågor.
För regeringen är det angeläget att ta tillvara på den kompetens och kunskap
som de nationella minoriteternas organisationer besitter, inte minst inom
kulturarvsområdet. Kulturarvspolitiken är ett viktigt politikområde för
regeringen

- Det är i den här politiken som vi berättar våra historier. Berättelserna väver
vi ihop med föremål , platser och bakgrunder för att kunna tala om vilken
relation vår historia har med vår nutid - och därmed också med vår framtid,
sa Per Olsson Fridh och fortsatte:

- Utan att sudda ut skillnader och gränser så måste vi ha en kulturarvspolitik
som kan lyfta fram olikheter och bygga broar. Vi vill forma en
kulturarvspolitik som kan visa att Sverige är ett land som består av alla oss
som bor här, oavsett vilka språk vi talar och vilka berättelser vi bär med oss.

Frågeställningarna som låg till grund för samtalet var: Hur ser ni på
utvecklingen på kulturarvsområdet? Börjar kulturarvsfrågor bli en
angelägenhet för fler? Hur tycker ni att staten ska utforma sin politik på
kulturarvsområdet?

Mötet mellan organisationerna och statssekreterare Per Olsson Fridh är ett
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led i arbetet att samla in tankar och åsikter om hur de nationella
minoriteterna ser på kulturarvsfrågor och statens insatser på området.

De nationella minoriteterna i Sverige är samer, judar, romer, sverigefinnar
och tornedalingar.



Artikel från Kulturdepartementet

Diskussion om museers roll i
samhället
Publicerad 23 augusti 2016 Uppdaterad 23 augusti 2016

Kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke
besökte Historiska museet i Stockholm den 18 augusti.
Syftet med besöket var att hämta in kunskap om och
diskutera museers roll i samhället, som ett led i arbetet
med den kommande kulturarvspropositionen.
Maria Jansén, överintendent vid myndigheten Statens historiska museer och
museichef för Historiska museet inledde med att berätta om den strategiska
förändringsplan som Statens historiska museer har arbetat fram, som bland
annat berör hur museer kan göra för att ta en mer aktiv roll i samhället.

Hur den förändringen märks rent praktiskt i utställningarna kunde
museipedagogen Anna Westerberg Davidson visa och berätta om under en
kort rundvandring innan det var dags för ett rundabordssamtal på temat
"kulturarvets betydelse i samhället".

En viktig fråga som diskuterades var vikten av att våga, inte minst vad gäller
hur historia och kulturarv används. Kultur- och demokratiminister Alice Bah
Kuhnke uppmanade särskilt museerna att delta mer aktivt i det offentliga
samtalet.

– Museerna har en viktig roll att spela när det gäller vår gemensamma
historia, kulturarv och demokratiutveckling. Utifrån era roller och kunskaper
- våga ta debatten! Vi i vår tur ska se till att skapa strukturer som ger
förutsättningar för modiga institutioner och organisationer, sa Alice Bah
Kuhnke.

Förutom representanter från myndigheten Statens historiska museer
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(SHMM) deltog även Niklas Cserhalmi från Arbetets museum i Norrköping
och Christer Falk från Stockholms Länsmuseum, samt Dilsa Demirbag-Sten,
verksamhetsansvarig vid Berättarministeriet.



Artikel från Kulturdepartementet

Regeringen stärker uppföljningen
av demokratin
Publicerad 17 augusti 2016 Uppdaterad 17 augusti 2016

En rapport från SOM-institutet om hur demokratin
utvecklas mellan valen visar att befolkningens intresse
för politik ligger på en hög nivå.
Av den vuxna befolkningen är 63 procent mycket eller ganska intresserade
av politik. År 2014 och 2015 uppvisar de högsta nivåerna av politiskt
intresse sedan mätningarna påbörjades 1986. Under år 2015 diskuterade 37
procent av befolkningen politik minst en gång i veckan. Det är den högsta
nivån sedan mitten av 1990-talet.

Rapporten Svenska demokratitrender, som tagits fram av forskarna Sofia
Arkhede och Henrik Ekengren Oscarsson vid Göteborgs universitet,
redovisar bland annat hur svenska folkets förtroende för demokratin och
dess institutioner ser ut, hur nöjd befolkningen är med demokratins sätt att
fungera, synen på möjligheterna att påverka demokratiska beslut, graden av
politiskt intresse och medlemskap i partier och ideella föreningar.

Viktigt kunskapsunderlag

De allra flesta i befolkningen är nöjda med hur demokratin fungerar i
Sverige, men andelen som är mycket eller ganska nöjda minskade relativt
tydligt mellan 2014 och 2015 från 77 till 69 procent. Det är den lägsta nivån
sedan 2005.

- Tidigare har vi haft valdeltagandet som ett tydligt mått på tillståndet i
demokratin. Genom den här rapporten får vi även grepp om vad som händer
bland medborgarna mellan valen och om förtroendet för demokratins
institutioner ökar eller minskar, säger Per Olsson Fridh, statssekreterare på
Kulturdepartementet och fortsätter:
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- Den här nya uppföljningen av hur demokratin utvecklas ger oss politiker ett
betydligt bättre beslutsunderlag än vad vi haft tidigare.

Han får medhåll av Daniel Wohlgemuth, ämnessakkunnig i demokratifrågor
på Kulturdepartementet, som understryker vikten av ett bra
kunskapsunderlag för att följa hur demokratin mellan valen utvecklar sig.

- Det är viktigt att inte enbart ta hänsyn till kortsiktiga förändringar från år
till år när slutsatser ska dras. Ett bra kunskapsunderlag, som detta ger oss
möjlighet att överblicka flera decennier, säger Daniel Wohlgemuth.

Minskat förtroende för politiska institutioner

Rapporten visar att befolkningens förtroende för politiska institutioner som
regering, riksdag och kommunfullmäktige har minskat mellan 2014 och
2015.

Andelen i befolkningen som har ett mycket eller ganska stort förtroende för
riksdagen har minskat från 40 procent till 28 procent. Samtidigt har
förtroendet för regeringen minskat från 47 procent till 32 procent och
förtroendet för kommunstyrelserna från 27 till 20 procent. Förtroendet för
riksdag och regering har legat på en högre nivå under perioden 2009 till
2014. I mätningen år 2015 har förtroendet sjunkit till en nivå som motsvarar
den som gällde före 2009.

En regelbunden uppföljning av hur den svenska demokratin mellan valen
utvecklas har tidigare saknats. Därför gav regeringen SOM-institutet vid
Göteborgs universitet ett uppdrag att redovisa ett antal indikatorer som
sammantaget ger en bild av demokratin. Genom att använda SOM-institutets
unika tidsserier kan forskarna i flera fall visa hur den årliga utvecklingen ser
ut under en 30–årig tidsperiod mellan åren 1986 och 2015. Resultatet är
rapporten Svenska demokratitrender och den redovisades för regeringen i
slutet av maj.



Artikel från Finansdepartementet, Kulturdepartementet,
Socialdepartementet, Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Program Pride 2016
Publicerad 26 juli 2016 Uppdaterad 26 juli 2016

Regeringskansliet deltar i Stockholm Pride med en
monter i Pride Park den 27-30 juli. I montern kan
festivaldeltagarna diskutera regeringens hbtq-politik,
ställa frågor om Regeringskansliet som arbetsgivare
samt träffa statsråd och de strategiska myndigheter som
arbetar med hbtq-frågor.

Onsdagen 27 juli

17.00-18.00 Diskutera regeringens politik i hbtq-frågor med Åsa Regnér,
barn-, äldre- och jämställdhetsminister.

17.00–19.30 Vad gör Folkhälsomyndigheten för att hbtq-personer ska ha lika
förutsättningar och möjligheter för att uppnå en god hälsa?

19.30–22.00 Prata med Diskrimineringsombudsmannen om hur de arbetar
med att främja allas lika rättigheter och möjligheter.

Torsdagen 28 juli

15.00 Samtala om hbtq-frågor Per Bolund, finansmarknads- och
konsumentminister samt biträdande finansminister.

16.00 Diskutera hbtq-frågor med Helene Hellmark Knutsson, minister för
högre utbildning och forskning.

16.30–19.00 Vad gör Myndigheten för ungdoms- och civilsamhällesfrågor
kring hbtq och normer?
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18.00 Samtala om hbtq-frågor med Ylva Johansson, arbetsmarknads- och
etableringsminister.

Fredagen 29 juli

14.00–17.00 Vad gör Socialstyrelsen för en mer jämlik vård?

Lördagen 30 juli

14.00–17.00 Prata med Kulturrådet om kulturens möjligheter att synliggöra
och utmana begränsande normer.

Träffa statsminister Stefan Löfven i Regeringskansliets monter.

17.30 Diskutera regeringens politik i hbtq-frågor med Alice Bah Kuhnke,
kultur- och demokratiminister.



Artikel från Kulturdepartementet, Näringsdepartementet,
Socialdepartementet, Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Regeringen på Pride 2016
Publicerad 25 juli 2016 Uppdaterad 26 juli 2016

För tolfte gången deltar Regeringskansliet i Stockholm
Pride. Arbetet för lika rättigheter och möjligheter för
hbtq-personer är en viktig fråga för regeringen, och ett
sätt att sprida kunskap om regeringens strategi är att
medverka i Pride.
– Pride handlar om friheten att få vara precis den man är. Hbtq-personers
mänskliga rättigheter står i fokus och manifesteras under Prideveckan, säger
kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke.

Festivaldeltagarna har möjlighet att träffa flera statsråd samt funktionärer i
Regeringskansliets tält i Pride park. Syftet är att berätta om regeringens
politik när det gäller hbtq-personer, och att informera om Regeringskansliet
som arbetsgivare.

– Regeringen har i veckan presenterat att transpersoner ska inkluderas i
lagen om hets mot folkgrupp. Det är ett viktigt steg för ett samhälle där hbtq-
personer kan leva sina liv, fria! Men arbetet måste konstant ta nya steg,
mycket återstår! Det är regeringens viktigaste budskap, säger kultur- och
demokratiminister Alice Bah Kuhnke.
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Artikel från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet,
Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Ny strategi för Sveriges
humanitära bistånd
Publicerad 14 juli 2016 Uppdaterad 14 juli 2016

Regeringen har gett Sida i uppdrag att ta fram underlag
till en ny strategi för det humanitära biståndet. Det var
en av nyheterna som presenterades under regeringens
pressträff i dag.
Det humanitära biståndet avser akuta insatser, som att rädda liv, lindra nöd
och att upprätthålla mänsklig värdighet hos människor som drabbats av
konflikt.

– Behoven av humanitära insatser har fördubblats sedan 2011, som en följd
av bland annat krig och konflikter i Syrien, Somalia och Afghanistan, sade
Isabella Lövin, minister för internationellt utvecklingssamarbete och klimat.

Pressmeddelande: Regeringen tar första steget mot ny humanitär strategi

Färre ansöker om asyl

Under pressträffen med regeringen redovisade också justitie- och migrations‐
minister Morgan Johansson de senaste migrationssiffrorna. Till och med juni
har drygt 16 000 asylsökande kommit till Sverige, vilket är nästan en
halvering jämfört med samma period i fjol. Antalet ensamkommande barn
var under sex månader 70 procent lägre jämfört med föregående års första
halvår.

Inom EU/EES tog Sverige emot drygt 2 procent av totala antalet asylsökande
i EU, mot omkring 12 procent under 2015.
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Amerikansk inresekontroll på Arlanda

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg berättade att regeringen
beslutat att inresekontrollen till USA ska ske redan på Arlanda. Det innebär
att amerikansk gräns-, tull- och säkerhetskontroll görs redan på Arlanda
istället för vid ankomst till USA. En särskild utredare får i uppdrag att föreslå
hur amerikansk inresekontroll, så kallad preclearance, ska genomföras i
svensk rätt.

– Fler direktlinjer till från Arlanda till USA i kombination med amerikansk
inresekontroll gör Arlanda till den viktigaste flygplatsen i norra Europa. Ett
starkt Arlanda leder till både företagsinvesteringar och fler jobb, sade Mikael
Damberg.

Pressmeddelande: Regeringen utreder preclearance - amerikansk
inresekontroll på Arlanda

Proposition om vildsvin och viltskador

Landsbygdsminister Sven-Erik Bucht redogjorde för att ett tillägg i jaktlagen.
Propositionen Vildsvin och viltskador föreslår att regeringen, eller den
myndighet som regeringen utser, ska kunna föreskriva förbud mot att ge
foder till vilda djur som inte hålls inhägnade. En anledning till förslaget är att
en riklig utfodring kan bidra till växande viltpopulationer. År 2015 var
antalet trafikolyckor med vildsvin fler än 4 200.

Pressmeddelande: Proposition om vildsvin och viltskador överlämnas till
riksdagen

Fler aktörer på radiomarknaden

För att stärka den kommersiella radions roll och öka mångfalden på
radiomarknaden föreslår regeringen att radio- och tv-lagen ändras.
Myndigheten för press, radio och tv ska kunna medge större
sändningsområden och skapa bättre förutsättningar för mångfald på
radiomarknaden.

– Fler röster bidrar till mångfalden och vi vill öka den kommersiella radions
möjligheter att vara med och konkurrera på radiomarknaden, sade kultur-
och demokratiminister Alice Bah Kuhnke.



Pressmeddelande: Alice Bah Kuhnke vill öppna radiomarknaden för fler
aktörer och större sändningsområden

Uppdrag för ökad export av maritima produkter och
tjänster

Det svenska utbudet av varor och tjänster inom den maritima sektorn ska
kartläggas. Uppdraget, som ligger inom ramen för den maritima strategi som
lanserade för cirka ett år sedan, går till Business Sweden, berättade
infrastrukturminister Anna Johansson. I arbetet ingår också att identifiera
marknader där både befintliga och nya svenska företag kan utöka sin export.

Pressmeddelande: Svensk maritim innovation på export

 



Artikel från Kulturdepartementet

Kultur- och demokratiministern på
Almedalen
Publicerad 05 juli 2016 Uppdaterad 05 juli 2016

Den 5 – 8 juli deltar Alice Bah Kuhnke i flera seminarier
och evenemang under Almedalsveckan i Visby.
Kulturdepartementet ansvarar för frågor som rör kultur,
medier, demokrati, mänskliga rättigheter nationellt, de
nationella minoriteterna och det samiska folkets språk
och kultur. Departementet ansvarar också för arbetet
mot diskriminering samt för frågor som rör det civila
samhället, trossamfund och begravningsverksamhet.
Delar av Alice Bah Kuhnkes program (med reservation för ändringar)

Tisdag 5 juli
19.00 – 20.00 Närvarar vid statsministerns tal.
Plats: Almedalen

Onsdag 6 juli
10.00 – 10.30 Talar vid seminariet "Hur öppnar vi upp samhället för 35 000
ensamkommande unga?". Arrangeras av Hela Människan, Studieförbundet
Bilda och Göteborgs räddningsmission.
Plats: Vårdklockans kyrka, Adelsgatan 43

13.00 – 14.00 Talar vid seminariet "Sveriges demokratiska historia",
arrangerat av Arbetsmuseum och ArbetSam.
Plats: Tält H628, Visby hamn

14.30 – 15.00 Möte med projektet "Talang finns överallt" tillsammans med
projektledare och asylsökande ungdomar. Arrangeras av Konstfack,
Teknikföretagen och Svensk Form.
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Plats: Science Park Gotland, Kaserngatan 1

Torsdag 7 juli
8.45 – 9.00 Deltar i modererat samtal på temat "Social hållbarhet – hur får vi
det att hända på riktigt?" tillsammans med miljöminister Karolina Skog.
Arrangör: Statens konstråd och Älvstranden utveckling.
Plats: Strandgatan 16A

10.30 – 12.00 Talar vid Sveriges radios seminariet "Who will take the
political resposibility to protect free speech?"
Plats: Wisby Strand, Donnersgatan 2

14.30 – 15.30 Deltar vid Riksantikvarieämbetets och Svenska Unescorådets
evenemang "Kulturarvs under attack". Deltar gör också Unescos
generaldirektör Irina Bokova, generaldirektören för Sida, Charlotte Petri
Gornitzka, och riksantikvarien Lars Amréus.
Plats: Donnerska huset, Donners plats 1

Fredagen 8 juli
13.30 – 14.00 Intervjuas på Expressens scen.
Plats: Donners plats

19.00 – 20.00 Närvarar vid Isabella Lövins tal.
Plats: Almedalen

 



Artikel från Kulturdepartementet

På besök i Lärbro kyrka för att lära
mer om det kyrkliga kulturarvet
Publicerad 30 juni 2016 Uppdaterad 01 juli 2016

Tisdagen den 28 juni besökte kultur- och
demokratiministern Alice Bah Kuhnke Lärbro kyrka på
Gotland.
Lärbro kyrka är en medeltidskyrka som håller på att restaureras med stöd av
den kyrkoantikvariska ersättningen. Både utvändiga och invändiga åtgärder
utförs på kyrkan, bland annat arbeten med kyrkans fasader. Hantverkare och
konservatorer fanns med på plats och kunde berätta om det pågående
arbetet.

Efter en rundvandring såväl inne i kyrkan som utanför samtalade ministern
med representanter från Svenska kyrkan och Riksantikvarieämbetet om
frågor kopplade till den kyrkoantikvariska ersättningen och det kyrkliga
kulturarvet. Bland annat diskuterades vad som krävs för att det kyrkliga
kulturarvet ska bli tillgängligt och relevant för fler och hur det kyrkliga
kulturarvet bidrar till ett inkluderande samhälle.

Ministerns besök i Lärbro kyrka är ett led i arbetet med den planerade
kulturarvspolitiska propositionen. Syftet med besöket var att lyssna till och ta
del av kunskap från representanter från Svenska kyrkan och
Riksantikvarieämbetet gällande den kyrkoantikvariska ersättningen och det
kyrkliga kulturarvet.

Den kyrkoantikvariska ersättningen uppgår till 460 miljoner kronor per år.
Svenska kyrkan erhåller ersättningen från staten för kulturhistoriskt
motiverade kostnader i samband med vård och underhåll av de kyrkliga
kulturminnena. Ersättningen fördelas av Svenska kyrkan. På nationell nivå
fördelas ersättningen mellan stiften, som i sin tur beslutar om fördelningen
inom sina respektive områden. I arbetet med ersättningen samråder och
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samarbetar Svenska kyrkan med Riksantikvarieämbetet och länsstyrelserna.



Artikel från Kulturdepartementet

Sakråd om kulturarvsfrågor med
civila samhället
Publicerad 29 juni 2016 Uppdaterad 29 juni 2016

Onsdagen den 8 juni mötte Per Olsson-Fridh,
statssekreteraren hos kultur- och demokratiministern
Alice Bah Kuhnke, representanter från ett tjugotal
organisationer från det civila samhället på
Kulturdepartementet i ett så kallat sakråd.
Under sakrådet diskuterades bland annat hur organisationerna ser på
utvecklingen inom kulturarvsområdet under senare år och om kulturarvet på
väg att bli en angelägenhet för alla. Dessutom tillfrågades deltagarna om hur
de anser att statens insatser på kulturarvsområdet bör utformas för att stödja
en önskvärd utveckling.

En viktig fråga som diskuterades var fördomar och motsättningar i samhället
samt misstron mot etablerade samhällsinstitutioner och medier inom vissa
grupper. Vad regeringen bör tänka på när kulturarvspolitiken utformas för att
kunna bidra till att överbrygga motsättningar diskuterades också.

För regeringen är det viktigt att samla in tankar och åsikter om hur
organisationer från det civila samhället ser på kulturarvsfrågor och statens
insatser på området. Mötet mellan organisationerna och statssekreterare Per
Olsson-Fridh är ett led i det arbetet.

Sakrådet om kulturarvsfrågor med representanter från civila samhället
kommer följas upp med ytterligare ett möte under hösten.

Sakråd är en modell som Regeringskansliet tagit fram för att fokusera en
sakfråga och fördjupa samtalen med civilsamhällets företrädare.
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Artikel från Kulturdepartementet

Samtal om digitalisering på
Kungliga biblioteket
Publicerad 28 juni 2016 Uppdaterad 28 juni 2016

Onsdagen den 15 juni besökte kultur- och
demokratiminister Alice Bah Kuhnke Kungliga
biblioteket (KB) i Stockholm för att diskutera
digitalisering av vårt gemensamma kulturarv.
Efter en rundvandring med riksbibliotekarie Gunilla Herdenberg var det dags
att diskutera digitaliseringens utmaningar och möjligheter i ett
kulturarvsperspektiv.

Hur digitaliseringen kan bidra till att bevara, använda och utveckla vårt
gemensamma kulturarv, var några av frågeställningarna som låg till grund för
samtalet. Dessutom diskuterades hur den digitala agendan för en ny
kulturarvspolitik skulle kunna se ut.

Peter Krantz, CIO (Chief Information Officer) vid Kungliga biblioteket
visade några praktiska exempel på vilken betydelse öppna kulturarvsdata har
för kulturen och forskningen. 
Två aktuella exempel är KB:s nya databas suecia.kb.se med samtliga bilder
ur det stora 1600-talsverket Suecia antiqua et hodierna, samt digitaliseringen
av samtliga SOU:er (Statens offentliga utredningar).

Deltog i samtalet gjorde även Rolf Källman, verksamhetsledare vid Digisam,
mediestrategen Brit Stakston samt juristen David Mothander från Google.
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Artikel från Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke öppnade
konferens om muséer i tider av
migration och rörlighet
Publicerad 27 juni 2016 Uppdaterad 28 juni 2016

Den 25 till 26 maj 2016 arrangerade Malmö stad och
Malmö högskola en vetenskaplig internationell
konferens om muséer i en tid av migration, förändring
och rörlighet: Museums in Times of Migrations and
Mobility: Processes of Representation, Collaboration,
Inclusion and Social Change.
Vid konferensen inledningstalade kultur- och demokratiminister Alice Bah
Kuhnke och svarade på frågor från publiken.

I sitt tal betonade Alice Bah Kuhnke Malmös särskilda roll som Sveriges
ingång till resten av världen och dess karaktär som en ung och levande stad,
men också hur Malmö under hösten 2015 kraftsamlade för att välkomna alla
de människor som kom genom Malmö på sin väg från krig och oro i andra
länder. Hon talade även om vikten av att skapa en oberoende institution,
som lyfter migrationsfrågans alla olika aspekter, inte minst att erkänna
migration som en viktig del av den svenska historien och kulturarvet.

Regeringen har gett stöd till Malmö stad för att undersöka förutsättningarna
för ett nationellt demokrati- och migrationsmuseum, med placering i Malmö.
Den forskning som presenterades på konferensen blir en viktig del i
förstudien.

Konferensen lockade cirka 200 deltagare från Sverige och internationellt.
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Artikel från Kulturdepartementet

Var tredje författare eller konstnär
har någon gång blivit utsatt för hot,
våld, trakasserier, stöld eller
skadegörelse
Publicerad 23 juni 2016 Uppdaterad 23 juni 2016

Torsdagen den 2 juni träffade kultur- och
demokratiminister Alice Bah Kuhnke flera organisationer
och representanter för att diskutera hot och hat som
riktar sig mot kulturskapare. Kulturskapare är, likaväl
som journalister och förtroendevalda, en utsatt grupp
som deltar i det offentliga samtalet.
Färska siffror från Myndigheten för kulturanalys visar att var tredje
författare eller konstnär någon gång blivit utsatta för hot, våld, trakasserier,
stöld eller skadegörelse. Och var sjätte har utsatts under det senaste året.

Majoriteten utsätts aldrig, ytterligare andra utsätts vid enstaka tillfällen. Men
en grupp, tio till trettio procent av de utsatta, är så utsatt att det sannolikt är
en del av deras vardag.

”…och detta kan vi inte vänta med”

Regeringen har dragit igång arbetet med att ta fram en handlingsplan för att
värna det demokratiska samtalet mot hot och hat. Flera organisationer som
verkar för kulturskapare ser problematiken och flera arbetar aktivt kring
dessa frågor, därför bjöd kultur- och demokratiministern in dem till ett
rundabordssamtal.

– Det finns underlag och vi behöver samtala kring dessa frågor, men vi
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behöver också skrida till handling – och detta kan vi inte vänta med. Vi
behöver både generella och specifika insatser men för att kunna utforma
sådana behöver vi också veta vad som skiljer de olika utsatta grupperna åt.
Det som vi ska prata om i dag tar vi med oss in i arbetet med
handlingsplanen, sa Alice Bah Kuhnke.

De som samlades kring rundabordssamtalet kom från Myndigheten för
kulturanalys, Konstnärsnämnden, Konstnärernas riksorganisation
(KRO/KIF), Teaterförbundet, Svenska PEN, Sveriges författarförbund,
Konstnärliga och litterära yrkesutövares samarbetsnämnd (KLYS),
Dramatikerförbundet och Transit kulturinkubator.

Olika yrkesgrupper utsätts olika

Hot och trakasserier är mest vanligt och sker lika ofta via nätet som andra
kanaler, men olika yrkesgrupper utsätts olika. Hot och trakasserier drabbar
fler författare än konstnärer, medan främst konstnärer utsätts för
skadegörelse och stöld av verk. Våld drabbar författare och konstnärer i lika
stor utsträckning och är minst vanligt. Bland författarna finns ett tydligt
samband mellan samhällskritisk ambition och utsatthet för hot.

Diskussionerna på mötet kom bland annat att handla om hur viktigt det är att
bättre tillämpa befintlig lag och se till att de som utsätts får ordentligt stöd.

Hot kan leda till självcensur

Annat som fick utrymme under diskussionerna var hat och hot på nätet som
ett hot mot yttrandefriheten. Dessa hot kan vara svåra att komma åt då
förövaren enklare kan vara okänd. Det finns också en risk att detta leder till
att kulturinstitutioner och arrangörer väljer bort viss konst, på grund av
rädsla för hot och hat.

Även om det inte förekommer direkta hot riskerar utsattheten att leda till
självcensur. Vissa kulturskapare, fjorton procent av de som är oroliga har
lämnat ett uppdrag eller ämnesområde på grund av detta och mer än hälften
av dem menar att deras konstnärliga frihet har minskat. Många uppger dock
att de samtidigt stärkts i sitt engagemang och sin vilja att uttrycka sig
konstnärligt, enligt rapporten från Myndigheten för kulturanalys.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Kulturdepartementet,
Socialdepartementet

Rådet antog slutsatser om lika
möjligheter för hbti-personer
Publicerad 17 juni 2016 Uppdaterad 17 juni 2016

Rådet för sysselsättning och socialpolitik antog för
första gången slutsatser om lika möjligheter för hbt-
personer i EU. Arbetsmarknadsministrarna fick rapport
om läget för utstationeringsdirektivet och
hälsoministrarna antog slutsatser om
antibiotikaresistens.
Sverige ser rådsslutsatserna om hbt-personer som ett steg framåt i arbetet
med att bekämpa diskriminering på grund av sexuell läggning och
könsidentitet. Samtidigt hade Sverige velat se en högre ambitionsnivå och
förklarade detta i ett uttalande som fick starkt stöd av flera EU-länder.

Sverige positivt till ändringar i utstationeringsdirektivet

Kommissionen avser att återkomma före sommaruppehållet om förslaget till
ändringar i utstationeringsdirektivet. Utstationeringsdirektivet innehåller
regler för personer som utstationeras av sin arbetsgivare till ett annat land,
för att arbeta där under en begränsad tid.

För en kort tid sedan fick kommissionen ett så kallat gult kort för förslaget
vilket innebär att de måste ompröva det. Anledningen är att en tredjedel av
EU-länderna anser att förslaget strider mot den så kallade
subsidiaritetsprincipen.

Regeringen är positiv till förslaget och har tillsammans med flera andra
länder drivit på för att få till stånd en ändring av utstationeringsdirektivet.
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- Jag välkomnar kommissionens ansats att skapa mer likabehandling mellan
utstationerade och inhemska arbetstagare med respekt för den fria
rörligheten av tjänster, sade arbetsmarknadsminister Ylva Johansson på
mötet.

Europeiska terminen 2016

Sverige välkomnade att sysselsättning och sociala frågor fått ökad vikt i den
europeiska planeringsterminen för 2016. Rådet godkände kommissionens
landspecifika rekommendationer för 2016 inför Europeiska rådets möte 28-
29 juni.

Rådet antog slutsatser om antibiotikaresistens

Sverige har under lång tid varit pådrivande i arbetet med att bekämpa
antibiotikaresistens. Rådet antog slutsatser som uppmanar medlemsländerna
att ta fram nationella handlingsplaner.

- Jag välkomnar det nederländska ordförandeskapets initiativ och stöder
rådets slutsatser om antimikrobiell resistens, sade folkhälso-, sjukvårds- och
idrottsminister Gabriel Wikström på mötet.

Arbetsmarknadsminister Ylva Johansson och folkhälso-, sjukvårds- och
idrottsminister Gabriel Wikström representerade Sverige vid mötet.



Artikel från Kulturdepartementet

Invigning av trädgårdarna på
Astrid Lindgrens Näs
Publicerad 16 juni 2016 Uppdaterad 04 juli 2016

Den 11 juni invigde kultur- och demokratiminister Alice
Bah Kuhnke det tredje och sista kapitlet i trädgårdarna
på Astrid Lindgrens Näs.
 Samma dag öppnade även sommarutställningen "Kabysser och Komfusenbo
- rum för ensamhet och fantasi".

- I Sverige finns en mångfald av kulturmiljöer som stimulerar
samhällsdiskussionen om vilket Sverige vi vill ha och lämna över till
kommande generationer. Verksamheter likt denna på Näs, är därför en viktig
del i samhällsbygget för ett Sverige som håller ihop, sa Alice Bah Kuhnke i
sitt invigningstal.

Efter invigningen gjorde ministern en rundvandring både i trädgårdarna och i
den nya utställningen.
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Artikel från Kulturdepartementet, Utbildningsdepartementet

Förebygga radikalisering bland
unga
Publicerad 01 juni 2016 Uppdaterad 01 juni 2016

Förebygga och bekämpa radikalisering som leder till
våldsbejakande extremism bland ungdomar. Det var
genomgående temat på rådsmötet den 30-31 maj.
Rådet diskuterade även modernisering av direktivet om
audiovisuella medietjänster och bättre styrning inom
idrotten vid stora idrottsevenemang.
Sverige och övriga EU-länder antog enhälligt slutsatser om behovet av att
förebygga och motverka marginalisering och våldsbejakande radikalisering
bland ungdomar. Frågan är aktuell mot bakgrund av den senaste tidens
terroristattentat i Bryssel, Paris och Köpenhamn.

Det är viktigt med samverkan mellan myndigheter och organisationer för att
på ett tidigt stadium identifiera personer som är i riskzonen att dras till
våldsbejakande extremistiska miljöer. Det är också viktigt att stödja personer
som är aktiva inom sådana miljöer att hoppa av samt för att motverka att
våldsbejakande extremistiska miljöer uppkommer, etablerar eller breder ut
sig, anser Sverige.

Bättre koppling mellan utbildning och arbetsmarknad

I en policydebatt diskuterades en modernisering av den högre utbildningen.
Diskussionen kretsade kring kopplingen till arbetsmarknaden.
Medlemsländerna prioriterar bland annat vikten av prognoser för framtida
behov på arbetsmarknaden och lärosätens samverkan med företag.

AV-direktivet ska uppdateras
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Kommissionens nya förslag om en modernisering av det så kallade AV-
direktivet var huvudfrågan på den kulturpolitiska delen av mötet.

- De traditionella medieföretagen står just nu inför stora utmaningar. Därför
att det bra att direktivet uppdateras. Förändringar i direktivet behöver
balansera olika intressen, men utgångspunkten måste vara ett starkt förslag
för yttrande- och informationsfrihet, sade statssekreterare Per Olsson Fridh
på mötet.

Bättre styrning av idrotten

Mötet avslutades med idrottsfrågor. I fokus stod en policydebatt om
förbättrad styrning av idrotten. Diskussionen handlade om förstärkt
integritet, transparens och god styrning i samband med större
idrottsevenemang.

Statssekreterarna Roger Mörtvik, Per Olsson Fridh och Agneta Karlsson
representerade Sverige vid mötet.



Artikel från Kulturdepartementet, Socialdepartementet,
Utbildningsdepartementet

Rådsmöte om ungdom, utbildning,
kultur, audiovisuellt och idrott
Publicerad 25 maj 2016 Uppdaterad 25 maj 2016

På dagordningen för mötet i Bryssel den 30-31 maj står
bland annat ungdomssektorns roll för att förebygga och
bekämpa radikalisering. En annan fråga handlar om
gränsöverskridande audiovisuella medietjänster.
Sverige representeras av statssekreterarna Roger
Mörtvik Per Olsson Fridh och Agneta Karlsson.
Rådsmötet inleds med en diskussion om ungdomssektorns roll i arbetet med
att förebygga och bekämpa radikalisering som leder till våldsbejakande
extremism bland ungdomar. Den senaste tidens terroristattentat i Bryssel,
Paris och Köpenhamn har visat behovet av detta . Sverige förväntas ställa sig
bakom de slutsatser som rådet ska anta.

Mediekompetens och kritiskt tänkande för unga

På utbildningsdelen av mötet diskuteras betydelsen av mediekompetens i
dagens samhälle. Det blir allt viktigare för barn och unga att utveckla
egenskaper för att hitta, analysera och värdera innehållet i medier.
Egenskaper som också är relaterade till kritiskt tänkande i relation till medier
och källkritik. Regeringen förväntas ställa sig bakom slutsatser som rådet ska
anta.

Utöver det ska rådet diskutera en modernisering av den högre utbildningen i
Europa.

Policydebatt om audiovisuella medietjänster
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AV-direktivet, det vill säga direktivet om audiovisuella tjänster ska
moderniseras. Mot bakgrund av det ska rådet diskutera en ökad rörlighet för
europeiskt audiovisuellt innehåll över nationsgränserna. AV-direktivet syftar
till att skapa en europeisk marknad för tv och beställ-tv-tjänster. Det
innehåller bland annat regler för gränsöverskridande audiovisuella tjänster
och minimiregler för reklam.

Förbättrad styrning inom idrotten

En policydebatt ska föras på temat förbättra styrningen inom idrotten.
Diskussionen kommer bland annat kretsa kring integritetsutmaningar som
idrotten möter och vad EU kan göra gemensamt på området. Regeringen
förväntas framhålla idrottsrörelsens självständighet som en demokratisk
folkrörelse och att idrottspolitiken främst är en nationell angelägenhet.



Artikel från Kulturdepartementet

Ett hot mot den konstnärliga
friheten är ett hot mot demokratin.
Publicerad 25 maj 2016 Uppdaterad 25 maj 2016

FN har utsett den 21 maj till Världsdagen för kulturell
mångfald, dialog och utveckling. Dagen till ära
arrangerade Svenska Unescorådet, Kulturrådet,
Riksteatern och Historiska museet en dag i den
konstnärliga frihetens tecken. Under dagen
diskuterades också den utsatthet för hot och hat som
många konstnärer tvingas uppleva.
Inger Davidsson, ordförande i svenska Unescorådet hälsade alla välkomna
att fira den internationella mångfaldsdagen i Historiska museets lokaler
denna vackra försommardag. Hon presenterade dagens innehåll som skulle
komma att handla om bland annat vad den konstnärliga friheten betyder för
olika kulturyttringar, vilka utmaningar som finns, om konsten som opposition
här hemma och utanför våra gränser och inom dessa ramar kom också hot
och hat att diskuteras.

Kulturens förutsättningar att verka fritt

Kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke medverkade under dagen
och i sitt inledningstal sa hon:

– Den största utmaningen för kulturens villkor i världen är dess
förutsättningar att verka fritt! Det finns inget viktigare uppdrag för mig, som
kultur- och demokratiminister än att – ett, främja den konstnärliga friheten
och – två, försvara den konstnärliga friheten.

Ministern berättade att hon, för några veckor sedan, deltagit vid nordiskt
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kulturministermöte under World Press Freedom Day i Helsingfors. Där
diskuterades konkreta hinder för den kulturella friheten, som till exempel
hot, hat och censur.

– Kopplingen mellan kulturpolitikens utmaningar och pressfrihet och
journalisters utsatthet är tydlig. Precis som journalister är också konstnärer
förändringsaktörer och tyvärr också en alltmer utsatt grupp, fortsatte
ministern.

Var tredje har någon gång utsatts

Under ett efterföljande samtal mellan Alice Bah Kuhnke och
musikjournalisten Ametist Azordegan diskuterades utsattheten för
kulturskapare.

Enligt rapporten "Hotad kultur?" från Myndigheten för kulturanalys, så har
var tredje författare eller konstnär någon gång blivit utsatta för hot, våld,
trakasserier, stöld eller skadegörelse. Och var sjätte har utsatts under det
senaste året.

Alice Bah Kuhnke menade att det är helt oacceptabelt och berättade om
regeringens arbete med att ta fram en handlingsplan för att värna det
demokratiska samtalet mot hot och hat. Kulturskapare är en av tre
nyckelaktörer i det offentliga samtalet som är särskilt utsatta för hot och hat.

– Det är kulturskapare, journalister och politiker. Det är tre grupper som
utsätts för hot och som samtidigt bär samhällsbärande demokratiska
uppgifter. Här har vi mycket att göra och för att ta fram underlag samarbetar
vi med bland annat konstnärsgrupper för att få fram deras berättelser och
fakta från deras medlemmar, sa Bah Kuhnke.

Ministern förklarade att arbetet handlar om att utbilda och sprida kunskap
bland ungdomar, men också att titta på hur nätet fungerar och behovet av att
se över lagstiftningen.

Kämpar för kvinnors rättigheter

En av dessa konstnärer som blivit utsatt är Deeyah Khan som också deltog
under mångfaldsdagen. Hon är musik- och filmproducent, men också en
frispråkig kämpe för mänskliga rättigheter och i synnerhet kvinnors
rättigheter.



Hon växte upp med sin familj i Norge. Som kvinna och muslim fick hon ta
emot hot, hat och trakasserier för sitt konstnärliga arbete. Det fanns de som
ansåg att hon som kvinna inte skulle ägna sig åt sådant. Hon berättade om
hur hon till slut blev tvungen att lämna Norge för att istället bosätta sig och
fortsätta sitt arbete i England.

Förutom hennes musik har hon även nått stora framgångar som
filmproducent. Hennes debutfilm "Banaz: A love story" vann bland annat en
Emmy 2013 och efter detta har hon gjort flera prisvinnande filmer, bland
annat dokumentärfilmen "Jihad".



Artikel från Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke talade vid
Museernas vårmöte
Publicerad 27 april 2016 Uppdaterad 27 april 2016

Den 19 april invigningstalade kultur- och
demokratiminister Alice Bah Kuhnke vid Museernas
vårmöte. Temat för årets konferens var "Med mod och
makt" med fokus på hur museerna kan utmana sina
traditionella roller och ta plats i den pågående
samhällsdebatten.
I sitt tal berättade ministern bland annat om arbetet med att ta fram
kulturarvspropositionen.

- Det är verkligen dags att en kulturarvsproposition blir en diskussion, ett
ämne också för Sveriges riksdag, sa Alice Bah Kuhnke.

Den tre dagar långa konferensen som ägde rum i Linköping och Norrköping
samlade mer än 500 deltagare och arrangerades av Riksförbundet Sveriges
museer.

Tekniska museet blev Årets museum

Kultur- och demokratiministern delade även ut museibranschens pris Årets
museum, som i år delades ut för tjugonde gången. Bakom utmärkelsen står
Riksförbundet Sveriges museer tillsammans med Svenska ICOM
(International Council of Museums). Årets pris tilldelades Tekniska museet
för att de genom ett framgångsrikt förnyelsearbete och brukarorienterat
fokus har lyckats uppnå målsättningen att vara "alla små geniers
favoritställe", enligt motiveringen.

Seminarium om arbetet med en kulturarvspolitisk
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proposition

Under konferensens andra dag deltog representanter från
Kulturdepartementets enhet för kulturarv och livsmiljö i ett seminarium om
arbetet med att ta fram en kulturarvspolitisk proposition som följdes av en
öppen diskussion och frågestund.



Artikel från Kulturdepartementet

”Det är ytterst allvarligt när
journalister begränsas i sitt
uppdrag på grund av hot och hat.”
Publicerad 26 april 2016 Uppdaterad 26 april 2016

Kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke bjöd
den 20 april in representanter från olika medieföretag
och branschorganisationer för att samtala kring hot och
hat som riktas mot journalister och redaktioner. Några
av de inbjudna var Sveriges Radios vd Cilla Benkö,
Hanna Stjärne, vd hos SVT, Jeanette Gustafsdotter, vd
hos Tidningsutgivarna och Journalistförbundets
ordförande Jonas Nordling.
Många upplever att situationen har under de senare åren blivit värre. Detta
vittnade deltagarna på mötet om. I Utgivarnas rapport ”Därför hotas medier
och medarbetare” från 2015, uppger två tredjedelar av de tillfrågade
mediecheferna att hotbilden mot redaktionerna har förstärkts under de
senaste fem åren.

En av tre journalister har utsatts

Enligt SOM-institutets J-panel från 2013 hade en tredjedel av journalisterna
utsatts för hot de senaste tolv månaderna. Enligt Journalistförbundets
enkätundersökning från 2014 uppger en fjärdedel att de i någon grad
undvikit att skriva om ämnen som en följd av olika slag av påtryckningar.

- Vi är många som upplever att samtalsklimatet har hårdnat och vissa
demokratibärande grupper i samhället är särskilt utsatta. Journalister är en av
dessa. Det är ytterst allvarligt när journalister begränsas i sitt uppdrag på
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grund av hot och hat. Det har inte funnits någon tydlig handlingsplan kring
hur vi ska kunna förebygga detta från politikens sida. Detta faktum har också
uppmärksammats internationellt, av bland annat UNESCO, som uppmanat
länder att ta fram nationella handlingsplaner, sa Alice Bah Kuhnke.

Regeringen kommer med handlingsplan

Regeringen kommer nu att ta fram en handlingsplan för att värna det
demokratiska samtalet mot hot och hat som ska presenteras under 2017.
Medieföretagen och representanter för journalistkåren är viktiga aktörer som
kultur- och demokratiministern lyssnar in i förarbetet med handlingsplanen.
 Handlingsplanen kommer att bestå av dels riktade åtgärder mot vissa utsatta
aktörer som spelar en central roll i det offentliga samtalet, men också av
breda förebyggande åtgärder för att minska utsattheten i det offentliga
rummet.

Många satsningar för att förebygga utsattheten hos journalister genomförs
redan idag. Till exempel har Journalistförbundet tagit fram riktlinjer för att
förebygga hot mot journalister som är vägledande för många redaktioner. Via
Arbetsmiljöverkets webbplats finns flera material som kan hjälpa till att
bland annat kartlägga riskerna för hot och våld. De stora redaktionerna har
nära samarbete med säkerhetsföretag och erbjuder också förebyggande
utbildningar för sina anställda, inte bara journalister utan även för till
exempel kundtjänstpersonal. Ett problem är att frilansjournalister och mindre
produktionsbolag faller mellan stolarna och har inte samma skydd som
anställda vid de större företagen.

Misstänkliggörande är ett hot mot demokratin

En svårighet i arbetet är gränsdragningar för vad som är hot och hat. Många
upplever ett ökat förakt som inte direkt är ett hot, men detta kan leda till
osäkerhet och att lusten att jobba försvinner. Med detta följer en uppenbar
risk att journalistiska jobb som borde genomföras inte blir av.

Ett annat problem som lyftes fram under samtalet var det misstänkliggörande
som många journalister och redaktioner märker av. För att bemöta denna
misstro kan ökad transparens vara viktigt. Exempelvis kan redaktioner
genom berättarsättet i sina reportage visa hur de jobbar.

Om en journalist blir utsatt för ett brott är det viktigt att anmäla detta till
polisen. Förutom att anmälan är en förutsättning för att kunna utreda brottet,



underlättas arbetet med att få en rättvisande bild av brottsligheten och
därmed ett minskat mörkertal.  Kontakten med polisen anses ha blivit bättre
men fortfarande upplevs brister i bemötande och ärendehantering.
Polismyndigheten har prioriterat frågan om brott som hotar grundläggande
fri- och rättigheter i ett av rikspolischefens strategiska initiativ.

Rundabordssamtalen fortsätter

I april träffade ministerns statssekreterare Per Olsson Fridh företrädare från
riksdagspartierna för att tala om hot och hat mot förtroendevalda. 
Ytterligare en grupp som kommer att bjudas in i juni är företrädare för
kulturskapare. Rundabordssamtalet kommer att handla om kulturskapares
utsatthet och vilka behov de inbjudna företrädarna ser framöver.



Artikel från Kulturdepartementet

Kraftsamling för ett Sverige som
håller ihop
Publicerad 13 april 2016 Uppdaterad 13 april 2016

I vårbudgeten för 2016 satsar regeringen på att värna
det öppna samhället och demokratin och på att
motverka polarisering, rasism och våldsbejakande
extremism. 31,5 miljoner kronor går till insatser under
2016 för ett Sverige som håller ihop. Detta föreslås i
regeringens vårbudget för 2016 efter överenskommelse
med Vänsterpartiet.
Utvecklingen riskerar i dag att gå mot ett mer splittrat samhälle. Det finns
grupper och organisationer i vårt land som gör vad de kan för att ställa olika
grupper i befolkningen mot varandra, och som betraktar människor med
bakgrund i andra länder som det huvudsakliga samhällsproblemet. Det är
också alltför vanligt att politiker, journalister och andra opinionsbildare
utsätts för hat och hot.

Därför kraftsamlar regeringen för ett Sverige som håller ihop – där en
mångfald åsikter och livsstilar kan mötas och berika varandra. Där
demokratiska samtal kan föras i ett öppet samhällsklimat och där respekten
för alla människors värde och arbetet mot rasism och diskriminering är
centralt. Sverige är och har länge varit ett öppet land, lyhört för kunskap,
kultur, livsstilar och innovationer från vår omvärld. I en tid när dessa
värderingar hotas är det viktigare än någonsin att försvara dem.

Ökat stöd till arbetet mot våldsbejakande extremism

Utvecklingen av våldsbejakande extremism och terrorism är allvarlig, och
människor känner en oro för terroristattentat och extremistiskt våld.
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Regeringen satsar därför ytterligare 18 miljoner kronor under 2016 på
arbetet mot våldsbejakande extremism. Åtta miljoner kronor går till insatser
som görs av kommuner tillsammans med det civila samhället. Tio miljoner
kronor går till det förebyggande arbetet i skolorna, enligt den s.k.
Kungälvsmodellen. Fokus för detta arbete är framför allt unga människor
som befinner sig i eller i närheten av våldsbejakande extremistiska miljöer.

Alla ska kunna delta i det demokratiska samtalet

Polariseringen riskerar att ge ett hårdare samtalsklimat. När människor tystas
eller tystnar på grund av hot och hat är det ett hot mot demokratin. Det finns
ett stort behov av att värna det demokratiska samtalet, så att alla kan delta
utan oro eller rädsla. Regeringen planerar därför en handlingsplan för att
förebygga hot mot det demokratiska samtalet. Förarbetet med
kunskapsinhämtning om hot och hat tillförs 3 miljoner kronor under 2016.

Mer stöd till det civila samhällets arbete mot rasism
och liknande former av fientlighet

Det civila samhällets organisationer är centrala aktörer i att skapa
förutsättningar för ett Sverige som håller ihop. I skuggan av det senaste årets
utveckling, med bland annat anlagda bränder på asylboenden och rasistiska
mord, ser regeringen behovet av en kraftsamling under 2016 med sju
miljoner kronor. Medlen ska användas för det civila samhällets arbete mot
rasism och liknande former av fientlighet och för särskilda satsningar för att
stärka det offentligas beredskap att hantera kriser med rasistiska förtecken.

Forum för levande historia ska nå ut till fler

Forum för levande historia tillförs 3,5 miljoner kronor under 2016. Syftet är
att ge bättre förutsättningar för myndigheten att nå ut till många platser i
Sverige och till människor i olika samhällsgrupper. Genom regionala projekt
kan Forum för levande historia nå ut till fler och på så sätt mer kraftfullt
främja arbete med demokrati, tolerans och mänskliga rättigheter.



Artikel från Kulturdepartementet

Satsning på ett nytt svensk-judiskt
museum
Publicerad 12 april 2016 Uppdaterad 12 april 2016

Stiftelsen Judiska museet i Stockholm föreslås få 1,5
miljoner kronor i bidrag 2016 för etableringen av ett nytt
svensk-judiskt museum. Detta föreslås i regeringens
proposition Vårändringsbudget för 2016 efter
överenskommelse med Vänsterpartiet.
Det nya museet kommer att fokusera på den svensk-judiska historien och
lyfta frågor om integrationens villkor. För att främja dialog och möjligheter
till lärande anser regeringen att staten bör bidra med medel för denna
satsning.
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Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Försvarsdepartementet, Justitiedepartementet, Kulturdepartementet,
Miljödepartementet, Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Utbildningsdepartementet

Statsrådens presentationer av
vårbudget 2016
Publicerad 11 april 2016 Uppdaterad 11 april 2016

Finansminister Magdalena Andersson kommer att
presentera vårbudget 2016 på en presskonferens
klockan 09.00 den 13 april i Rosenbad i Stockholm.
Flera andra statsråd kommer också att presentera
vårbudgeten på olika håll i Sverige.

Statsrådens presentationer av vårdbudgeten (den 13
april):

Finansdepartementet

Magdalena Andersson, finansminister

Stockholm

Kontaktperson: Miriam Abu Eid, 072-216 95 65

Per Bolund, finansmarknads- och konsumentminister

Uppsala

Kontaktperson: Martin Kling, 072-249 4 68

Ardalan Shekarabi, civilminister
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Umeå

Kontaktperson: Peter Skeppström, 072-556 06 40

Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist, försvarsminister

Karlskrona

Kontaktperson: Marinette Nyh Radebo, 072-238 77 44

Justitiedepartementet

Anders Ygeman, inrikesminister

Västmanland

Kontaktperson: Victor Harju, tel 072-504 36 70

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke, kultur- och demokratiminister

Visby

Kontaktperson: Kristoffer Talltorp, 072-542 80 32

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson, klimat- och miljöminister, vice statsminister

Stockholm

Kontaktperson: Jesper Liveröd, 073-052 92 32

Ibrahim Baylan, energiminister

Huddinge

Kontaktperson: Kristian Brangenfeldt, 072-543 95 89



Näringsdepartementet

Mikael Damberg, närings- och innovationsminister

Västernorrland

Kontaktperson: Ann Wolgers, tel 072-543 87 07

Mehmet Kaplan, bostads-, it- och stadsutvecklingsminister

Malmö

Kontaktperson: Hakim Belarbi, tel 072-543 74 56

Socialdepartementet

Annika Strandhäll, socialförsäkringsminister

Sundsvall

Kontaktperson: Tora Heckscher, tel 072-212 62 64

Gabriel Wikström, folkhälso-, sjukvårds- och idrottsminister

Kristianstad

Kontaktperson: Helena Paues, 072-209 45 20

Åsa Regnér, barn-, äldre- och jämställdhetsminister

Halmstad

Kontaktperson: Joanna Abrahamsson, 072-543 84 89

Utbildningsdepartementet

Aida Hadzialic, gymnasie- och kunskapslyftsminister

Göteborg och Borås

Kontaktperson: Gösta Brunnander, 072-544 28 66

Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och forskning



Kalmar

Kontaktperson: Maria Soläng, 072-206 19 47



Artikel från Kulturdepartementet

Romernas internationella dag 8
april
Publicerad 08 april 2016 Uppdaterad 08 april 2016

Kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke skickar
en hälsning med anledning av romernas internationella
dag.
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Artikel från Kulturdepartementet

Stärkta bibliotek och tillgång till
samhällsinformation värnar det
öppna samhället
Publicerad 07 april 2016 Uppdaterad 07 april 2016

Regeringen satsar 11 miljoner kronor för att främja
biblioteken som mötesplatser för fri åsiktsbildning,
informationsutbyte och möjlighet till gemensam bildning
samt för att utveckla arbetet med att tillgängliggöra
litteratur och samhällsinformation. Detta föreslås i
regeringens proposition Vårändringsbudget för 2016
efter överenskommelse med Vänsterpartiet.
Folkbiblioteken föreslås tillföras 10,5 miljoner kronor. Syftet är att stärka
bibliotekens roll som viktiga mötesplatser där människor med olika bakgrund
och förutsättningar kan mötas och ta del av kunskap, litteratur och kultur.
Biblioteken har på olika sätt anpassat sin verksamhet för att bättre kunna
stötta människor på flykt och de som nyligen kommit till Sverige. En halv
miljon kronor ska avsättas bl.a. för inköp av litteratur.

Fler ska kunna ta del av samhällsinformation på egna villkor

De människor som nyligen kommit till Sverige har ett stort behov av att
snabbt kunna ta till sig litteratur och samhällsinformation. Myndigheten för
tillgängliga medier får i uppdrag att utveckla arbetet med att göra lättläst
litteratur och samhällsinformation tillgänglig för lässvaga grupper som inte
har svenska som modersmål. Regeringen föreslår i propositionen
Vårändringsbudget för 2016 att myndighetens anslag ökas med 500 000
kronor för uppdraget.
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Artikel från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet

Förtroendevalda är en utsatt
grupp
Publicerad 01 april 2016 Uppdaterad 07 april 2016

Förtroendevalda är en grupp som deltar i det offentliga
samtalet, men de är också en grupp som vittnar om
utsatthet för hot och våld. Många menar att
samhällsklimatet och samtalstonen har hårdnat under
de senaste åren. Mot bakgrund av detta initierar nu
regeringen en samtalsserie på temat ”Samling mot hot
och hat” för att värna det demokratiska samtalet.
Till det första mötet bjöd statssekreterarna Ann Linde från
Justitiedepartementet och Per Olsson Fridh från Kulturdepartementet in
representanter från riksdagen och från de olika partierna för att diskutera de
förtroendevaldas utsatthet.

Undersökning visar att utsatthet är vanligt
förekommande

Tre av tio förtroendevalda säger att de någon gång under valåret 2014 blivit
utsatta för hot, våld eller trakasserier. Den vanligaste händelsen är att
förtroendevalda blivit hotade eller på annat sätt utsatt för påhopp i sociala
medier. Yngre personer, personer med utländsk bakgrund och
förtroendevalda i storstadsregionerna är mer utsatta. Detta visar Politikernas
trygghetsundersökning 2015, som Brottförebyggande rådet, Brå, tagit fram
på uppdrag av regeringen.

Ett problem är att andelen händelser som polisanmäls är låg, bara cirka 19
procent. Den främsta anledningen är att man inte tror att det kommer att leda
till något.
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- Men det beror inte på att man saknar förtroende för polisen eller för
rättsväsendet, menade Sanna Wallin, utredare på Brå. Det handlar snarare
om att man är osäker på ifall det är ett brott eller inte. Ganska många
upplever det som en småsak eller en bagatell.

"Hot och hat får aldrig normaliseras"

Ungefär tjugo procent, säger att de tycker att det är en del av uppdraget och
därför inte anmäler till polisen, enligt undersökningen. Detta var det främsta
skälet bland kvinnor. Bland män var det främsta skälet att de inte trodde att
en anmälan skulle leda till något.

- Hot och hat får aldrig accepteras, aldrig normaliseras. Förtroendevalda
spelar en viktig roll. Hot och hat ska tas på allvar. Det drabbar inte bara
individen utan är också ett angrepp mot det demokratiska samtalet, sa Per
Olsson Fridh.

Handlingsplan tas fram

Statssekreterare Ann Linde berättade att det senaste året har gjorts en hel del
inom området som handlar om hot och hat. Regeringen har bland annat satt
igång ett stort brottsförebyggande arbete, Polismyndigheten prioriterar
frågan i ett av rikspolischefens strategiska initiativ och Åklagarmyndighetens
utvecklingscentrum i Malmö har för avsikt att under 2016 starta ett
utvecklingsprojekt med inriktning på brott som rör hot och våld mot
förtroendevalda.

- Det är med förebyggande arbete som vi kan nå resultat, sa Per Olsson
Fridh. Vi planerar att ta fram en handlingsplan för att förebygga hot och hat
och värna det demokratiska samtalet. som beräknas vara klar under 2017.
Därför är detta möte så viktigt för att få inspel till det fortsatta arbetet med
handlingsplanen.

Samtalet var det första i en serie möten som kommer att äga rum under 2016.
I slutet av april kommer nästa och då handlar samtalet om hot och hat mot
journalister. Andra möten som planeras kommer bland annat att belysa
situationen för kulturskapare och utsattheten i det offentliga rummet.



Artikel från Kulturdepartementet

Samtal med forskare och praktiker
om kulturarv
Publicerad 18 mars 2016 Uppdaterad 19 april 2016

Är kulturarvet på väg att bli en angelägenhet för alla och
har vi de institutioner som krävs för att möta framtidens
utmaningar? Det var några av de frågeställningar som
diskuterades när kultur- och demokratiminister Alice
Bah Kuhnke och statssekreterare Per Olsson Fridh
träffade ett tjugotal forskare och erfarna praktiker från
kulturarvssektorn.
Rundabordssamtalet som ägde rum den 15 mars på Kulturdepartementet var
ett led i arbetet med den planerade kulturarvspolitiska propositionen. Syftet
med samtalet var att lyssna till och ta del av kunskap från representanter från
forskarsamhället och en rad kulturarvsinstitutioner.

Samtalet kretsade främst runt begreppen kulturarv, institution,
tillgängliggörande, identitet och representation.
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Artikel från Kulturdepartementet

Besök på kulturarvsinstitutioner i
London
Publicerad 11 mars 2016 Uppdaterad 19 april 2016

Den 9 mars besökte kultur- och demokratiminister Alice
Bah Kuhnke ett par brittiska kulturarvsinstitutioner och
aktörer i London. Syftet med resan var bland annat att få
inspiration samt möta och samtala med företrädare för
brittiska kulturarvsinstitutioner som tänker utifrån ett
samtidsperspektiv för att utveckla sina verksamheter.
På resan deltog även riksantikvarie Lars Amréus från Riksantikvarieämbetet,
överintendent Ann Follin vid Statens museer för världskultur och
överintendent Maria Jansén vid Statens historiska museer.

Besök på Storbritanniens motsvarighet till
Riksantikvarieämbetet

Gruppen besökte Somerset House och tog del av utställningen "Out There:
Our Post-War Public Art" och träffade Duncan Wilson, chef för Historic
England. Duncan Wilson berättade om Historic Englands verksamhet –
närmast en brittisk motsvarighet till Riksantikvarieämbetet.

En av Historic Englands viktiga roller är att hantera konflikter som kan
uppstå vid stadsplanering och ombyggnationer kontra bevarandet av
kulturarv.

- Jag tror mycket på att uppmuntra det lokala engagemanget för att utveckla
och använda vårt kulturarv för att införliva dagens berättelser i det vi tar
med oss från vår historia, sa Duncan Wilson.
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Besök på Museum of London

På Museum of London träffade Alice Bah Kuhnke och den svenska
delegationen museichefen Sharon Ament, där de såg den permanenta
utställningen. Utställningen skildrar stadens historia från romartiden till i dag.
Där finns till exempel Booths Poverty map: ett tidigt exempel på social
kartografi, där man kan studera välståndet gata för gata i London under
slutet av 1800-talet – och föremål som berättar en historia, så som
Suffragett-banderoller och andra sociala och politiska rörelser från förra
århundradeskiftet. Museet vill berätta historien om London, genom de som
bott och verkat här genom tiderna.

Museum of London kommer 2021 att flytta in i nya lokaler i närbelägna
Smithfield market, en flytt som kommer innebära ytterligare 17 000
kvadratmeter utställningsyta. Sharon Ament, museets chef, delade med sig
av de visioner som redan i dag styr museets arbete, men som kommer ges
ytterligare fokus och utrymme i de nya lokalerna: att inspirera "a passion for
London", hos besökare – unga som gamla, turister så väl som
lokalbefolkning.

Samtal om kulturarvets roll i samhället

Efter visningen följde ett samtal om kulturarvets roll i samhället och
betydelse för demokrati och social utveckling med inbjudna gäster. Förutom
de svenska myndighetscheferna deltog Sharon Ament, överintendent vid
Museum of London och Kieran Long från Department of Design,
Architecture & Digital vid Victoria & Albert Museum.



Artikel från Kulturdepartementet

Nytt stöd ska utveckla
nyhetstidningar digitalt
Publicerad 03 mars 2016 Uppdaterad 03 mars 2016

Tryckta allmänna nyhetstidningar kommer att ges
möjlighet att söka stöd för att utveckla elektroniska
publiceringstjänster. Det blir möjligt efter ett
regeringsbeslut den 3 mars.
Det övergripande syftet med stödet är att främja mediemångfald och
demokratisk debatt.

Stöd får lämnas för insatser som syftar till

1. utveckling av redaktionellt innehåll i digitala kanaler,
2. utveckling och innovationer när det gäller digital publicering, spridning

och konsumtion av tidningens innehåll, eller
3. utveckling av digitala affärsmodeller.

Inom ramen för detta finns möjlighet att ge stöd till både enskilda projekt och
samarbetsprojekt mellan tidningar och tidningsföretag för insatser där
digitaliseringen medför behov av utveckling och förändring. Det skulle till
exempel kunna vara fråga om utbildningsinsatser eller utveckling av
gemensamma betallösningar.

Ansökningar om utvecklingsstöd prövas av presstödsnämnden vid
Myndigheten för press, radio och tv.

Vilka tidningar ska kunna söka utvecklingsstöd?

Tanken är att det ska vara nyhetstidningar som kommer ut åtminstone en
gång i veckan. Det behöver dock inte vara prenumererade tidningar vilket är
ett krav för att komma ifråga för det övriga presstödet. Det betyder att även
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gratistidningar skulle kunna komma ifråga för utvecklingsstöd om de
uppfyller övriga villkor och till exempel har en regelbunden utgivning minst
en gång i veckan.

När kan tidningarna få del av utvecklingsstödet?

Förordningen träder i kraft den 15 april 2016 och sedan är det upp till
presstödsnämnden att hantera frågor enligt förordningen.

Hur stort blir det nya stödet?

Utvecklingsstödet delas ut i mån av tillgängliga medel, det beror bland annat
på hur stort utrymme det finns på presstödsanslaget. För 2016 beräknas upp
till 35 miljoner kronor finnas tillgängligt för utvecklingsstöd.

Hur mycket pengar ska ett enskilt projekt kunna få?

Det finns i förordningen om utvecklingsstöd inget tak för hur stora stöd som
får beviljas till enskilda insatser. Skälet till detta är att projektens omfattning
väsentligt kan skilja sig åt och systemet även ska ge möjlighet för
samarbetsprojekt mellan tidningar och tidningsföretag.

Ett projekt kan få stöd högst tre år. Stödnivån är i normalfallet högst 40
procent av de totala kostnaderna för ett projekt. Stödet kan täcka en större
andel av kostnaderna (högst 75 procent) om projektet riktar sig till nationella
minoriteter eller barn och unga. Myndigheten för press, radio och tv får
utfärda de närmare föreskrifter som krävs för tillämpningen av förordningen.

Bakgrund

Den 12 februari 2016 godkändes stödet av Europeiska kommissionen. Stödet
bygger på förslag från Presstödsnämnden om utvecklingsstöd till tryckta
allmänna nyhetstidningar. Presstödsnämndens uppdrag utgick i sin tur från
de idéer till ett stöd som den parlamentariska Presstödskommittén kallade för
ett omställningsstöd.

Förordningen om utvecklingsstöd är tidsbegränsad till utgången av 2020 och
är ett komplement till det övriga presstödet.



Artikel från Kulturdepartementet

Fri entré infört vid 18 statliga
museer
Publicerad 02 februari 2016 Uppdaterad 02 februari 2016

Den 1 februari 2016 infördes fri entré på 18 statliga
museer. - De skatter som finns i museerna är våra
gemensamma. Därför är det naturligt att vi ser till att alla
får chansen att ta del av det vi äger tillsammans, säger
kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke.
- Fri entré kan sänka trösklarna och göra det enklare för nya grupper att söka
sig till museerna, fortsätter kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke.

Regeringen ökar anslaget till de statliga museimyndigheterna med 80
miljoner från och med 2016 för att införa fri entré vid vissa statliga museer.

Museerna kommer fortsatt kunna ta entréavgift av vuxna till vissa tillfälliga
utställningar.

Eftersom många av de statliga museerna är stängda på måndagar gäller
ändringen i praktiken från den 2 februari.
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Artikel från Kulturdepartementet

Ungdomsträffar och
idrottsaktiviteter ger vägar in i
samhället för nyanlända i Borlänge
Publicerad 19 januari 2016 Uppdaterad 19 januari 2016

Den 15 januari besökte kultur- och demokratiminister
Alice Bah Kuhnke Borlänge för att ta del av det civila
samhällets insatser för flyktingmottagande och
etablering. I Borlänge arrangeras bland annat
ungdomsträffar för nyanlända somalier. Det finns också
ett Sportotek där det går att låna utrustning för att prova
på olika idrotter.
I Borlänge träffade ministern representanter för den ideella somaliska
föreningen UMIS.

UMIS är en förening som grundades 2010 efter en bred diskussion bland
somalier i Borlänge om hur de kunde förbättra integrationen genom att
organisera sig själva.

I april 2015 initierade UMIS projektet "Lyfta blicken" med syfte att visa
ungdomar de framtidsmöjligheter som finns som nyanländ i Sverige.
Projektet finansieras av Landstinget.

Ungdomsträffar började i augusti. Under de återkommande träffarna har ett
60-tal ungdomar deltagit. Under träffarna får ungdomar höra positiva
erfarenheter från somalier som bott i Sverige en längre tid. De får också
information om skyldigheter och rättigheter i det svenska samhället. Syftet är
att ingjuta självförtroende hos de nyanlända ungdomarna.
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Integration genom idrotten

Ministern träffade även representanter från Borlänge Bandy som
tillsammans med Borlänge kommun driver integrationsprojektet "Borlänge –
möjligheternas stad" som varit igång i två år.

Representanterna från Borlänge Bandy och Skol IF berättade om sina
aktiviteter och erfarenheter inom sitt integrationsprojekt med samverkan
mellan kommun, föreningar och skolor. Projektet är en kraftsamling med
totalt ett 50-tal föreningar som vill skapa ömsesidig förståelse mellan
nyanlända barn och unga, etablerade Borlängebor och mellan barnens
föräldrar.

Lars-Åke Östlin, projektansvarig från Borlänge Bandy och rektor på
sommarskolan berättade bland annat om hur de jobbar för att få nyanlända
föräldrar att engagera sig i idrottsrörelsen.

Ministern fick också information om sommarskolan i Borlänge som hade
nästan 650 elever under nio veckor år 2015. Eleverna läser tre timmar på
förmiddagarna och deltar på fritidsaktiviteter organiserade av Borlänges
föreningar på eftermiddagarna.

Lars-Åke Östlin berättade också om Sportoteket i Borlänge. Det är som ett
bibliotek, men i stället för böcker lånas idrottsutrustning ut. Sportoteket är ett
samarbete mellan Borlänge bandy, föreningslivet och Röda korset och drivs i
nära samarbete med Borlänge kommun.

Besök på evakueringsboende

Kultur- och demokratiministern besökte också ett evakueringsboende för
asylsökande i Borlänge för att få information om hur kommunen arbetar med
mottagandet av nyanlända. Ministern träffade representanter från
kommunen som driver boendet och volontärer från Frivilliga resursgruppen
som hjälper till med säkerheten.

- Frivilliga resursgruppen är en viktig resurs när kommunen inte räcker till, sa
Thorsten Bladlund, kommunens säkerhetsansvarige och kontaktperson för
Frivilliga resursgruppen.

Evakueringsboendet öppnade den 13 november på begäran från
Migrationsverket. Boendet är en tillfällig lösning där människor bor i väntan
på plats på ett asylboende.



Borlänge är den fjärde kommunen som kultur- och demokratiministern har
besökt för att ta del av det civila samhällets olika verksamheter för flyktingar
och asylsökande i Sverige.



Artikel från Kulturdepartementet

Det civila samhällets insatser är
oumbärliga i flyktingsituationen
Publicerad 08 januari 2016 Uppdaterad 08 januari 2016

Under hösten har kultur- och demokratiminister Alice
Bah Kuhnke besökt några av det civila samhällets olika
verksamheter för flyktingar och asylsökande i Sverige.
Turen kom till Göteborg den 21 december efter besök i
Stockholm och Malmö. Ministern besökte två
verksamheter och dialogen kretsade kring vikten av
samverkan mellan olika aktörer.
Först besökte ministern ett av Göteborgs räddningsmissions asylboenden.
Göteborgs räddningsmission är en idéburen organisation som arbetar utifrån
en kristen värdegrund och som bland annat driver det asylboende som Alice
Bah Kuhnke besökte. Sju organisationer, däribland Räddningsmissionen,
tecknade ett avtal med Göteborgs stad i mars 2015, för att ge
ensamkommande barn ett samlat stöd i form av boende och andra insatser.
Avtalet är en samarbetsform mellan offentlig och idéburen sektor. Den
offentliga parten står för lokaler och visst bidrag, medan idéburna
organisationer driver verksamheten. Räddningsmissionen erbjuder 12 platser
på det asylboende ministern besökte, och arbetet har lyfts fram som ett gott
exempel på samverkan.

– Det krävs politiskt mod för att få till stånd ett sådant här avtal och i det
samarbetet är ömsesidig förståelse viktig, betonade Alice Bah Kuhnke.

Kultur- och demokratiministern besökte även en frivilligcentral i Hjällbo,
Angered som drivs av den katolska organisationen Caritas. Stadsdelsområdet
präglas av hög segregation, och dialogen kretsade kring integration och
vikten av språkträning. Caritas Angered startade sin verksamhet 1994 och
har många gånger fungerat som den första kontakten med det svenska
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samhället i området. Man erbjuder många olika aktiviteter där
volontärinsatser är avgörande. Kultur- och demokratiministern fick möjlighet
att träffa flera nyanlända som kommer till frivilligcentralen för att hitta ett
socialt sammanhang och genom detta utvecklas i det svenska språket.
Språkträningen har många gånger bidragit till att klara av SFI-utbildningen
snabbare.

Från Caritas håll uttryckte man oro över att många i nordöstra Göteborg har
bott i Sverige under lång tid utan att ha integrerats i samhället och över att de
är beroende av tolk i vardagssituationer. Att hitta ett sammanhang där man
stimuleras till att prata svenska, och där man kan få den samvaro och det
stöd man behöver menar såväl Göteborgs räddningsmission som Caritas
Angered är nyckeln till etablering och till ett meningsfullt liv i Sverige.

Alice Bah Kuhnke avslutade dagen med att uppmuntra det civila samhällets
engagemang i flyktingsituationen och önska god jul lagom till julbordet hos
Caritas Angered.



Artikel från Kulturdepartementet

Samling mot rasism: Hatet mot
samer
Publicerad 17 december 2015 Uppdaterad 17 december 2015

Det finns rasism i vårt samhälle och den ser olika ut för
olika grupper. Samerna är ett urfolk i Sverige. Många
samer vittnar om att hat och hot som riktas mot det
samiska folket blir allt vanligare. Kultur- och
demokratiministern bjöd tillsammans med Sametingets
styrelseordförande Håkan Jonsson därför in till ett
dialogmöte för att få lyssna till hur denna rasism kan ta
sig uttryck och för att lyfta fram förslag till vad
regeringen kan göra.
Regeringen värnar den samiska kulturen och vill främja det samiska folkets
möjligheter att behålla och utveckla ett eget kultur- och samfundsliv.
Samernas rätt till självbestämmande ska stärkas och det pågår dialog om den
framtida samepolitiken och dessutom förhandlingar om en nordisk
samekonvention.

Identifiera rasismen och lyft fram verktyg

Till detta dialogmöte kom representanter från Sametingets samtliga partier
som är invalda i Sametingets plenum. Övriga deltagare kom från Svenska
Samernas riksförbund, Renägarförbundet, riksorganisationen Same Ätnam,
Landsförbundet Svenska Samer och stiftelsen Gaaltije, som är ett sydsamiskt
kulturcentrum med fokus på kultur, språk, näring och samhälle.

- Statsminister Stefan Löfven sa redan i den första regeringsförklaringen att
rasism inte har någon plats i vårt samhälle. Därför är det så viktigt att vi
identifierar rasismen och lyfter fram de verktyg som kan spela roll. Det är
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mycket värdefullt för mig att få ta del av era erfarenheter och er kunskap på
detta område, sa Alice Bah Kuhnke när hon hälsade deltagarna välkomna.

Gamla fördomar sitter i

Håkan Jonsson gjorde en historisk återblick till 1600-talet. Då försökte
svenska kyrkan tvinga samerna att frångå sin religion och lämna ifrån sig
religiösa symboler, till exempel spåtrumman. I Nordisk Familjeboks utgåva
från 1895, som var en vanligt förekommande uppslagsbok, kunde man läsa
mycket nedsättande beskrivningar om samer.

- Förr blev samer avklädda och mätta. Det fanns de som ansåg att samer var
ett lägre stående folk. Dessa fördomar sitter i än idag och rasismen har ökat,
den visar sig både mot nyanlända och mot samer, sa Håkan Jonsson.

Renen får klä skott

Några deltagare påpekade att hatet, eller rasismen, visat sig efter bildandet
av Sametinget (1993 inrättades Sametinget som ett folkvalt organ och en
myndighet). Då fick många samer en starkare identitet och ett sammanhang.
Med ökat inflytande framstod samer även för vissa som ett större hot.

Framväxten av sociala medier är en annan faktor för att hatet mot samer
blivit mer påtagligt. Jörgen Jonsson från Svenska Samernas Riksförbund
menade att sociala medier gör att rasismen mot samer eskalerar. Där kan
man skriva anonymt, det kan handla om glåpord och hot och ofta är det barn
som drabbas. Annars är det renen som många gånger får klä skott för hatet.
Hundratals renar har blivit nedmejade och torterade, med brutna ben och
sargade kroppar har de lämnats för att dö.

Förslag till åtgärder

Ingrid Inga från Samelandspartiet menade att regering och riksdag inte tagit
till sig att samer har rättigheter. Hon menade att vid Sametingets bildande
blev många viktiga frågor kvar vid länsstyrelserna, som bland annat handlar
om jakt, rennäringen och EU.

Marita Stinnerbom, Guovssonásti, listade flera faktorer som föder hatet mot
samer i samhället. Hon framförde som exempel; sociala medier med bland
annat tidningars kommentarsfält, exploatering som gör att betesmarker
styckas upp, rovdjursfrågan och att det inte finns några kunskapsmål om



samer i skolan. Hon tog också upp förslag på åtgärder som en samlad
urfolkspolitik, en starkare lagstiftning mot rasism, hatbrott och diskriminering
och att förstärka demokratiarbetet i Sametinget.

Under kvällen invigde kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke den
samiska filmfestivalen Dellie maa på Kulturhuset i Stockholm.



Artikel från Kulturdepartementet

Sakråd kan stärka regeringens
kontakter med det civila samhället
Publicerad 17 december 2015 Uppdaterad 17 december 2015

Tisdagen den 3 november samlades representanter
från drygt sextio organisationer från det civila samhället
för att höra statssekreterare Per Olsson Fridh
presentera en modell för hur regeringen på ett bättre
sätt kan samråda med organisationer i sakfrågor.
Arbetet startade den 2 oktober då hundra
representanter samlades för att ge synpunkter på vad
som är viktigt att regeringen tänker på i framtagandet av
en modell.
–Vi har försökt att få med det viktiga utan att krångla till några moment i
onödan. Vi tror att vi är på rätt spår, säger Per Olsson Fridh, statssekreterare
hos kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke.

Att tillvarata de synpunkter som framkom under den första hearingen har
varit en viktig del i det intensiva arbete som pågått den senaste månaden.

– Jag uppfattar en genuin vilja från Regeringskansliets företrädare att hitta
sätt att fördjupa samtalet med civilsamhällets företrädare. Att komplettera
mer kontinuerliga former för samråd med en modell för att fokusera en
sakfråga tycker jag är riktigt bra. Det stärker civilsamhället att det finns en
modell för hela Regeringskansliet som ger möjlighet till öppenhet och
transparens. Vi har haft en snabb process där vi tagit fram förslaget i god
samverkansanda. Nu återstår piloter och därefter får vi alla hjälpas åt att se
till att det här blir bra i praktiken, säger Ann-Katrin Persson, ordförande i
Partsgemensamt forum, och en av deltagarna i den arbetsgrupp som agerat
som bollblank till regeringen under oktober månad.
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Modellen kallas i dagsläget för sakråd. Tanken är att kvaliteten i kontakterna
med det civila samhällets organisationer och i regeringens underlag kan bli
bättre om regeringen arbetar mer strukturerat och blir tydligare i sin
kommunikation. Exempelvis behöver regeringen bli tydligare med varför
organisationer bjuds in till samtal med regeringen och vad det ska leda till,
men också hur processen dit ser ut och vilken förväntad arbetsinsats det
innebär för organisationerna. Återkoppling till organisationerna efter sakråd
är en av de delar som blir obligatoriska.

Statssekreterare Per Olsson Fridh menar också att modellen är ett sätt att få
ett mer samstämmigt kansli i kontakterna med det civila samhällets
organisationer. Den ska också fungera som ett stöd för Regeringskansliets
handläggare att tänka nytt, t.ex. gällande vilka organisationer som bjuds in
till samtal med regeringen och i vilken fas av beslutsprocessen det sker.

Synpunkter som framkom på hearingen den 3 november gällde exempelvis
ytterligare förtydliganden, till exempel vad sakråd innebär och vad det
betyder att regeringen utöver organisationernas kunskap även ska ta tillvara
organisationernas perspektiv.

– Skrivningen utgår från mångfaldsprincipen och att olikheter är att betraktas
som en tillgång i sig. Med skrivningen vill regeringen bejaka alternativa
synsätt och utmana invanda arbetssätt, förklarar kansliråd Maria Nilson.

Ytterligare en synpunkt som framfördes är att det är viktigt att
sakrådsprocessen blir transparent och att det finns möjlighet för
organisationer att signalera intresse i olika sakfrågor.

Ludvig Sandberg från Forum – idéburna organisationer med social inriktning,
menar att sakrådsmodellen är ett steg i rätt riktning:

– Sakråd utgår från tanken att de aktörer som är mest relevanta för att lösa
en fråga sitter runt bordet, inte vilket departement som äger en viss fråga.
Modellen öppnar också för tidig dialog innan alltför mycket är bestämt och
definierat, säger Ludvig Sandberg.

Det fortsatta arbetet med att modellen nu ska testas på ett antal piloter som
kommer att tas fram under den kommande månaden och genomföras under
våren 2016.

– Jag vill understryka att det vi i dag presenterar inte är en färdig modell
förrän den är prövad och justerad och vi är redo att ge den en inramning av



ett beslut. Men vi börjar redan nu att "tänka" sakråd i våra processer,
avslutar Per Olsson Fridh.



Artikel från Kulturdepartementet, Socialdepartementet

Ministrar bjöd in till dialog om
barns utsatthet på nätet
Publicerad 15 december 2015 Uppdaterad 15 december 2015

Den 14 december bjöd barn-, äldre- och jämställdhets‐
minister Åsa Regnér och kultur- och demokratiminister
Alice Bah Kuhnke in ett antal myndigheter,
organisationer och företag till dialog om hur flickors och
pojkars utsatthet på internet kan motverkas.
Syftet med dialogen var att delge varandra erfarenheter om hur det är möjligt
att skydda flickor och pojkar mot exploatering i sociala medier, som en del i
regeringens nuvarande handlingsplan för skydd av barn mot
människohandel, exploatering och sexuella övergrepp.

Efter inledande ord från ministrarna, presenterade Linda Jonsson och Åsa
Landberg från Stiftelsen Allmänna Barnhuset rapporten "Det gäller en av
fem – fakta om barn, sexuella övergrepp och sexuell exploatering i Sverige
2014". Därefter gavs utrymme för samtliga deltagare att bidra med inspel till
dialogen. Ministrarna efterfrågade särskilt förslag på åtgärder till en
kommande handlingsplan.

På mötet deltog representanter från Statens medieråd, Myndigheten för
ungdoms- och civilsamhällesfrågor (MUCF), Barnombudsmannen,
Brottsförebyggande rådet (Brå), Polismyndigheten, IT Brottscentrum,
Stiftelsen Allmänna barnhuset, Bris, ECPAT, Rädda Barnen, UNICEF
Sverige, World Childhood Foundation, Sverok, Facebook, Surfa lugnt,
TeliaSonera AB, Com hem, Telenor Sverige och NetClean.
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Artikel från Kulturdepartementet

Samling mot rasism: Dialogmöte
mot antisemitism
Publicerad 15 december 2015 Uppdaterad 15 december 2015

Judar är en nationell minoritet som varit bosatta i
Sverige under flera hundra år. Många förknippar
antisemitism med andra världskriget och de
judeförföljelser som pågick då, men judar möter
fortfarande antisemitism i Sverige i dag.
Kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke bjöd in till ett samråd med
den judiska minoriteten om aktuella frågor, i vilket även en dialog särskilt om
antisemitism inom ramen för Samling mot rasism ingick. Samtalet om
antisemitism handlade om huvudsakliga utmaningar och behov av åtgärder
inför den nationella plan mot rasism och liknande former av fientlighet som
regeringen kommer att ta fram.

Sammanblandning med staten Israel

Susanne Sznajderman-Rytz, Sveriges Jiddischförbund, pekade på att judar
ofta skuldbeläggs kollektivt för staten Israels politik. Många beskyller det
som händer på judarna. Det här har gjort att den judiska minoriteten känner
av både hot och hat från omgivningen.

- Många tror att vi lever på lika villkor, så är det inte. Och det finns en
oförmåga att hantera detta, sa Susanne Sznajderman-Rytz.

Antisemitismen är många gånger subtilt invävt i vårt samhälle. Journalister
och politiker uttrycker sig ibland olyckligt vilket kan leda till antisemitism
även om det inte var avsikten. De är inte medvetna om var gränserna går.
Några av deltagarna på mötet menade att det är viktigt att erkänna att det
finns ett antisemitiskt arv som ingen tagit tag i och att en del tror att
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antisemitiska påhopp kan rättfärdigas av situationen i Israel.

Rädsla att visa att man är jude

Någon berättade om att det finns en rädsla hos föräldrar att ha sina barn på
en judisk förskola, någon annan vittnade om den judiska teatergruppen som
inte vågade affischera för att locka besökare till föreställningarna. Rädslan
har till och med sträckt sig så långt att en del judar idag inte vågar besöka
sina anhörigas gravar när mörkret lagt sig. Andra väljer att inte begrava sina
döda med judiska symboler eller på judiska begravningsplatser på grund av
risken för vandalisering. Många judar i Sverige i dag undviker att bära
judiska symboler eller att besöka miljöer där man känner sig otrygg.

Isak Reichel, Judiska Centralrådet i Sverige berättade om att kränkningar,
hot och hat framför allt sker på nätet. Det finns exempel på grupper på
Facebook som är gränsöverskridande, subtila och underblåser antisemitiska
konspirationsteorier.

En del av det svenska kulturarvet

Ett viktigt steg i att komma tillrätta med antisemitismen är att utbilda lärare,
journalister och politiker med flera. Att offentligsverige börjar
uppmärksamma till exempel minoriteters högtider - och inte bara svenska -
kan också bidra till att minska rasismen. Isak Reichel lyfte särskilt fram
vikten av att visa den judiska historien som en del av det svenska
kulturarvet.



Artikel från Kulturdepartementet

Vilja att upprätthålla flyktingarnas
mänskliga värdighet
Publicerad 11 december 2015 Uppdaterad 11 december 2015

I Malmö finns många frivilligorganisationer som hjälper
flyktingar och nyanlända. Behovet är stort då det är till
Malmö och Skåne som många flyktingar först söker sig
när de kommer till Sverige. Kultur- och
demokratiministern Alice Bah Kuhnke besökte nyligen
flera verksamheter i staden.
Den 2 december besökte Alice Bah Kuhnke det civila samhällets
organisationer i Malmö som arbetar med olika delar av flyktingsituationen.
Ministerns besökte bland andra Kontrapunkt, Malmös muslimska församling,
Rädda barnen och Individuell människohjälp. Samtliga har gjort värdefulla
insatser i mottagandet av flyktingar. Organisationerna som ministern besökte
har fått olika grad av hjälp från myndigheterna, men alla bärs de upp av
engagerade volontärer som arbetat under hela hösten.

Ett av besöken var Rädda barnen som dagligen upprättar en mobil
barnvänlig plats i Malmö stads olika asylboenden där ensamkommande barn
och ungdomar bor. I boendet har de som mest plats för ca 140 barn och
barnen brukar stanna cirka en vecka. Rädda barnens mobila team anpassar
aktiviteterna efter vad barnen vill göra den dagen.

Både Rädda barnen och Individuell människohjälp hjälper barn på flykt.
Volontärernas arbete är oumbärligt och det handlar om att se barnens behov
i första hand. Det handlar inte bara om att ge barnen samtalsterapi, utan
också fylla deras tid med aktiviteter och ett sammanhang, till exempel genom
läxhjälp, föreningsliv, idrott eller språkcafé.

När Rädda barnen i september i år hade ett rekryteringsmöte för de som ville
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hjälpa flyktingarna fick de oväntat stor uppslutning. Samma engagemang och
uppslutning vittnar flera andra organisationer om, så som Kontrapunkt och
Individuell människohjälp.

Muslimska församlingen i Malmö har tillsammans med Coexist också sedan
september gjort en viktig insats. Coexist Malmö består av representanter från
elva lokala församlingar och föreningar från fyra av världsreligionerna.
Volontärer på plats har gett flyktingar korttidsboende, mat, dusch,
lekutrymme för barnen och sjukvård.

Nu finns oron över att volontärerna börjar bli utmattade efter den hårda
hösten och det finns behov av en långsiktig lösning för detta. De ser också
behov av vidareutbildning av volontärerna, särskilt de som ska arbeta med
barn som kanske är traumatiserade eller deprimerade. Men viljan att
upprätthålla flyktingarnas mänskliga värdighet, att ge dem ett gott
mottagande och en meningsfull väntan står kvar.



Artikel från Kulturdepartementet

Dialog med civilsamhället kring
flyktingsituationen
Publicerad 30 november 2015 Uppdaterad 30 november 2015

Per Olsson Fridh, statssekreterare hos kultur- och
demokratiminister Alice Bah Kuhnke, har sedan en tid
tillbaka möten med det civila samhällets organisationer.

Berätta om bakgrunden och syftet med dessa
möten.

Jag håller sedan några veckor tillbaka regelbundna möten med organisationer
från det civila samhället med anledning av den pågående flyktingsituationen.
Syftet är att lyssna till organisationernas erfarenheter i deras arbete med
flyktingfrågan och att ge dem information om regeringens och
myndigheternas arbete. Mötena ska också utgöra ett forum för de
frågeställningar som organisationerna vill diskutera.

Vi behöver säkerställa att samverkan mellan regeringen och berörda
myndigheter fungerar för civila samhällets organisationer.  Vi behöver också
samverka mellan berörda aktörer för att hantera situationen på både lång och
kort sikt.

Hur ofta äger mötena rum?

Det första mötet höll jag onsdagen den 4 november. Därefter har vi planerat
in möten varannan vecka fram till januari. Vi ska fortsätta med dessa möten
så länge behoven finns men kanske inte lika ofta som under detta år.

Vilka deltar på mötena?

Från det civila samhället har ett femtontal organisationer varit med vid
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respektive möte. Det har bland andra varit Röda korset, Rädda barnen,
Svenska kyrkan, Islamic Relief, Islamiska samarbetsrådet, Frälsningsarmén,
föreningar för ensamkommande, asylnätverk med flera. Även
tjänstepersoner från berörda departement och representanter från Sveriges
kommuner och landsting har deltagit.

Vad diskuterar ni?

Vi försöker hålla oss till olika teman vid mötena. Vid det första mötet
samtalade vi om samverkan på nationell och regional nivå. Då var också
Myndigheten för Samhällsskydd och Beredskap (MSB) och Länsstyrelsen i
Stockholm inbjudna.

Vid det andra mötet, som hölls den 18 november, fokuserade vi på
ensamkommande barn och unga som just nu kommer till Sverige för att söka
asyl. Socialstyrelsen gav en övergripande bild av läget för landets
socialtjänster och berättade om uppdrag som myndigheten har fått, till
exempel när det gäller att samordna informationsinsatser kring vad det
innebär att vara god man, familjehem med mera för ensamkommande barn.
Inspektionen för vård och omsorg (IVO) berättade om hur de arbetar med
tillstånd för HVB-hem. I många kommuner råder dessutom en stor
efterfrågan på gode män för ensamkommande barn. Regeringskansliet
informerade om läget.

Framöver kommer vi bland annat att diskutera hur man kan arbeta för att
förebygga och motverka rasism och främlingsfientlighet. Vi kommer även att
belysa goda exempel på hur man arbetar runt om i landet för att ge ett bra
mottagande till dem som kommer hit på flykt.

Vad hoppas du få ut av dessa möten?

Det finns just nu ett enormt engagemang bland människor och många gör
ovärderliga insatser. Men det är också viktigt att inte krafterna slits ut.

För mig är dessa möten bra tillfällen för att fånga upp synpunkter, tankar och
behov hos organisationer som arbetar med att möta människor som kommer.
Det är också en möjlighet att nå ut med information om vad regeringen och
myndigheterna gör inom olika områden.

Jag tror att det är väldigt viktigt att finna bra former för att arbeta
tillsammans, självklart med utgångspunkt i våra respektive roller, för att ge



människor som kommer till Sverige för att söka asyl ett värdigt och
välkomnande mottagande.



Artikel från Kulturdepartementet, Utbildningsdepartementet

Ungdom, utbildning, kultur och
idrott i fokus på EU-möte
Publicerad 25 november 2015 Uppdaterad 25 november 2015

Migrations- och flyktingkrisen återkom i diskussionerna
på rådsmötet den den 23-24 november. Aida Hadzialic,
gymnasie- och kunskapslyftsminister, Gustav Fridolin,
utbildningsminister och Alice Bah Kuhnke, kultur- och
demokratiminister deltog.
På den första mötesdagen behandlade rådet ungdom och utbildning. Frågan
om hur integrationen av migranter kan förbättras genomsyrade hela
rådsmötet. Ungdomsministrarna underströk vikten av att arbeta
sektorsövergripande när det gäller ungdom, utbildning, kultur och idrott.

Sverige framhöll bland annat betydelsen av att medlemsländerna delar med
sig av olika integrationsprojekt i Europa.

-  Det finns behov av att förstärka arbetet med att utbyta erfarenheter och
dela kunskap mellan EU:s medlemsländer för möta de utmaningar men även
möjligheter som ges av ett ökad antal migranter och flyktingar inom EU, sade
gymnasie- och kunskapslyftsminister Aida Hadzialic på mötet.

Utbildning viktigt för nyanlända migranter

Utbildning och idrott diskuterades den andra mötesdagen.
Utbildningsdiskussionen fördes mot  bakgrund av Europas allt mer
mångkulturella samhällen och med tanke på den aktuella flyktingkrisen.

- Tillgång till utbildning är oerhört viktigt för en nyanländ person vad gäller
hans eller hennes möjligheter till att delta aktivt i samhället, sade
utbildningsminister Gustav Fridolin.
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Integration genom konst och kultur

Kulturministrarna antog slutsatser om kulturen och konstens betydelse i
processen att integrera flyktingar i samhället.

-  Genom att anta slutsatserna idag så visar vi att konsten och kulturen har en
betydelsefull roll att spela i mötet mellan människor, oavsett varifrån man
kommer eller vem man är. Kulturen kan högst påtagligt bidra till att bibehålla
och bygga vidare på ett öppet och sammanhållet samhälle, sade kultur- och
demokratiminister Alice Bah Kuhnke.

 



Artikel från Kulturdepartementet

Samling mot rasism: Dialogmöte
om homofobi och transfobi.
Publicerad 25 november 2015 Uppdaterad 25 november 2015

Den 18 november fortsatte Alice Bah Kuhnkes
höstturné då hon träffade representanter från RFSL,
RFSL Ungdom, transföreningarna FPES (Full
Personality Expression Sweden) och KIM (Föreningen
Kön Identitet Mångfald). Dialogmötet handlade om hot
och hat mot hbtq-personer, men också om kränkningar
och diskriminering som dessa personer kan möta bland
annat inom vården, skolan och i kontakter med
myndigheter.
Homo- och transfobi är ett av flera områden som kommer att tas upp i den
kommande planen mot rasism och liknande former av fientlighet som
kommer nästa år. Den nationella planen kommer att innehålla såväl generella
insatser mot rasism och liknande former av fientlighet som särskilt riktade
insatser mot olika former av rasism såsom afrofobi, antisemitism,
antiziganism, islamofobi, rasism mot samer och liknande former av
fientlighet såsom homo- och transfobi.

– För att samla och systematisera arbetet ser regeringen behov av en nationell
plan som grunden för ett långsiktigt och resultatinriktat arbete. Inom samma
ram avser regeringen också att behandla arbetet med att förebygga och
motverka hatbrott. Rasism och liknande former av fientlighet i samhället
skapar en grogrund för hatbrott och för att lyckas bekämpa dem är det
avgörande att ta ett samlat grepp om dessa frågor, sa Alice Bah Kuhnke.

Alla hatbrott anmäls inte
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Det är svårt att få en bild av omfattningen av hatbrott men att motverka
dessa brott är en viktig del av regeringens insatser för att värna respekten för
mänskliga rättigheter. Under 2014 anmäldes 635 homofobiska hatbrott och
72 hatbrott med transfobiska motiv. Mörkertalet bedöms vara stort.

Enligt Folkhälsomyndigheten har varannan transperson undvikit olika
vardagliga aktiviteter på grund av rädsla för diskriminering det senaste året.
Många känner sig otrygga i vardagen och är rädda för att gå ut ensamma. Så
många som var femte har blivit utsatt för våld på grund av sin transidentitet
och en av tre har blivit utsatt för psykiskt våld.

Alfie Martins från FPES menade att inom yrkeslivet pratar man om mobbing
men det kan dölja rena brott, som till exempel hatbrott. Det är viktigt att tala
om vad det egentligen handlar om.

Utbildning behövs

Yolanda Bohm och Frank Berglund från RFSL Ungdom berättade om att
kränkningar som sker, till exempel inom skolan, kan vara svåra att komma
till rätt med.

– Lärare vill ofta hjälpa till, men de har inga verktyg. Då finns risker att det
istället blir en dubbel kränkning för eleven. Den utsatta eleven ser att läraren
ser, men gör ingenting. Viljan finns nog inom skolan men inte resurser, tid
och kunskap, sa Frank Berglund.

Under mötet fanns stor samsyn kring att det krävs kompetenshöjande
insatser brett inom samhället. Det kan handla om att till exempel utbilda
poliser, men också att stärka socionom- och idrottslärarutbildningen. Många
hbtq-personer vittnar också om stora brister i bemötande hos läkare och
olika institutioner.

– Vi ser att det finns stora utmaningar vad gäller rasism och liknande former
av fientlighet, som exempelvis homofobi och transfobi, i Sverige i dag, och vi
är många aktörer som behöver samlas för att skapa förändring, sa Alice Bah
Kuhnke.



Artikel från Kulturdepartementet, Utrikesdepartementet

”2015 ska det vara självklart att
kvinnors rättigheter är mänskliga
rättigheter”
Publicerad 24 november 2015 Uppdaterad 24 november 2015

Kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke deltog
förra veckan i en paneldebatt om arbetet mot sexuellt
och könsbaserat våld på Internationella
brottsmålsdomstolens (ICC) statspartsförsamling,
Assembly of States Parties (ASP). Sverige är
tillsammans med Botswana ansvarigt för att samordna
arbetet med att stärka kapaciteten hos nationella
rättssystem att motverka straffrihet för dessa allvarliga
brott.
I sitt anförande talade ministern om hur sexuellt och könsbaserat våld är ett
globalt strukturellt problem som förekommer världen över och förvärras
under väpnade konflikter.

– Globala studier visar att en av tre kvinnor är utsatta för våld under sin
livstid. Bakom den oacceptabla statistiken finner man smärta och lidande i
varje enskilt fall. Särskilt grovt sexuellt våld används ofta systematiskt i
väpnade konflikter, säger kultur- och demokratiministern.

Ministern lyfte fram det arbete som gjorts och som pågår för att motverka
brotten och för att stärka kapaciteten hos nationella rättssystemen för att
dessa brott ska kunna lagföras och ansvariga ställas till rätta (så kallad
komplementaritet). ICC:s chefsåklagare Fatou Bensouda har utverkat ett
policydokument om hur man tydligt och konsekvent ska kunna förbättra
arbetet med att lagföra sexuellt våld i konflikt. Sverige har stött detta arbete
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genom en rad seminarier, för att detta arbete också ska kunna användas i
nationella domstolar.  

– 2015 ska det vara självklart att kvinnors rättigheter är mänskliga
rättigheter. Att stoppa sexuellt och könsbaserat våld och säkerställa rättvisa
för offren är en rättighetsfråga, säger Alice Bah Kuhnke.

I panelsamtalet deltog bland andra ICC:s chefsåklagare Fatou Bensouda,
Guatemalas riksåklagare Thelma Aldana och Ugandas chefsåklagare Mike
Chibita. I både Guatemala och Uganda har man arbetat aktivt med dessa
brott, och erfarenheterna från de länderna lyftes fram.

Sverige anordnade i somras workshops i ämnet i båda länderna, där
representanter från rättsväsendet och det civila samhället redogjorde för sitt
arbete och sina utmaningar.

– Betydelsen av ett starkt och aktivt civilsamhälle, inte minst kvinnorätts-
och brottsoffersorganisationer, är tydligt. Detta är något jag särskilt vill
belysa – utan ett modigt civilsamhälle som vågar ta sig an frågorna skulle
våra utmaningar vara större, säger Alice Bah Kuhnke.



Artikel från Kulturdepartementet

Seriehjältar – ett sätt att förebygga
extremism
Publicerad 23 november 2015 Uppdaterad 23 november 2015

Kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke bjöd in
till en tankeväckande föreläsning med Suleiman Bakhit,
fredskämpe och expert på förebyggande arbete mot
extremism. Hans vision är att utrota extremism, metoden
är serier för barn och ungdomar om superhjältar som
gör bra saker. Varför? Hans studier visar att unga
extremister världen över delar samma drivkraft; en vilja
att bli hjältar.
 

Suleiman Bakhit menar att en av de största drivkrafterna bakom varför unga
idag blir radikaliserade och kanske också ansluter till extremistgrupper är
förutom utanförskap och en avsaknad av tillhörighet till samhället, ett
sökande efter mening och längtan efter ett högre syfte. Att därför kunna
bidra med berättelser om hjältar som kämpar för demokrati och alla
människors lika rättigheter och värde och därmed ge barn och unga
möjligheten att bli hjältar i sitt eget liv, utan våld, är vägar till att förebygga
extremism.

 – Ungdomar idag behöver bra förebilder att se upp till, om de så är verkliga
eller fiktiva. Det som förenar dem är en hjältestatus – en unik förmåga att
utföra särskilda insatser för andras bästa. I svensk tradition har vi exempelvis
hjältar såsom Bamse, Pippi Långstrump och Lisbeth Salander, sa Alice Bah
Kuhnke i sitt inledningstal.

Alternativa historier till jihad
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Suleiman Bakhits budskap är att positiva berättelser om den komplexa
verklighet där ingen är absolut god eller absolut ond, kan bidra till att göra
världen till en bättre plats. 2010 påbörjade han sitt arbete med att skapa en
hel serievärld med hjältar för arabisktalande barn och ungdomar i syfte att
skapa alternativ till de historier som extrema grupper sprider där det läggs
stor vikt vid att förändra samhället med våld. Bakhit utgår från den
berättelsetradition som finns i Mellanöstern, t.ex. i ”Tusen och en natt”, och
ger de gamla sagorna nytt liv. Nya sagor för barn och ungdomar utifrån
denna berättartradition är inte särskilt vanlig i Jordanien och andra länder i
Mellanöstern.

Det är viktigt att dessa nya berättelser om hjältar undviker att avhumanisera
motståndaren. Det är själva avhumaniseringen av människor som kan gynna
extremistiska miljöer och antidemokratiska attityder. Suleiman Bakhit menar
att islamistisk extremism utgår från en radikal tolkning av jihad. Jihad
betyder "strävan", "kamp" eller "att anstränga sig". Efter att man med alla
fredliga medel försökt bekämpa förtryck så får troende använda krig i
försvar. Man får dock inte använda krig som anfall. Inom al-Qaida och ISIL
tolkas däremot "försvar" som att man får gå i krig mot alla som inte delar
samma tolkning av islam som de har, både mot andra muslimer och mot icke-
muslimer.

I sitt arbete har Suleiman Bakhit själv fått utstå hot och angrepp, både för att
han är muslim och för att han arbetar förebyggande mot rekrytering till al-
Qaida, IS och likande grupper. Men istället för att ha gett vika för rädslan så
hittar han en drivkraft i att kämpa vidare mot den förändring han tror på.

Suleiman Bakhit menar också att staten och samhället har ett stort ansvar för
vilken alternativ historia som skapas. Förutom att identifiera hur ungdomar
lockas till extremistorganisationer, så behöver man även kunna erbjuda dem
alternativ. När ungdomar får vara medskapare av historier och dessa
berättelser växer fram organiskt, dvs. genom de ungas aktiva deltagande, så
kan en ny tradition få fäste. Det handlar om att utgå ifrån en egen erfarenhet,
ett eget trauma, och att vända detta till en styrka och något som kan bli
konstruktivt även för andra.

Förmåga att granska information

Ewa Thorslund, direktör för Statens Medieråd, talade om vikten av
förebyggande arbete och att stärka barns och ungas förmåga att kritiskt
granska information. Hon visade kampanjfilmen ”Är du redo för det nya
medielandskapet”? som är en introduktion till ett digitalt utbildningsmaterial



för lärare och elever om medie- och informationskunnighet på nätet och i
sociala medier. Förmågan att finna, analysera, kritiskt värdera och skapa
innehåll på medier har en avgörande betydelse i ett informationssamhälle där
barn och unga lever med tillgång till information på ett helt nytt sätt. I
synnerhet i en global kontext av våldsbejakande extremism och terrorism.



Artikel från Kulturdepartementet, Socialdepartementet,
Utbildningsdepartementet

Migration dominerar EU-möte om
utbildning, ungdom, kultur och
idrott
Publicerad 18 november 2015 Uppdaterad 18 november 2015

Migration och förbättrad integrering av migranter
genomsyrar alla delar av rådsmötet den 23-24
november. Aida Hadzialic, gymnasie- och
kunskapslyftsminister, Gustav Fridolin,
utbildningsminister och Alice Bah Kuhnke, kultur- och
demokratiminister representerar Sverige på mötet i
Bryssel.
Ministrarna ska diskutera hur länderna kan bli bättre på integrera nyanlända
migranter och vilka initiativ som borde tas på EU-nivå för att möta de
 möjligheter och utmaningar som finns på områdena utbildning, ungdom,
kultur och idrott.

På ungdomsrådet förväntas en diskussion om ungdomsarbetets uppgift för att
integrera ungdomar med migrantbakgrund och vilka utmaningar som finns.
En annan fråga är hur ungdomspolitiken kan medverka till ett samarbete
inom utbildning, kultur och idrott.

Utbildningsministrarna ska diskutera utbildning och fortbildningens betydelse
för en framgångsrik integrering av migranter och personer med
migrantbakgrund. Regeringen förväntas bland annat framföra att
utbildningen spelar en kritisk roll för integrationen i samhället.

Kulturministrarna inleder den andra mötesdagen. De ska behandla kulturen
och konstens roll i integrationsarbetet. De ska även diskutera kampen mot
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förstörelse av kulturarv och illegal handel med kulturarvsföremål. I
diskussionsunderlaget konstateras att väpnad konflikt och kris får en direkt
påverkan på kulturarvet genom medveten förstörelse.

Rådet avslutar med idrottsfrågor. Rådet ska identifiera åtgärder för att
förbättra idrottens potential för integrationen av utsatta unga, däribland unga
migranter.



Artikel från Kulturdepartementet

Nationella minoriteters rättigheter
och MR-institution diskuterades på
MR-dagarna 2015
Publicerad 17 november 2015 Uppdaterad 17 november 2015

Ett av de seminarier som Alice Bah Kuhnke deltog i
under MR-dagarna var ett samtal kring lagen om
nationella minoriteter och minoritetsspråk och de
nationella minoriteternas rättigheter. Ministern uttryckte
sitt engagemang för frågan och hur viktigt det är att
arbeta för att säkra minoriteternas rättigheter. I ett annat
seminarium diskuterade statssekreterare Per Olsson
Fridh en oberoende MR-institution.
Programpunkten som arrangerades av Länsstyrelsen i Stockholms län och
Sametinget modererades av journalisten Sharon Jåma. Hon fokuserade
samtalet kring satsningar på nationella minoriteter på lokal och nationell
nivå. I synnerhet diskuterades lagen om nationella minoriteter och
minoritetsspråk som bland annat syftar till att värna minoritetsspråken, något
som kultur- och demokratiministern lyfte som särskilt viktigt. 

I det fortsatta arbetet med medvetenhet kring och förverkligandet av de
nationella minoriteternas rättigheter är det viktigt att de lokala
minoritetsföreträdarna själva får bidra med sin kunskap och delaktighet i
processerna, menade Alice Bah Kuhnke. Samtidigt, påpekade hon, är det
viktigt att betona att bollen inte bara ligger på det lokala planet utan att det
är en nationell angelägenhet att säkra de nationella minoriteternas
rättigheter.

Minoritetsfrågor på kommunal nivå

https://www.regeringen.se/


De utmaningar som kan uppstå på kommunal nivå illustrerades under
seminariet av teatergruppen Scen & Synergi som gestaltade en kommuns
hantering av frågor som rör nationella minoriteter. Gestaltningen tog upp
ämnen som språkundervisning, inflytande och kultur. Alice Bah Kuhnke
uttryckte igenkänning inför den verklighet som speglades i gestaltningen och
menade:

– Det visar att det finns en brist på kunskap. Mångfald blir ett fluffigt
begrepp, och det kan finnas en brist på förståelse för hur man på bästa sätt
hanterar lagstiftningen kring nationella minoriteters rättigheter.

En MR-institution

Med på MR-dagarna var även statssekreterare Per Olsson Fridh, som bland
annat deltog i ett seminarium om hur oberoende en svensk MR-institution
kan bli. Sverige har accepterat MR-rådets senaste rekommendationer om att
inrätta ett organ som på ett oberoende sätt granskar efterlevanden av
internationella MR-konventioner.

Per Olsson Fridh beskrev processen. Institutionen kommer att vara en del i
den kommande MR-strategin som planeras under det första halvåret 2016.
Regeringen allokerar resurser efter att riksdagen antagit förslaget och
återkommit med budget.

Thomas Hammarberg, tidigare bland annat Europarådets kommissionär för
mänskliga rättigheter och numera ordförande för Kommissionen mot
antiziganism, menade att de nationella MR-institutionerna som finns i
Europa är viktiga och att de fungerar som fönster till det internationella
nätverket.

De som deltog i diskussionen var även Aleksander Gabelic, FN-förbundet,
Elisabeth Abiri, Emerga och Morten Kjaerum, Raoul Wallenberg Institute.



Artikel från Kulturdepartementet

Samling mot rasism – fullsatt
seminarium på MR-dagarna
Publicerad 12 november 2015 Uppdaterad 12 november 2015

Samling mot rasism var kanske det mest välbesökta
seminariet under Mänskliga rättighetsdagarna 2015 i
Göteborg. I seminariet deltog, förutom kultur- och
demokratiministern, representanter från det civila
samhället som arbetar mot afrofobi, antisemitism,
antiziganism och islamofobi.
Salen, som rymde 320 personer, var fullsatt när Alice Bah Kuhnke hälsade
alla välkomna med att citera adventspsalmen som snart sjungs i skolor över
hela Sverige:

”Vi tänder ett ljus i advent, det värmer den som frusen är. Vi tänder ett ljus i
advent, det sprider ljus i vårt mörker här. Och alla som är rädda och fryser på
vår jord, dom borde få sitta vid vårt bord när vi tänder ett ljus i advent, när vi
tänder ett ljus i advent.”

– I dessa tider när människor flyr för sina liv till Sverige borde det vara en
självklarhet för alla i vårt land att vi ska vara öppna och generösa och ge en
fristad från krig och förföljelse. Men över hela Sverige står asylboenden i
brand. Boenden som, åtminstone tillfälligt, hade kunnat utgöra en fristad för
barn som flytt ensamma eller med sina familjer, sa Alice Bah Kuhnke.

Arbetet mot rasism möter stora utmaningar

Ministern menade att trots det stora engagemanget från frivilliga och det
civila samhället så finns stora utmaningar vad gäller rasism i Sverige i dag
och vi är många aktörer som behöver samlas för att skapa förändring.
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– Under namnet Samling mot rasism har jag därför, i samarbete med flera
andra, bjudit in till samtal från norr till söder under hösten. Jag reser runt i
landet för att inhämta inspiration och kunskap, driva på, belysa och lägga
grunden för en nationell plan mot rasism och liknande former av fientlighet
som regeringen avser att ta fram under nästa år, fortsatte ministern.

Rasismen ser olika ut

Panelen som medverkade vid seminariet bestod av Soraya Post, EU-
parlamentariker, Jallow Momodou, ordförande för Afrosvenskarnas Forum
för Rättvisa, Petra Kahn Nord, generalsekreterare för Judiska
ungdomsförbundet, Aya Mohammed, projektledare för MIO-projektet
(Mångfald, Islamofobi, Organisering) och Ingrid Lomfors chef och
överintendent för Forum för Levande Historia.

Ingrid Lomfors berättade att lärdomar kan dras från situationen i Sverige på
nittiotalet då det kom många flyktingar från Balkan och asylboenden brändes
ned. Samhället lyckades mobilisera mot rasismen då, framhöll hon.

– Det som krävs är folkbildning och att det civila samhället organiserar sig,
här har kommuner och länsstyrelser en viktig roll. Det handlar också om
individen, att stå upp för människor som trakasseras. Det handlar om politik,
det måste finnas en vilja att förändra och att göra det metodiskt, sa Aya
Mohammed.

– Rasismen ser olika ut för olika grupper därför är det viktigt att den bemöts
på rätt sätt och utan samarbete lyckas vi inte, sa Jallow Momodou.

Petra Kahn Nord påpekade att det finns motsättningar mellan vissa utsatta
grupper men lyfte fram att manifestationen i form av en Fredens ring runt
Stockholms synagoga i februari i år var ett gott exempel på samarbete mellan
bland andra muslimer och judar.

Soraya Post menade att rasismen måste erkännas för att den ska kunna
arbetas bort. Hon sa att kunskap om mänskliga rättigheter måste bli bättre
och det måste börja redan tidigt i skolan.

– Vi har olika roller och vi kan alla bidra med en pusselbit. Vi får inte ställa
grupper mot varandra, uppmanade Ingrid Lomfors.



Artikel från Kulturdepartementet

Det gör kulturministern för att
förhindra olovlig hantering av film
Publicerad 12 november 2015 Uppdaterad 13 oktober 2016

Skapande, kreativitet och investeringar måste
stimuleras genom att upphovsmän och andra
rättighetshavare får betalt för sitt arbete. Det kräver
välfungerande konstnärliga och kreativa ekosystem i
vilka upphovsrätten är en viktig del.
Det finns ingen enkel lösning för att komma till rätta med olovlig hantering
av film och annat upphovsrättsligt skyddat material. Många olika insatser
behövs på flera områden. För kulturpolitikens del kan det till exempel handla
om insatser för att stärka de legala alternativen och att förbättra
informationen till allmänheten om följderna av olovlig spridning av film och
annat upphovsrättsskyddat material. Det kan också handla om att bidra till
frivilliga överenskommelser som försvårar finansieringen för dem som
sprider upphovsrättsligt skyddat material illegalt.

Enligt uppgift från filmbranschen använder var tredje svensk tjänster som
olovligt sprider upphovsrättsligt skyddat material. Filmbranschen påtalar att
de ekonomiska förluster som detta medför får alltmer kännbara effekter.

Regeringen delar branschens och riksdagens oro över utvecklingen och
genomför därför följande insatser:

I en serie rundabordssamtal har kulturministern sedan hösten 2015
träffat företrädare för ett stort antal aktörer, som alla i olika omfattning
berörs av den olovliga hanteringen av upphovsrättskyddat material. Vid
samtalen har utöver företrädare för upphovsmän och rättighetshavare
även företrädare för bland annat bredbandsbolag, betalföretag, tv-bolag,
Sveriges Annonsörer och Google deltagit. I oktober 2016 antogs en
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gemensam uppförandekod rörande olovlig hantering av
upphovsrättsskyddat material.
Regeringen har förtydligat Statens medieråds uppdrag att informera barn
och unga om upphovsrätt.
Patent- och registreringsverket har tilldelats 80 miljoner kronor i ett
särskilt uppdrag för att öka kunskapen om immaterialrätt och
immateriella tillgångar, innovation och ekonomisk tillväxt (dnr
N2016/02167/IF). Arbetet kommer att pågå till 2019.
Patent- och registreringsverket har fått ett kompletterande uppdrag av
regeringen att genomföra kunskapshöjande insatser för ökad förståelse
om upphovsrättens innebörd och för att motverka piratkopiering. PRV
ska även utreda olika insatser som kan underlätta för konsumenter och
andra användare att lagligt ta del av digitalt tillgängligt material så som
film, böcker och musik, med rättighetshavarnas samtycke. (dnr
N2017/04031/IFK)
Regeringen har tillsatt en utredning om straffskalorna för vissa allvarliga
immaterialrättsbrott för att motarbeta den kommersiella och strategiskt
planerade brottsligheten. Utredningen överväger bland annat om det
behövs skärpta straff för de allvarligaste fallen av upphovsrätts- och
varumärkesintrång och ska ta ställning till om åtalsprövningsreglerna bör
ändras. Den ska också utreda om det bör bli lättare att säkra immateriell
egendom, till exempel ett domännamn, under en brottsutredning.
Utredningen ska redovisa sitt uppdrag den 15 februari 2018.



Artikel från Kulturdepartementet

Höstmöte med kulturråden
Publicerad 12 november 2015 Uppdaterad 12 november 2015

De utsända kulturråden var i början av veckan i
Stockholm för intensiva möten med kollegor och ledning
på Kulturdepartementet. Dessa planeringsdagar äger
rum två gånger per år och är också värdefulla för att
utbyta erfarenheter med varandra.
De åtta kulturråden berättade om sina tidigare och kommande projekt. Trots
att de befinner sig i mycket olika sammanhang finns det gemensamma
beröringspunkter i deras arbete. Uppdraget att främja kulturutbytet med
stationeringslandet och stimulera den kulturella dialogen mellan länderna nås
ofta med nätverkande och matchning. Samarbete med de andra nordiska
ländernas utsända går också som en röd tråd i deras arbete. I till exempel
Berlin delar de fem nordiska länderna en gemensam ambassadanläggning,
vilket underlättar kultursamarbeten. Även kulturråden i London och Istanbul
planerar projekt tillsammans med sina nordiska kollegor i vår.

Det finns förstås också skillnader i hur kulturråden kan verka. Politisk
situation, säkerhetsläge och stationeringlandets syn på kultur påverkar
arbetet. Till exempel ledde bombdådet i Ankara i oktober till att flera
aktiviteter fick ställas in. Politiska läget i Ryssland och Kina påverkar också
kulturrådens planering och arbete, men det gör det inte omöjligt. I båda
länderna arbetar kulturråden mycket med översättare av litteratur på
ländernas språk; en viktig bro för kulturen.

Våra utsända kulturråd bloggar regelbundet från sina stationeringsorter. Följ
dem på Kulturrådsbloggen.
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Artikel från Kulturdepartementet

Ministern besökte
behandlingscenter för
krigsskadade flyktingar
Publicerad 11 november 2015 Uppdaterad 11 november 2015

Kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke
besökte under fredagen Röda Korsets
behandlingscenter i Stockholm för krigsskadade och
torterade flyktingar.
Tillsammans med bland andra socialborgarrådet i Stockholms stad Åsa
Lindhagen fick kultur- och demokratiministern verksamheten beskriven för
sig av verksamhetschef Monica Brendler. Hon berättade bland annat om
Landaprojektet där stiftelsen arbetar långsiktigt med traumahantering.
Efterfrågan på den här typen av behandling kommer troligen att öka med
tanke på den rådande flyktingsituationen.

– Det handlar även om att mentalt kunna landa, och inte bara landa på
Arlanda. En ordentlig behandling av trauman är en förutsättning för att
individer ska kunna fungera i kontakt med myndigheter, det svenska
samhället och i tillägnandet av det svenska språket, sa Monica Brendler.

Ministern fick även delta i centrets fotokurs som är ett moment med mer
lustbetonade inslag, och en del av centrets traumabehandling. Här möts
patienter tillsammans under mer avslappnade förhållanden för att stimuleras
till att uppmärksamma och stärka varandra i grupp. 
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Artikel från Kulturdepartementet

Mänskliga rättighetsdagarna 2015
invigda
Publicerad 09 november 2015 Uppdaterad 09 november 2015

Måndagen den 9 november invigdes Mänskliga
rättighetsdagarna 2015 i Göteborg. Årets tema är
rasism. Under konferensen diskuteras rasismen både i
Sverige och globalt.
Dagarna invigdes bland annat med en diskussion med den sydafrikanska
domaren Navi Pillay, FN:s tidigare högkommissarie för mänskliga rättigheter.
Navi Pillay är uppvuxen i ett samhälle präglat av apartheid och hon har
arbetat för människors lika värde under större delen av sitt liv. Hon kom att
bli landets första icke-vita kvinna i Högsta domstolen.

Regeringskansliet deltar i ett flertal seminarier under dagarna och medverkar
med en monter dit besökare kan komma och ta del av material och diskutera
enskilda frågor. Regeringskansliet arrangerar ett seminarium under temat
Samling mot rasism, där representanter från utsatta grupper för rasism och
liknande former av fientlighet medverkar. Kultur- och demokratiministern
Alice Bah Kuhnke och statssekreterare Per Olsson Fridh deltar även vid
seminarier som arrangeras av andra aktörer.
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Artikel från Kulturdepartementet, Utrikesdepartementet

UD och Ku på MR-dagarna
Publicerad 06 november 2015 Uppdaterad 06 november 2015

Utrikesdepartementet medverkar tillsammans med Kulturdepartementet på
MR-dagarna i Göteborg den 9-10 november. Du träffar oss vid monterbord 6
i mässhallen under Regeringskansliets banderoll. Här kan du få information
om vårt arbete för att främja de mänskliga rättigheterna globalt.

Läs mer om MR-dagarna
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Artikel från Kulturdepartementet

Kraften som finns hos det civila
samhället och alla frivilliga
volontärer som hjälper vid
flyktingmottagande
Publicerad 05 november 2015 Uppdaterad 05 november 2015

Den internationella flyktingsituationen som pågår är den
allvarligaste sedan andra världskriget. Fler människor
än någonsin tidigare söker asyl i Sverige. Det är ett
ansträngt läge för flera myndigheter och i flera
kommuner, och det pågår ett intensivt arbete för att hitta
lösningar på de stora utmaningar som finns, både på
kort och på lång sikt. I denna svåra situation finns ett
stort och ovärderligt engagemang från det civila
samhället, där många frivilliga krafter ställer upp och
bidrar.

Stockholms Stadsmission driver korttidsboende för
flyktingfamiljer

Kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke besökte ett av Stockholms
Stadsmissions korttidsboende i södra Stockholm under tisdagen. Till boendet
kommer nyanlända flyktingfamiljer, oftast direkt från Centralstationen.
Familjerna som kommer hit har varit med om hårda prövningar och på
boendet stannar de mellan några timmar och tre dagar innan de antingen
reser vidare, eller väljer att söka asyl.

På korttidsboendet får familjerna tillgång till sovplatser, lagad mat och
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barnen kan få en stund att leka. De får också möjlighet till en dusch, få lite
varma kläder och att tvätta sina kläder.  Stockholms Stadsmission samarbetar
med Röda Korset, Rädda Barnen och Muslim Aid på uppdrag av Stockholm
Stad. Genom Röda korset kan familjerna träffa en sjuksköterska och Muslim
Aid står för tolkhjälp och att det alltid finns mat för de som kommer.

En natt i Stockholm med besök i
flyktingverksamheter

Under natten fortsatte ministern till andra platser i Stockholms innerstad där
frivilliga krafter och organisationer hjälper till med att ta emot flyktingar.

Stockholms moské, i samarbete med Islamic Relief Sverige, har sedan länge
arbetat med att ta emot flyktingar. När allt fler flyktingar kom till Stockholm
blev behovet av fler sängplatser akut och sedan ett par månader tillbaka
samarbetar Stockholms moské med Katarina kyrka och erbjuder flyktingarna
sovplatser, mat, dusch och kläder. Kyrkoherde Olle Carlsson tog initiativet
till samarbetet efter att ha besökt bland annat moskéns verksamhet för
flyktingmottagande.

Moskén, som flyttat ut sin verksamhet från själva moskén till mer lämpliga
lokaler, har öppet dygnet runt och kan dessutom erbjuda tolkhjälp och
tillgång till jurister och läkare.  Hit kommer i huvudsak flyktingfamiljer. Till
Katarina kyrka kommer ensamkommande män från moskéns verksamhet för
att sova. Kyrkan har ett sextiotal sovplatser.

Frivilligas bidrag är ovärderligt

Moskéns och kyrkans samarbete har överlag fått positivt gensvar från
stockholmare i området och omkring 500 volontärer har bidragit till moskéns
och kyrkans arbete med flyktingsituationen. Ali Khalil, som är samordnare
för verksamheten berättade att när de höll på att flytta in i de nya lokalerna
kom en granne förbi och undrade vad de höll på med. Ali berättade att det
skull bli ett flyktingboende med ett femtiotal sängplatser i huset. Grannen
försvann hastigt och inom moskén anade man att det skulle komma protester
mot verksamheten. Några timmar senare kom grannen tillbaka, denna gång
tillsammans med flera grannar och de erbjöd sig istället att hjälpa till med att
få allt i ordning för att kunna starta verksamheten. De frivilligas bidrag är
ovärderligt.



Artikel från Kulturdepartementet

Inbjudan Suleiman Bakhit
Publicerad 26 oktober 2015 Uppdaterad 26 oktober 2015

Kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke bjuder in till en spännande
föreläsning med Suleiman Bakhit, en fredskämpe och expert på
förebyggande arbete mot extremism.

Hans vision är att utrota terrorism, metoden är serier för barn och ungdomar
om superhjältar som gör bra saker. Hans studier visar att unga våldsamma
extremister världen över delar samma drivkraft: en vilja att bli hjältar.

Tid: 11 november kl. 10.30 – 12.00

Plats: Norra Latin, Stockholm

Anmälan via länk i bifogad inbjudan.

Välkommen!
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Artikel från Kulturdepartementet

Röster om afrofobi i Malmö
Publicerad 13 oktober 2015 Uppdaterad 13 oktober 2015

Kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnkes
höstturné rullar vidare, denna gång till Malmö. Den 9
oktober högtidlighölls årsdagen för slaveriets
avskaffande. Ministern medverkade vid en konferens
”Slavhandelns arv – röster från dagens afrosvenskar”
och ägnade eftermiddagen åt ett dialogmöte med bland
andra representanter för afrosvenskar och lokala
politiker.
Jallow Momodou, ordförande för Afrosvenskarnas Forum för rättvisa (AFR)
inledde konferensen med att det denna dag är 168 år sedan den siste slaven i
svensk ägo frigavs. Detta skedde på ön Saint Berthélemy, en dåvarande
svensk koloni.

Slavhandel under 200 år

Organisationsutvecklaren och samhällsdebattören Kitimbwa Sabuni
berättade om Sveriges koloniala historia och roll i den transatlantiska
slavhandeln. Svenska Afrikakompaniet, som bildades 1649 fick ett kungligt
privilegium av drottning Kristina att bedriva handel söder om Kanarieöarna.
De köpte tillfångatagna afrikaner och fraktade dem över Atlanten där de
såldes eller utbyttes mot varor, till exempel socker och kaffe.

Kitimbwa Sabuni berättade om skeppet Sankt Jakob som fraktade 260 slavar
från Guldkusten till Västindien, varav endast 150 slavar kom levande fram.
Där byttes de mot socker, förutom tre barn som gavs till högt uppsatta
personer i Sverige som present.

Sveriges koloni
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1784 fick den svenske kungen Gustav III ön Saint Berthélemy av Frankrike i
utbyte mot att landet fick använda Göteborgs hamn för handel. På Saint
Berthélemy fanns redan slavar men antalet ökade kraftigt under det svenska
styret. Det fanns också lagstiftning som gjorde tydlig skillnad på svarta och
vitas rättigheter på ön.

Kitimbwa Sabuni berättade också om en präst och hans fru som flyttade
tillbaka till Hudiksvall och tog med sig två av sina slavar, det var två barn 10
år och 14 år gamla. I Sverige behandlades barnen så illa av prästparet att
ortsbefolkningen i Hudiksvall reagerade och anmälde dem. Myndigheterna
beslöt att barnen skulle skickas tillbaka till Västindien. Barnen var i så dåligt
skick och båda dog i lunginflammation vid ankomsten.

FN-dekaden för personer med afrikanskt ursprung

Jallow Momodou framhöll att FNs generalförsamling antagit ”Programme of
activities for the implementation of the International Decade for People of
African Descent”, genom vilken man uppmanar stater att genomföra
program och aktiviteter i syfte att främja respekten, skyddet och
uppfyllandet av de mänskliga rättigheterna och de grundläggande friheterna
för människor av afrikansk härkomst. Den så kallade dekaden löper mellan 1
januari 2015 och 31 december 2024.

–  I vår första regeringsförklaring slog vi fast att det inte ska finnas någon
plats för afrofobi i Sverige. Den fanns i vårt samhälle under det
transatlantiska slaveriet och den finns här i Sverige i dag. Afrofobin är ett
samhällsproblem som måste bekämpas på såväl nationell som regional nivå.
Rasismen ser olika ut för utsatta grupper och det är viktigt att vi ser de olika
formerna, sa Alice Bah Kuhnke.

Simon Woolley, grundare och verksamhetschef för Operation Black Vote
talade om mobilisering, rätten till politiskt deltagande och lika rättigheter.
Han gav bland annat exempel och lärdomar från Storbritannien. Han menade
att det inte bara handlar om en kamp för svarta, utan pekade på den
blandade publiken:

–  Det är er kamp också. Vi är alla tillsammans ett kalejdoskop av identiteter.
Ni har en minister som vill kämpa mot rasism och ni måste stötta henne.

Många förslag och kloka ord på dialogmöte



Under eftermiddagen bjöd ministern in representanter för afrosvenskar,
representanter från Malmö stad och lokala politiker för att diskutera vilka
utmaningar som identifierats när det gäller demokrati, inkludering och
inflytande och när det gäller afrofobi. Ministern var också angelägen om att
diskutera åtgärder för att möta dessa utmaningar.

Många lyfte fram behovet av fakta och att kartlägga situationen, hur den ser
ut idag. Det gäller till exempel att se ojämlikheten på arbetsmarknaden. ”Det
går inte att hantera problemet om man inte gör analysen först”. En annan
viktig faktor som diskuterades är behovet av kunskap. Det behövs mer
kunskap. Det är vanligt att inte ha koll på begrepp som afrofobi eller
rasifiering. Man måste arbeta på flera nivåer och börja redan tidigt i skolan
med barn.



Artikel

”Alla kan inte göra allt men alla
kan göra något”
Publicerad 13 oktober 2015 Uppdaterad 13 oktober 2015

Skapa ännu bättre etableringsmöjligheter med fokus på
jobb och utbildning för nyanlända. Bygga hållbara
lösningar tillsammans. Ta lärdom från liknande
situationer tidigare. Hämta kunskap från lokala initiativ
som också kan bli nationella. Så kan regeringens
nationella samling ”Sverige tillsammans” sammanfattas.
Dagen syftade till att kraftsamla för att skapa ännu bättre villkor och
möjligheter för flyktingar som tagit sig till Sverige den senaste tiden. Antalet
flyktingar ökar för varje dag. Väl medveten om situationens allvar och
komplexitet, var statsminister Stefan Löfven ändå positiv när han avslutade
dagen.
– Varje enskild människas engagemang behövs och vi behöver se oss själva i
andra. Det här arbetet är inte lätt och det går inte snabbt, men det är möjligt,
och vi står tillsammans i Sverige, sade statsminister Stefan Löfven.

Statsministern betonade att Sverige står inför en av de absolut största
humanitära insatserna i Sveriges historia. Han gjorde reflektioner bakåt i
tiden och drog paralleller till andra världskriget och krisen på Balkan att
jämföra med situationen i Syrien just nu.

– Vi följer utvecklingen timme för timme och fokuserar självfallet på att
rädda liv, men det gäller också att hålla ordning och reda. Vi måste klara att
utveckla ett ännu bättre etableringsarbete så att flyktingar får jobb, kommer i
utbildning, lär sig det svenska språket och kan erbjudas bostäder. Det är
viktigare än någonsin att en människa behandlas som en människa och därför
är vi här i dag, sade statsministern.
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En av de inbjudna deltagarna var Hala Mohammed. Hon flydde med sin
familj från Eritrea och kom till Sverige på 90-talet. I dag är hon ordförande i
Röda Korsets Ungdomsförbund och vice ordförande i Svenska Röda Korset.
Tillsammans med Lena Landin, pensionerad barnmorska och volontär inom
Svenska Kyrkan, samtalade hon med kultur- och demokratiminister Alice
Bah Kuhnke om hur det organiserade engagemanget stärker, förändrar och
ger kraft.

– Jag kunde inte bara sitta och titta på utan ville göra något själv precis som
andra gjorde något för mig när jag kom till Sverige. Alla kan inte göra allt
men alla kan göra något, det finns något för alla att bidra med, sade Hala
Mohammed.  

Arbetsmarknadsminister Ylva Johansson efterlyste ett ”Hela Sverige
skramlar” där företag öppnar sina företag och erbjuder praktikplatser och
människor öppnar sina nätverk för flyktingar. Hon uppmanade också
företagen att rekrytera utan fördomar.

– Sverige måste bli ännu bättre på att integrera, det är vårt gemensamma
ansvar. Nu är det inte tid att stänga dörrar till arbetsmarknaden, utan att
öppna dörrar och vara pragmatiska. Vi måste alla hjälpas åt för att se till att
mottagandet blir bra, sade Ylva Johansson.

Erik Nilsson, statssekreterare på Arbetsmarknadsdepartementet,
presenterade hur arbetet kommer att fortsätta i hela Sverige. Under våren
2016 följer regeringen upp med regionala, länsvisa konferenser. Syftet är att
samla representanter från kommunerna i respektive region och berörda
myndigheter för att skapa bättre etableringsmöjligheter för nyanlända
inklusive mottagandet av ensamkommande barn, att lära sig svenska språket
och att komma in i det svenska samhället. 



Artikel från Kulturdepartementet

Regeringen vill bättre ta tillvara det
civila samhällets kompetens
Publicerad 08 oktober 2015 Uppdaterad 08 oktober 2015

Fredagen den 2 oktober samlades representanter från
drygt hundra organisationer i det civila samhället till
hearing inför framtagandet av en ny modell för samråd.
Initiativet är Kulturdepartementets i samarbete med
samtliga andra departement.
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Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Kulturdepartementet,
Statsrådsberedningen

Ett Sverige tillsammans för
nyanländas etablering
Publicerad 07 oktober 2015 Uppdaterad 07 oktober 2015

Måndag den 12 oktober samlas kommuner,
myndigheter, företag, fackliga organisationer,
civilsamhället och andra aktörer för att tillsammans
skapa ännu bättre förutsättningar för nyanlända som
kommer till Sverige. Statsminister Stefan Löfven står
värd för konferensen och har bjudit in cirka 800
deltagare till en nationell samling, Sverige tillsammans.
Syftet med dagen är att samla alla krafter som kan bidra till att förbättra
nyanländas etablering.

I regeringsförklaringen informerade statsministern om den nationella
samlingen och att syftet med dagen är att regeringen träffar olika aktörer i
samhället för att ta fram de bästa lösningarna för ett starkt svenskt
mottagande. Genom olika seminarier kommer det vara möjligt att ta del av
framgångsrika arbetssätt som tillämpas runt om i landet.

- Det är viktigt att Sverige nu samlas. Målet är att nyanlända vuxna snabbt
kan börja jobba, att nyanlända barn ska få en så bra skolgång som möjligt
och att alla nyanlända ska ges rätt förutsättningar att komma in i det svenska
samhället, säger statsminister Stefan Löfven.

Under dagen medverkar även arbetsmarknadsminister Ylva Johansson och
kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke. Den nationella samlingen
äger rum mot bakgrund av den senaste tidens akuta situation med allt fler
människor som flyr till Sverige från krig och förtryck i andra länder. Detta
gör att det finns ett stort behov av fler och mer effektiva insatser för att
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nyanlända ska kunna etablera sig på arbetsmarknaden.

- Det handlar om människor som många gånger flytt för sina liv och under
svåra förhållanden kommit för att söka skydd i vårt land för att börja ett nytt
liv här. Bara om vi alla hjälps åt kan vi skapa goda förutsättningar för detta,
säger arbetsmarknadsminister Ylva Johansson.

Arbetsmarknadsminister Ylva Johansson har samordningsansvar för
etableringen av nyanlända och regeringen har presenterat stora reformer av
etableringspolitiken i syfte att uppnå ett effektivt mottagande i hela landet.
Arbetsmarknadsministern  talar under dagen om regeringens etableringspaket
och professor Olof Åslund, IFAU, ger en bild av forskningsläget. Därefter
blir det panelsamtal om goda exempel och framgångsfaktorer för arbetet.

Språket är ett exempel på en mycket viktig del  som är avgörande för att
nyanlända lättare ska komma in i samhället och arbetslivet. Kultur- och
demokratiminister Alice Bah Kuhnke kommer att leda ett samtal om hur
organiserat engagemang stärker, förändrar och ger kraft.

- Frivilligsverige utgör en central del för att de människor som nu är på flykt
och kommer till Sverige ska ges en möjlighet att också få en plats i vårt
samhälle. Nu bidrar regeringen med ytterligare 10 miljoner kronor för att de
frivilliga krafterna ska kunna fortsätta att hjälpa och även möta upp det stora
engagemang som just nu blommar runt om i hela landet, säger kultur- och
demokratiminister Alice Bah Kuhnke.

Under våren 2016 följs Sverige tillsammans upp med regionala konferenser i
alla län. Syftet är att samla representanter från kommunerna i respektive
region och berörda myndigheter för att diskutera utmaningar och möjligheter
i flyktingmottagandet.



Artikel från Kulturdepartementet

Samling mot rasism: Ministern
diskuterar antiziganismen i
samhället
Publicerad 30 september 2015 Uppdaterad 30 september 2015

Kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke bjöd in
sakkunniga och experter på frågor som rör romers
rättigheter och företrädare för romska organisationer till
ett dialogmöte den 28 september. Samma kväll deltog
ministern vid biopremiären i Stockholm av filmen om
Katarina Taikon.
Syftet med dialogmötet var främst att diskutera antiziganismen i Sverige,
vilka huvudsakliga utmaningar som finns och hur vi bäst kan möta dessa.
Dialogen är en del av Samling mot rasism där ministern bjuder in till
kunskapshöjande aktiviteter och dialoger om rasism på olika platser i landet
under hösten 2015.

– För mig är det mycket värdefullt att få ta del av era erfarenheter och er
kunskap på detta område. Inför arbetet med regeringens planerade nationella
plan för att motverka rasism och liknande former av fientlighet vill jag ha så
många förslag och idéer som möjligt, sa Alice Bah Kuhnke.

Det var en stor uppslutning på mötet där ett trettiotal personer deltog.
Diskussionerna fokuserade kring två frågor: ”Vad är era erfarenheter av
antiziganism?” och ”Vad kan vi göra för att motverka antiziganism i
samhället?”.

Bilden av romer

Så gott som samtliga deltagare vittnade om egna erfarenheter av den
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antiziganism och diskriminering som fortgår i samhället. Några menade att
det handlade om en daglig rasism och att - om det fanns en skala - så är
antiziganismen lägst. Några menade också att de var vana vid att dölja sin
romska identitet. Diskrimineringen äger rum överallt i samhället; i affärer, på
restauranger etcetera.

En stor anledning till antiziganism och diskriminering av romer, menade flera
av deltagarna, är den stereotypa bild som finns av ”hur romer är”. Det finns
bestämda uppfattningar i samhället som är svåra att bryta. En försvinnande
liten del på bibliotek och inom litteraturen beskriver en mer varierad och
differentierad bild av romers liv.

Satsa på barnen

Ett av många förslag som lyftes fram var att satsa på bättre skolundervisning
om våra nationella minoriteter för att tidigt bemöta fördomar. Idag finns det
kunskapshöjande projekt som romska föreningar erbjuder skolor helt gratis,
men många skolor visar inte intresse för dessa. Vidare lyftes det förslag om
riksomfattande kampanjer, där media och public service också måste dra sitt
strå till stacken. Det är vanligt att romer endast förekommer i negativa
sammanhang, media måste rapportera om romer i positiva sammanhang
också.

Ett annat förslag var att satsa på forskning om romer, där också romska
forskare skulle delta. Ett återkommande önskemål var att verka för att romer
ska vara delaktiga i de offentliga strukturerna, till exempel genom att stärka
stödet till det romska civila samhället.

Filmen ”Taikon” hade premiär i Stockholm

Efter dialogmötet samlades alla för att delta vid biopremiären av filmen
”Taikon” av Lawen Mohtadi och Gellert Tamas. De självbiografiska
böckerna om Katitzi gjorde Katarina Taikon till en av våra mest lästa och
älskade författare. Hon förde en envis kamp för mänskliga rättigheter och
filmen visar hur folkhemmet växer fram, samtidigt som romerna lämnades
utanför.

 



Artikel från Kulturdepartementet

Biskop Salwan Alkhamas besökte
Kulturdepartementet
Publicerad 30 september 2015 Uppdaterad 30 september 2015

Den 29 september tog statssekreterare Per Olsson
Fridh emot biskop Salwan Alkhamas från det
Mandeiska sabeiska trossamfundet. Biskopen besökte
Kulturdepartementet tillsammans med en delegation för
att överlämna samfundets ansökan om avgiftshjälp.
I Sverige finns det 22 statsbidragsberättigade trossamfund/ samverkansråd.
Det Mandeiska sabeiska trossamfundet registrerades 2001 och blev elva år
senare berättigat till statsbidrag. Med statsbidrag kan trossamfunden bekosta
skolor, präster, lokaler och liknande.

Det Mandeiska sabeiska samfundet samlar mandéer som är bosatta i Sverige.
Enligt biskop Salwan Alkhamas närmar sig samfundet 10.000 medlemmar i
Sverige. Det finns tretton lokala församlingar, från Sandviken i norr till
Malmö i söder.

Statssekreterare Per Olsson Fridh hälsade delegationen välkommen och
betonade vikten av att värna den religiösa friheten i Sverige. Han tog emot
ansökan och fick även ta emot en gåva i form av deras heliga skrifter Ginza
Raba (”Den stora skatten”).

Biskop Salwan Alkhamas menade att det var ett värdefullt möte för hela
församlingen. Han lyfte också fram vikten av att medverka i det
interreligiösa rådet. Inom rådet träffas representanter från flera olika
trosuppfattningar, bland annat Ortodoxa kyrkan, Svenska kyrkan, Judiska
församlingen och Pingstkyrkan. Dialogen är viktig för att sprida kunskap om
religioner, men också för att visa ödmjukhet, solidaritet och godhet, menade
biskopen.
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Artikel från Kulturdepartementet

Förebygga våldbejakande
extremism
Publicerad 21 september 2015 Uppdaterad 21 september 2015

Regeringen föreslår att arbetet med att förebygga
våldsbejakande extremism förstärks med tio miljoner
kronor.
Regeringen har under 2015 med de nya uppdragen till den nationella
samordnaren kraftigt förstärkt arbetet för att värna demokratin mot
våldsbejakande extremism. Förstärkningen föreslås nu bli långsiktig. Skälet
är den oroande utvecklingen av extremism och terrorism i Sverige och
världen.  I Sverige finns aktiva våldsbejakande högerextremistiska och
vänsterextremistiska grupper. I EU:s närområde och i världen pågår ett antal
väpnade konflikter som skapar grogrunder för våldsbejakande extremism
och terrorism både inom dessa länder och utanför dem. I flera EU-länder
pågår även en ökad polarisering där rasistiska och främlingsfientliga partier
fått starkare stöd.

De förslag och den strategi som den nationella samordnaren har i uppdrag att
ta fram, samt pilotverksamheten med en nationell stödtelefon, kan med
denna förstärkning av ytterligare 10 miljoner kronor omhändertas och
utvecklas vidare.
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Artikel från Kulturdepartementet

Trossamfundens säkerhetsarbete
Publicerad 21 september 2015 Uppdaterad 21 september 2015

Regeringen föreslår att ge fortsatt stöd till
säkerhetshöjande insatser hos trossamfunden genom
Nämnden för statligt stöd till trossamfund. 7 miljoner
kronor tillförs.
Religionsfriheten är central i Sverige. Det ska vara självklart att alla ska
kunna utöva sin tro utan att vara rädda för hot och våld.
Omvärldsutvecklingen har lett till att hot och hat i allt större grad mot
religiösa inriktningar.

Religiösa byggnader och andra institutioner, såsom skolor, utsätts för
skadegörelse. Personer som bär tydliga religiösa symboler riskerar också att
utsättas för hot, våld och trakasserier endast på grund av sin religiösa
tillhörighet.

Det är rättsväsendets myndigheter som ytterst ansvarar för ordning och
säkerhet, men regeringen bedömer att ett viktigt komplement till dessa
myndigheters arbete är att ge fortsatt stöd till säkerhetshöjande insatser hos
trossamfunden genom Nämnden för statligt stöd till trossamfund.
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Artikel från Kulturdepartementet

Nationalmuseum får två miljoner
kronor för att stärka kultur i
regionerna
Publicerad 21 september 2015 Uppdaterad 21 september 2015

Regeringen tillför Nationalmuseum två miljoner kronor
årligen från år 2016 för att stärka museets regionala
närvaro.
Satsningen ska öka tillgängligheten och delaktigheten till kultur i hela landet.
Genom ett förstärkt regionalt samarbete kan museets konst och samlingar
spridas och tillgängliggöras ytterligare. Satsningen kan möjliggöra ett
regionalt samarbete med länsmuseet Jamtli i Östersund om en etablering av
Nationalmuseum Norr.
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Artikel från Kulturdepartementet

Omställning av filmpolitiken
Publicerad 21 september 2015 Uppdaterad 21 september 2015

Regeringen föreslår att staten från och med 2017 ska ta
ett helhetsansvar för den nationella filmpolitiken.
Därmed lämnar staten filmavtalet som under en lång tid
finansierat och styrt delar av den statliga filmpolitiken.
För att finansiera omställningen avsätter regeringen 25 miljoner kronor redan
2016 och 235 miljoner kronor årligen 2017 och 2018. I satsningen ingår en
särskild satsning på 25 miljoner kronor årligen under 2016–2019 för att
stärka mindre biografer på landsbygden och i mindre orter.

Film i alla dess former är en av de viktigaste uttrycksformerna i vår tid. Det
är en konstform som når ut till de allra flesta oavsett ålder och bakgrund.
Sverige är i filmhänseende en liten marknad. Utan gemensamma insatser är
det inte möjligt att upprätthålla en svensk filmproduktion på hög nivå.
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Artikel från Kulturdepartementet

Samling mot rasism: Alice Bah
Kuhnke besökte Fryshuset
tillsammans med
Europaparlamentets talman
Publicerad 18 september 2015 Uppdaterad 18 september 2015

Europaparlamentets talman Martin Schulz besökte
Sverige och träffade bland andra H.M. Konung Carl XVI
Gustaf, statsminister Stefan Löfven, utrikesminister
Margot Wallström, talman Urban Ahlin och kultur- och
demokratiminister Alice Bah Kuhnke.
Kultur- och demokratiministerns möte med Martin Schulz ägde rum under
deras gemensamma besök på Fryshuset. Syftet med besöket var att närmare
studera en av Fryshusets verksamheter, Exit, och att ta del av Fryshusets
kunskap om det förebyggande arbetet mot extremism, rasism och våld.

Exit – en väg tillbaka till samhället

Martin Schulz och Alice Bah Kuhnke togs emot av Fryshusets chef Anja
Frey, som guidade under en kort rundvandring och berättade om Fryshusets
verksamhet.

Robert Örell, verksamhetschef för Exit, berättade om arbetet. Exit har sedan
starten 1998 varit en av de viktigaste verksamheterna inom det civila
samhällets organisationer i arbetet mot högerextremism och rekrytering till
rasistiska organisationer. Exit arbetar särskilt med att stödja personer som
vill lämna högerextremistiska organisationer och grupper och har sedan
starten hjälpt mer än 800 personer. Flera av de som jobbar i projektet har
själva varit aktiva i olika nationalistiska grupper och hjälper nu andra utifrån
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sina erfarenheter. Regeringen har stöttat denna satsning från starten.

– Det är ett viktigt arbete som Exit bedriver, inte minst i dessa tider när
rasism och andra former av fientlighet kan få fotfäste. Det är också ett
exempel på hur betydelsefull civilsamhällets roll är för samhällsutvecklingen,
sa Alice Bah Kuhnke.

Martin Schulz menade att Exit-projektet är viktigt för hela Europa och får
inte begränsas till Stockholm. Han menade att många medlemsländer är i
stort behov av att få lyssna till arbetet som Exit bedriver och föreslog att Exit
skulle komma till Bryssel och berätta om hur de arbetar.

Ett samhälle som välkomnar alla

Samhällsutvecklingen går fort och den europeiska gemenskapen växer. Detta
innebär att olika kulturer blandas, men också klyftor, fortsatte Martin
Schulz.  En del klyftor minskar med tiden, men inte alla. Han såg risker som
till och med skulle kunna leda till våldsamma stridigheter. Därför talade han
om Sverige som en förebild. Martin Schulz poängterade hur viktigt det är att
vända den offentliga debatten, såsom vi gör i Sverige, för att kunna styra mot
ett samhälle som välkomnar alla oavsett bakgrund eller hudfärg. Han var
noga med att poängtera att det inte var ett samhälle där alla var likadana som
han eftersträvade, utan ett samhälle där alla var välkomna och där man
tillsammans bestämde utvecklingen.

Han talade om att majoriteten i samhället är tysta, de måste höras. Han
menade att den tysta majoriteten är oförutsägbar och politiker är många
gånger opportunister, som riskerar att bli ledda av den tysta majoriteten
istället för att leda. Därför har Sverige en fördel i att ha starka politiker som
kan kliva fram och styra utvecklingen.



Artikel från Kulturdepartementet

Fler ska ges möjlighet att delta i
den kommunala musik- och
kulturskolan
Publicerad 15 september 2015 Uppdaterad 21 september 2015

Regeringen satsar 100 miljoner kronor årligen på att
främja låga avgifter i den kommunala musik- och
kulturskolan. Detta föreslås i regeringens
budgetproposition för 2016 efter överenskommelse med
Vänsterpartiet.
Det finns flera hinder för deltagande i den kommunala musik- och
kulturskolan. Ett av dem är höga avgifter. Därför vill regeringen bidra till att
möjliggöra låga avgifter i den kommunala musik- och kulturskolan. Syftet är
att göra den kommunala musik- och kulturskolan mer tillgänglig och jämlik.

Statens kulturråd kommer att få i uppdrag att fördela bidraget.
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Artikel från Kulturdepartementet

Arbetet med en nationell plan mot
rasism fortsätter
Publicerad 15 september 2015 Uppdaterad 21 september 2015

Regeringen, i överenskommelse med Vänsterpartiet,
förstärker arbetet med att förebygga och motverka
rasism och liknande former av fientlighet. 20 miljoner
kronor avsätts under fyra år (2016-2019) på arbetet
genom att samla och systematisera arbetet inom ramen
för en nationell plan.
Regeringen satsar totalt 20 miljoner kronor under fyra år för att förstärka
arbetet med att förebygga och motverka rasism och liknande former av
fientlighet. Genom att samla och systematisera arbetet inom ramen för en
nationell plan kommer regeringen att lägga grunden för ett långsiktigt och
resultatinriktat arbete mot rasism och liknande former av fientlighet.

Under hösten träffar kultur-och demokratiministern, inom ramen för Samling
mot rasism, berörda aktörer i olika delar av landet för att tala om vilka
utmaningar som finns inom området och vilka åtgärder som behövs. Detta
kommer att utgöra en viktig del av underlaget för den nationella planen som
ska tas fram. Från 2016-2019 tillförs 5 miljoner kronor årligen.
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Artikel från Kulturdepartementet

Regeringens förstärker arbetet
mot diskriminering
Publicerad 15 september 2015 Uppdaterad 21 september 2015

Regeringen förstärker arbetet mot diskriminering på
nationell, regional och lokal nivå genom ökat stöd till
Diskrimineringsombudsmannen och till de så kallade
antidiskrimineringsbyråerna. Totalt föreslås en satsning
på 12 miljoner kronor. Förslaget är en
överenskommelse mellan regeringen och
Vänsterpartiet.
För att förbättra förutsättningarna att motverka diskriminering och för att fler
individer ska få sina rättigheter tillvaratagna får
Diskrimineringsombudsmannen (DO) tio miljoner kronor permanent. Även
lokala verksamheter mot diskriminering, så kallade
antidiskrimineringsbyråer, får två miljoner kronor i tillskott permanent,
eftersom det också behövs insatser från organisationer inom det civila
samhället på regional och lokal nivå.

Antidiskrimineringsbyråerna spelar en viktig roll när det gäller att motverka
och förebygga diskriminering på lokal nivå. Som civilsamhällesaktör har de
dessutom andra möjligheter att stödja och hjälpa enskilda än vad en
myndighet har. Det finns till exempel tecken på att det för vissa människor
kan kännas främmande att vända sig till en myndighet och att de heller söker
sig till en lokal kontakt för rådgivning.
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Artikel från Kulturdepartementet

Regeringen satsar på Sametinget
och samisk kultur
Publicerad 15 september 2015 Uppdaterad 15 september 2015

Från och med 2016 höjs Sametingets
förvaltningsanslag med två miljoner kronor. Samtidigt
ska statens bidrag till samisk kultur höjas med en miljon
kronor årligen. Detta föreslår regeringen i
överenskommelse med Vänsterpartiet i
budgetpropositionen för 2016.
Syftet med satsningen är att ge Sametinget ökade möjligheter att vara en
aktiv part i arbetet med en framtida samepolitik. Det löpande arbetet
behöver även förstärkas för att ge goda förutsättningar att möta de krav och
förväntningar som ställs på Sametinget samt i övrigt för att Sametinget ska
kunna ha resurser för egna ökade ambitioner.

Regeringen höjer samtidigt bidraget till samisk kultur med en miljon kronor
permanent. Syftet är att verka för en levande samisk kultur och skapa bättre
förutsättningar för samiskt konst- och kulturliv. Sametinget, som är
förvaltningsmyndighet för samisk kultur, har i uppgift att besluta om
fördelningen av statens bidrag.
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Artikel från Kulturdepartementet

Regeringen ger stöd till planer på
ett nationellt migrationsmuseum
Publicerad 15 september 2015 Uppdaterad 15 september 2015

Regeringen föreslår att ge Malmö kommun ett bidrag till
en förstudie kring förutsättningarna för ett nationellt
demokrati- och migrationsmuseum. Bidraget ska också
användas till en internationell vetenskapligt konferens i
Malmö under våren 2016 som avstamp inför förstudien.
Förslaget är en överenskommelse mellan regeringen
och Vänsterpartiet.
Migration har ständigt varit aktuellt genom historien eftersom människor i
alla tider haft anledning att, frivilligt eller ofrivilligt, flytta till nya områden.
Svält, krig, förföljelse och brist på arbetstillfällen är några av de skäl som
tvingar människor att lämna sin hembygd. Under 1800-talet och tidigt 1900-
tal valde ca 1,5 miljoner svenskar att emigrera för att få bättre
levnadsvillkor. Sedan andra världskriget har människor sökt sig till Sverige
för att få skydd eller för att de erbjudits arbete. Många av dessa människor
har bosatt sig i eller passerat Malmö och de bär på värdefulla berättelser om
sina erfarenheter som kan bidra till ökad förståelse för migrationens och
demokratins villkor.
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Artikel från Kulturdepartementet

Biografer i hela landet
Publicerad 15 september 2015 Uppdaterad 15 september 2015

Regeringen föreslår en satsning på 25 miljoner kronor
årligen under 2016–2019 för att stärka mindre biografer
i glesbygden och i mindre orter. Denna satsning är del
av regeringens större satsning på omställningen av
filmpolitiken.
Biografer är viktiga mötesplatser som har stor betydelse för spridning och
visning av såväl film som av till exempel konserter och operaföreställningar i
hela landet.

Trots positiv utveckling tack vare digitaliseringen är de ekonomiska
utmaningarna för biograferna i glesbygden och i mindre orter stora. De
ekonomiska marginalerna är små och inte sällan bedrivs verksamheten helt
eller delvis av ideella krafter.

Satsningen ska stärka visningsverksamheten och bidra till att sprida och visa
film i hela landet.

Ett levande kulturliv är en central del av en demokrati. Regeringen
prioriterar insatser för att alla människor i alla delar av landet ska få
möjlighet att ta del av kulturlivet.
Förslaget är en överenskommelse mellan regeringen och Vänsterpartiet.
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Artikel från Kulturdepartementet

Fri entré vid vissa statliga museer
Publicerad 15 september 2015 Uppdaterad 15 september 2015

Regeringen föreslår, efter överenskommelse med
Vänsterpartiet, att från och med 2016 öka anslaget till
de statliga museimyndigheterna med 80 miljoner kronor
för att införa fri entré vid vissa statliga museer.
Regeringen bedömer att lika tillgång till det gemensamma kulturarvet bör ses
som en demokratisk rättighet och att det är viktigt att så många som möjligt
upplever att museerna är till för dem.

Reformen med fri entré på de statliga museerna som pågick 2005 och 2006
möjliggjorde för många fler grupper i samhället att ta del av det
gemensamma kulturarvet. Det är nu dags att återigen öppna de statliga
museerna för alla.
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Artikel från Kulturdepartementet

Höstturnen i Norrbotten
Publicerad 08 september 2015 Uppdaterad 08 september 2015

Tidigt på morgonen den 4 september fortsatte kultur-
och demokratiministern sin höstturné mot Luleå och
Norrbotten. Höstturnén är en del av satsningen Samling
mot rasism. Ministern bjöd in till och medverkade vid en
fullsatt dialogkonferens om islamofobi. Men hon bjöd
även in till samtal med representanter för kommuner
och landsting och för olika lokala organisationer som
arbetar mot rasism och liknande former av fientlighet.

MIO-projektet en förebild

Aya Mohammed, som är projektledare, presenterade MIO-projektet som
drivs inom ramen för Sensus studieförbund och som hittills finansierats av
Norrbottens läns landsting, Luleå kommun, Kiruna kommun och
Myndigheten för ungdoms- och civilsamhällesfrågor. MIO står för Mångfald,
Islamofobi, Organisering. Aya Mohammed menar att folkbildning och ökad
organisering är viktiga verktyg mot rasism. Projektet syftar till att öka
mångfalden och öppenheten samt att underlätta organiseringen för muslimer
så att Norrbotten blir en plats för alla. Ett sätt att arbeta med att motverka
rasism är genom att bredda kulturlivet.

Ett exempel på aktiviteter som MIO-projektet genomför är föreläsningar om
islamofobi och radikalisering som Aya Mohammed håller tillsammans med
Salahuddin Barakat. Salahuddin Barakat är en muslimsk teolog och rättslärd.
Han träffar många ungdomar som vill strida med IS. Tillsammans har de varit
i Kiruna och Jokkmokk och kommer att fortsätta vidare till Luleå.

Utbildning stärker
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Dialogkonferensen i Kulturens hus i Luleå inleddes med att Kowsar
Abdihakim hälsade alla välkomna. Hon berättade om en händelse som ägt
rum två år tidigare. Det var när hennes mamma hade träffat på en man
utanför huset där hon bor som frågat henne varför hon kommit till Sverige.
”Du tar våra pengar, åk hem till ditt eget land”, hade mannen skrikit. Nästa
dag hade mannen stått utanför igen och pekat på huset där mamman bor.
Modern sa till sin familj att hon inte ville stanna i Sverige längre, att hon
blivit rädd.

– Det var då jag träffade Aya, det var när jag gick maktutbildningen som
MIO-projektet arrangerar. Aya sa till mig att alla har samma rätt att få vara
här i Sverige. Hon förändrade mitt liv, berättar Kowsar Abdihakim.

Deltagarna under dialogkonferensen kom bland annat från kommuner,
myndigheter, organisationer och skolor. En av dessa var Joakim Nordstrand,
ledamot i kommunstyrelsen i Gällivare.

– Det har blivit ett hårdare klimat. Rasismen ökar på landsbygden, men vi ser
också att motståndet ökar, säger Joakim Nordstrand. Orsaken till det hårdare
klimatet kan vara att landsbygden har varit bortglömd under en längre tid
och att vi vill hitta enkla svar på våra problem och letar syndabockar.

Samling mot rasism

Alice Bah Kuhnke som bjöd in till dialogkonferensen, tillsammans med
Sensus, deltog också i de efterföljande gruppdiskussionerna.

– Vi samlas här i dag som en del av vad jag och regeringen kallar Samling mot
rasism. Vi ser att det finns stora utmaningar vad gäller rasism i Sverige i dag
och vi är många aktörer som behöver samlas för att skapa förändring. Jag har
därför, i samarbete med flera andra, bjudit in till samtal från norr till söder
under hösten. Jag kommer att resa runt i landet för att inhämta inspiration
och kunskap, driva på, belysa och lägga grunden för en nationell plan mot
rasism och hatbrott som regeringen tänker ta fram, sa Alice Bah Kuhnke i
sitt tal.

Attityder mot muslimer

Under konferensen diskuterades även de senaste nyhetshändelserna som den
fruktansvärda bilden av den treåriga pojken Alan som sprids över världen,
samtidigt som Ungern vägrar att släppa in muslimska flyktingar för att ”värna



sin kristna identitet”.

Anna Waara, föräldraledig projektledare från MIO-projektet gav exempel på
attityder som finns i samhället. Hon berättade om en gruvarbetare i Kiruna
som vittnade om att rasismen hade exploderat i fikarummet efter
händelserna i Paris vid Charlie Hebdo. Han kunde till slut inte stanna kvar.
Eller om problemen med att hitta lokaler för moskéverksamhet eller annan
föreningsverksamhet för muslimer.

– Samverkan är en framgångsfaktor. Man ska inte reducera islamofobi till att
vara en fråga för muslimer. Det är en fråga för alla, sa Örjan Wallin från
Nämnden för statligt stöd till trossamfund. Man behöver arbeta med attityder
redan i skolan. Det är tidiga åtgärder som är de bra åtgärderna.

Han gav också ministern ett direkt råd:

– Närhetsprincipen! Lyssna på dem som är närmast och mest engagerade!

Samtal för det fortsatta arbetet

Efter dialogkonferensen bjöd ministern in flera representanter för det
muslimska civilsamhället till samtal om islamofobi. Alice Bah Kuhnke fick
kunskap, många råd och en stor dos inspiration till sitt fortsatta arbete:

– Samhället måste lära sig att se skillnaden mellan religion och politik, sade
Sheymaa Baradie, en av deltagarna i MIO-projektets maktutbildning. För att
jag bär slöja så innebär det inte att jag sympatiserar med alla andra muslimer.
Många tror att islam är en politik, men islam är en religion.

– Folk behöver få veta vad som händer i en moské och känna sig välkomna
in. Det skulle skingra många av de missuppfattningar som finns, sa Tessa
Takkinen från den muslimska kvinnoföreningen Piteå Noor.

 



Artikel från Kulturdepartementet

Höstturnén: Raoul
Wallenbergdagen
Publicerad 31 augusti 2015 Uppdaterad 31 augusti 2015

Den 27 augusti är det Raoul Wallenbergdagen. Kultur-
och demokratiminister Alice Bah Kuhnke bjöd in ett
hundrafemtiotal personer från organisationer,
myndigheter och skolor, som alla är engagerade i
arbetet mot rasism, hatbrott och liknande former av
fientlighet till en lunch i Rosenbad.
- Det är en stor ära för mig att få välkomna er hit till Rosenbad på Raoul
Wallenbergs dag. Raoul Wallenbergs gärning för att rädda tiotusentals judar
under andra världskriget är en inspiration för oss alla som kämpar mot
rasismen i dag, sa ministern i sitt välkomsttal.

I anslutning till lunchen hölls också en mycket uppskattad föreläsning av
Ingrid Lomfors från Forum för Levande Historia, på temat ”Historiska
lärdomar för framtida utmaningar” (föreläsningen kan ses i efterhand på
regeringen.se/samlingmotrasism).

Att sprida budskap om medmänsklighet

En av de främsta hedersgästerna under lunchen och seminariet var Nina
Lagergren, Raoul Wallenbergs syster. Hon var med och startade Raoul
Wallenberg Academy och är fortfarande engagerad i att sprida budskapet om
medmänsklighet.

- Dagen är oerhört viktig. Det vi inte trodde skulle hända under andra
världskriget, det hände, och samma sak kan upprepas igen. Vi kan råka ut för
liknande förföljelse. Därför får vi aldrig sluta kämpa, vi kan aldrig ge upp.
Det är viktigt med goda förebilder och det är bra att Raoul får vara det, sa
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Nina Lagergren.

En annan av de inbjudna gästerna var den välkända operasångaren Rickard
Söderberg. Han var en av de nominerade till Raoul Wallenbergpriset, som
delades ut senare på kvällen. Rickard, även känd som Gaytenoren, har på
olika sätt runt om i världen arbetat för hbtq-personers rättigheter.

Livslångt engagemang för sanningen

Juryn har i år beslutat att priset ska delas av Hédi Fried och Emerich Roth,
som båda har överlevt Förintelsen. De har kunnat övervinna sin smärta och
sina fruktansvärda upplevelser för att i ett livslångt engagemang berätta
sanningen. De har visat på kunskapens kraft för att förmedla tolerans och
medmänsklighet. Tillsammans grundade de Föreningen Förintelsens
överlevande.

- Idag finns få kvar som kan vittna om nazismens illdåd. Hédi Frieds och
Emerich Roths insatser för att nå unga människor är grundläggande för den
framtida upplysningen kring rasism, främlingsfientlighet och antisemitism, sa
juryns ordförande Olle Wästberg.

Samling mot rasism

Den 27 augusti var också startskottet för regeringens satsning ”Samling mot
rasism” och den turné som ministern kommer att genomföra under hösten.

- Vi ser de stora utmaningarna vad gäller rasism i Sverige i dag och vi är
många aktörer som behöver samlas för att skapa förändring. Jag har därför, i
samarbete med flera andra, bjudit in till samtal från norr till söder under
hösten. Jag kommer att resa runt i landet för att inhämta inspiration och
kunskap, driva på, belysa och lägga grunden för en nationell plan mot rasism,
hatbrott och liknande former av fientlighet som regeringen tänker ta fram, sa
Alice Bah Kuhnke.



Artikel från Kulturdepartementet

Startskott för Samling mot rasism
Publicerad 21 augusti 2015 Uppdaterad 27 augusti 2015

Den 27 augusti högtidlighålls Raoul Wallenbergs dag.
Med dagen vill man stå upp för humanitet och motverka
rasism och liknande former av fientlighet. Dagen är
också startskottet för en turné ”Samling mot rasism”
som kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke
genomför under hösten.
Som en del av firandet av Raoul Wallenbergdagen bjuder kultur- och
demokratiministern in till en eftermiddag med samtal om hur vi tillsammans
kan stå upp för det goda och bekämpa rasismen i samhället. Ingrid Lomfors,
överintendent och chef för Forum för levande historia, föreläser på temat
”Historiska lärdomar för framtida utmaningar”.

Samling mot rasism

Raoul Wallenbergs dag är också startskottet för en höstturné som kultur- och
demokratiministern avser att genomföra under namnet ”Samling mot
rasism”.

- Antisemitism, antiziganism, islamofobi, afrofobi och rasism mot samer är
uttryck för ett samhälle i vilket människan förnekas rätten att vara sig själv
fullt ut, säger Alice Bah Kuhnke.

Kultur- och demokratiministern vill med höstturnén lyssna till och samtala
med bland andra regionala och lokala politiker och tjänstepersoner samt med
representanter för utsatta grupper. Hon kommer till exempel att besöka
Luleå för att samtala om islamofobi, vara med vid biopremiären av filmen
om Katarina Taikon, diskutera afrofobi i Malmö och medverka vid
Mänskliga rättighetsdagarna i Göteborg.
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- Samling mot rasism innebär såväl en intensifiering av regeringens arbete
mot rasism som ett förarbete för en samlad nationell plan mot olika former
av rasism och hatbrott som jag och regeringen avser att ta fram. Tillsammans
kan vi kraftsamla mot rasismen!

 



Artikel från Kulturdepartementet

Regeringen på Stockholm Pride
2015
Publicerad 29 juli 2015 Uppdaterad 29 juli 2015

För elfte gången deltar Regeringskansliet i Stockholm
Pride. Arbetet för lika rättigheter och möjligheter för
hbtq-personer är en viktig fråga för regeringen, och ett
sätt att sprida kunskap om regeringens strategi är att
medverka i Pride.
– Pride fyller en viktig funktion. Vi tillåts vara dem vi är, vi tillåts vrida och
vända på de svåra frågorna och sakta men säkert flyttar vi fram våra
positioner, säger kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke, ansvarig
för frågor som rör hbtq-personer.

Festivaldeltagarna har möjlighet att träffa flera statsråd samt funktionärer i
Regeringskansliets tält i Pride park. Syftet är att berätta om regeringens
politik när det gäller hbtq-personer, och att informera om Regeringskansliet
som arbetsgivare.

 – Inom en rad olika politikområden ser vi att hbtq-personer inte har rätten
att leva sina liv fullt ut som de flesta andra, vilket är helt oacceptabelt. Detta
måste vi arbeta bort, säger kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke.

Regeringens strategi för lika rättigheter och möjligheter oavsett sexuell
läggning, könsidentitet eller könsuttryck.
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Artikel från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet,
Näringsdepartementet, Socialdepartementet

Regeringen satsar på att
exportera svensk turism
Publicerad 16 juli 2015 Uppdaterad 16 juli 2015

Större satsning på svensk turismexport och extra
demokratistöd till områden med lågt valdeltagande.
Detta var två beslut som regeringen presenterade vid
årets andra sommarfika med regeringen torsdagen den
16 juli. Sommarfikat inleddes av landsbygdsminister
Sven-Erik Bucht som hälsade alla välkomna.
Inrikesminister Anders Ygeman berättade att regeringen i dag beslutat att ge
ett uppdrag till Polismyndigheten för att förebygga brottslighet som riktas
mot utsatta EU-/EES-medborgare samt annan brottslighet i anslutning till
tiggeri eller tillfälliga boplatser. Uppdraget innebär ett nära samarbete med
andra myndigheter och andra länder. Senast den 30 november 2015 ska
uppdraget vara klart.

– Vi får allt fler rapporter om våld mot personer som tigger och att
människohandelsbrott med tiggeri som syfte ökar. Detta är oacceptabelt,
därför ger vi polisen i uppdrag att föreslå åtgärder för att motverka
brottslighet som begås i anslutning till tiggeri, säger inrikesminister Anders
Ygeman.

Större satsning på att exportera svensk turism

VisitSweden har tilldelats 70 miljoner kronor under tre år för att genomföra
ett antal insatser som ska stärka Sverigebilden utomlands. VisitSweden får
därmed möjlighet att genomföra viktiga satsningar på nya tillväxtmarknader
och locka turister från till exempel Indien och Kina, öka marknadsföringen
av hållbar natur- och ekoturism på landsbygden samt  genomföra insatser för
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att fler turister ska stanna längre.  I september öppnar SAS en ny flyglinje
direkt till Hong Kong. Det finns även planer på att skapa en direktförbindelse
till New Delhi.  

– Turismen är en viktig näring som regeringen vill satsa mer på. Det är
kombinationen av natur och miljö som varje år lockar många turister till
Sverige. Därför satsar vi totalt 70 miljoner kronor fram till 2017 på
turistnäringen. För att nå EU:s lägsta arbetslöshet år 2020 måste jobben och
turistföretagen bli fler, säger närings- och innovationsminister Mikael
Damberg. 

Extra demokratistöd till områden med lågt
valdeltagande 

”Rum för demokrati ” heter den demokratisatsning som regeringen beslutat
att genomföra.  Kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke berättade
att Myndigheten för ungdoms- och civilsamhällesfrågor får i uppdrag att
genomföra en pilotsatsning för ökad demokratisk delaktighet i stadsdelar och
bostadsområden med lågt valdeltagande och demokratisk delaktighet.
Pilotsatsningen sker mot bakgrund av oroväckande stora skillnader i
valdeltagande mellan olika valdistrikt som blev tydliga under valåret 2014.

 –Jämlika villkor och delaktighet är avgörande för att höja valdeltagandet. 
Samhället ska ge alla möjlighet att komma till tals i frågor som berör och
engagerar dem, säger kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke.

Stärkt samverkan med fokus på patienterna

Regeringen vill förbättra samverkan mellan Inspektionen för vård och
omsorg (IVO) och kommuner, landsting och patientnämnderna. Därför
beslutade regeringen i dag att IVO får i uppdrag att tillsammans med
patientnämnder och kommuner och landsting skapa en långsiktig
samverkansstruktur.

Det är viktigt att ta tillvara klagomål från patienter och deras närstående.
Patienter är ofta de enda som har inblick i och har följt hela vårdförloppet
och kan därmed bidra med viktig information.

– Det är viktigt att informationen från de klagomål som kommer till IVO
tillvaratas ordentligt. Med det här vill vi höja kvaliteten, arbeta mer
förebyggande och därmed också förbättra för patienterna, säger folkhälso-



och sjukvårdsminister Gabriel Wikström.



Artikel från Kulturdepartementet

Möte om illegal handel med
kulturföremål
Publicerad 15 juni 2015 Uppdaterad 15 juni 2015

Många stulna kulturföremål från områden i konflikt
återfinns nu på den globala svarta marknaden. Det
internationella samfundet har vid flera tillfällen under
senare tid uppmärksammat och tagit avstånd från
denna handel.
I dag den 15 juni har Svenska Unescorådet och Riksantikvarieämbetet bjudit
in nationella myndigheter till ett samordningsmöte avseende illegal införsel
och handel med kulturföremål från Irak och Syrien. Inbjudna är
Rikspolisstyrelsen, Tullverket, Brottsförebyggande rådet och Statens museer
för världskultur. Vid mötet ska möjliga nationella insatser för att motverka
den illegala handeln diskuteras.

- Under det gångna året har kulturarv av oskattbart värde förstörts och
skingrats i samband med väpnade konflikter i till exempel Syrien och i Irak.
Det är förstås de mänskliga tragedierna som har berört oss allra mest
omedelbart. Men inför de bilder vi tagit del av – av förstörelsen av kulturarv
från antiken och ännu äldre civilisationer, av minoriteters helgedomar –
känner vi alla också stor sorg, säger kultur- och demokratiminister Alice Bah
Kuhnke.

- Handlingar som innebär att kulturarvet skadas, plundras eller förs bort i till
exempel Syrien eller Irak innebär en skada på hela mänsklighetens kulturarv.
De här brotten har därigenom en alldeles särskild betydelse. De förstör
viktiga band mellan människor och unika platser, och mellan vår framtid och
vårt förflutna. Det är vår skyldighet att solidariskt agera på det sätt vi kan för
att säkra att en handel som baseras på organiserad plundring, stöld och
olaglig handel av dessa länders kulturarvsföremål och samlingar inte äger
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rum inom vårt lands gränser.

I ett gemensamt uttalande av de nordiska kulturministrarnas den 12 maj
aviseras en samnordisk branschkonferens under hösten 2015 med mål att
bidra till ökade kunskaper hos berörda parter samt att diskutera möjligheter
för ett närmare nordiskt samarbete och nordiska åtgärder som bättre kan
utnyttja de samlade resurserna. Målgruppen för konferensen kommer i första
hand att vara tull, polis, museer, antikvitetshandlare, auktionshus och andra
berörda instanser.



Artikel från Kulturdepartementet

Samerna - ett folk och urfolk
Publicerad 04 juni 2015 Uppdaterad 04 juni 2015

Hur den samiska befolkningen och dess kultur uppstått
i Sverige är inte helt klarlagt, men forskning tyder på att
den samiska kulturen uppstod för cirka 2000 år sedan
genom en sammansmältning av flera redan då
existerande fångst- och jordbrukarkulturer på
Nordkalotten.
Samerna har sedan fortsatt att leva och verka inom detta område, som i dag
är delar av Sverige, Finland, Norge och Ryssland.

Samerna har således en lång sammanhängande historisk anknytning till de
områden där de bedrivit sin näring och utvecklat sin kultur som går tillbaka
till tiden före nationalstatens bildande. Samerna uppfyller därmed kriterierna
för ett urfolk. Detta har även bekräftats av riksdagen som år 1977 uttalade
att samerna är ett urfolk som har folkrättsliga krav på en kulturell
särbehandling i Sverige. (prop 1976/77:80, bet 1976/77:KrU43). Sedan 2011
anges även i regeringsformen (1 kap, 2§) att det samiska folkets möjligheter
att behålla och utveckla ett eget kultur- och samfundsliv ska främjas.

Samerna är också en nationell minoritet i Sverige för vilka särskilda
bestämmelser gäller bland annat beträffande språk och kultur.

Rennäring

Rennäringen är en viktig del av det samiska kulturarvet. Staten har ett
övergripande ansvar för att rennäringen kan fortleva som en del av kulturen.
Rennäringen ska bedrivas så att den ger ett rimligt antal samer en tryggad
försörjning på ett ekologiskt, ekonomiskt och kulturellt långsiktigt bärkraftigt
sätt.
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Artikel från Socialdepartementet

Åsa Regnér och Alice Bah-
Kuhnke mötte
Funktionshindersdelegationen
Publicerad 03 juni 2015 Uppdaterad 03 juni 2015

Funktionshindersdelegationens mötte den 2 juni Åsa
Regnér och Alice Bah Kuhnke. Vid mötet redogjorde
Åsa Regnér för Socialdepartementets närmaste planer
inom området funktionshinder.
Bland annat berättade Åsa Regnér om regeringens två uppdrag till
Myndigheten för delaktighet (MFD). Myndigheten ska dels genomföra en
kommunikationssatsning som ska lyfta innehållet i FN:s konvention om
rättigheter för personer med funktionsnedsättning, dels föreslå en effektivare
funktionshinderpolitik.

Direktiv till hjälpmedelesutredningen

Socialdepartementet tar nu också fram direktiv till hjälpmedelsutredningen
och inleder även arbetet med att bereda direktiven för en översyn av lagen
(1993:387) om stöd och service till vissa funktionshindrade.
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Artikel från Kulturdepartementet, Utbildningsdepartementet

Mångfaldskonventionen 10 år
Publicerad 01 juni 2015 Uppdaterad 01 juni 2015

FN har utlyst den 21 maj till dagen för kulturell
mångfald, dialog och utveckling som i år firar 10 år.
Svenska Unescorådet, Riksteatern och Kulturrådet
jubilerar detta genom att anordna ett
heldagsseminarium för att synliggöra Unescos
konvention om skydd för och främjande av mångfalden
av kulturyttringar.
Syftet är att inspirera nationella, regionala och lokala kulturinstitutioner,
konstnärliga högskolor och kulturmyndigheter att få nya perspektiv som ska
bidra till förändring och utveckling av mångfalden inom kulturområdet.

Per Olsson, statssekreterare på Kulturdepartementet, deltar i firandet och
lyfter Kulturpolitikens ansvar för att främja en mångfald av kulturella
uttryck.

Se hela seminariet nedan:
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Artikel från Kulturdepartementet

Kulturråden på besök i Stockholm
Publicerad 27 maj 2015 Uppdaterad 27 maj 2015

Den 25-26 maj befann sig våra utsända kulturråd i
Stockholm för det årliga kulturrådsmötet på
Kulturdepartementet för att utbyta erfarenheter och
presentera tidigare och kommande projekt.
Nytt för i år var ett rundabordssamtal som leddes av statssekreterare Per
Olsson kring förutsättningarna för kulturrådsuppdraget mot bakgrund av att
vi nu har en kulturminister som också är demokratiminister. I samtalet deltog
Svenska institutet, Kulturrådet, Konstnärsnämnden, Sida och Selam och
diskuterade kulturrådsverksamhetens framtid.

Under tiden i Stockholm hann kulturråden också med ett besök i
Konstnärsnämndens lokaler på Södermalm.

Våra utsända kulturråd bloggar regelbundet från sina stationeringsorter.
Följ våra Kulturråd i kulturrådsbloggen.

Kulturråden är verksamma i:

Ellen Wettmark, London
Nina Röhlcke, Berlin
Mats Widbom, Paris
Mattias Lafolie, Peking
Tomas Lindman, Bryssel
Suzi Ersahin, Istanbul
Linda Zachrison, Washington
Mårten Frankby, Moskva
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Artikel från Kulturdepartementet

Seminarium: Vem blir vald?
Publicerad 26 maj 2015 Uppdaterad 26 maj 2015

Kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke
hälsade tillsammans med 2014 års demokratiutredning
välkommen till seminariet Vem blir vald? Om
personvalet och social representativitet. Statsvetarna
Henrik Ekengren Oscarsson och Linda Berg
presenterade färska analysresultat om
personvalssystemet som Göteborgs universitet
sammanställt på uppdrag av regeringen.
- Regeringens demokratipolitiska vision för mandatperioden är att alla
människor ska känna delaktighet i demokratin på jämlika villkor och
använda sin möjlighet att påverka samhället och sin omgivning.
Utgångpunkten är att samhället byggs av många människors engagemang,
inledde kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke seminariet.

Olle Wästberg, som leder 2014 års demokratiutredning, berättade om
utredningens uppdrag att ta fram förslag till åtgärder för att öka och bredda
engagemanget inom den representativa demokratin. Utredningen ska också
föreslå åtgärder för att möta de utmaningar som ett minskat intresse för
partipolitisk engagemang kan leda till. Det handlar inte minst om att lämna
förslag på hur nya vägar in i politiken kan skapas för grupper i dag som är
mindre representerade än andra i politiken.

"Det ligger i samhällets intresse att rekryteringsbasen för politiska uppdrag är
bred. Med ett större intresse för uppdragen bland den breda allmänheten
ökar möjligheterna att locka de mest engagerade och duktigaste
medborgarna till politiken." Så inleds rapporten "Vertikal ojämlikhet i
kommunpolitiken" skriven av forskarna Olle Folke och Johanna Rickne.
Rapporten, som presenterades under seminariet, visar på stora
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könsskillnader och brist på utrikes födda ju högre upp i hierarkin man
kommer. 

Statsvetaren Henrik Ekengren Oscarsson gav en närmare insyn i sin
presentation av färska analysresultat om personvalet i samband med
Europaparlamentsval och de nationella valen 2014 som han sammanställt
tillsammans med statsvetaren Linda Berg, på uppdrag av regeringen.

Personvalsreformen, som infördes 1998, har inte blivit lika utbredd bland
väljarna som var tänkt från början. Färre kandidater än förväntat har blivit
inkryssade i folkvalda församlingar. Samtidigt sänder väljarnas kryssande
värdefulla signaler till de politiska partierna – signaler som visat sig ha
betydelse för partiernas interna nomineringsprocesser.

Seminariet avslutades med en paneldiskussion där bland andra Birgitta
Ohlson riksdagsledamot (FP), Kent Härstedt riksdagsledamot (S), Rossana
Dinamarca riksdagsledamot (V), och Sara Skyttedal ordförande i
Kristdemokratiska Ungdomsförbundet deltog.

 

 

 

 



Artikel från Kulturdepartementet, Utbildningsdepartementet

Kulturministrar satte fokus på
yttrandefrihet
Publicerad 21 maj 2015 Uppdaterad 26 maj 2015

EU:s kultur- och utbildningsministrar möttes den 18-19
maj. En diskussion handlade om det nya
medielandskap som uppkommit genom Ukrainakrisen
och problemen med ryska propagandasändningar.
Kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke och
gymnasie- och kunskapslyftsminister Aida Hadzialic
deltog i mötet.
EU:s gemensamma audiovisuella regler ska moderniseras. Mot den
bakgrunden diskuterade kulturministrarna hur väl reglerna fungerar i relation
till den nya geopolitiska situation som uppkommit genom Ukrainakrisen.
Diskussionen kretsade kring yttrandefrihet och problemen med rysk TV-sänd
propaganda riktad mot Europa.
- Propagandistiska sändningar utmanar europeiska länder,  inte minst de
baltiska länderna. Det är bekymmersamt, sade kultur- och demokratiminister
Alice Bah Kuhnke

- Vår diskussion måste ändå börja i, och utgå från, yttrandefrihet och
informationsfrihet. Vi måste vara starka nog att stå upp för och värna de
grundläggande demokratiska värdena, också när de är under attack.

Debatt om ungas deltagande demokratiska processer

Ministrarna med ansvar för ungdomsfrågor diskuterade  hur man ska öka
ungas engagemang i det demokratiska livet och få dem att delta i politiska
val. I debatten framhöll  Sverige vikten av att samhället är organiserat så att
alla ungdomar kan bli delaktiga och inkluderas utifrån sina olika perspektiv,
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önskemål och behov.

- Det politiska intresset bland unga ökar och en viktig grund för detta är att
unga har en stadig grund att stå på i samhället och att de känner att de har
kontroll över sina egna liv, sade gymnasie- och kunskapslyftsminister Aida
Hadzialic.



Artikel från Kulturdepartementet

Sametinget överlämnade
språkrapport till Alice Bah Kuhnke
Publicerad 18 maj 2015 Uppdaterad 18 maj 2015

Sametinget lämnar årligen en lägesrapport om
situationen för det samiska språket till regeringen. Årets
lägesrapport över de samiska språken i Sverige visar
bland annat att samiska språken engagerar och att
språkanvändarnas intresse och behov ökar.
Samiskt språkcentrum ska tillgodose samers behov av att återta sitt eget
språk och ska aktivt främja och stimulera en ökad användning av samiska,
bistå med sakkunskap och utveckla metoder för revitalisering av samiskan.

Situationen för de samiska språken beskrivs och värderas utifrån Unescos nio
kriterier för att kunna bedöma hur hotat ett språk är.

I lägesrapporten konstateras bland annat att det efter fem år med lagen om
nationella minoriteter och minoritetsspråk (2009:724) behövs kreativa
metoder för att öka rekryteringen av samisktalande personal till de
kommunala verksamheterna.
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Artikel från Kulturdepartementet

Ny utredning om nationell strategi
för musik- och kulturskolan
Publicerad 18 maj 2015 Uppdaterad 18 maj 2015

Den 30 april beslutade regeringen att tillsätta en
utredning om en nationell strategi för den kommunala
musik- och kulturskolan. Professor Monica Lindgren är
utsedd till särskild utredare.
- Nu tar vi första steget till det som så länge efterfrågats av musik- och
kulturskolorna. En nationell strategi är en självklarhet för en verksamhet som
möter 400 000 barn och unga varje år, säger kultur- och demokratiminister
Alice Bah Kuhnke.

Med utgångspunkt i ett brett kunskapsunderlag ska utredaren lämna förslag
och bedömningar som gäller hur staten kan bidra till att göra den kommunala
musik- och kulturskolan mer tillgänglig och jämlik. Uppdraget ska
slutredovisas den 30 september 2016.
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Artikel från Kulturdepartementet

En biblioteksstrategi för hela
Sverige förbereds
Publicerad 29 april 2015 Uppdaterad 29 april 2015

23 miljoner kronor avsätts 2015-2018 för att ta fram en
strategi för det svenska biblioteksväsendet.
Det allmänna biblioteksväsendet ska verka för det demokratiska samhällets
utveckling genom att bidra till kunskapsförmedling och fri åsiktsbildning.
Biblioteket ska också vara en mötesplats som främjar det demokratiska
samtalet och förmågan till urval, kritisk analys och källkritik. Regeringen vill
nu ge Kungliga biblioteket i uppdrag att ta fram en strategi för att främja
samverkan och kvalitetsutveckling inom hela det svenska biblioteksväsendet.
I uppdraget ingår även att fortsätta arbetet med att tillgängliggöra e-böcker
via den nationella katalogen Libris. Under 2015 avsätts därför 5 miljoner
kronor i detta syfte. Därefter beräknas anslaget ökas med 6 miljoner kronor
årligen 2016–2018 för ändamålet. 
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Artikel från Kulturdepartementet

Påbörjad kultursatsning i
miljonprogramsområden
Publicerad 29 april 2015 Uppdaterad 29 april 2015

Regeringen vill genomföra en satsning på kultur i
miljonprogramsområden genom att ge Statens kulturråd
och Statens konstråd sammanlagt 2 miljoner kronor för
att förbereda en kultursatsning.
Regeringen vill därefter utveckla satsningen med totalt 170 miljoner kronor
under 2016-2018 till skapande av mötesplatser för kulturella aktiviteter, till
det egna skapandet och till konstnärlig gestaltning av boendemiljön i de
berörda områdena.

Tillgången till kulturell verksamhet och en stimulerande livsmiljö är
avgörande både för vårt välmående och demokratiska deltagande. Jämlik
tillgång till kultur är en prioritering för regeringen. Oavsett var man bor ska
man kunna ta del av kultur och uppleva en stimulerande livsmiljö.
Regeringen vill uppmärksamma och stödja det mångfacetterade engagemang
som finns i många miljonprogramsområden i landet. Satsningen ska bland
annat stödja kulturella initiativ från lokala civilsamhällesorganisationer som
vill engagera sig i utvecklingen och den konstnärliga gestaltningen av sitt
närområde.
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Artikel från Kulturdepartementet

Skapande skola stärks för att
omfatta förskolan
Publicerad 28 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Regeringen vill skapa förutsättningar för professionell
konstnärlig och kulturell verksamhet för barn i de allra
yngsta åldrarna. Regeringen föreslår därför att anslaget
till Skapande skola ska öka med 10 miljoner kronor för
2015. Denna satsning ska gå till professionell
kulturverksamhet i förskolan.
Regeringen anser att det är viktigt att barn så tidigt som möjligt får uppleva
olika kulturuttryck och ges möjlighet att växa med kulturskapande.
Möjligheten att ta del av kultur och själv uttrycka sig genom eget skapande
ska vara en del av varje barns liv och vardag i förskolan. Genom att bygga ut
satsningen till att också omfatta förskolan Regeringen bedömer att anslaget
även bör öka med motsvarande belopp åren 2016-2018.
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Artikel från Kulturdepartementet

Regeringen satsar på en hållbar
mediepolitik för framtiden
Publicerad 28 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke har
utsett Anette Novak till särskild utredare i utredningen
En mediepolitik för framtiden (Dir. 2015:26).
Regeringen har även lämnat propositionen Statens stöd
till dagspressen till riksdagen.
- Anette Novaks bakgrund som publicist och förnyare är viktiga kompetenser
för att leda arbetet med att ta fram förslag till en mediepolitik som håller på
lång sikt. Hennes erfarenhet av att ha arbetat i den mediala verkligheten
långt utanför Stockholms tullar är ytterligare en tillgång i uppdraget som ska
ge bättre förutsättningar för den lokala journalistiken, säger Alice Bah
Kuhnke, kultur- och demokratiminister.
 
Regeringen har även lämnat propositionen Statens stöd till dagspressen till
riksdagen. Propositionen innehåller förslag som bland annat syftar till att
skapa större incitament för dagstidningar med driftsstöd att öka sina
läsarintäkter samt främja teknisk utveckling och utveckling av
affärsmodeller. 

- De här förändringarna gör att vi använder presstödet till att ge
förutsättningar för journalistiken att fullfölja sin roll i demokratin. På sikt
kommer vi att behöva se över och anpassa stödet till pressen ytterligare, men
nu får många tidningar chansen att överleva, inte minst de som verkar
utanför de största städerna, säger Alice Bah Kuhnke, kultur- och
demokratiministern.
 
Vad händer framöver?
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Presstödsnämnden ska avvecklas och dess uppgifter bör inordnas inom
Myndigheten för radio och tv. En nämnd för presstöd bör inrättas som
ett särskilt beslutsorgan inom Myndigheten för radio och tv.
Organisationsförändringen bör vara genomförd den 1 juli 2015.

Presstödsnämnden ska lämna förslag till nytt innovationsstöd för
dagspressen senast den 15 maj 2015. Stödets syfte ska vara att ge
förutsättningar för en långsiktig utveckling av elektroniska
publiceringstjänster. Ett sådant stöd skulle kunna träda i kraft 2016.

Regeringen avser att återkomma med förslag om storstadsstödet och
stödnivåer för hög- och medelfrekventa tidningar i höstens
budgetproposition.

Utredaren ska presentera en analys av behovet av insatser senast den 31
oktober 2015. Förslag till nya mediepolitiska verktyg ska lämnas senast
den 30 april 2016.

 



Artikel från Kulturdepartementet

Kulturen sätts på kartan med
kultursamverkansmodellen
Publicerad 28 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Fredagen den 17 april samlades ett 40-tal landstings-
och regionpolitiker till ett dialogmöte om
Kultursamverkansmodellen med kultur- och
demokratiminister Alice Bah Kuhnke och
statssekreterare Per Olsson.
Kultursamverkansmodellen är en viktig reform som regeringen står bakom
och ett första led i det arbetet är just förstärkningen av modellen med 15
miljoner kronor, vilket var en återställning av den neddragning som
Riksdagen beslutade om i statsbudgeten för 2015. Denna viktiga återställning
av anslaget kunde ministern förmedla under dagen som ägnades åt nationell
och regional kulturpolitik med utgångspunkt i kultursamverkansmodellen.
”Konst som inte är fri är meningslös och precis så är det med
kultursamverkansmodellen. Det är viktigt att besluten tas nära invånarna i
varje del av Sverige” Så inledde kultur- och demokratiminister Alice Bah
Kuhnke mötet där hon just betonade att hon ville lyssna in regionernas
erfarenheter, tankar och idéer om modellens framtid.

Kulturen har ökat i betydelse genom
kultursamverkansmodellen

Ingen detaljstyrning men gärna långsiktiga politiska signaler var
summeringen av dagen. Att kulturen har ett egenvärde men gör nytta i olika
sammanhang som sjukvård, skolan, besöksnäring m.m.  Den är samtidigt
beroende av andra näringar så som exempelvis kollektivtrafiken för att nå ut,
Bland det positiva som uppmärksammades gällande modellen är att den
främjar ett tydligt gemensamt ansvar för kultur utifrån regionala behov. Den
har också bidragit till ökat tvärsektoriellt samarbete som t.ex. med skolan
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och eftersatta delar har fått fokus som t.ex. dansen. Man måste däremot vara
vaksam på att modellen är resurskrävande och administrativt tung och att
dialogen med den statliga nivån måste fortsätta att utvecklas.

Några röster från dagen:

Kultur ska inte vara något vid sidan om

Marie-Louise Rönnmark, kommunalråd Umeå och Ordförande för SKL:s
beredning för kultur och fritid betonade vikten av att inte låsa in något:

Det finns en balansgång mellan att kulturen i sig skapar för sin egen skull,
men den ger också kraft i samhället på andra områden. Kommuner/regioner
som satsar på kultur får skarpare forskning, bättre hälsa, mer kreativitet och
bättre tillväxt både när det gäller ekonomisk- och samhällstillväxt.

Dagen gick ut på hur vi ska fortsätta jobba med modellen och då handlar det
om att fortsätta utveckla dialogen och ta sikte på en infrastruktur som ger
förutsättningar för långsiktigt arbete. Långsiktiga planer måste också gälla
för kulturen.

Kultursamverkansmodellen förutsätter tillit mellan parter där dialog,
kommunikation och långsiktighet är centrala beståndsdelar. Modellen
behöver också vara fri från detaljstyrning. När det gäller anslagsutvecklingen
som har diskuterats, har vi ett gemensamt ansvar att fortsätta lyfta frågan.

Dialogmötet gav energi, framtidstro och visar på att vi vill göra något
tillsammans. Det kommer jag bära med mig i mitt uppdrag som ordförande i
SKL.

En bit kvar på modellen

Lars Nordström är regionråd och ordförande för Västra
Götalandsregionens kulturnämnd. Han var en av dem första som var med
och utformade kultursamverkansmodellen:

Kultursamverkansmodellen har börjat finna sina former men mycket återstår.
Det finns fortfarande oklarheter i rollerna mellan regionerna, kulturrådet och
departementet. Vem bestämmer vad och vem kräver en detaljredovisning?
Modellen kommer att konservera kultursektorn ute i landet om inte staten
skjuter till medel som motsvarar kostnadsökningen. Vi önskar också en
långsiktighet i anslagsbeviljningen eftersom många kulturverksamheter måste



planeras 5 år i förväg. Det var en positiv stämning på mötet, men vi hade
hoppats på mer utrymme för allmän diskussion om till exempel samverkan
med staten.



Artikel från Kulturdepartementet

Konferens om romsk inkludering i
Luleå
Publicerad 24 april 2015 Uppdaterad 24 april 2015

Under två dagar, den 22-23 april 2015, samlades
företrädare för romska organisationer, politiker, experter,
tjänstemän, elever och lärare i Luleå för att diskutera
mänskliga rättigheter, minoriteter och majoriteter samt
begrepp som ”mångkulturellt samhälle” utifrån
romernas situation. Det var Norrbottens läns landsting
och Luleå kommun, tillsammans med föreningen
Romanikvinnans rätt i samhället som arrangerade
konferensen.
Samtalen kom att handla om värdegrunder, om fördomar och om hur våra
normer och strukturer kan verka inkluderande eller exkluderande för olika
grupper.

Strategin om romsk inkludering ligger fast

Kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke var en av talarna under
konferensen. Regeringen har i regeringsförklaring tydliggjort att
antiziganism, antisemitism, islamofobi och afrofobi inte har någon plats i vårt
samhälle. Det är första gången begreppet antiziganism - och därmed
romernas situation i Sverige - nämns i en regeringsförklaring. För lite drygt
tre år sedan presenterade den förra regeringen en strategi för romsk
inkludering med det övergripande målet: att den rom som fyller 20 år 2032
ska ha likvärdiga möjligheter i livet som den som är icke-rom.

- Jag vill vara tydlig med att strategins mål ligger fast och regeringen kommer
att fortsätta arbetet med att skapa förutsättningar för romers inkludering i
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samhället, sa Alice Bah Kuhnke och fortsatte:

- Sedan jag tillträdde som minister har jag och mina medarbetare träffat flera
romska företrädare och organisationer. Bilden jag fått från dessa möten och
från myndigheters rapportering av sitt arbete med strategin visar att
utvecklingen mot att nå strategins mål går framåt men att det ännu återstår
flera utmaningar.

Regeringen avsätter 58 miljoner

Regeringen har därför aviserat, i vårpropositionen, att finansieringen av
satsningen på romsk inkludering kommer att fortsätta. Det innebär att
regeringen vill avsätta femtioåtta miljoner kronor till verksamhet kopplad till
strategin under de kommande fyra åren.

- Hur dessa medel ska fördelas under nästa fas av strategin ska vi återkomma
till. Vi behöver ta del av mer rapporter som är på väg in till regeringen, vi
behöver analysera behoven, men framförallt så behöver vi fortsätta ha en
dialog med det romska civila samhället om hur och vad vi ska göra framöver,
sa ministern.

Fem pilotkommuner

Luleå är en av fem pilotverksamheter på kommunal nivå och är en central
del av strategins genomförande. De andra pilotkommunerna är Linköping,
Göteborg, Malmö och Helsingborg. Det är på lokal nivå som verklig skillnad
kan göras i romers vardag och bidra till att förändra etablerade
förväntningar, attityder och strukturer. En grundläggande utmaning ligger i
att överbrygga det förtroendegap som finns mellan den romska minoriteten
och majoritetssamhället. Det bör ske i samarbete med romerna själva.
Arbetet är nu inne på sitt tredje år och syftet är, i enlighet med strategin, att
vidareutveckla arbetet med romsk inkludering och undersöka hur det kan
spridas till andra kommuner runt om i landet.



Artikel från Kulturdepartementet

Bristande tillgänglighet blev en ny
form av diskriminering 2015
Publicerad 23 april 2015 Uppdaterad 23 april 2015

Bristande tillgänglighet för personer med
funktionsnedsättning infördes som en ny form av
diskriminering i diskrimineringslagen. Det är ett steg
mot ett samhälle där alla ses som individer och där fler
kan delta på lika villkor.

Delaktighet i samhällslivet - en mänsklig rättighet

Delaktighet i samhällslivet för personer med funktionsnedsättning är en
grundläggande mänsklig rättighet. Likhet inför lagen ska råda och
människors lika värde ska respekteras på alla områden. Ett samhälle som slår
vakt om alla människors lika värde är ett samhälle som ger alla möjligheter
att utvecklas utifrån sina individuella egenskaper och förutsättningar och
efter sin egen förmåga och sina egna val.

Syftet med lagen är att skapa en möjlighet för enskilda personer med
funktionsnedsättning att göra sin rätt gällande att delta i samhällslivet på
likvärdiga villkor.

Bristande tillgänglighet

Riksdagen har beslutat om ändringarna i diskrimineringslagen. Ändringarna
innebar att bristande tillgänglighet för personer med funktionsnedsättning
infördes som en ny form av diskriminering. Med bristande tillgänglighet
menas att en person med funktionsnedsättning missgynnas genom att en
verksamhet inte vidtar skäliga åtgärder för tillgänglighet för att den personen
ska komma i en jämförbar situation med personer utan denna
funktionsnedsättning.
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Åtgärderna ska vara skäliga för verksamheten. I bedömningen ska bland
annat hänsyn tas till bestämmelser med krav på tillgänglighet i lag och annan
författning. Dessa är starkt vägledande för vad som kan krävas enligt
förbudet. Hänsyn ska också tas till ekonomiska och praktiska förutsättningar
att vidta åtgärden. I lagförslaget undantas bland annat företag inom
områdena varor och tjänster och hälso- och sjukvården, som har färre än tio
arbetstagare.

Vilka områden berörs?

Förbud mot diskriminering i form av bristande tillgänglighet kommer att gälla
inom följande samhällsområden:

Arbetsliv
Utbildning
Arbetsmarknadspolitisk verksamhet och arbetsförmedling utan offentligt
uppdrag
Start eller bedrivande av näringsverksamhet
Yrkesbehörighet
Medlemskap i vissa organisationer
Varor och tjänster
Allmän sammankomst
Offentlig tillställning
Hälso- och sjukvård
Socialtjänst
Socialförsäkring
Arbetslöshetsförsäkring
Statligt studiestöd
Värn- och civilplikt
Offentlig anställning

Funktionsnedsättning istället för funktionshinder

Riksdagen har också beslutat att ordet funktionshinder ersätts med ordet
funktionsnedsättning i diskrimineringslagen, lagen om
Diskrimineringsombudsmannen, skollagen och lagen om uthyrning av
arbetstagare.

Lagändringarna trädde i kraft den 1 januari 2015

Riksdagen beslutade om lagändringarna i juni 2014. Ändringarna trädde i



kraft den 1 januari 2015.



Artikel från Kulturdepartementet

Aktuella rapporter om
valdeltagande
Publicerad 22 april 2015 Uppdaterad 29 maj 2015

Statistiska Centralbyrån, SCB, har på uppdrag av
regeringen analyserat valdeltagandet i 2014 års val.
SCB fick också ett regeringsuppdrag att genomföra en
studie om valdeltagandet bland personer med
funktionsnedsättning.

Stora skillnader i valdeltagande efter utbildningsnivå

Valdeltagandet ökade i 2014 års val, men det ökade inte i alla delar av landet
och det finns fortfarande stora skillnader mellan olika befolkningsgrupper.
Bland annat är andelen röstande betydligt större bland högutbildade, i
synnerhet i EU-valet.

År 2014 var första gången val till Europaparlament, riksdag, landstings- och
kommunfullmäktige hölls under samma kalenderår. I riksdagsvalet ökade
valdeltagandet med 1,2 procentenheter till 85,8 procent. Det är tredje
riksdagsvalet i rad som andelen röstande ökar. Motsvarande ökningar i valen
till landstings- och kommunfullmäktige var totalt sett 1,4 respektive 1,2
procentenheter. I valet till Europaparlamentet ökade valdeltagandet med 5,5
procentenheter till 51,1 procent. Det var första gången som över hälften av
de röstberättigade röstade i ett svenskt EU-val.

Lägre valdeltagande bland personer med
funktionsnedsättning

Valdeltagandet var något lägre bland personer med funktionsnedsättning
jämfört medövriga befolkningen vid såväl Europaparlamentsvalet som
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riksdagsvalet 2014. I Europaparlamentsvalet var valdeltagandet 49 procent
bland dem med funktionsnedsättning, jämfört med 53 procent i övriga
befolkningen. Vid riksdagsvalet var motsvarande andelar 85 respektive 88
procent.

Valdeltagandet varierar med typ av funktionsnedsättning. Lägst var
valdeltagande bland dem med svårt nedsatt rörelseförmåga, 64 procent i
riksdagsvalet och 30 procent i Europaparlamentsvalet jämfört med 88
respektive 53 procent bland dem utan nedsatt rörelseförmåga.
- Det är angeläget att alla väljare ges så likartade förutsättningar som möjligt
att utnyttja sin rösträtt i allmänna val, oavsett funktionsförmåga, säger
kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke.

SCB har undersökt hur valdeltagandet ser ut bland personer med
funktionsnedsättning i Europaparlamentsvalet och riksdagsvalet 2014.
Studien är den första i sitt slag och resultaten är viktiga för att regeringen ska
kunna bedöma behovet av framtida satsningar för att underlätta
valdeltagandet för personer med funktionsnedsättning inför kommande
allmänna val.



Artikel från Kulturdepartementet

Kulturens bidrag till Europa 2020-
strategin diskuterades
Publicerad 25 november 2014 Uppdaterad 03 juni 2015

Kulturministrarna antog en arbetsplan som anger de
prioriteringar som rådet ska arbeta med under perioden
2015-2018 på ett rådsmöte i Bryssel 25 november. I
ministrarnas diskussion om kulturens bidrag till Europa
2020-strategin betonades från svensk sida bland annat
betydelsen av kulturens roll för digitalisering,
innovationskraft och social sammanhållning. Sverige
representerades av Alice Bah Kuhnke.
De prioriteringar som lyfts fram i arbetsplanen innefattar tillgänglig kultur för
alla, kulturarv, den kulturella och kreativa sektorn, främjandet av kulturell
mångfald, kulturens roll i EU:s yttre förbindelser samt rörlighet för
konstnärer och verk. Frågorna behandlas i olika arbetsgrupper där
medlemsstaterna deltar på frivillig basis för att bland annat utbyta
erfarenheter och goda exempel inom dessa områden.

Kulturens roll för social sammanhållning

På mötet hölls också en debatt om hur kulturen kan bidra till Europa 2020-
strategins målsättningar. I denna debatt betonade Sverige bland annat
kulturens roll för social sammanhållning, den digitala utvecklingen,
innovationer och hållbar utveckling. Sverige lyfte även fram att en fri och
oberoende konstnärlig verksamhet skapar sammanhållning, sätter igång
processer och berikar samhällsekonomin i form av varor, tjänster och
arbetstillfällen.

Diskussion om audiovisuella tjänster
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Ministrarna diskuterade även betydelsen av audiovisuella tjänster i den
digitala eran. Bland annat uppmärksammades att teknisk utveckling och det
förändrade medielandskapet aktualiserar behovet av att se över regelverk
och stödsystem inom detta område.


